
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 2029, 2116, 2154
2. Ανακοινώνονται οι συνεδριάσεις των Κοινοβουλευτικών Επιτρο-

πών, σελ. 2037
3. Συγχαρητήρια αναφορά στους επιτυχόντες των Πανελλαδικών

Εξετάσεων και στις οικογένειές τους, σελ. 2037, 2123, 2130
4. Αναφορά για την καταστροφή που προκάλεσαν οι πυρκαγιές

στην Αττική και ευχές συµπαράστασης στους πληγέντες, σελ. 2037,
2038, 2039, 2116, 2121, 2124, 2126, 2130, 2131, 2132, 2138, 2139,
2142, 2143, 2144, 2146, 2147, 2149, 2150, 2151, 2152, 2154

5. Ευχαριστήρια αναφορά σε όσους συµµετείχαν στην κατάσβεση
των πυρκαγιών της Αττικής, σελ. 2037, 2038, 2116, 2143, 2149, 2152

6. Ανακοινώνεται η συµπαράσταση προς τους πληγέντες από τον
Προέδρο της Βουλής κ. Μ. Καραγιάν και τους Βουλευτές των Αντι-
προσώπων της Κυπριακής ∆ηµοκρατίας, σελ. 2037

7. Ανακοινώνεται ότι ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης διαβίβασε στη Βουλή
µηνυτήρια αναφορά περί «ποινικής ευθύνης των Υπουργών» κατά του
Υπουργού Εθνικής Άµυνας κ. Ε. Μεϊµαράκη, σελ. 2145

B. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 2029
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ. 2032, 2036

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
1. Συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του συνό-

λου επί των σχεδίων νόµων του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας:
α) «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης (Memorandum of Under-

standing) µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής ∆η-
µοκρατίας και του Υπουργείου Άµυνας της ∆ηµοκρατίας της Τσεχίας,
σχετικά µε τη συνεργασία µε το Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο
Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών των Αθηνών (AMSCC) και της
Τεχνικής Συµφωνίας (Technical Arrangement) µεταξύ του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου Άµυ-
νας της ∆ηµοκρατίας της Τσεχίας σε εφαρµογή του Μνηµονίου Κα-
τανόησης µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου Άµυνας της ∆ηµοκρατίας της Τσε-
χίας, σχετικά µε τη συνεργασία µε το Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο
Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών των Αθηνών (AMSCC)», σελ.
2039, 2040

β) «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης (Memorandum of Under-
standing) µεταξύ του Υπουργού Εθνικής Άµυνας της ∆ηµοκρατίας της
Πολωνίας και του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµο-
κρατίας που αφορά στη συνεργασία µε το Πολυεθνικό Συντονιστικό
Κέντρο Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών των Αθηνών (ΠΟΣΚΕ-
ΣΘΑΜ-AMSCC) και της Τεχνικής Συµφωνίας (Technical Arrangement)
µεταξύ του Υπουργού Εθνικής Άµυνας της ∆ηµοκρατίας της Πολω-
νίας και του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας,
που αφορά στην εφαρµογή του Μνηµονίου Κατανόησης για τη συ-
νεργασία µε το Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών Θα-
λασσίων Μεταφορών των Αθηνών (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC)», σελ. 2039,
2077

2. Συζήτηση επί της αρχής του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εθνι-
κής Παιδείας και Θρησκευµάτων: «Ρύθµιση θεµάτων του πανεπιστη-
µιακού και τεχνολογικού τοµέα της ανώτατης εκπαίδευσης και άλλες
διατάξεις», σελ. 2116

3. Κατάθεση Εκθέσεως ∆ιαρκούς Επιτροπής.
Η ∆ιαρκής Επιτροπή ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, ∆ηµόσιας Τάξης και ∆ι-

καιοσύνης καταθέτει την Έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουρ-
γείου ∆ικαιοσύνης: «Κύρωση του ∆ιακανονισµού µεταξύ της
∆ιεύθυνσης Αντιµετώπισης Ειδικών Εγκληµάτων Βίας της Ελληνικής
Αστυνοµίας εκ µέρους της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας
και του Κέντρου Ελέγχου Τροµοκρατών των Ηνωµένων Πολιτειών της
Αµερικής εκ µέρους της Κυβέρνησης των Ηνωµένων Πολιτειών της
Αµερικής για την ανταλλαγή πληροφοριών σχετικά µε τροµοκρατικές

πράξεις και της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης των Ηνωµένων Πολιτειών της Αµε-
ρικής σχετικά µε την ενίσχυση της συνεργασίας για την πρόληψη και
καταπολέµηση του σοβαρού εγκλήµατος», σελ. 2138
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Αθήνα, σήµερα στις 25 Αυγούστου 2009, ηµέρα Τρίτη και ώρα
18.03’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου το Τµήµα ∆ιακοπής Εργασιών της Βουλής (Β’ σύνθεση) για
να συνεδριάσει υπό την προεδρία του Προέδρου αυτής κ. ∆Η-
ΜΗΤΡΙΟΥ ΣΙΟΥΦΑ.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, καλό ξεκίνηµα. Αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 30 Ιουλίου
2009 εξουσιοδότηση του Τµήµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του
Προεδρείου τα Πρακτικά της ΚΗ’συνεδριάσεώς του, της Πέ-
µπτης 30 Ιουλίου 2009 σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του
σχεδίου νόµου: «Εταιρεία ιδιωτικών πλοίων αναψυχής, επιβολή
ειδικού φόρου και έκτακτης εισφοράς στα πλοία αναψυχής, ρύθ-
µιση φορολογικών θεµάτων, θεµάτων του Νοµικού Συµβουλίου
του Κράτους και λοιπές διατάξεις».)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Τµήµα.

(Ανακοινώνονται προς το Τµήµα από τον κ. Νικόλαο Καντερέ,
Βουλευτή Νοµού Αττικής, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο ∆’ Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής Καστοριάς κ.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η
Κοινότητα Αρρένων Καστοριάς διαµαρτύρεται για την κατάρ-
γηση των δροµολογίων της υπεραστικής γραµµής Καστοριάς-
Ιωαννίνων µέσω Επταχωρίου.

2) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Επαγ-
γελµατιών Πρακτόρων Παιχνιδιών Πρόγνωσης ΟΠΑΠ, εκθέτει
απόψεις για τη φορολόγηση των κερδών από τα τυχερά παιχνίδια.

3) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία
Συµβασιούχων Πυροσβεστών Πυρόσβεσης-∆ιάσωσης ζητεί τη
λήψη µέτρων για τη βελτίωση των κανόνων υγείας και ασφάλειας
των µελών του στους χώρους εργασίας.

4) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Περικλής Κρασσακόπουλος
συνταξιούχος της ΑΤΕ ζητεί να του αναγνωρισθεί η τοποθέτηση
στη θέση του Τοµεάρχη Ανάπτυξης ιδιωτών αγροτών που έγινε
πριν τη συνταξιοδότησή του.

5) Οι Βουλευτές Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ, και κ.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Σω-
µατείο Συνταξιούχων ΟΑΕΕ Νοµού Θεσσαλονίκης διαµαρτύρεται
για τα αντιλαϊκά και ασφαλιστικά µέτρα που σχεδιάζει και προω-
θεί η Κυβέρνηση.

6) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Ιθώµης Νοµού Μεσ-
σηνίας ζητεί την άµεση ενίσχυση αστυνόµευσης του
Αστυνοµικού Σταθµού Μελιγαλά µε µέσα και προσωπικό κ.λπ..

7) Οι Βουλευτές Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία ο ∆ήµος Αυλώνας Εύβοιας ζητεί έκτακτη επιχορήγηση
για την αντιµετώπιση των ζηµιών από την πυρκαγιά της 23ης Ιου-
λίου 2009.

8) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Ελαιοκοµικών
∆ήµων Κρήτης ζητεί την επίσηµη αναγνώριση από την Ευρω-
παϊκή Ένωση του κρητικού ελαιολάδου µε την ονοµασία
«ΚΡΗΤΗ» ως Προστατευόµενη Ονοµασία Προέλευσης.

9) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Γενικό Νοσοκοµείο Πτολεµαΐδας
«ΜΠΟ∆ΟΣΑΚΕΙΟ» ζητεί την επανεξέταση του εγκριθέντος ποσού
για εφηµερίες ιατρών του ΕΣΥ στο εν λόγω νοσοκοµείο κ.λπ..

10) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Νεάπολης Νοµού Κο-
ζάνης ζητεί την κατασκευή ανισόπεδου Κόµβου στον κάθετο
άξονα Σιάτιστα - Κρυσταλλοπηγή της Εγνατίας Οδού.

11) Ο Βουλευτής Άρτης κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ζητεί την κατασκευή κόµβου της Ιόνιας
Οδού στον Αµµότοπο για την εξυπηρέτηση 35 χωριών των Τζου-
µέρκων και 20 χωριών του Ξηροβουνίου.

12) Ο Βουλευτής Άρτης κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συµβασιού-
χων Πυροσβεστών Πυρόσβεσης-∆ιάσωσης ζητεί τη λήψη κανό-
νων υγείας και ασφάλειας στα µέλη του στους χώρους εργασίας.

13) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Γενικό Νοσοκοµείο Πτολεµαΐδας
«ΜΠΟ∆ΟΣΑΚΕΙΟ» ζητεί τη πρόσληψη Νοσηλευτικού και λοιπού
προσωπικού για την κάλυψη άµεσων αναγκών του Νοσοκοµείου.
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14) Ο Βουλευτής Άρτης κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Προστασίας και Ανάπτυξης
Υµηττού διαµαρτύρεται για την κατασκευή ξενώνων αξιωµατικών
εντός της Β’ ζώνης Υµηττού.

15) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Ιεράπετρας Νοµού Λα-
σιθίου ζητεί την επιχορήγηση του ποσού των 150.000 ευρώ που
χρειάζονται για την αποκατάσταση του κατεστραµµένου αρδευ-
τικού δικτύου της περιοχής λόγω πυρκαγιάς.

16) Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς και Βουλευτής Ηρακλείου κ.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΑΛΑΒΑΝΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία
ο ∆ήµαρχος Εχέδωρου Θεσσαλονίκης καταγγέλλει την απόρ-
ριψη της κατασκευής της Ενωτικής Οδού µεταξύ της Ε.Ο. Θεσ-
σαλονίκης-Αθηνών και της Ε.Ο. Θεσαλονίκης-Έδεσσας.

17) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕ-
ΝΤΙΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Ηρακλείου
ζητεί να πληροφορηθεί βάσει ποιών διατάξεων µπορεί να γίνει η
επέκταση των ιδιωτικών κλινικών κ.λπ..

18) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Συµβασιούχων Πανε-
πιστηµίου Πελοποννήσου ζητεί νοµοθετική ρύθµιση για την
µετατροπή των συµβάσεων ορισµένου χρόνου όλων των εργα-
ζοµένων του σε αορίστου χρόνου κ.λπ..

19) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕ-
ΝΤΙΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Εµπορικός Σύλλογος
Τρικάλων διαµαρτύρεται για την περικοπή δροµολογίων της
ΤΡΑΙΝΟΣΕ.

20) Οι Βουλευτές Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕ-
ΝΤΙΤΗ και Β’ Αθηνών κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Προστασίας-Ανάπτυξης
Υµηττού διαµαρτύρεται για την κατασκευή ξενώνων αξιωµατι-
κών εντός της Β’ Ζώνης Υµηττού και ζητεί την παύση κάθε οι-
κοδοµικής δραστηριότητας.

21) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Νικόλας Πετράκης κάτοικος
Ιεράπετρας Νοµού Λασιθίου ζητεί το 50% από επιδότηση που
του έχει εγκριθεί για να καλύψει έξοδα.

22) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕ-
ΝΤΙΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµο-
σπονδία Θηροφυλάκων Κυνηγετικών Οργανώσεων ζητεί επίλυση
προβληµάτων των µελών της.

23) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕ-
ΝΤΙΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµο-
σπονδία Συµβασιούχων Πυροσβεστών Πυρόσβεσης-∆ιάσωσης
ζητεί τη λήψη κανόνων υγείας και ασφάλειας στους χώρους ερ-
γασίας των εργαζοµένων.

24) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΪ∆ΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Αστυπάλαιας Νοµού
∆ωδεκανήσου ζητεί να µην κόβονται δροµολόγια σε προορι-
σµούς που δεν έχουν καν ούτε ένα δροµολόγιο την ηµέρα στην
διάρκεια της εβδοµάδας όπως είναι το νησί του κ.λπ..

25) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕ-
ΝΤΙΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµο-
σπονδία Επαγγελµατιών Πρακτόρων Παιχνιδιών Πρόγνωσης
ΟΠΑΠ ζητεί τη λήψη µέτρων για την αύξηση των εσόδων του
Κράτους από τη φορολόγηση των κερδών.

26) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Υπαλλήλων Νο-

µαρχιακής Αυτοδιοίκησης Καρδίτσας ζητεί την επίλυση προβλη-
µάτων των υπαλλήλων της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης.

27) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Φορτηγών Αυτοκι-
νητιστών Ελλάδος ∆ιεθνών Μεταφορών ζητεί τη δραστική
µείωση του αριθµού των χορηγουµένων αδειών Ε∆ΥΜ της Ελ-
λάδας από τρίτες χώρες κ.λπ..

28) Ο Βουλευτής Ξάνθης κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία τα Επιµελητήρια ∆ράµας, Έβρου,
Ξάνθης, Καβάλας και Ροδόπης ζητούν τη λήψη µέτρων για τη συ-
νέχιση της λειτουργίας των επιχειρήσεων της Ανατολικής Μακε-
δονίας-Θράκης.

29) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Αδιό-
ριστων Επιτυχόντων ΑΣΕΠ Φεβρουαρίου 1998 ζητεί τον άµεσο
διορισµό των µελών του στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα.

30) Ο Βουλευτής Ξάνθης κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Ποντιακός Αθλητικός Σύλλογος
Α.µε.Α ζητεί να ενταχθεί στο Πρόγραµµα Κοινωνικής Ευθύνης
του ΟΠΑΠ για την ανανέωση και συµπλήρωση του αθλητικού του
εξοπλισµού.

31) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Ελαιοκοµικών
∆ήµων Κρήτης ζητεί την αναγνώριση του κρητικού ελαιολάδου
µε την ονοµασία «ΚΡΗΤΗ» ως Προστατευόµενη Ονοµασία Προ-
έλευσης .

32) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Βασίλειος Αλεξίου ζητεί τη χο-
ρήγηση ενίσχυσης για ζηµιές που προκλήθηκαν σε
γεωργοκτηνοτροφικές εκµεταλλεύσεις από την πυρκαγιά του
2007.

33) Η Βουλευτής Πέλλης κ. ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ - ΘΕ-
Ο∆ΩΡΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Τοπικό Συµ-
βούλιο Αµπελιών, ο Αγροτικός Σύλλογος Αµπελιών και ο
Αγροτικός Συνεταιρισµός Αµπελιών διαµαρτύρονται για την εκτί-
µηση της ζηµιάς που εκδόθηκε από τον ΕΛΓΑ και αφορούσε
όλους τους παραγωγούς κερασιών και βερίκοκων του χωριού
τους κ.λπ..

34) Η Βουλευτής Πέλλης κ. ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ - ΘΕ-
Ο∆ΩΡΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος
Φίλων Ν∆ Μόντρεαλ ζητεί η καταπολέµηση της φοροδιαφυγής
για εισοδήµατα εκτός της επικράτειας διαµονής τους και η απο-
φυγή της διπλής φορολογίας να µην επιτευχθεί εις βάρος τους
κ.λπ..

35) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ζητεί να του αποσταλεί ονοµαστι-
κός κατάλογος των υποψηφίων διδακτόρων για απονοµή
διδακτορικών από το 2003 µέχρι σήµερα κ.λπ..

36) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Πετρόπουλος Βασίλειος ζητεί
να εφαρµοστεί ο νόµος 3404/2005 που αφορά στις κατατάξεις
κ.λπ..

37) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία διαµαρτύρεται για την άνευ λόγου
µη ανανέωση της θητείας του ∆ιευθυντή του ΙΕΚ Ιεράπετρας.

38) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ιωάννης Μπιλανάκης από την
Ιεράπετρα Νοµού Λασιθίου ζητεί να πληροφορηθεί πότε θα
πάρει τη σύνταξή του από το ΙΚΑ κ.λπ..
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39) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Β. Γιαννάρας ζητεί διευκρινί-
σεις επί των διατάξεων του νέου Υπαλληλικού Κώδικα.

40) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συµ-
βασιούχων Πυροσβεστών Πυρόσβεσης-∆ιάσωσης ζητεί τη λήψη
κανόνων υγείας και ασφάλειας στους χώρους εργασίας των ερ-
γαζοµένων.

41) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Σαρανταπόρου Νοµού Λάρισας
ζητεί την αποζηµίωση των παραγωγών της περιοχής για τη ζηµιά
που υπέστησαν οι αµπελοκαλλιέργειες από ασθένεια.

42) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αγίου Νικολάου Λασιθίου
Κρήτης ζητεί την ιδρυση γραφείου του ΕΟΤ στην περιοχή του.

43) Οι Βουλευτές Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΛΙΤΣΑ) ΑΜ-
ΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ – ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ και Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑ-
ΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία αµπελουργοί
συµµετέχοντες στο Πανελλαδικό Συλλαλητήριο της 30/7/09 ζη-
τούν την άτοκη χρηµατοδότηση των ΕΑΣ, την εθνική συνδροµή
στην ενιαία ενίσχυση κ.λπ..

44) Οι Βουλευτές Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΛΙΤΣΑ) ΑΜ-

ΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ – ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ και Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑ-
ΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Σύλλογος
Φιλιατρών ζητεί να µην αποκλειστούν τα µέλη του από τις επιδο-
τήσεις των αγροτών.

45) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η αναβάθ-
µιση της σιδηροδροµικής γραµµής Πατρών - Πύργου - Ολυµπίας
- Κατακώλου - Καλαµάτας.

46) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Βιοµηχανιών Πελο-
ποννήσου και ∆υτικής Ελλάδος ζητεί την επέκταση της
περιόδου χάριτος που αφορά σε τραπεζικά δάνεια.

47) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η ίδρυση
Αστυνοµικού Τµήµατος στην Κυλλήνη.

48) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η χάραξη
µελλοντικής αγροτικής πολιτικής για τους νέους αγρότες κ.λπ..

49) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα γρα-
φειοκρατικά προβλήµατα που αντιµετωπίζει ο ΤΑΣ Πατρών και
ο ΤΑΠ Πύργου.
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Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στην µε αριθµό 16483/19/03/2009 ερώτηση των Βουλευτών

κυρίων Βελόπουλου Κυριάκου και Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δό-
θηκε µε το υπ αριθµ. 21/188/ΑΣ991δις /10/04/2009, έγγραφο από
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την Υπουργό Εξωτερικών η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 16493/19/03/2009 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Ράπτη Αναστασίας - Συλβάνας δόθηκε µε το υπ αριθµ.

32597/ΙΗ /10/04/2009 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παι-
δείας και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 16520/20/03/2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βρεττού Κωνσταντίνου (Ντίνου) δόθηκε µε το υπ αριθµ.

1352/10/04/2009 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης η ακό-
λουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 16585/23/03/2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Σκουλά Ιωάννη δόθηκε µε το υπ αριθµ. 2179 10/04/2009 έγ-

γραφο από τον Υφυπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, σας ενηµερώνω ότι σήµερα, Τρίτη 25 Αυγούστου 2009,
συνεδρίασαν οι ακόλουθες Κοινοβουλευτικές Επιτροπές:

1. Ώρα 12.00’ - ∆ΙΑΡΚΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ∆ΗΜΟΣΙΑΣ ∆ΙΟΙΚΗΣΗΣ,
∆ΗΜΟΣΙΑΣ ΤΑΞΗΣ ΚΑΙ ∆ΙΚΑΙΟΣΥΝΗΣ

Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Επεξεργασία και εξέταση του σχεδίου νόµου του Υπουργείου

∆ικαιοσύνης «Κύρωση του ∆ιακανονισµού µεταξύ της ∆ιεύθυν-
σης Αντιµετώπισης Ειδικών Εγκληµάτων Βίας της Ελληνικής
Αστυνοµίας εκ µέρους της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµο-
κρατίας και του Κέντρου Ελέγχου Τροµοκρατών των Ηνωµένων
Πολιτειών της Αµερικής εκ µέρους της Κυβέρνησης των Ηνωµέ-
νων Πολιτειών της Αµερικής για την ανταλλαγή πληροφοριών
σχετικά µε τροµοκρατικές πράξεις και της Συµφωνίας µεταξύ της
Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης
των Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής σχετικά µε την ενίσχυση
της συνεργασίας για την πρόληψη και καταπολέµηση του σοβα-
ρού εγκλήµατος».

2. Ώρα 13.00’- ∆ΙΑΡΚΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ ΥΠΟΘΕ-
ΣΕΩΝ

Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Ενηµέρωση των µελών της Επιτροπής, από τον Υπουργό Οι-

κονοµίας και Οικονοµικών, κ. Ιωάννη Παπαθανασίου, σύµφωνα
µε το άρθρο 36 παρ. 7 του Κανονισµού της Βουλής, για το υπό
κατάθεση νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµι-
κών σχετικά µε την ενσωµάτωση της οδηγίας 2006/23/ΕΚ: «Περί
απελευθέρωσης των υπηρεσιών».

3. Ώρα 14.00’ - ∆ΙΑΡΚΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΕΘΝΙΚΗΣ ΑΜΥΝΑΣ ΚΑΙ
ΕΞΩΤΕΡΙΚΩΝ ΥΠΟΘΕΣΕΩΝ

Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Επεξεργασία και εξέταση των σχεδίων νόµου του Υπουργείου

Εξωτερικών:
α. «Κύρωση του Προσθέτου Πρωτοκόλλου στις Συµβάσεις της

Γενεύης της 12ης Αυγούστου 1949 σχετικά µε την υιοθέτηση
ενός προσθέτου διακριτικού εµβλήµατος (Πρωτόκολλο III)».

β. «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουρ-
γείου Εξωτερικών της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουρ-
γείου Εµπορίου της Λαϊκής ∆ηµοκρατίας της Κίνας σχετικά µε
το πλαίσιο της Σινοελληνικής Επίσηµης Αναπτυξιακής Συνεργα-
σίας».

4. Ώρα 19.00’ - ΕΠΙΤΡΟΠΗ ∆ΗΜΟΣΙΩΝ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΩΝ, ΤΡΑ-
ΠΕΖΩΝ, ΟΡΓΑΝΙΣΜΩΝ ΚΟΙΝΗΣ ΩΦΕΛΕΙΑΣ ΚΑΙ ΦΟΡΕΩΝ ΚΟΙ-
ΝΩΝΙΚΗΣ ΑΣΦΑΛΙΣΗΣ

Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Ακρόαση από τα µέλη της Επιτροπής, κατά το άρθρο 49Α’ του

Κανονισµού της Βουλής, του προτεινοµένου, από τον Υπουργό
Μεταφορών και Επικοινωνιών, για διορισµό στη θέση του Προέ-
δρου και ∆ιευθύνοντος Συµβούλου της Α.Ε. «Οργανισµός Σιδη-
ροδρόµων Ελλάδος» (Ο.Σ.Ε. Α.Ε.), κ. Κωνσταντίνου Μαγουλά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαι βέβαιος ότι εκφράζω τα
αισθήµατα όλου του Σώµατος συγχαίροντας από βάθους καρ-
διάς του επιτυχόντες των Πανελλαδικών Εξετάσεων. Συνεχίζουν
το δύσκολο, αλλά γεµάτο ευκαιρίες και προκλήσεις ταξίδι της
ζωής στα Τµήµατα των Πανεπιστηµίων και των Τεχνολογικών
Ιδρυµάτων στα οποία πέτυχαν. Τους απευθύνω συγχαρητήρια εκ
µέρους όλων µας.

Επίσης, απευθύνω συγχαρητήρια στις οικογένειές τους, οι
οποίες στήριξαν µε θέρµη και υποµονή τον αγώνα των παιδιών,
αλλά και τους δασκάλους και τους καθηγητές που µοχθούν κα-
θηµερινά οδηγώντας µε γνώση και ήθος τα παιδιά στο δρόµο της
µάθησης, της ανάπτυξης και της ζωής.

Και πάλι απευθύνω προς τα παιδιά, τους επιτυχόντες, την έκ-
κληση να αξιοποιήσουν αυτή τη σηµαντική ευκαιρία που τους δί-
νεται στις ανώτατες βαθµίδες της εκπαίδευσης. Να τους
ευχηθούµε όλοι µαζί καλή επιτυχία στην περαιτέρω εξέλιξή τους,
αλλά και σε όσους νέους και νέες, είτε από τύχη, είτε από επι-
λογή, θα ακολουθήσουν άλλους δρόµους στην επαγγελµατική
τους εξέλιξη, να τους ευχηθούµε το καλύτερο, γιατί η ζωή έχει
πάντα ευκαιρίες για όλους.

Θέλω, επίσης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να εκφράσω τη
βαθιά θλίψη όλων µας –και πιστεύω ότι εκφράζω ολόκληρο το

Σώµα- για την τεράστια καταστροφή που προκάλεσαν οι πυρκα-
γιές στην Αττική, αλλά και σε άλλες περιοχές της πατρίδας µας,
τις τελευταίες µέρες.

Αντιµετωπίσαµε µία πολύ µεγάλη και συγκλονιστική δοκιµασία
και εκφραζόµενος έτσι πηγαία θα έλεγα ότι «πιάστηκε κόµπο η
ψυχή µας» βλέποντας αυτήν την καταστροφή. Λυπούµαστε γιατί
χάθηκαν περιουσίες και συµπαραστεκόµαστε στους συµπολίτες
µας και τις οικογένειές τους που βρίσκονται σε δύσκολη θέση.

Λυπούµαστε για το τεράστιο οικολογικό πλήγµα, για την απώ-
λεια ενός σπουδαίου πνεύµονα ζωής και πιστεύω ότι οφείλουµε
όλοι να δεσµευτούµε για την κατά το δυνατόν αναγέννησή του
και δεσµευόµαστε να µην αφήσουµε να αλλοτριωθεί ούτε µία
σπιθαµή δάσους.

Και επιθυµώ ως Πρόεδρος του Σώµατος εκ µέρους της Βου-
λής των Ελλήνων να αποδώσω τα ειλικρινή, αλλά και εγκάρδια
συγχαρητήρια και τον έπαινο σε όσους συµµετείχαν σ’ αυτήν την
άνιση µάχη απέναντι στη λαίλαπα της φωτιάς σε όλα τα πύρινα
µέτωπα, σε όλους όσοι επέδειξαν αυτοθυσία και αυταπάρνηση
για να σώσουν ζωές, να προστατεύσουν περιουσίες και να υπε-
ρασπιστούν το φυσικό µας περιβάλλον.

Πρέπει να πούµε ένα µεγάλο «ευχαριστώ» από τη Βουλή των
Ελλήνων στους αεροπόρους, τους πυροσβέστες, τις στρατιωτι-
κές µονάδες, την αστυνοµία, την Τοπική Αυτοδιοίκηση, τους εθε-
λοντές, σε κάθε έναν που συµµετείχε σ’ αυτή τη µεγάλη
προσπάθεια, ξεπερνώντας ακόµα και τις ανθρώπινες αντοχές και
δυνάµεις.

Τους ευχαριστούµε και τους ευγνωµονούµε για ό,τι έκαναν,
αλλά και για το παράδειγµα προσφοράς και πατριωτισµού που
έδωσαν σε ολόκληρη την ελληνική κοινωνία.

Θέλω, επίσης, να σας ενηµερώσω ότι ο Πρόεδρος της Βουλής
των Αντιπροσώπων της Κυπριακής ∆ηµοκρατίας, ο κ. Μάριος Κά-
ραγιαν, επικοινώνησε µαζί µου και µου ζήτησε να µεταφέρω στο
Σώµα και τον ελληνικό λαό και τη συµπαράσταση του ίδιου, αλλά
και των συναδέλφων Βουλευτών της Βουλής των Αντιπροσώπων
της Κυπριακής ∆ηµοκρατίας και ολόκληρου του Κυπριακού Ελ-
ληνισµού.

Έχουµε ήδη την ενεργό βοήθεια των Κυπρίων αδερφών µας
και τους ευχαριστούµε από τα βάθη της καρδιάς µας.

Εισερχόµεθα τώρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Ορίστε, κύριε Παπουτσή,

έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, πριν εισέλθουµε

στην ηµερήσια διάταξη και στη συζήτηση του νοµοσχεδίου του
Υπουργείου Παιδείας, θα ήθελα εκ µέρους της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης να επισηµάνω την ανάγκη για µία ουσιαστική συζή-
τηση στη Βουλή, σχετικά µε τους χειρισµούς που πρέπει να κάνει
η Κυβέρνηση, η πολιτεία, οι τοπικοί φορείς, οι φορείς της Αυτο-
διοίκησης για την αποκατάσταση των ζηµιών από τις τραγικές
συνέπειες των τελευταίων ηµερών από τις µεγάλες πυρκαγιές
στην Αττική τις οποίες ζήσαµε και στις οποίες αναφερθήκατε
µόλις προηγουµένως

Και επιπλέον, επειδή θεωρούµε ότι η Βουλή χρειάζεται ουσια-
στική ενηµέρωση, επειδή θεωρούµε ότι η αγανάκτηση του κό-
σµου, η οργή και ο φόβος έχουν φωλιάσει στην ψυχή των
ανθρώπων και επηρεάζουν και θα επηρεάσουν τους επόµενους
µήνες την οικονοµική και κοινωνική εξέλιξη µε σηµαντικότατες
επιπτώσεις στα δηµοσιονοµικά και στον προϋπολογισµό της
χώρας, γι’ αυτόν το λόγο, κύριε Πρόεδρε, θέλω να θέσω υπ’ όψιν
σας την πρόταση της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης προκειµένου
να συγκληθεί η Ολοµέλεια της Βουλής και να οργανωθεί µία συ-
ζήτηση σε επίπεδο Αρχηγών κοµµάτων µε την παρουσία του
Πρωθυπουργού, έτσι ώστε όλα τα πολιτικά κόµµατα µε υπεύθυνο
τρόπο να τοποθετηθούµε και να δεσµευθούµε για την αποκατά-
σταση του φυσικού περιβάλλοντος και για τη λήψη τέτοιων µέ-
τρων που θα προστατεύσουν στο µέλλον την όποια ανάπτυξη
έρθει στην ευρύτερη περιοχή, δεδοµένου ότι ελλοχεύουν οι κίν-
δυνοι, ο κόσµος φοβάται και ανησυχεί πολύ ότι οι οικοπεδοφά-
γοι καιροφυλακτούν και βεβαίως είναι έτοιµοι να επωφεληθούν
από τις ρυθµίσεις, οι οποίες προβλέπονται στο νέο ρυθµιστικό
σχέδιο.
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Επειδή το θέµα είναι ευρύτερο, επειδή ουσιαστικά αφορά πο-
λιτικούς σχεδιασµούς, επειδή αφορά κυβερνητικές αποφάσεις
και στο τέλος της συζήτησης αφορά την πολιτική ευθύνη, γι’
αυτόν το λόγο ζητούµε τη συζήτηση στο επίπεδο Αρχηγών κοµ-
µάτων και τη σύγκληση της Ολοµέλειας της Βουλής.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κύριε Παπουτσή, κύριε

Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε του Κόµµατος της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης του ΠΑΣΟΚ, θα µεταφέρω στον Πρωθυπουργό
το αίτηµα που υποβάλλετε δι’ ηµών από το κόµµα σας.

Σας ενηµερώνω ότι έπραξα το ίδιο σε ανάλογο αίτηµα το οποίο
έλαβα χθες το µεσηµέρι από την Πρόεδρο της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας και Γενική Γραµµατέα του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος Ελλάδας κ. Παπαρήγα.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το
λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Ορίστε, κύριε Παναγιω-
τόπουλε, έχετε το λόγο.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κατ’ αρχάς, κύριε Πρόεδρε,
θέλω να σηµειώσω τον τρόπο µε τον οποίο ξεκινήσατε να προε-
δρεύετε, να διευθύνετε τη σηµερινή συνεδρίαση.

Θέλω και από την πλευρά της Νέας ∆ηµοκρατίας να εκφράσω
αισθήµατα συντριβής για το βαρύτατο πλήγµα που έχουµε υπο-
στεί τα τελευταία εικοσιτετράωρα ως κοινωνία, ως ελληνικός
λαός και εδώ στην Αττική και σε άλλες περιοχές.

Επειδή µαζί µε άλλους συναδέλφους εδώ στο Κοινοβούλιο
όλων των κοµµάτων συµβαίνει εµείς να εκπροσωπούµε µερίδα
των πολιτών του Λεκανοπεδίου, θέλω να διατυπώσω τη βεβαιό-
τητα ότι αυτή η συµπαράσταση ήδη ξεκίνησε να ενεργοποιείται
και εκ µέρους της Κυβέρνησης -και αυτό το βλέπουµε και το πε-
ριµένουµε και ως αποτέλεσµα της συνεδρίασης της Κυβερνητι-
κής Επιτροπής- αλλά και ως αποτέλεσµα πρωτοβουλιών, κύριε
Πρόεδρε, που θα προκύψουν σ’ αυτήν την Αίθουσα, πρωτοβου-
λιών στα πλαίσια των συζητήσεων µέσα στο Εθνικό Κοινοβούλιο.

Και από τη δική µας την πλευρά αισθάνοµαι την ανάγκη να
συγχαρούµε, να σφίξουµε το χέρι σε όλους όσους µε κάθε ιδιό-
τητα ανεµίχθησαν, ενεπλάκησαν στην τεράστια προσπάθεια, στις
υπεράνθρωπες προσπάθειες κατάσβεσης αυτών των πυρκαγιών
και αντιµετώπισης των βαρύτατων επιπτώσεων που έχουν στην
καθηµερινότητα του πολίτη στις πληγείσες περιοχές.

Το βαρύ καθήκον πέφτει στους ώµους µας. Θεωρώ ότι όλα τα
µέλη της Εθνικής Αντιπροσωπείας και εν προκειµένω τα µέλη της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας ∆ηµοκρατίας είναι αποφα-
σισµένα να ανταποκριθούν. Πρέπει και οφείλουµε να ανταποκρι-

θούµε όλοι άµεσα, εδώ και τώρα.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το λόγο έχει ο Κοινοβου-

λευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Κανταρτζής.

ΑΧΙΛΛΕΑΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Όπως πολύ σωστά επισηµάνατε, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελ-

λάδας από χθες ήδη µε επιστολή της Γενικής Γραµµατέως του
κόµµατός µας ζήτησε την έκτακτη σύγκλιση της Ολοµέλειας της
Βουλής και τη διενέργεια συζήτησης σε επίπεδο Αρχηγών κοµ-
µάτων.

Θεωρούµε ότι το θέµα των πυρκαγιών δεν µπορεί να κλείσει µε
λόγια συµπάθειας για τους κατοίκους των περιοχών που επλή-
γησαν. ∆εν µπορεί να κλείσει µε λόγια συµπάθειας, γιατί από «τέ-
τοια» έχει χορτάσει ο κόσµος όλα τα προηγούµενα χρόνια.

Θεωρούµε ότι το θέµα των πυρκαγιών δεν είναι ένα τυχαίο και
αποσπασµατικό γεγονός, αλλά είναι το αποτέλεσµα ενός οργα-
νωµένου σχεδίου που έχει να κάνει µε την ακράτητη εµπορευ-
µατοποίηση της γης, την αλλαγή χρήσης, την οικοπεδοποίηση,
την παράδοση στα επιχειρηµατικά συµφέροντα, είναι αποτέλε-
σµα µιας κατάστασης που ζήσαµε όλη την προηγούµενη εικο-
σαετία, µιας κατάστασης που κλιµακώνεται χρόνο µε το χρόνο.

Και µόνο ένα νούµερο είναι χαρακτηριστικό για το τι ακολου-
θεί. Αντί για αναδασώσεις των καµένων περιοχών τα στατιστικά
στοιχεία δείχνουν ότι για κάθε έντεκα στρέµµατα µόνο ένα ανα-
δασώθηκε. Και µην µου πει κανένας ότι τα υπόλοιπα αναδασώ-
θηκαν µε φυσικό τρόπο. Στη θέση των καµένων ξεφύτρωναν
βίλες, ξεφύτρωναν ξενοδοχεία, τουριστικές εγκαταστάσεις και
άλλες επιχειρηµατικές δραστηριότητες.

Είναι φανερό ότι η αντιµετώπιση των πυρκαγιών δεν µπορεί να
αντιµετωπιστεί όσες ηρωικές προσπάθειες και αν κάνουν οι δα-
σοπυροσβέστες, οι εργαζόµενοι στα Σώµατα αυτά.

Πριν απ’ όλα είναι αποτέλεσµα πολιτικής βούλησης, είναι απο-
τέλεσµα πολιτικών χειρισµών και εδώ είναι βαρύτατες οι ευθύ-
νες και της σηµερινής Κυβέρνησης και των προηγούµενων
κυβερνήσεων που µε την πολιτική τους πυροδότησαν όλη αυτήν
την εµπρηστική κατάσταση.

Γι’ αυτόν ακριβώς το λόγο ζητήσαµε τη διενέργεια συζήτησης
σε επίπεδο Αρχηγών κοµµάτων, ώστε να γίνει συζήτηση και για
τα βαθύτερα αίτια και για το πώς αντιµετωπίστηκε η συγκεκρι-
µένη περίπτωση της πυρκαγιάς, αλλά και για το τι µέτρα θα παρ-
θούν, έτσι ώστε να αποκατασταθούν οι ζηµιές των κατοίκων που
επλήγησαν και να προστατευθούν οι καµένες περιοχές.
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµεθα στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Θα γίνει προεκφώνηση των νοµοσχεδίων που είναι γραµµένα
στην ηµερήσια διάταξη.

Υπουργείου Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου «Ρύθµιση θεµάτων του πανεπιστηµιακού και
τεχνολογικού τοµέα της ανώτατης εκπαίδευσης και άλλες δια-
τάξεις».

Το νοµοσχέδιο θα συζητηθεί κατά τη σηµερινή συνεδρίαση.
Υπουργείου Εσωτερικών
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Ρυθµίσεις θεµάτων προσωπικού µε σύµ-
βαση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου και άλλες δια-
τάξεις οργάνωσης και λειτουργίας της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΜΕΡΙΚΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Κρατείται.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το νοµοσχέδιο κρατήθηκε

και θα συζητηθεί κατά τη συνήθη διαδικασία.
Στη συνέχεια θα ψηφίσουµε την κύρωση των δύο συµβάσεων

του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας.
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης (Mem-
orandum of Understanding) µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυ-
νας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου Άµυνας της
∆ηµοκρατίας της Τσεχίας, σχετικά µε τη συνεργασία µε το Πο-
λυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών Θαλασσίων Μετα-
φορών των Αθηνών (AMSCC) και της Τεχνικής Συµφωνίας
(Technical Arrangement) µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυ-
νας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου Άµυνας της
∆ηµοκρατίας της Τσεχίας σε εφαρµογή του Μνηµονίου Κατα-
νόησης µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου Άµυνας της ∆ηµοκρατίας της
Τσεχίας, σχετικά µε τη συνεργασία µε το Πολυεθνικό Συντονι-
στικό Κέντρο Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών των Αθηνών
(AMSCC)»

Στο σηµείο αυτό, θα ήθελα να σηµειώσω ότι οι µη ψηφίζοντες
έχουν τη δυνατότητα να παρέµβουν για λίγα λεπτά.

Το λόγο έχει ο κ. Αλυσανδράκης.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΛΥΣΑΝ∆ΡΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-

δρε.
Θα τοποθετηθώ και για τα δύο θέµατα µαζί, δεδοµένου ότι και

τα δύο αφορούν τη συνεργασία της Πολωνίας το ένα και της Τσε-
χίας το άλλο, µε το λεγόµενο Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο
Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών.

Στη συζήτηση στην αρµόδια κοινοβουλευτική επιτροπή, οι εκ-
πρόσωποι της Νέας ∆ηµοκρατίας, του ΠΑΣΟΚ και του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού δεν έκρυψαν τον ενθουσιασµό τους και
την υπερηφάνεια τους για το Κέντρο αυτό. Μίλησαν για ανα-
βάθµιση της θέσης της χώρας µας και για την ενδυνάµωσή της
στα πλαίσια του ΝΑΤΟ και της Ευρωπαϊκής Ένωσης, για διεκδί-
κηση αυξηµένου ρόλου από τη χώρα µας, για επιβεβαίωση του
γεωπολιτικού ρόλου της Ελλάδας κ.λπ..

Αντίθετα, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας θεωρεί ότι η λει-
τουργία του Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών
Θαλασσίων Μεταφορών στη χώρα µας προσβάλλει βάναυσα τα
φιλειρηνικά αισθήµατα του ελληνικού λαού έχοντας στα εδάφη
µας ένα ακόµη Κέντρο ιµπεριαλιστικών επεµβάσεων για λογα-
ριασµό του ΝΑΤΟ και της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ένα Κέντρο που
αποτελεί απειλή για τους λαούς της περιοχής και τον ελληνικό
λαό.

Παρά τους ισχυρισµούς του κυρίου Υπουργού, στη συνε-
δρίαση της αρµόδιας κοινοβουλευτικής επιτροπής, το κέντρο δεν
θα έχει σκοπό τη µεταφορά ανθρωπιστικής βοήθειας, αλλά όπως
σαφώς αναφέρεται στο άρθρο 2.1 του Μνηµονίου Κατανόησης,
να καλύψει τις ελλείψεις της Πολωνίας ή της Τσεχίας σε στρα-
τηγικές θαλάσσιες µεταφορές µε ιδιαίτερη µέριµνα για εκείνες οι

οποίες προκύπτουν από µία ανάγκη ταχείας ανάπτυξης δυνά-
µεων σε επιχειρήσεις του ΝΑΤΟ ή της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
άλλων πολυεθνικών φορέων.

Επιπλέον και το άρθρο 1 Ε’4 του παραρτήµατος Γ’ της Τεχνι-
κής Συµφωνίας που συνοδεύει το µνηµόνιο, κάνει σαφή αναφορά
στη µεταφορά επικίνδυνου και εκρηκτικού υλικού. Οι µόνοι κερ-
δισµένοι από το κέντρο για τη Συµφωνία µε τη Πολωνία και τη
Τσεχία είναι οι εφοπλιστές που θα ναυλώσουν τα πλοία τους για
την πραγµατοποίηση των µεταφορών, ενώ ο ελληνικός λαός θα
επιβαρυνθεί και µε το κόστος λειτουργίας του Κέντρου.

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θεωρούµε ότι
είναι πάρα πολύ επικίνδυνη η παραπέρα εµπλοκή της χώρας µας
στους ιµπεριαλιστικούς τυχοδιωκτισµούς και όχι µόνο καταψη-
φίζουµε τα µνηµόνια, αλλά καλούµε τον ελληνικό λαό να παλέψει
για να γίνει η χώρα µας, χώρα πρωτοπόρα στην προώθηση της
διεθνούς ειρήνης και συνεργασίας και φιλίας των λαών.

Ευχαριστώ πολύ .
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Η κ. Φιλίνη έχει το λόγο.
ANNA ΦΙΛΙΝΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Εµείς καταψηφίζουµε και τις δύο συµβάσεις. Θεωρούµε ότι οι
συµβάσεις αυτές που αφορούν αυτό το πολυεθνικό στρατηγικό
κέντρο έχουν να κάνουν µε θαλάσσιες επιχειρήσεις, αλλά τώρα
πλέον και χερσαίες και εναέριες, προς εξυπηρέτηση σχεδίων και
του ΝΑΤΟ. ∆ιευκολύνουν ώστε να αναπτύσσονται πολεµικές επι-
χειρήσεις γενικότερα.

Είµαστε κατά τέτοιου είδους διευκολύνσεων και πολεµικών
επιχειρήσεων. Επιθυµούµε µε κάθε τρόπο, ιδιαίτερα αυτή τη
στιγµή, την προώθηση της ειρήνης ανάµεσα στις χώρες και τους
λαούς.

Επισηµαίνουµε ότι και οι δύο χώρες µε τις οποίες πρόκειται να
υπάρξουν αυτές οι συµβάσεις, και η Τσεχία και η Πολωνία, βρί-
σκονται µέσα στο πλαίσιο της στρατιωτικής ασπίδας που επι-
διώκουν οι ΗΠΑ και η οποία θεωρούµε ότι αντιβαίνει στα ειρηνικά
σχέδια που έχουν οι λαοί για την Ευρώπη και για τον κόσµο γε-
νικότερα.

Επιπλέον τονίζουµε ότι οι µεγάλες δαπάνες που αφορούν
αυτές τις επιχειρήσεις αυτή τη στιγµή της οικονοµικής κρίσης
αντιβαίνουν στο κοινό αίσθηµα.

Ήθελα να πω, κύριε Πρόεδρε, δύο λόγια σχετικά µε τις πυρ-
καγιές που πραγµατικά είναι ένα τροµερό πλήγµα για τα λαό µας
και την Αττική. Είναι ένα µεγάλο πένθος για όλους εµάς,. ∆υ-
στυχώς, οι ευθύνες της Κυβέρνησης είναι τεράστιες τόσο για πα-
ραλείψεις στην πρόληψη, όσο και για καθυστερήσεις στην
πρόσληψη του εποχιακού πυροσβεστικού δυναµικού. Θεωρούµε
ότι το καινούργιο Ρυθµιστικό Σχέδιο της Αθήνας, που έχει κατα-
τεθεί από το ΥΠΕΧΩ∆Ε και που αφορά µία ανάπτυξη περίπου
οκτώ εκατοµµυρίων πληθυσµού στην Αττική, έχει να κάνει µε τέ-
τοιου είδους φαινόµενα και ελπίζουµε να ανακληθεί εκ µέρους
της Κυβέρνησης. Γιατί όλα αυτά τα σχέδια της πυρκαγιάς έχουν
να κάνουν και µε τις προωθήσεις τέτοιου είδους οικιστικών σχε-
δίων στην Αττική.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, όπως γνωρίζετε και η κύρωση αυτής της Σύµβασης και
η επόµενη την οποία θα αναγνώσω, έχουν ψηφιστεί κατά πλειο-
ψηφία στην ∆ιαρκή Επιτροπή και εισάγονται µε το άρθρο 108 του
Κανονισµού της Βουλής.

Τοποθετήθηκαν τα κόµµατα τα οποία έχουν αντίρρηση για την
κύρωση αυτών των συµφωνιών.

Αναγιγνώσκω τώρα και τη δεύτερη κύρωση της συµφωνίας.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου : «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης
(Μemoradum of Understanding) µεταξύ του Υπουργού Εθνικής
Άµυνας της ∆ηµοκρατίας της Πολωνίας και του Υπουργείου Εθνι-
κής Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας που αφορά στη συνερ-
γασία µε το Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών
Θαλασσίων Μεταφορών των Αθηνών (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC) και
της Τεχνικής Συµφωνίας (Τechnical Arrangement) µεταξύ του
Υπουργού Εθνικής ‘Άµυνας της ∆ηµοκρατίας της Πολωνίας και
του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας,
που αφορά στην εφαρµογή του Μνηµονίου Κατανόησης για τη
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συνεργασία µε το Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών
Θαλασσίων Μεταφορών των Αθηνών (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC)».

Παρακαλώ να καταγραφούν στα Πρακτικά οι ξενόγλωσσες
αναφορές οι οποίες γίνονται στο κείµενο της Συµφωνίας.

Βλέπω ότι δεν επιθυµεί κανείς άλλος συνάδελφος να µιλήσει.
Κατόπιν των τοποθετήσεων που έγιναν, κηρύσσεται περαιω-

µένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης
(Μemoradum of Understanding) µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής
Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου Εθνικής
Άµυνας της ∆ηµοκρατίας της Τσεχίας, σχετικά µε την συνεργα-
σία µε το Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών Θαλασ-
σίων Μεταφορών των Αθηνών (AMSCC) και της Τεχνικής
Συµφωνίας (Τechnical Arrangement) µεταξύ του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου
‘Άµυνας της ∆ηµοκρατίας της Τσεχίας, σχετικά µε τη συνεργα-
σία µε το Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών Θαλασ-
σίων Μεταφορών των Αθηνών (AMSCC)».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το νοµοσχέδιο έγινε δεκτό

κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας «Κύ-

ρωση του Μνηµονίου Κατανόησης (Μemoradum of Understand-
ing) µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της ∆ηµοκρα-
τίας της Τσεχίας, σχετικά µε την συνεργασία µε το Πολυεθνικό
Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών των
Αθηνών (AMSCC) και της Τεχνικής Συµφωνίας (Τechnical
Arrangement) µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελ-
ληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου ‘Αµυνας της ∆ηµο-
κρατίας της Τσεχίας, σχετικά µε τη συνεργασία µε το Πολυεθνικό
Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών των
Αθηνών (AMSCC)», έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, σε µόνη συζή-
τηση επί της αρχής των άρθρων και του συνόλου και έχει ως

εξής:

«Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης (Μemoradum of Un-
derstanding) µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελ-
ληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της
∆ηµοκρατίας της Τσεχίας, σχετικά µε την συνεργασία µε το Πο-
λυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών Θαλασσίων Μετα-
φορών των Αθηνών (AMSCC) και της Τεχνικής Συµφωνίας
(Τechnical Arrangement) µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυ-
νας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου ‘Αµυνας
της ∆ηµοκρατίας της Τσεχίας, σχετικά µε τη συνεργασία µε το
Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών Θαλασσίων Με-
ταφορών των Αθηνών (AMSCC)

Άρθρο πρώτο

Κυρώνονται και έχουν την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1
του Συντάγµατος, το Μνηµόνιο Κατανόησης (Memorandum of
Understanding) µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελ-
ληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου Άµυνας της ∆ηµοκρα-
τίας της Τσεχίας σχετικά µε τη συνεργασία µε το Πολυεθνικό
Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών των
Αθηνών (AMSCC), που υπεγράφη στις Βρυξέλλες την 24η Απρι-
λίου 2007 και η Τεχνική Συµφωνία (Technical Arrangement ) µε-
ταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου Άµυνας της ∆ηµοκρατίας της
Τσεχίας σε εφαρµογή του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του
Υπουργείου Άµυνας της ∆ηµοκρατίας της Τσεχίας σχετικά µε τη
συνεργασία µε το Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών
Θαλασσίων Μεταφορών των Αθηνών (AMSCC), που υπεγράφη
στις Βρυξέλλες την 24η Απριλίου 2007, των οποίων το κείµενο
στην αγγλική γλώσσα και σε µετάφραση στην ελληνική έχει, αντί-
στοιχα, ως εξής:

2040 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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2042 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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2044 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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2046 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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2048 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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2050 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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2052 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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2054 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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2056 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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2058 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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2060 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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2062 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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2064 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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2066 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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2068 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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2070 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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2072 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 25 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2009 2073



2074 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 25 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2009 2075



2076 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως. Η ισχύς των κυρουµένων
Μνηµονίου Κατανόησης και Τεχνικής Συµφωνίας αρχίζει από την
πλήρωση των προϋποθέσεων της παραγράφου 10.1 του Τµήµα-
τος 10 του Μνηµονίου Κατανόησης και της παραγράφου 8.1 του
Τµήµατος 8 της Τεχνικής Συµφωνίας.”

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Επίσης κηρύσσεται πε-
ραιωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του σχε-
δίου νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης (Μemoradum
of Understanding) µεταξύ του Υπουργού Εθνικής Άµυνας της ∆η-
µοκρατίας της Πολωνίας και του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας
της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας που αφορά στη συνεργασία µε το
Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών Θαλασσίων Με-
ταφορών των Αθηνών (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC) και της Τεχνικής
Συµφωνίας (Τechnical Arrangement) µεταξύ του Υπουργού Εθνι-
κής ‘Άµυνας της ∆ηµοκρατίας της Πολωνίας και του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας, που αφορά στην
εφαρµογή του Μνηµονίου Κατανόησης για τη συνεργασία µε το
Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών Θαλασσίων Με-
ταφορών των Αθηνών (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC)».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το νοµοσχέδιο έγινε δεκτό

κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας:

«Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης (Μemoradum of Under-
standing) µεταξύ του Υπουργού Εθνικής Άµυνας της ∆ηµοκρα-
τίας της Πολωνίας και του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της
Ελληνικής ∆ηµοκρατίας που αφορά στη συνεργασία µε το Πο-
λυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών Θαλασσίων Μετα-
φορών των Αθηνών (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC) και της Τεχνικής
Συµφωνίας (Τechnical Arrangement) µεταξύ του Υπουργού Εθνι-
κής ‘Άµυνας της ∆ηµοκρατίας της Πολωνίας και του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας, που αφορά στην
εφαρµογή του Μνηµονίου Κατανόησης για τη συνεργασία µε το
Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών Θαλασσίων Με-

ταφορών των Αθηνών (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC)» έγινε δεκτό κατά
πλειοψηφία, κατ’ αρχήν κατ’ άρθρον και στο σύνολο και έχει ως
εξής:

«Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης (Μemoradum of Un-
derstanding) µεταξύ του Υπουργού Εθνικής Άµυνας της ∆η-
µοκρατίας της Πολωνίας και του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας
της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας που αφορά στη συνεργασία µε το
Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών Θαλασσίων Με-
ταφορών των Αθηνών (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC) και της Τεχνικής
Συµφωνίας (Τechnical Arrangement) µεταξύ του Υπουργού
Εθνικής ‘Άµυνας της ∆ηµοκρατίας της Πολωνίας και του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας, που
αφορά στην εφαρµογή του Μνηµονίου Κατανόησης για τη συ-
νεργασία µε το Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών
Θαλασσίων Μεταφορών των Αθηνών (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC)

Άρθρο πρώτο

Κυρώνονται και έχουν την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1
του Συντάγµατος, το Μνηµόνιο Κατανόησης (Memorandum of
Understanding) µεταξύ του Υπουργού Εθνικής Άµυνας της ∆η-
µοκρατίας της Πολωνίας και του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας
της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας που αφορά στη συνεργασία µε το
Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών Θαλασσίων Με-
ταφορών των Αθηνών (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ - AMSCC), που υπεγράφη
την 25η Φεβρουαρίου στην Αθήνα και την 3η Μαρτίου 2008 στο
Μπίντγκοστ (Bydgoszcz) της Πολωνίας, καθώς και η Τεχνική Συµ-
φωνία (Technical Arrangement) µεταξύ του Υπουργού Εθνικής
Άµυνας της ∆ηµοκρατίας της Πολωνίας και του Υπουργείου Εθνι-
κής Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας που αφορά στην εφαρ-
µογή του Μνηµονίου Κατανόησης για τη συνεργασία µε το
Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών Θαλασσίων Με-
ταφορών των Αθηνών (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ - AMSCC), που υπεγράφη
την 25η Φεβρουαρίου στην Αθήνα και την 3η Μαρτίου 2008 στο
Μπίντγκοστ της Πολωνίας, των οποίων το κείµενο, στην αγγλική
γλώσσα, και σε µετάφραση στην ελληνική, έχει, αντίστοιχα, ως
εξής:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 25 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2009 2077



2078 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 25 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2009 2079



2080 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 25 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2009 2081



2082 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 25 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2009 2083



2084 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 25 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2009 2085



2086 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 25 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2009 2087



2088 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 25 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2009 2089



2090 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 25 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2009 2091



2092 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 25 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2009 2093



2094 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 25 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2009 2095



2096 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 25 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2009 2097



2098 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 25 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2009 2099



2100 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 25 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2009 2101



2102 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 25 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2009 2103



2104 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 25 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2009 2105



2106 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 25 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2009 2107



2108 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 25 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2009 2109



2110 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 25 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2009 2111



2112 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 25 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2009 2113



2114 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 25 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2009 2115



Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως. Η ισχύς των κυρουµένων
Μνηµονίου Κατανόησης και Τεχνικής Συµφωνίας αρχίζει από την
πλήρωση των προϋποθέσεων της παραγράφου 10.1 του άρθρου
10 του Μνηµονίου Κατανόησης και του Τµήµατος 8.1 της Τεχνι-
κής Συµφωνίας.”

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κύριοι συνάδελφοι, πα-
ρακαλώ το Τµήµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’
ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως προς την ψήφιση στο
σύνολο των παραπάνω νοµοσχεδίων.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το Τµήµα παρέσχε τη ζη-

τηθείσα εξουσιοδότηση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επανερχόµαστε στο σχέδιο

νόµου του Υπουργείου Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Ρύθµιση θεµάτων του πανεπιστηµιακού και
τεχνολογικού τοµέα της ανώτατης εκπαίδευσης και άλλες δια-
τάξεις».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ∆ιάσκεψη των Προέδρων απο-
φάσισε στη συνεδρίασή της στις 30 Ιουλίου 2009 τη συζήτηση
του νοµοσχεδίου σε τρεις συνεδριάσεις. Στη σηµερινή συνε-
δρίαση το νοµοσχέδιο θα συζητηθεί επί της αρχής.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας
και Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Ορίστε, κύριε Υπουργέ,
έχετε το λόγο.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας
και Θρησκευµάτων): Θα ήθελα κύριε Πρόεδρε, να πω ότι πράγ-
µατι το πρώτο πράγµα που όλοι σκεφτόµαστε είναι η µεγάλη οι-
κολογική καταστροφή που υπέστη η πολύπαθη Αττική, η
καταστροφή περιουσιών συµπολιτών µας και να πω στο Τµήµα
ότι αυτή την ώρα η κυβερνητική επιτροπή συνεδριάζει ακριβώς
για να αποφασίσει τη λήψη µέτρων για την ανακούφιση των πο-
λιτών που εθίγησαν και παράλληλα για την αντιµετώπιση του µε-
γάλου προβλήµατος.

Θα ήθελα επίσης να υπενθυµίσω, επειδή ακούστηκε σχετικά
µε ανέγερση οικοδοµών σε περιοχές όπου έχουν καεί, ότι ήδη
από το Νοέµβριο του 2007 έχει ψηφιστεί ύστερα από εισήγηση
του αρµόδιου Υπουργού του κ. Σουφλιά, µία πολύ σηµαντική
διάταξη που ορίζει ότι δασική έκταση που καταστράφηκε από
πυρκαγιά, εκεί απαγορεύεται η ανέγερση οποιουδήποτε κτίσµα-
τος και να ευχαριστήσω συνέχεια και εγώ από το Βήµα της Βου-
λής όλους όσους συνέβαλαν στην αντιµετώπιση των πυρκαγιών
και µε τη βοήθεια όλων περιορίστηκε όσο ήταν δυνατόν κατα-
στρεπτική µανία του πύρινου µετώπου.

Θα ήθελα επίσης να καταθέσω τις νοµοτεχνικές βελτιώσεις
στο υπό συζήτηση νοµοσχέδιο για να µοιραστούν στους συνα-
δέλφους.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κύριε Υπουργέ, παρακαλώ
καταθέστε τις νοµοτεχνικές βελτιώσεις. Στη συνέχεια, όταν µοι-
ραστούν, σε κάποια στιγµή µεταξύ δύο οµιλητών, να τις ανα-
γνώσετε όπως επιβάλλει ο Κανονισµός.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός κ. Σπυρίδων Ταλιαδούρος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες βελτιώσεις, οι
οποίες έχουν ως εξής:

2116 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 25 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2009 2117



2118 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Επίσης, σας κάνω γνωστό
ότι κατά τη συζήτηση του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εθνι-
κής Παιδείας και Θρησκευµάτων το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλά-
δος διά του κοινοβουλευτικού του εκπροσώπου ορίζει ως ειδικό
αγορητή το Βουλευτή κ. Κωνσταντίνο Αλυσανδράκη.

Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξανδρος Αλαβάνος µε επιστολή
του µας γνωρίζει ότι ορίζει Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο τον κ.
Γρηγόριο Ψαριανό. Επίσης, ο κ. Αλέξανδρος Αλαβάνος, Πρόε-
δρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς µε επιστολή του µας γνωρίζει ότι στο
συζητούµενο νοµοσχέδιο ορίζει ειδικό αγορητή το Βουλευτή κ.
Αναστάσιο Κουράκη.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Αστέριος Ροντούλης µε επιστολή του µας γνωρίζει
ότι στο συζητούµενο νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εθνικής Παι-
δείας ορίζεται ως ειδική αγορήτρια η Βουλευτής κ. ∆ήµητρα
Αράπογλου.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της πλειοψηφίας κ. Ελευθέριος Αυ-
γενάκης.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η εκπαίδευση

αποτελεί βασικό συστατικό στοιχείο κάθε αναπτυγµένης κοινω-
νίας. Είναι ο θεµελιώδης λίθος της παιδείας και του πολιτισµού.
Παράλληλα αποτελεί τη µεγαλύτερη επένδυση κάθε έθνους για
ένα ελπιδοφόρο µέλλον. Σε όλα τα σύγχρονα ανεπτυγµένα κράτη
έχει γίνει σαφής στροφή προς την κοινωνία της µόρφωσης, της
κατάρτισης και της αέναης και συνεχούς µάθησης, στροφή που
ενσωµατώνει τη νέα γνώση και τα επιτεύγµατα της ψηφιακής
επανάστασης.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΕΛΣΑ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ)

Στόχος της εκπαίδευσης είναι να προσφέρει επαρκή εφόδια
στους πολίτες µέσα σε ένα ταχύτατα αναπτυσσόµενο και απαι-
τητικό κόσµο. Στο πλαίσιο αυτό επιτρέψτε µου να τονίσω ότι η
Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας έχει θέσει ως κεντρική προ-
τεραιότητά της τα θέµατα παιδείας. Οι προσπάθειες και η δέ-
σµευσή της για την ουσιαστική αναβάθµιση της δηµόσιας
παιδείας ξεκίνησε από την πρώτη µέρα που ανέλαβε τη διακυ-
βέρνηση της χώρας και έχουµε αποδείξει έµπρακτα ότι η παιδεία
αποτελεί βασικό «πυλώνα» της πολιτικής µας, αλλά και αναγνω-
ρίζουµε πως αποτελεί µία από τις µεγάλες προκλήσεις για τη
σύγχρονη Ελλάδα.

Από το 2004 έως σήµερα έχουµε ήδη προχωρήσει σε σηµα-
ντικές τοµές και µεταρρυθµίσεις για την αναµόρφωση της ανώ-
τατης εκπαίδευσης. Συγκεκριµένα τον τελευταίο χρόνο έγιναν
σηµαντικά βήµατα για τη βελτίωση της εκπαιδευτικής καθηµερι-
νότητας και την αναβάθµιση της ποιότητας της παρεχόµενης εκ-
παίδευσης. Αντιµετωπίστηκαν νοµικά, οργανωτικά και
λειτουργικά ζητήµατα, προβλήµατα που κληρονοµήσαµε από τις
κυβερνήσεις του χθες, αλλά και προβλήµατα που προέκυψαν
από τις απαιτήσεις και τις προκλήσεις του σήµερα. Θεσπίσαµε
σαφείς κανόνες και βελτιώσαµε την ποιότητα και την ανταγωνι-
στικότητα της ανώτατης εκπαίδευσης. Για το σκοπό αυτό ετέθη
σε εφαρµογή ο νόµος «πλαίσιο» για τα πανεπιστηµιακά ιδρύµατα,
ο οποίος και ενίσχυσε την αυτονοµία τους, τη διαφάνεια στη δια-
χείριση των πόρων, την εύρυθµη λειτουργία τους και διασφάλισε
την ελευθερία επιλογής των φοιτητών των διοικήσεών τους και τη
λειτουργία της δηµοκρατίας µέσα από καθολική ψηφοφορία.

Με το νόµο για τα κολλέγια εισήχθη για πρώτη φορά ρυθµι-
στικό πλαίσιο για τη λειτουργία των εκπαιδευτηρίων µεταλυκει-
ακής εκπαίδευσης, βάζοντας τάξη και κανόνες σε µία χαοτική και
ανεξέλεγκτη ως τότε αγορά. Ενώ µε το νόµο για την έρευνα και
την τεχνολογία δηµιουργήθηκαν εναλλακτικές πηγές χρηµατο-
δότησης για τα πανεπιστηµιακά ιδρύµατα, καθιστώντας τους συ-
µπρωταγωνιστές στη διαµόρφωση και στην υλοποίηση µιας
εθνικής στρατηγικής για την έρευνα και την καινοτοµία.

Τέλος, µε το νόµο για τα µεταπτυχιακά ενισχύθηκε η εξω-
στρέφεια των δηµοσίων πανεπιστηµίων.

Αναφορικά µε τα Τεχνολογικά Εκπαιδευτικά Ιδρύµατα και µε
στόχο τη στήριξη του ανώτατου χαρακτήρα των Τεχνολογικών

Εκπαιδευτικών Ιδρυµάτων, αλλά και τη γενικότερη αναβάθµιση
του επιπέδου σπουδών τους, η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας έχει προωθήσει από το 2004 έως και σήµερα πολύ σηµαντι-
κές και συγκεκριµένες ρυθµίσεις. Και όλα αυτά βέβαια σε
συνέχεια του νόµου του κ. Ευθυµίου, αλλά και του κ. Κακλαµάνη
ως Υπουργού Παιδείας, τότε.

Συγκεκριµένα, για να αντιµετωπιστούν προβλήµατα, τα οποία
προέκυψαν µε την ψήφιση του ν.2916/2001 και να ρυθµιστούν
θεσµικά θέµατα των Ιδρυµάτων, προωθήθηκε η ψήφιση του
ν.3404/2005 µε τον οποίο συµπληρώθηκαν και ενισχύθηκαν οι
αναγκαίες διαδικασίες για τη διασφάλιση και προαγωγή της ποι-
ότητας της Ανώτατης Τεχνολογικής Εκπαίδευσης. Ενδεικτικά,
ενισχύθηκε η αυτοδιοίκηση των ΤΕΙ καθώς σήµερα τα προγράµ-
µατα σπουδών των τµηµάτων ΤΕΙ καταρτίζονται µε ευθύνη των
ίδιων των Ιδρυµάτων. Επίσης, επιλύθηκαν σειρά θεσµικών θεµά-
των που αφορούσαν την εύρυθµη λειτουργία των Τεχνολογικών
Ιδρυµάτων. Ακόµη, βάσει των διατάξεων του προαναφερθέντος
νόµου, καθορίστηκε το περιεχόµενο σπουδών για εκατόν πενή-
ντα τέσσερα τµήµατα των ΤΕΙ, κάτι που αποτελούσε αναγκαία
προϋπόθεση για τον καθορισµό των επαγγελµατικών δικαιωµά-
των των αποφοίτων τους.

Επιπλέον, δόθηκε η δυνατότητα πραγµατοποίησης εφαρµο-
σµένης έρευνας από τα ΤΕΙ, ρύθµιση που ικανοποίησε ένα πάγιο
αίτηµα των ιδρυµάτων ως συνέπεια της ανωτατοποίησής τους.
Στη συνέχεια ψηφίστηκε ο ν.3549/2007, προκειµένου να εντα-
χθούν ουσιαστικά τα ΤΕΙ στον τεχνολογικό τοµέα της Ανώτατης
Εκπαίδευσης. Βάσει του νόµου αυτού τα ΤΕΙ αποτελούν πλέον
ρητά Ανώτατα Εκπαιδευτικά Ιδρύµατα, ώστε να µην µπορεί να
αµφισβητηθεί ο χαρακτήρας τους ως ιδρύµατα του τεχνολογι-
κού τοµέα της ανώτατης εκπαίδευσης. Ως εκ τούτου οριοθετή-
θηκε ο χώρος της ανώτατης εκπαίδευσης και κατέστη σαφής η
διάκριση ανάµεσα σε πανεπιστηµιακό και τεχνολογικό τοµέα.

Επιπροσθέτως, µε το ν.3653/2008 τα ΤΕΙ αντιµετωπίζονται ως
ισότιµα µε τα πανεπιστήµια, ενώ µε το ν.3685/2008 που ψηφί-
σαµε σχετικά πρόσφατα, ενδυναµώθηκε περαιτέρω ο ρόλος
τους, καθώς τους δόθηκε η δυνατότητα αυτοδύναµης οργάνω-
σης προγραµµάτων µεταπτυχιακών σπουδών, κάτι που επίσης
απασχολούσε για πολλά χρόνια την κοινότητα των ΤΕΙ.

Σε όλη αυτήν την προσπάθεια ξεκάθαρος πολιτικός µας στό-
χος ήταν και παραµένει η ενιαία οργάνωση και λειτουργία της
ανώτατης εκπαίδευσης. Συνεχής µας επιδίωξη είναι τα Ανώτατα
Εκπαιδευτικά Ιδρύµατα να λειτουργήσουν ανταγωνιστικά στο εκ-
παιδευτικό ευρωπαϊκό περιβάλλον και να παρέχουν στους σπου-
δαστές τους υψηλής ποιότητας σπουδές µε κύρος, αλλά και µε
αξιοπιστία. Στο πλαίσιο αυτό είναι που εντάσσεται το σηµερινό
νοµοσχέδιο, οι διατάξεις του οποίου ολοκληρώνουν ουσιαστικά
την ανωτατοποίηση των Τεχνολογικών Εκπαιδευτικών Ιδρυµάτων
της χώρας µας.

Με τις παρούσες ρυθµίσεις η Κυβέρνηση τηρεί στο ακέραιο
τη δέσµευσή της απέναντι στους Έλληνες πολίτες, καθώς έθεσε
ως πρωταρχικό της στόχο την ακαδηµαϊκή ολοκλήρωση των ΤΕΙ,
την αποφασιστική άνοδο της ποιότητας του εκπαιδευτικού και
ερευνητικού τους έργου και την κατοχύρωση του ρόλου τους ως
ανώτατη εκπαιδευτική εφαρµοσµένη επιστήµη. Στο πλαίσιο αυτό
το νοµοσχέδιο το οποίο συζητούµε σήµερα, ρυθµίζει θεσµικά θέ-
µατα των ΤΕΙ, καθώς λύνει και προβλήµατα που έχουν προκύψει
από την εφαρµογή του υπάρχοντος νοµικού πλαισίου.

Ειδικότερα, στα χέρια µας έχουµε ένα σχέδιο νόµου το οποίο
στοχεύει στην περαιτέρω ενδυνάµωση των ακαδηµαϊκών χαρα-
κτηριστικών των ΤΕΙ. Στην εναρµόνιση του νοµοθετικού πλαισίου
µε τα ισχύοντα για τα πανεπιστήµια, µε στόχο την περαιτέρω κα-
ταξίωσή τους, την ουσιαστική ολοκλήρωση της ανωτατοποίησής
τους, την αντιµετώπιση των λειτουργικών τους προβληµάτων και
τέλος την ενίσχυση της ανταγωνιστικότητά τους µέσα στο σύγ-
χρονο εκπαιδευτικό περιβάλλον, παρέχοντάς στους σπουδαστές
υψηλής ποιότητας σπουδές.

Στο σηµείο αυτό επιτρέψτε µου να επιβραβεύσω την ηγεσία
του Υπουργείου και ιδιαίτερα τον µακροβιότερο Υφυπουργό Παι-
δείας και υπεύθυνο για τα θέµατα των ΤΕΙ κ. Ταλιαδούρο για την
πολύ εποικοδοµητική στάση σε όλη τη διάρκεια των διαβουλεύ-
σεων, αλλά και των συζητήσεων επί του σχεδίου νόµου στην αρ-
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µόδια Επιτροπή της Βουλής.
Η ετοιµότητα να υιοθετήσετε ορθές προτάσεις που βελτιώ-

νουν και ενισχύουν τις παρούσες διατάξεις, αποδεικνύει περί-
τρανα ότι σε θέµατα παιδείας δεν µπορούµε να φοράµε
παρωπίδες και να εγκλωβιζόµαστε σε πολιτικές πρακτικές του
παρελθόντος, αλλά αντίθετα, µέσα από ένα γόνιµο και ειλικρινή
διάλογο µπορούµε και αναζητούµε, αλλά και καταλήγουµε σε
ένα καλύτερο αποτέλεσµα. Γιατί τα ζητήµατα παιδείας είναι ζη-
τήµατα όλων µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το σχέδιο νόµου που συζητούµε
σήµερα περιλαµβάνει τρία κεφάλαια και σαράντα άρθρα. Το
πρώτο κεφάλαιο ρυθµίζει και συµπληρώνει τις ισχύουσες διατά-
ξεις σε σχέση µε τα ΤΕΙ και περιλαµβάνει τα άρθρα 1 έως και 22.
Το δεύτερο κεφάλαιο αντιµετωπίζει ορισµένα επιµέρους ζητή-
µατα των ιδρυµάτων της ανώτατος εκπαίδευσης µε σκοπό την
εύρυθµη λειτουργία τους και περιλαµβάνει τα άρθρα 23 έως και
28. Ενώ το τρίτο κεφάλαιο περιλαµβάνει τα άρθρα 29 έως και 40
και επιλύει µια σειρά ζητηµάτων αρµοδιότητας του Υπουργείου
Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων.

Επιτρέψτε µου σε αυτό το σηµείο να υπογραµµίσω ότι την τε-
λευταία περίοδο συνεργάστηκα στενά ως εισηγητής της κυβερ-
νώσας παράταξης µε εκπροσώπους της ανώτατης εκπαίδευσης
και λοιπούς εµπλεκοµένους φορείς και πιο συγκεκριµένα µε εκ-
προσώπους του ΤΕΕ, µε εκπροσώπους της Επιστηµονικής Ένω-
σης Τεχνολογικής Εκπαίδευσης Μηχανικών, της ΕΤΕΜ,
εκπροσώπους της Συνόδου των Προέδρων των ΤΕΙ, του Προε-
δρείου της ΟΣΕΠ ΤΕΙ, της ΠΟΣ∆ΕΠ, το Προεδρείο της Συνόδου
των Πρυτάνεων καθώς και την Πανελλήνια Ένωση Αναπληρωτών
Εκπαιδευτικών, την Πανελλήνια Ένωση Ιδιοκτητών Εργαστηρίων
Ελευθέρων Σπουδών Πληροφορικής, την Ένωση Πληροφορικής
Ελλάδος, το Περιφερειακό Τµήµα της ΕΤΕΜ του Νοµού Ηρα-
κλείου, την Πανελλήνια Ένωση Πτυχιούχων Τεχνολόγων Γεωπό-
νων του Περιφερειακού Τµήµατος Ανατολικής Κρήτης, την
Πανελλήνια Οµοσπονδία Μηχανικών Τεχνολογικού Τοµέα Ανώ-
τατης Εκπαίδευσης ∆ηµοσίων Υπαλλήλων, αλλά και το Σύλλογο
Μηχανικών ∆ηµοσίων Υπαλλήλων Τεχνολογικής Εκπαίδευσης
της Ανατολικής Κρήτης.

Το δεδοµένο που προέκυψε από τη συνεργασία µου µε τους
εµπλεκόµενους φορείς, αλλά και όπως συµπεραίνετε και από τις
συζητήσεις στην αρµόδια Επιτροπή της Βουλής είναι, πως γε-
νικά υπάρχει µία συµφωνία σχετικά µε τις διατάξεις του νοµο-
σχεδίου και πως τελικά τα όποια προβλήµατα εστιάζονται στο
άρθρο 18 αναφέρονται στα επαγγελµατικά δικαιώµατα. ∆εν πρέ-
πει όµως το εν λόγω θέµα να αντιµετωπίζεται συντεχνιακά και
παρακαλώ πολύ να πάψουµε να λειτουργούµε στρουθοκαµηλί-
ζοντας σε τέτοιου είδους µείζονα θέµατα. Αντίθετα, πρέπει να
κοιτάξουµε κατάµατα την κατάσταση και να πούµε τα πράγµατα
µε το όνοµά τους.

Όλοι γνωρίζουµε ότι υπάρχουν απόφοιτοι τµηµάτων τόσο στο
πανεπιστήµιο όσο και τεχνολογικών ιδρυµάτων των οποίων τα
επαγγελµατικά δικαιώµατα εκκρεµούν. Και όλοι ξέρουµε ποιοι
αντιδρούν και γιατί αντιδρούν, ενώ παράλληλα όλοι ξέρουµε τι γί-
νεται στις υπόλοιπες χώρες της Ευρώπης. Είναι καιρός να βά-
λουµε στην άκρη αυτά που χρόνια µας ταλαιπωρούν,
ταλαιπωρούν πλήθος αποφοίτων και που σήµερα αυτοί οι από-
φοιτοι βρίσκονται στην παραγωγή.

Στο πλαίσιο αυτό και επειδή ορισµένοι συνάδελφοι από την
Αξιωµατική Αντιπολίτευση παπαγάλισαν περί ασυνέπειες της Κυ-
βέρνησης για την κατοχύρωση των επαγγελµατικών δικαιωµά-
των, επιτρέψτε µου να υπενθυµίσω ότι µε τη στενή συνεργασία
των συµβουλίων ανώτατης πανεπιστηµιακής αλλά και τεχνολο-
γικής εκπαίδευσης, ήδη από το 2004 το Υπουργείο Παιδείας
έθεσε σε προτεραιότητα την έκθεση των επαγγελµατικών δικαι-
ωµάτων των πτυχιούχων τµηµάτων πανεπιστηµιακών, αλλά και
τεχνολογικών ιδρυµάτων που εκκρεµούν για ολόκληρες δεκαε-
τίες.

Επιτρέψτε µου λοιπόν σύντοµα να υπενθυµίσω ότι στο Συµ-
βούλιο της Επικρατείας εκκρεµούσε για µία δεκαετία η εκδίκαση
προσφυγής του ΤΕΕ για κύρωση του Προεδρικού ∆ιατάγµατος
318/94 που αφορούσε τα επαγγελµατικά δικαιώµατα των ειδικο-
τήτων µηχανικών έργων υποδοµής, µηχανικών πολιτικών δοµι-

κών έργων και τοπογράφων µηχανικών. Η υπόθεση αυτή εκδικά-
στηκε το Μάιο του 2005. Το ΣΤΕ εν όψει της έκδοσης αυτής της
απόφασης δεν επεξεργαζόταν κανένα σχέδιο προεδρικού δια-
τάγµατος για επαγγελµατικά δικαιώµατα.

Εν συνεχεία το Μάρτιο του 2005 εκδόθηκε η µε αριθµό
678/2005 απόφαση του ΣΤΕ, η οποία ακύρωσε την παράγραφο 2
του άρθρου 1 του π.δ. 318. Κατόπιν η Κυβέρνηση της Νέας ∆η-
µοκρατίας έθεσε σε προτεραιότητα την έκδοση των επαγγελµα-
τικών δικαιωµάτων και των υπολοίπων τµηµάτων των ΤΕΙ. Για να
επιλυθεί όµως το ζήτηµα αυτό καθορίστηκε κατ’ αρχάς το πε-
ριεχόµενο σπουδών για εκατόν πενήντα τέσσερα τµήµατα των
ΤΕΙ, κάτι που αποτελούσε αναγκαία προϋπόθεση για τον καθο-
ρισµό των επαγγελµατικών δικαιωµάτων των αποφοίτων των ΤΕΙ
σύµφωνα µε την υπ’ αριθµόν 678/2005 απόφαση του ΣΤΕ και δεν
έχει ρυθµιστεί από τις προηγούµενες κυβερνήσεις.

Επίσης, συγκροτήθηκαν ανά τοµέα ειδικές επιστηµονικές επι-
τροπές προκειµένου να διαµορφώσουν εισηγήσεις για τα επαγ-
γελµατικά δικαιώµατα, οι οποίες εν συνεχεία συζητούνται στο
αρµόδιο κατά νόµο όργανο, το Συµβούλιο Ανώτατης Τεχνολογι-
κής Εκπαίδευσης.

Ήδη από τις ενενήντα τρεις ειδικότητες που λειτουργούν συ-
νολικά στα ΤΕΙ της χώρας έχουν εκδοθεί µέχρι σήµερα προε-
δρικά διατάγµατα που καθορίζουν τα επαγγελµατικά δικαιώµατα
για τις εβδοµήντα ειδικότητες. Συγκεκριµένα το 2004 εκκρε-
µούσε η έκδοση προεδρικού διατάγµατος για σαράντα εννέα
τµήµατα ΤΕΙ και από το 2004 ως σήµερα έχουν εκδοθεί προε-
δρικά διατάγµατα για άλλα είκοσι δύο τµήµατα. Αλλά και για όλα
τα υπόλοιπα τµήµατα, όσον αφορά στην αρµοδιότητα του
Υπουργείου Παιδείας έχουν ήδη αντιµετωπιστεί όλες οι εκκρε-
µότητες της διαδικασίας καθορισµού των επαγγελµατικών δι-
καιωµάτων και αναµένεται η έκδοση των σχετικών προεδρικών
διαταγµάτων µετά την τήρηση της απαιτούµενης εκ του νόµου
διαδικασίας.

Κλείνοντας, επιτρέψτε µου να τονίσω ότι σήµερα οι απαιτήσεις
της εποχής και την ίδιας της αγοράς απαιτούν να λυθεί το πρό-
βληµα χιλιάδων αποφοίτων πανεπιστηµιακών, αλλά και τεχνολο-
γικών ιδρυµάτων και να καθοριστούν άµεσα και µε απόλυτη
σαφήνεια τα επαγγελµατικά δικαιώµατα στις περίπου πενήντα
σχολές ΑΕΙ αλλά και είκοσι δύο σχολές τεχνολογικών ιδρυµάτων
που σήµερα εκκρεµούν.

Ζητώ από το Βήµα της Βουλής, από τους Υπουργούς ΠΕ-
ΧΩ∆Ε, Αγροτικής Ανάπτυξης, Μεταφορών και Ανάπτυξης, να συ-
νυπογράψουν τα προεδρικά διατάγµατα που εδώ και µήνες
έχουν παραλάβει από το Υπουργείο Παιδείας και να προχωρή-
σουν µε θάρρος την τακτοποίηση µίας εκκρεµότητας που χρόνια
ταλαιπωρεί αποφοίτους πανεπιστηµιακών και τεχνολογικών ιδρυ-
µάτων της χώρας µας. αρκετά µε τις συντεχνιακές νοοτροπίες
και τους φόβους. Είµαστε πλέον στην καρδιά µίας µεγάλης ευ-
ρωπαϊκής οικογένειας και δεν βρισκόµαστε στη δεκαετία του ’50
και του ‘60. Είµαι βέβαιος, κύριε Υπουργέ, ότι την αµέσως επό-
µενη περίοδο θα µεριµνήσετε προσωπικά για την επιτάχυνση
της διαδικασίας αναγνώρισης επαγγελµατικών δικαιωµάτων των
υπολοίπων τµηµάτων.

Επιτρέψτε µου να εκφράσω την υποστήριξή µου, όπως άλλω-
στε το έχω πράξη και µε την υπογραφή µου, στην τροπολογία
που έχουµε καταθέσει µαζί µε δέκα ακόµα συναδέλφους Βου-
λευτές της κυβερνώσας παράταξης στο αίτηµα των Ελλήνων φοι-
τητών του Πανεπιστηµίου της Ιταλικής πόλης Λάκουϊλα που
ζητούν να παρασχεθεί η δυνατότητα να µεταγραφούν στο αντί-
στοιχο τµήµα σπουδών του οικείου τµήµατος των Ελλήνων ΑΕΙ,
µε κριτήριο την εγγύτητα προς τον τόπο των συµφερόντων τους
ή τη µετακίνησή τους σε άλλες σχολές ή τµήµατα της Ιταλίας,
εφόσον και οι ίδιοι συµφωνήσουν, εφόσον ο πρόσφατος σεισµός
προκάλεσε µεγάλες καταστροφές, ενώ καθιστά πολύ δύσκολη
ως και απαγορευτική τη συνέχιση της παραµονής τους και της
φοίτησης των Ελλήνων στην Ιταλική αυτή πόλη.

Πριν κλείσω, τηλεγραφικά και µόνο θα αναφέρω ότι είναι ανά-
γκη να εξετάσουµε, να ακουµπήσουµε και ορισµένα θέµατα που
αφορούν συγκεκριµένες διατάξεις του εν λόγω νοµοσχεδίου. Εν-
δεικτικά αναφέρω ότι πρέπει να δούµε το ζήτηµα της επέκτασης
της ρύθµισης της τροπολογίας που αναφέρει την αναγνώριση
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της παιδαγωγικής επάρκειας του Τµήµατος ∆ιδακτικής της Τε-
χνολογίας και Ψηφιακών Συστηµάτων του Πανεπιστηµίου Πει-
ραιά και σε άλλα αντίστοιχα τµήµατα, αλλά και να θεσπιστούν
αντικειµενικά κριτήρια για την αναγνώριση καθηγητικών σχολών.

Επίσης να επισηµάνω την ανάγκη να συµπεριληφθούν στις
προβλέψεις του άρθρου 21 και οι καθηγητές φυσικής αγωγής
που πληρούν τις προϋποθέσεις επιλογής σε επιστηµονικό προ-
σωπικό βαθµίδας επίκουρου καθηγητή ή και κάτοχοι διδακτορι-
κού τίτλου, αλλά και την αναδροµική ένταξη σε κατόχους
διδακτορικού διπλώµατος µε τίτλο επίκουρου καθηγητή ΤΕΙ σε
προσωποπαγείς θέσεις επίκουρων καθηγητών µε τα µισθολογικά
και συνταξιοδοτικά δικαιώµατα τα επίκουρου καθηγητή.

Τέλος, να επισηµάνω την ανάγκη να επανεξεταστεί η προσαρ-
µογή του παραβόλου για την χορήγηση και ανανέωση αδείας λει-
τουργίας για τα µικρά εργαστήρια ελευθέρων σπουδών που
λειτουργούν στην περιφέρεια, κάτι για το οποίο άλλωστε υπάρ-
χει σχετικό αίτηµα του φορέα στο γραφείο σας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλα τα παραπάνω, αλλά και όσα
θα αναφέρουµε ακόµα πιο αναλυτικά στις αυριανές δύο συνε-
δριάσεις αποδεικνύουν περίτρανα ότι το συγκεκριµένο νοµο-
σχέδιο συµβάλλει στην ποιοτική αναβάθµιση της παρεχόµενης
παιδείας, στην όσο το δυνατόν µεγαλύτερη οικονοµική και διοι-
κητική αυτοτέλεια των ΤΕΙ, αλλά και στην επέκταση του ακαδη-
µαϊκού διαλόγου, της συνεργασίας ανάµεσα στα πανεπιστηµιακά
και τα τεχνολογικά ιδρύµατα. Αναµφισβήτητα οι εν λόγω ρυθµί-
σεις ολοκληρώνουν τη διαδικασία ανωτατοποίησης των Τεχνο-
λογικών Εκπαιδευτικών Ιδρυµάτων της χώρας, ολοκληρώνουν
την πρωτοβουλία για την αναβάθµιση του ρόλου και της θέσης
τους, συµβάλλοντας στην ποιοτική αναβάθµιση της ποιοτικής
αναβάθµισης της ανώτατης εκπαίδευσης της χώρας µας συνο-
λικά.

Τέλος, επιτρέψτε µου να τοποθετηθώ εκτενώς για τις σηµα-
ντικές τροπολογίες που συνοδεύουν το σχέδιο νόµου στην αυ-
ριανή µου τοποθέτηση.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ο κ. Μπόλαρης,

εισηγητής του ΠΑΣΟΚ, έχει το λόγο.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ρητό

των αρχαίων προγόνων µας που λέει, «των οικιών ηµών εµπι-
πραµένων υµείς άδεται» ισχύει και για τις πρόσφατες πυρκαγιές.
Πλην όµως, αλίµονο, ο καιρός των κυβερνητικών προφάσεων πα-
ρήλθε ανεπιστρεπτί.

Η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας έχει αναδειχθεί κατά την
πενταετή διακυβέρνησή της αυθεντία στην πλήρη απογύµνωση
των λέξεων των πολιτικών, των οραµάτων και των αιτηµάτων των
πολιτών, του λαού, από οποιοδήποτε νόηµα.

Ο Ουµπέρτο Έκο θα έβρισκε στην πολιτική της την πλήρη
εφαρµογή του λατινικού ρητού: «nominem nudum tenemus», «ας
κρατήσουµε το όνοµα γυµνό». Η απογύµνωση αυτή των λέξεων
των πολιτικών προταγµάτων από οποιοδήποτε νόηµα έχει ως
µόνο σκοπό την αναπαραγωγή, την παραµονή του κόµµατος
στην εξουσία.

Ένα τέτοιο παράδειγµα νοµοθέτησης, η οποία γίνεται χωρίς
αντιστοιχία προς τα κοινωνικά ζητούµενα και διατηρεί µόνο το
όνοµά τους είναι και το σήµερα συζητούµενο νοµοσχέδιο.

Η κοινωνία, οι πολίτες, οι γονείς, οι φοιτητές έχουν ως ζητού-
µενο την ποιοτική αναβάθµιση της παιδείας, έχουν ως ζητούµενο
την ποιοτική αναβάθµιση των πτυχίων και το πραγµατικό τους
αντίκρισµα όχι µόνο στην ελλαδική, αλλά και στη διεθνή αγορά.

Το σηµερινό νοµοσχέδιο που εισάγει η Κυβέρνηση είναι σε
απόλυτη αναντιστοιχία µε το επίσηµα διακηρυσσόµενο πρόταγµα
της Κυβέρνησης, η οποία λέει στην εισηγητική της έκθεση ότι
σκοπός της είναι να ολοκληρωθεί ουσιαστικά η «ανωτατοποίηση»
των ΤΕΙ. Το νοµοσχέδιο αυτό είναι λοιπόν απολύτως ψευδεπί-
γραφο, είναι πρόχειρο, χωρίς στόχευση και ως εκ τούτου προ-
διαγεγραµµένα αποτυχηµένο. Η υποτιθέµενη συναρµογή και η
νέα οργανική σύνδεση και σχέση των τοµέων της τριτοβάθµιας
εκπαίδευσης δεν υπηρετούνται ουδόλως. Αυτό που υπηρετείται
συστηµατικά είναι διάφορες µικροδιευθετήσεις προεκλογικού
χαρακτήρα, παροχές υπέρ δήλων και αδήλων οµάδων προσώ-
πων, αλλά και φυσικά η δήθεν µεταρρυθµιστική εικόνα της Κυ-

βέρνησης. Η προβαλλόµενη «ανωτατοποίηση» των ΤΕΙ παραµέ-
νει κενό γράµµα, παραµένει ονοµαστική και επιχειρείται µε αντι-
γραφή διατάξεων από τα πανεπιστήµια µε τη µέθοδο copy-paste.
Οι διατάξεις αντιγράφονται αυτούσιες, χωρίς κανέναν προβλη-
µατισµό ούτε όσον αφορά στη σκοπιµότητα της αρχικής τους
θεσµοθέτησης, ούτε όσον αφορά στην αποδοτικότητά τους στο
χώρο των πανεπιστηµίων, εκεί όπου εφαρµόστηκαν, αλλά ούτε
και για τη δυνατότητα και τη σκοπιµότητα να εφαρµοστούν επα-
κριβώς στην περίπτωση των ΤΕΙ.

Τα παραδείγµατα µέσα στο νοµοσχέδιο είναι πολλά. Υποτίθε-
ται ότι επιχειρείται η ακαδηµαϊκή ολοκλήρωση των ΤΕΙ µε τη θε-
σµοθέτηση των ερευνητικών εργαστηρίων, όµως διαβάζουµε
έκπληκτοι, πως ενώ ιδρύεται ένας θεσµός ο οποίος χρειάζεται
στα ΤΕΙ, στο άρθρο 4 διαπιστώνουµε πως αυτά τα εργαστήρια θα
χρηµατοδοτηθούν από κληρονοµίες και δωρεές ή όταν θα που-
λήσουν το προϊόν της έρευνάς τους στην αγορά. Ούτε ένα ευρώ
δεν προβλέπεται για τις υποδοµές, για το «στήσιµο». Μιλάµε για
έναν εµπαιγµό εξαρχής. Άρθρα 1, 2, 3, 4. Ούτε ένα ευρώ δεν
προβλέπεται για να «στήσουµε» υποδοµές για ερευνητικά εργα-
στήρια σε µία εποχή όπου οι πάντες οµνύουν στην έρευνα και
στην καινοτοµία.

∆εύτερο παράδειγµα: Η Κυβέρνηση διακηρύσσει τη δήθεν
προσήλωσή της στην παιδεία. Μάλιστα, είναι και το «µότο» του
Υπουργείου ότι όλα είναι θέµα παιδείας, όµως στα παρακάτω
άρθρα περιορίζει µε το νοµοσχέδιο το χρόνο φοίτησης από δε-
καπέντε εβδοµάδες σε δεκατρείς εβδοµάδες ανά εξάµηνο, γι’
αυτό προκάλεσε και τα ειρωνικά σχόλια όχι µόνο γι’ αυτό το
άρθρο, αλλά και για τα άλλα σε πρωτοσέλιδα των εφηµερίδων
που µιλούσαν για λιγότερες ώρες, για λιγότερα µαθήµατα, για
λιγότερα χρήµατα και στο τέλος για λιγότερη παιδεία. Συνολικά
µε το άρθρο αυτό και µε τη ρύθµιση που εισάγεται οι φοιτητές
χάνουν ένα εξάµηνο.

Τρίτο παράδειγµα: Η αντιγραφή και η επικόλληση διατάξεων
από τα πανεπιστήµια στην τεχνολογική εκπαίδευση φτάνει και
στις εκπαιδευτικές άδειες του προσωπικού. Χωρίς καµµία προε-
τοιµασία, χωρίς καµµία διάκριση, δίνεται η δυνατότητα σε καθη-
γητές, ενώ φτάνουν στα όρια της σύνταξης, να πάρουν
εκπαιδευτική άδεια στο 63ο, παραδείγµατος χάριν, έτος της ηλι-
κίας, δηλαδή χωρίς καµµία προοπτική διάχυσης της γνώσης που
υποτίθεται ότι σωρεύεται κατά τη διάρκεια αυτής της άδειας.

Τέταρτο παράδειγµα: Είναι γνωστό ότι ο πρύτανης ασκεί στα
πανεπιστήµια έλεγχο νοµιµότητας των πράξεων των πανεπιστη-
µίων, που έχουν σχέση µε τους διορισµούς καθηγητών. Ξέρουµε
όµως –και η ελληνική κοινωνία έχει πάρα πολλά παραδείγµατα-
ότι υπάρχουν εξαιρετικά προβλήµατα σ’ αυτή τη διαχείριση και
υπάρχει πάντα -χωρίς καµµία παραβίαση του αυτοδιοίκητου- η
δυνατότητα για τον έλεγχο από το Συµβούλιο της Επικρατείας.
Αυτή λοιπόν η διάταξη περνά στο χώρο των ΤΕΙ, ότι δηλαδή ο
Πρόεδρος θα ασκεί τον έλεγχο νοµιµότητας.

Σας είπα ότι όλα αυτά είναι ζητήµατα τα οποία θα έπρεπε να
ακολουθήσουν έναν ουσιαστικό διάλογο για τις διατάξεις από
την αρχή µέχρι το τέλος. Κανένας τέτοιος διάλογος δεν έγινε,
όπως όλοι οι συνδικαλιστικοί φορείς των Πανεπιστηµίων και των
ΤΕΙ έχουν καταθέσει στην Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων.

Η αποκορύφωση όµως της υποκρισίας και του εµπαιγµού για
τον κόσµο της τεχνολογικής εκπαίδευσης είναι το άρθρο που
αφορά στα επαγγελµατικά δικαιώµατα των πτυχιούχων ΑΕΙ και
ΤΕΙ. Εδώ αναφερόµαστε στα ΤΕΙ. Υπάρχει µία πραγµατική κατά-
σταση. Στην Αίθουσα ακόµα ηχεί η δήλωση που έκανε πέρσι τέ-
τοιο καιρό ο Υπουργός κ. Στυλιανίδης που είπε ότι στο τέλος του
2008 θα έχουν δοθεί τα επαγγελµατικά δικαιώµατα σε όλους
τους αποφοίτους και τους πτυχιούχους των ΤΕΙ. Φυσικά και δεν
έχει υλοποιηθεί αυτή η διακήρυξη και ήλθε η Κυβέρνηση στην
επιτροπή µε µία αρχική διατύπωση. Ασκήθηκαν πιέσεις τη µέρα
που ξεκίνησε η επιτροπή και ήλθε ο Υπουργός και µας έφερε νο-
µοτεχνικές βελτιώσεις µε τις οποίες έπαιρνε πίσω τη διατύπωση
του άρθρου µε διαφορά εκατόν ογδόντα µοιρών. Στη συνέχεια,
επειδή ασκήθηκαν καινούργιες πιέσεις κι επειδή δεν τολµούσε
να έλθει ο ίδιος ο Υπουργός και να ξαναφέρει νοµοτεχνικές βελ-
τιώσεις πάνω στις δικές του, ήλθε ο εισηγητής της Νέας ∆ηµο-
κρατίας και έφερε καινούργιες νοµοτεχνικές βελτιώσεις και το
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αποτέλεσµα είναι ότι έχουµε γυρίσει σε µία κατάσταση που είναι
χειρότερη από την ήδη ισχύουσα.

Κύριε Υπουργέ, το ζήτηµα, όπως σας είπαµε και πέρσι όταν
συζητήθηκε η επερώτηση του ΠΑΣΟΚ για τα επαγγελµατικά δι-
καιώµατα, είναι αν υπάρχει κυβερνητική βούληση και όχι αν
υπάρχουν επικοινωνιακοί χειρισµοί του Υπουργείου Παιδείας σε
σχέση µε τα επαγγελµατικά δικαιώµατα. Εδώ, όπως ακούσαµε
πριν από λίγο, ο εισηγητής σας παραδέχτηκε ακριβώς αυτό.
Έκανε έκκληση στους Υπουργούς σα να είναι αντιπολιτευόµε-
νος Βουλευτής ή σε άλλο κόµµα. Έκανε έκκληση εκ µέρους του
Υπουργείου Παιδείας προς τους Υπουργούς ΠΕΧΩ∆Ε και προς
τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης να αναγνωρίσουν τα επαγ-
γελµατικά δικαιώµατα υπογράφοντας τα προεδρικά διατάγµατα
ή τις υπουργικές αποφάσεις. Μα αυτό, όπως καταλαβαίνετε,
είναι ο απόλυτος εµπαιγµός προς εκατοντάδες χιλιάδες πτυχι-
ούχους του ΤΕΙ. Πάψτε να διαχειρίζεστε επικοινωνιακά τα ζητή-
µατα και καταλάβετε ότι η κοινωνία θέλει να λύσετε τα
προβλήµατα. Επί έξι χρόνια ξέρετε αυτή την υπόθεση και αυτή τη
στιγµή σ’ αυτήν την Αίθουσα αποδεικνύεται για µία ακόµα φορά
ο απόλυτος εµπαιγµός για τα επαγγελµατικά δικαιώµατα.

Θέλω να επισηµάνω ότι αυτός ο εµπαιγµός προς τους απο-
φοίτους των ΤΕΙ γίνεται τη στιγµή που είναι σε εξέλιξη η υπό-
θεση των επαγγελµατικών δικαιωµάτων των αποφοίτων των
κολλεγίων και των όσων διαχειρίσεων γίνονται αδιαφανώς, όπως
καταγγέλθηκε πρόσφατα, από τον Πρόεδρο του Τµήµατος Νο-
µικής του Πανεπιστηµίου Αθηνών, σε σχέση µε τις άδειες που θα
χορηγηθούν στα κολλέγια.

Η αδιαφορία της Κυβέρνησης για την ουσία της τριτοβάθµιας
δηµόσιας εκπαίδευσης αποδεικνύεται και µε το άρθρο το οποίο
προβλέπει συνεργασία Πανεπιστηµίων και ΤΕΙ. Κύριε Υπουργέ,
το ζήτηµα είναι εάν θα συνεργαστούν ένα Πανεπιστήµιο και ένα
ΤΕΙ στην ίδια περιφέρεια ή αν µπορούν να συνεργαστούν τα Πα-
νεπιστήµια µεταξύ τους, αν µπορούν να συνεργαστούν τα ΤΕΙ µε-
ταξύ τους και αν µπορεί ένα Πανεπιστήµιο να συνεργαστεί µ’ ένα
ΤΕΙ σε άλλη περιφέρεια ή ένα ΤΕΙ από το κέντρο να συνεργαστεί
µ’ ένα Πανεπιστήµιο στην περιφέρεια; Ποια είναι η λογική αυτής
της διάταξης; Φυσικά και πρέπει να υπάρχει συνεργασία Πανε-
πιστηµίων και Πανεπιστηµίων και ΤΕΙ µε ΤΕΙ, αλλά γιατί λέτε στην
περιφέρεια; ∆ηλαδή το ΤΕΙ Πειραιά ή το Πανεπιστήµιο Πειραιά
δεν θα µπορεί να συνεργαστεί µε το ∆ηµοκρίτειο ή το ΤΕΙ Σερ-
ρών δεν θα µπορεί να συνεργαστεί µε το Πανεπιστήµιο Αθηνών;
Ποια είναι η λογική; ∆εν την κατάλαβα. Εξηγήστε τη.

Υπάρχει ένα θέµα το οποίο αφορά τη δηµοκρατία στο Πανεπι-
στήµιο, τη δηµοκρατία στα ΤΕΙ. Έχετε µία διάταξη η οποία δείχνει
απόλυτη περιφρόνηση προς τα θεσµικά αιρετά όργανα. Αντί να
συζητήσουµε τα καίρια, τα κρίσιµα ζητήµατα στη Σύγκλητο ή στο
Προεδρείο των ΤΕΙ, όπως ο νόµος προβλέπει, µ’ αυτή τη διάταξη,
επειδή ασκείται µία πίεση από πλευράς φοιτητών, µας λέτε ότι αν
δεν συζητηθεί οποιοδήποτε θέµα δύο φορές στη Σύγκλητο, θα το
πάρουµε να το συζητήσει το Πρυτανικό Συµβούλιο. Είναι δυνατό
να υποχωρεί το οργανωµένο κράτος; Είναι δυνατό να περιφρο-
νούµε τα συλλογικά όργανα, τα δηµοκρατικά όργανα του Πανε-
πιστηµίου, χωρίς µάλιστα καµµία πρόνοια για να υπάρξει
απόδοση λογαριασµού και απολογισµός των πράξεων; Αυτό είναι
ένα απαράδεκτο άρθρο.

Το νοµοσχέδιο επιχειρεί να διασώσει την αξιοπιστία του Πρω-
θυπουργού σε σχέση µε το ∆ιεθνές Πανεπιστήµιο, το οποίο ήταν
η δική του υπόσχεση στη Θεσσαλονίκη. Το νοµοσχέδιο επιχειρεί
όµως να διασώσει την αξιοπρέπεια του Πρωθυπουργού θεσπί-
ζοντας µία εξαίρεση, µία διεθνή εξαίρεση. Είναι δυνατόν ένα
ίδρυµα το οποίο δεν παρέχει πτυχιακές σπουδές, δεν δίνει πτυ-
χία, να δίνει µεταπτυχιακά; Σας λέω ότι σήµερα άνοιξα το site
του ∆ιεθνούς Πανεπιστηµίου και είδα πως αυτό το οποίο θα ψη-
φίσετε, κύριοι συνάδελφοι, σήµερα, το αναγγέλλει στο site και
καλεί τους φοιτητές να εγγραφούν σε µεταπτυχιακά τµήµατα.
∆εν γίνεται αυτό! Αυτό είναι διεθνής πρωτοτυπία! Είναι υποβάθ-
µιση! Εκτίθεται η χώρα µε αυτά τα πράγµατα!

Το ίδιο γίνεται – το έχουµε εξηγήσει, το έχουµε πει πολλές
φορές σε αυτή την Αίθουσα. Μπορεί το Υπουργείο να µας πει
ποιες υποθέσεις προχώρησαν στο χώρο της εκπαίδευσης µε
Σ∆ΙΤ; Ποια είναι στο τέλος η αντιπαροχή την οποία θα πάρει ένας

εργολάβος, ο οποίος θα βάλει χρήµατα για να κάνει µε Σ∆ΙΤ ένα
κτήριο των ΤΕΙ; Γιατί δεν το λέτε; Θα κάνουµε κτίσµατα, θα κά-
νουµε κτήρια, θα κάνουµε υποδοµές µε Σ∆ΙΤ. Ποιο θα είναι το
αντίκρισµα του εργολάβου; Τι θα πάρει; Ποια θα είναι η αντιπα-
ροχή του; Πώς είναι δυνατόν να λειτουργήσει αυτό το πράγµα;
Πού λειτούργησε;

Θα κάνω και µια αναφορά τώρα σ’ ένα θεσµό, στη µαθητιάδα
της Πρώτης Σερρών, την οποία πριν από οκτώ χρόνια λειτούρ-
γησε ένας οραµατιστής ∆ήµαρχος, ο Βασίλης ο Τσιουτσιούλης.
Είναι ένας πολύ ωραίος θεσµός, ένας θεσµός όπου µαζεύονται
χιλιάδες παιδιά απ’ όλο τον κόσµο, απ’ όλο τον ελληνισµό, αγω-
νίζονται, υπάρχει άµιλλα, δεν υπάρχει ο κακώς νοούµενος αντα-
γωνισµός.

Χρειάζεται όµως να την οργανώσετε τη δουλειά σοβαρά. Η
πρόταση έτσι όπως έρχεται – σας το είπα και στην επιτροπή –
δείχνει ότι δεν την έχει δει στοιχειωδώς ένας δικηγόρος. Ποιος
είναι ο φορέας; Ποιος θα το διαχειριστεί; Κάνουµε µια επιτροπή,
η οποία επιτροπή τι είναι; Θα δώσουµε χρήµατα στην επιτροπή,
στην οποία είναι µέσα ο δήµαρχος, συµµετέχουν µαθητές; Κι αν
υπάρξει ατασθαλία, θα στείλετε τους µαθητές στα δικαστήρια;
Λίγη σοβαρότητα χρειάζεται. Είναι ένας πολύ όµορφος θεσµός.
Στηρίξτε τον. Μην τον εκθέτετε, µην τον «κρεµάτε».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχει ακόµη µια διάταξη, που
θίγει ένα µεγάλο ζήτηµα, η διάταξη αυτή που αφορά τις εισαγω-
γές των ατόµων µε ειδικές ανάγκες στα πανεπιστήµια χωρίς εξε-
τάσεις. Υπάρχει µια λίστα µε κάποιες δεκάδες ασθένειες,
παθήσεις, προβλήµατα. Έρχεται η Κυβέρνηση και λέει: ήταν
µέχρι τώρα το ποσοστό 3%, θα το κάνω 5%, υπήρχαν µέχρι τώρα
κάποιες ασθένειες, προσθέτω κι άλλες.

Η ερώτηση είναι η εξής: ποια µελέτη υπάρχει; Έχετε κάποια
µελέτη που σας λέει πόσα είναι τα παιδιά που έχουν αυτά τα προ-
βλήµατα από τις προηγούµενες χρονιές; Έχετε κάποια µελέτη
που δείχνει ότι, πράγµατι, έχουµε τόσα πολλά παιδιά, που πρέ-
πει το 3% να το κάνουµε 5%; ∆ιότι η κοινωνία, ξέρετε, κάνει τους
απλούς λογαριασµούς: ογδόντα χιλιάδες εισαγόµενοι, µε 5%, 5
Χ 8 = 40, τέσσερις χιλιάδες θα µπουν χωρίς εξετάσεις. Και µά-
λιστα µε διαδικασίες, τις οποίες επιχειρείτε τώρα να συµµαζέ-
ψετε, κύριε Υπουργέ, µε αυτήν τη νοµοτεχνική βελτίωση, αλλά
δεν το κάνετε στην ουσία.

∆ιότι µελέτες δεν υπάρχουν. Ως προς την επιλογή των ασθε-
νειών, έχετε έναν κατάλογο εκεί πέρα, ο οποίος δεν έχει περάσει
από πουθενά. ∆εν πρέπει να τα δει το ΚΕΣΥ; Το λέτε το ΚΕΣΥ, το
φέρνετε µε την…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, πάρα πολύ λίγο χρόνο θέλω, για να τελειώσω.
∆εν περνάτε αυτόν τον κατάλογο των ασθενειών από το ΚΕΣΥ,

για να δούµε, είναι όντως έτσι; Ή από την Ιατρική Σχολή, από
ένα θεσµοθετηµένο όργανο. Και ενώ σε όλα τα άλλα τα ζητήµατα
είστε εξαντλητικοί, εδώ, µε αυτήν τη νοµοτεχνική βελτίωση που
φέρνετε, µας λέτε ότι µε υπουργική απόφαση θα καθορίζονται τα
όργανα, ο τρόπος, διαδικασία διαπίστωσης των παθήσεων. Εµείς
δεν λέµε µόνο για τη διαπίστωση των παθήσεων, αλλά λέµε και
για τον ορισµό των παθήσεων.

Και στο τέλος – γιατί το έχουµε πει πάρα πολλές φορές – τα
παιδιά τα οποία προσέρχονται σε αυτήν τη διαδικασία, δεν είναι
ανίκανα να εξεταστούν. Έχουν δυσχέρεια να εξεταστούν µαζί µε
τα άλλα παιδιά. Άρα, εδώ χρειάζεται µε σοβαρότητα να διαχει-
ριστούµε την υπόθεση, στηρίζοντας τα παιδιά αυτά τα οποία
έχουν ένα πρόβληµα, έχουν ειδικές ανάγκες, αλλά βάζοντάς τους
σε µια διαδικασία αξιολόγησης, για να στηρίξουµε και το δικό
τους ηθικό και τη δική τους προσωπικότητα.

Κλείνω: κύριε Υπουργέ, είπα και στην επιτροπή πως θα σας
ρωτήσουν οι δηµοσιογράφοι, θα βγείτε στην κοινωνία και πρέ-
πει να πείτε ότι αυτό το νοµοσχέδιο, το οποίο φέρνει ο καινούρ-
γιος Υπουργός της Παιδείας, πρέπει να συµβάλλει έστω και κατά
ένα γιώτα ή κατά µία κεραία στην ποιοτική βελτίωση της παι-
δείας. ∆ιαπιστώσατε εσείς απ’ αυτά τα σαράντα άρθρα τα οποία
φέρατε και τις τροπολογίες ότι βελτιώνεται η ποιότητα της παι-
δείας; Λυπούµαστε που θα το πούµε, όχι. Γι’ αυτό και καταψηφί-
ζουµε.
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ )
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ευχαριστώ, κύριε

συνάδελφε.
Το λόγο έχει ο κ. Αλυσανδράκης του ΚΚΕ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΛΥΣΑΝ∆ΡΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόε-

δρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου

κάποια σχόλια για τις εισαγωγικές εξετάσεις, πριν ξεκινήσω. Το
πρώτο σχόλιο είναι ότι δεν αρκούν τα συγχαρητήρια στους επι-
τυχόντες, για να αναιρέσουν τις ανεπάρκειες του εκπαιδευτικού
συστήµατος. Είτε ψηλά διαµορφώνονται οι βάσεις, είτε χαµηλά,
ο λαός ξέρει από πρώτο χέρι ότι η µόρφωση των παιδιών του
κάθε χρόνο κατεβαίνει και πιο χαµηλά.

Και αυτοί οι οποίοι µπήκαν στην τριτοβάθµια εκπαίδευση θα
βρεθούν σε τµήµατα µε περιορισµένες δυνατότητες να τους προ-
σφέρουν γνώση, αλλά τµήµατα προθαλάµων της ελαστικής απα-
σχόλησης και της ανεργίας. Και αυτοί που απορρίφθηκαν, θα
οδηγηθούν από το αδιέξοδο της µη ύπαρξης δηµόσιων δωρεάν
επαγγελµατικών σχολών στο να γίνουν πελάτες των σχολαρχών
και των ψευτοκολλεγίων, ιδιαίτερα σήµερα που η Κυβέρνηση και
η Ευρωπαϊκή Ένωση τα νοµιµοποιούν, µε το δήθεν κύρος της
πανεπιστηµιακής εκπαίδευσης.

Εµείς πάντως εξακολουθούµε να πιστεύουµε ότι το θέµα της
σωστής µόρφωσης των παιδιών είναι θέµα πάλης του λαϊκού κι-
νήµατος και όχι µόνο αυτών που έχουν παιδιά, αλλά γενικότερα
του εργατικού κινήµατος, γιατί το θέµα της εκπαίδευσης αφορά
όλους µας. Είναι δικαίωµα το οποίο µε την πάλη τους µπορούν να
το διεκδικήσουν.

Τώρα, κύριε Υπουργέ, συνηθίζεται να συζητάµε την αρχή του
νοµοσχεδίου. Αν δούµε αυτό το νοµοσχέδιο, να θέσω το ερώ-
τηµα, έχει αρχή, µέση και τέλος; Αρχή φαίνεται να έχει. Η µέση
αρχίζει και γίνεται λίγο δυσθεώρητη. Και όσο για το τέλος, δεν
φαίνεται να υπάρχει. Τουλάχιστον όταν τελειώσαµε τη συζήτηση
στην επιτροπή, δεν είδαµε το τέλος, το οποίο ήρθε µε τις δύο
τροπολογίες που καταθέσατε. Έχει, λοιπόν, από τη φύση µια δυ-
σκολία να τοποθετηθεί κάποιος επί της αρχής αυτού του νοµο-
σχεδίου.

∆εν είναι όµως δύσκολο να τοποθετηθεί κάποιος πάνω στην
αρχή της εκπαιδευτικής πολιτικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης, την
οποία εφαρµόζουν µε ευλάβεια ως πιστοί οι κυβερνώντες είτε
της Νέας ∆ηµοκρατίας είτε του ΠΑΣΟΚ. Γιατί είναι και αυτό το
νοµοσχέδιο ένα κοµµάτι αυτής της διαδικασίας, που εσείς µεν
αποκαλείτε µεταρρυθµίσεις, εµείς τις αποκαλούµε αναδιαρθρώ-
σεις.

Και η διαφορά της ορολογίας δεν είναι τυπική. Έχει να κάνει
µε το ότι εµείς µε αυτήν τη διαδικασία να επιχειρεί η άρχουσα
τάξη να αντιµετωπίσει εγγενή προβλήµατα δυσλειτουργίας του
καπιταλιστικού συστήµατος. Και έτσι οι αναδιαρθρώσεις δεν πε-
ριορίζονται στο χώρο της ανώτατης εκπαίδευσης.

Αν θελήσουµε να αναζητήσουµε την πηγή αυτών των ανα-
διαρθρώσεων, θα πρέπει να πάµε πίσω στο 2000, όταν η Ευρω-
παϊκή Ένωση διατύπωσε τη Στρατηγική της Λισαβόνας, που
έβαλε ως στόχο µε τη βοήθεια της γνώσης να γίνει η Ευρωπαϊκή
Ένωση η πιο ανταγωνιστική οικονοµία στον κόσµο µέχρι το 2010,
δηλαδή σε ένα χρόνο από τώρα. Έτσι, λοιπόν, έβαλε τη γνώση
στην υπηρεσία της επιχειρηµατικής ανταγωνιστικότητας και της
κερδοφορίας του κεφαλαίου και είναι προφανές ότι αυτή η πο-
λιτική προσέγγιση επιδρά στον τρόπο λειτουργίας και οργάνω-
σης του εκπαιδευτικού συστήµατος σε όλες της βαθµίδες.
Επιβάλλει την ανταγωνιστική λειτουργία των εκπαιδευτικών ιδρυ-
µάτων, κάτι που επαίνεσαν οι προηγούµενοι οµιλητές, ότι είναι
πολύ σπουδαίο πράγµα να ανταγωνίζονται τα πανεπιστήµια.

Βεβαίως, σε κάθε περίπτωση και στην εκπαίδευση και στην
έρευνα υπάρχει η άµιλλα, κάποιος προσπαθεί να ξεπεράσει τον
άλλον, να κάνει κάτι καλύτερο, αλλά είναι εντελώς διαφορετικό
πράγµα η άµιλλα από τον ανταγωνισµό. Εδώ προβάλλεται ένας
ανταγωνισµός µε σκληρούς επιχειρηµατικούς όρους. Ή θα τρα-
βήξει το ίδρυµα φοιτητές και θα επιβιώσει ή θα διαλυθεί και θα
καταργηθεί –προβλέπεται εξάλλου αυτή η δυνατότητα από το
νοµοσχέδιο που συζητάµε.

Στους νέους ανθρώπους το αποτέλεσµα είναι ότι αντικαθί-

σταται η γνώση από δεξιότητες, που καλύπτουν µεν τις άµεσες
ανάγκες της τεχνογνωσίας, εντούτοις δεν παρέχουν κάτι που
µπορεί να κρατήσει µακροπρόθεσµα, το οποίο χρειάζεται να είναι
στηριγµένο σε µία πολύ καλή και στέρεα βάση, δεξιότητες που
αποκτώνται µε µία ποικιλία τρόπων µέσα από τα πανεπιστήµια,
µέσα από τα ΤΕΙ, µέσα από κολλέγια, µέσα από ΙΕΚ και προβάλ-
λεται και ένα µοντέλο που θέλει το νέο άνθρωπο να µαζεύει πι-
στωτικές µονάδες εδώ και εκεί, στο τέλος να τις κάνει ένα
δεµατάκι και να τις παρουσιάζει κάπου, λέγοντας: «Κάνουν αυτές
οι πιστωτικές µονάδες για να αποκτήσω ένα πτυχίο;». Και θα
παίρνει την απάντηση ναι ή όχι. Λίθοι, πλίνθοι, κέραµοι ατάκτως
ερριµένα. Μπορούν να συγκροτήσουν βάση για διεκδίκηση επαγ-
γελµατικών δικαιωµάτων; Όχι, βέβαια. Όλη η συζήτηση για τα
επαγγελµατικά δικαιώµατα σκοντάφτει και εκεί και σε ένα-δύο
σηµεία που θα αναφέρω παρακάτω.

Από την άλλη µεριά, για τα ιδρύµατα επιβάλλεται ο επιχειρη-
µατικός τρόπος λειτουργίας και µάλιστα σύµφωνα µε τα και-
νούργια, το κράτος υπογράφει µε το ίδρυµα ένα τετραετές
συµβόλαιο, µε βάση το οποίο το κράτος θα αναλαµβάνει κάποιες
υποχρεώσεις χρηµατοδοτικές απέναντι στο πανεπιστήµιο και το
πανεπιστήµιο ή το ΤΕΙ αναλαµβάνει κάποιες υποχρεώσεις απέ-
ναντι στο κράτος.

Έτσι, λοιπόν, στη θέση του πανεπιστηµίου ως ιδρύµατος που
έχει στόχο να προσφέρει το ανώτατο δυνατό επίπεδο στους
νέους ανθρώπους, τη διαθέσιµη γνώση της κοινωνίας και ταυτό-
χρονα, να παράγει καινούργια γνώση, έχουµε ένα ίδρυµα το
οποίο προσφέρει και αυτό κάποιες δεξιότητες και λειτουργεί ταυ-
τόχρονα είτε ως κρατική επιχείρηση µε την έννοια να µαζέψει
από εδώ και από εκεί χρηµατοδοτήσεις και να µην ξοδεύει από
τον κρατικό προϋπολογισµό είτε ακόµη πιο καθαρά ως υπηρέ-
της επιχειρηµατικών συµφερόντων.

Αυτό είναι το σχέδιο της άρχουσας τάξης. Λίγο µεγαλόπνοο
και µακροπρόθεσµο και όχι πολύ ευχάριστο για το λαό. Καµµία
κυβέρνηση δεν έχει τολµήσει να το εµφανίσει σε όλη του µεγα-
λοπρέπεια από την αρχή, εξ ου και η εµφάνιση του σχεδίου
νόµου αυτού στη µέση του καλοκαιριού, για να µη µπορεί να αντι-
δράσει η πανεπιστηµιακή κοινότητα, η οποία θα πρέπει να συ-
νηθίσει ο πανεπιστηµιακός δάσκαλος να είναι και επιχειρηµατίας,
γιατί αλλιώς δεν µπορεί να επιβιώσει. Η λαϊκή οικογένεια θα πρέ-
πει να συνηθίσει ότι θα συνεισφέρει όλο και περισσότερα στα
έξοδα των παιδιών της µέσα στο κατά τα άλλα δηµόσιο σύστηµα
της εκπαίδευσης.

Έτσι, είχαµε µία σειρά από νοµοθετήµατα, που ξεκίνησαν από
τις κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ. Η ανωτατοποίηση των ΤΕΙ ξεκίνησε
από τις κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ και κάθε φορά προστίθεται και
ένα λιθαράκι, έως ότου υψωθεί το οικοδόµηµα. Ο ισχυρισµός
που υπάρχει από τη µεριά της Κυβέρνησης ότι τα ΤΕΙ. θα ανα-
βαθµιστούν µε απλή εναρµόνιση του νοµοθετικού πλαισίου, είναι
βέβαια εκτός πραγµατικότητας. Χρειάζονται πολύ περισσότερα.

Να σας θυµίσω ότι το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας ήταν το
πρώτο κόµµα που πριν από είκοσι χρόνια περίπου έθεσε θέµα
ενιαίας αντιµετώπισης της τριτοβάθµιας εκπαίδευσης. Μιλάµε
και σήµερα για ενιαία τριτοβάθµια εκπαίδευση και έχουµε µια
πολύ συγκεκριµένη πρόταση. Η ενιαία τριτοβάθµια εκπαίδευση
περνάει πρώτα απ’ όλα µέσα από την αναβάθµιση και των πανε-
πιστηµίων και των ΤΕΙ, περνάει µέσα από το δηµόσιο χαρακτήρα
των ιδρυµάτων, περνάει µέσα από τη λειτουργία τους για όφελος
των λαϊκών συµφερόντων και όχι των επιχειρηµατικών συµφερό-
ντων, περνάει µέσα από µία βελτίωση µέχρι αναβάθµιση του πε-
ριεχόµενου της γνώσης που παρέχουν.

Η πρότασή µας µαζί και παράλληλα µε την ενιαία τριτοβάθµια
εκπαίδευση, περιλαµβάνει και την επαγγελµατική εκπαίδευση
µετά από τα δώδεκα χρόνια του υποχρεωτικού σχολείου. Φυσικά
κάποιος θα πρέπει να αποφασίσει εάν όλες οι εκπαιδευτικές δρα-
στηριότητες που γίνονται στο χώρο της τριτοβάθµιας εκπαίδευ-
σης ανήκουν στην ενιαία ανώτατη εκπαίδευση, ή ορισµένες απ’
αυτές τις δραστηριότητες ανήκουν στην επαγγελµατική εκπαί-
δευση. Προφανώς η παραπάνω πρόταση είναι ζήτηµα πάλης του
µαζικού κινήµατος, αλλά και γενικότερα του λαϊκού κινήµατος.

Η Κυβέρνηση ισχυρίζεται, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι µε
µία σειρά από ρυθµίσεις που περιέχει αυτό το νοµοσχέδιο, βελ-
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τιώνεται η ποιότητα των ΤΕΙ. Βασικός ισχυρισµός η ρύθµιση για
τα εργαστήρια, τα οποία έχουν τη δυνατότητα να ζητάνε ελεη-
µοσύνη από φιλάνθρωπους, έχουν τη δυνατότητα να παίρνουν
χρηµατοδοτήσεις κοινοτικές ή επιχειρηµατικές για να βγάζουν
τα έξοδά τους, δηλαδή να είναι µικρά ή µεγάλα µαγαζάκια που
θα λειτουργούν ανταγωνιστικά το ένα απέναντι στο άλλο.

Αυτό θα προωθήσει την ερευνητική διαδικασία στο ΤΕΙ, που
µε τη σειρά της θα λειτουργήσει υποβοηθητικά για την ποιότητα
της διδασκαλίας; Αυτό θα διδάξουµε στους νέους ανθρώπους,
πώς να γίνουν καλοί µπακάληδες; Εάν θέλουµε να κάνουµε κάτι
τέτοιο, µπορούµε να τους πάµε στο σούπερ µάρκετ. ∆εν χρειά-
ζεται να τους πάµε στο πανεπιστήµιο. Στο κάτω-κάτω της γρα-
φής, εάν ήθελαν να ακολουθήσουν την τέχνη αυτή, θα την
ακολουθούσαν από µόνοι τους. ∆εν χρειαζόταν να έρθουν στα
πανεπιστήµια.

Κάποιες ρυθµίσεις έχουν να κάνουν µε το προσωπικό, θίγουν
όµως το βασικό πρόβληµα µε το προσωπικό των ΤΕΙ, που είναι
ότι το 80% του προσωπικού δεν είναι µε µόνιµες εργασιακές σχέ-
σεις. Εάν κάποιος δεν έχει µόνιµη εργασιακή σχέση, δεν µπορεί
να λειτουργήσει αποτελεσµατικά ως δάσκαλος και µάλιστα σε
τριτοβάθµιο επίπεδο. Και δεν είναι µόνο το πρόβληµα ότι δεν βελ-
τιώνεται η κατάσταση µε τους µη µόνιµους στα ΤΕΙ, αλλά αυτός
ο τρόπος λειτουργίας είναι συνηθισµένος και στα πανεπιστήµια
–όχι σε τόση έκταση- µε τους λεγόµενους διδάσκοντες, σύµφωνα
µε το π.δ. 407. Εκεί έχουµε περίπου 20% των διδασκόντων στα
πανεπιστήµια που δεν έχουν µόνιµη εργασιακή σχέση. Είναι κατά
τη γνώµη µας µία προσπάθεια αλλοίωσης των εργασιακών σχέ-
σεων γενικότερα στα πανεπιστήµια.

Υπάρχει το θέµα των τµηµάτων που δεν έχουν φοιτητές. Εδώ
ισχύει η παροιµία που λέει ότι άµα σπέρνεις ανέµους, θερίζεις
θύελλες. Υπήρξε µία περίοδος –δεν είµαι σίγουρος ότι έχει τε-
λειώσει αυτή η περίοδος, κύριε Υπουργέ- όπου φτιαχνόντουσαν
τµήµατα εική και ως έτυχε, για να απορροφηθούν κοινοτικές χρη-
µατοδοτήσεις, για να εξυπηρετηθούν προσωπικές και πελατεια-
κές σχέσεις.

Βρισκόµαστε στο σηµείο αυτά τα τµήµατα και άλλα, για τα
οποία θα µιλήσω παρακάτω, να µην έχουν φοιτητές. Όµως, πρέ-
πει να αναζητήσουµε τους λόγους που δεν υπάρχουν φοιτητές
στα τµήµατα αυτά, ιδιαίτερα τώρα που ορισµένα τµήµατα γεω-
πονικής κατεύθυνσης –έγινε και µία συζήτηση στην επιτροπή-
δεν προσελκύουν φοιτητές.

Είναι άσχετο αυτό µε την απαξίωση της αγροτικής παραγω-
γής; Είναι άσχετο το φαινόµενο αυτό µε το χτύπηµα της αγροτι-
κής παραγωγής από την Κοινή Αγροτική Πολιτική της
Ευρωπαϊκής Ένωσης; Εάν είχαµε µία πολιτική που αντί να συρ-
ρικνώνει την αγροτική παραγωγή, είχε ως στόχο τη βελτίωση και
την ανάπτυξή της, τότε θα είχαµε πολύ περισσότερη ανάγκη από
ανθρώπους µε γνώσεις σχετικές µε τις αγροτικές δραστηριότη-
τες.

Μιλάτε για επαγγελµατικά δικαιώµατα και προσπαθείτε να τα
λύσετε εδώ µε προεδρικά διατάγµατα. Εντούτοις, το πρόβληµα
της απασχόλησης των αποφοίτων είναι ένα φαινόµενο βαθιάς
κρίσης του κοινωνικού συστήµατος, το οποίο είναι ανίκανο να
αξιοποίησει την πιο σηµαντική παραγωγική δύναµη που διαθέ-
τει, τον ίδιο τον άνθρωπο. Έχεις ανθρώπους µε ένα επίπεδο εκ-
παίδευσης και βρίσκονται άνεργοι. ∆εν είναι απλό πράγµα το
θέµα της ανεργίας των αποφοίτων. ∆εν λύνεται µε προεδρικά
διατάγµατα και σε καµµία περίπτωση δεν λύνεται όταν αποσυν-
δέεται το πτυχίο από το επάγγελµα, όταν υπάρχουν πτυχία τα
οποία δεν αντιστοιχούν σε επιστηµονικό αντικείµενο.

Τέλος, µια παρατήρηση για το περίφηµο άρθρο 25, που έγινε
άρθρο 24. Λέει ότι εάν η σύγκλητος µετά από δύο συνεδριάσεις
δεν καταφέρει να πάρει απόφαση, επιλαµβάνεται το πρυτανικό
συµβούλιο. Είναι µια πολύ καλή εφαρµογή της δηµοκρατικής δια-
δικασίας στη διοίκηση των πανεπιστηµίων και βέβαια, ξέρουµε
όλοι πολύ καλά ότι οι περιπτώσεις που δεν παίρνει αποφάσεις η
σύγκλητος, είναι όταν υπάρχουν πολιτικής φύσης αντιρρήσεις
σε διαδικασίες που θέλει να επιβάλει το Υπουργείο Παιδείας, η
Ευρωπαϊκή Ένωση και όσοι βρίσκονται πίσω από το Υπουργείο
Παιδείας και την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Για παράδειγµα, συζήτηση για τον περίφηµο τετραετή προ-

γραµµατισµό, που δεν είναι τίποτε άλλο από ένα τετραετές συµ-
βόλαιο, όπως σας είπα πριν, ή συζήτηση για τους εσωτερικούς
κανονισµούς που έχουµε να κάνουµε µε την επιβολή του συγκε-
κριµένου τρόπου λειτουργίας στα πανεπιστήµια ή συζήτηση, αν
θέλετε, όπως η διαβόητη αξιολόγηση. Έχουµε κουβεντιάσει πολ-
λές φορές για αυτήν την διαβόητη αξιολόγηση που δεν είναι
αξιολόγηση, αλλά ένας µηχανισµός επιβολής του επιχειρηµατι-
κού µοντέλου στα πανεπιστήµια.

Μετά από όλα αυτά, κύριε Υπουργέ, κυρία Πρόεδρε, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, εµείς καταψηφίζουµε το νοµοσχέδιο.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ευχαριστώ τον κ.

Αλυσανδράκη.
Το λόγο έχει ο κ. Κουράκης από το ΣΥΡΙΖΑ.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατ’ αρχάς πρέ-

πει να επισηµάνω ότι ο χρόνος που ήρθε αυτό το νοµοσχέδιο, το
πολύ ουσιαστικό, µέσα στο καλοκαίρι, ουσιαστικά καταργεί τη
δυνατότητα παρέµβασης των πανεπιστηµιακών και τεχνολογικών
ιδρυµάτων. Κατά συνέπεια έχουµε σοβαρές υποψίες, κύριε
Υπουργέ, ότι έγινε µόνο και µόνο για να µην υπάρξουν οι αναµε-
νόµενες αντιδράσεις επειδή ακριβώς το νοµοσχέδιο σας δεν δίνει
απάντηση στα ουσιαστικά ζητήµατα που µας απασχολούν σή-
µερα.

Να θυµίσουµε ότι τα τεχνολογικά εκπαιδευτικά ιδρύµατα ιδρύ-
θηκαν το 1983 από την κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, αλλά αυτή η
ίδρυση δεν έδωσε καθόλου τέλος στην στρεβλή εξέλιξη της τε-
χνολογικής εκπαίδευσης στη χώρα µας.

Σε µια δεύτερη φάση τα πράγµατα έγιναν χειρότερα, µε την
έννοια ότι δηµιουργήθηκαν διάφορα τµήµατα, ΤΕΙ και πανεπι-
στηµίων, σε διάφορα µέρη της πατρίδας µας µόνο για συγκε-
κριµένους ρουσφετολογικούς ή και άλλους δευτερεύοντες
σκοπούς. ∆εν είναι υποτίµηση αν πούµε ότι πολλά από τα ΤΕΙ
που ιδρύθηκαν δεν θεράπευαν κανένα γνωστικό αντικείµενο και
είναι γνωστή η έκφραση ότι ήταν τµήµατα της «τιποτολογίας».
Έγιναν χωρίς κανένα σχεδιασµό, µόνο και µόνο για να εξυπηρε-
τηθούν ιδιοτελείς σκοποί των εκάστοτε Βουλευτών και Υπουρ-
γών. Πολύ πρόσφατα είδαµε πάλι, επί του προηγούµενου
Υπουργού Παιδείας, να δηµιουργούνται ΤΕΙ χωρίς κανέναν σχε-
διασµό, στην εκλογική του περιφέρεια.

Έτσι, λοιπόν, το όλο σύστηµα έχει φτάσει πραγµατικά στα
όριά του και έρχεστε µε αυτό το νοµοσχέδιο να απαντήσετε σε
αυτήν την πολύ µεγάλη υποβάθµιση. Το 2001 έχουµε τη µεγάλη
νοµοθετική αλλαγή στα ΤΕΙ µε τη µορφή πάλι της ψευδεπίγρα-
φης ανωτατοποίησης, χωρίς όµως στην ουσία να αλλάζει τίποτα
στο σχεδιασµό, στη λειτουργία και στα αντικείµενα που διδά-
σκουν. ∆εν συζητήθηκε τι ανάγκες εξυπηρετούν, ποια είναι η σύν-
δεση µε την αναπτυξιακή πορεία της χώρας και το σχεδιασµό.

Θα πρέπει βέβαια να πούµε ότι τα ΤΕΙ επιτελούν ένα εξαιρετικά
σηµαντικό έργο. Προφανώς διεξάγεται η έρευνα µέσα σε αυτά
ως αναπόσπαστο στοιχείο του προσανατολισµού τους, υλοποι-
ούνται µεταπτυχιακά προγράµµατα σπουδών σε συνεργασία µε
πανεπιστήµια του εσωτερικού ή του εξωτερικού, διοργανώνουν
επιστηµονικά συνέδρια, εκδίδουν επιστηµονικά περιοδικά ανα-
γνωρισµένου κύρους.

Άλλωστε µε το νοµοσχέδιο που ψηφίστηκε στη Βουλή τον Ιού-
λιο του 2008, δίνεται η δυνατότητα διοργάνωσης αυτοδύναµων
µεταπτυχιακών προγραµµάτων στα ΤΕΙ. Μάλιστα γνωρίζουµε ότι
υπάρχουν ΤΕΙ που έχουν µεγαλύτερο βαθµό εισαγωγής από
πολλά πανεπιστηµιακά τµήµατα και η εκλογή σε θέσεις εκπαι-
δευτικού προσωπικού στα ΤΕΙ προϋποθέτει προσόντα ανάλογα
µε αυτά των καθηγητών πανεπιστηµίου.

Όλα αυτά µας οδηγούν πραγµατικά στην αναγκαιότητα υλο-
ποίησης της δικής µας πρότασης που έχει διατυπώσει και ο Συ-
νασπισµός Ριζοσπαστικής Αριστεράς, ότι χρειαζόµαστε την
ενιαία τριτοβάθµια εκπαίδευση. Να θυµίσουµε ότι η δική µας λο-
γική, η όλη διάρθρωση της εκπαίδευσης είναι η διετής προσχο-
λική αγωγή, είναι η δωδεκαετής υποχρεωτική εκπαίδευση και
πριν πάµε στην ενιαία τριτοβάθµια εκπαίδευση, που θα ανα-
πτύξω, µιλάµε για µια µεταλυκειακή επαγγελµατική βαθµίδα, έτσι
ώστε να βρεθούµε στο τέλος στην ενιαία τριτοβάθµια εκπαί-
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δευση, όπου µε µια διαδικασία ουσιαστικής ανωτατοποίησης τα
ΤΕΙ, µε αύξηση του χρόνου σπουδών και αλλαγή αντικειµένου,
να µπορούν να είναι στην ίδια ουσιαστική βαθµίδα µε τα πανεπι-
στήµια.

Στη λογική αυτή εµείς πρεσβεύουµε ότι θα πρέπει να καταρ-
γηθούν τµήµατα που δεν έχουν κανέναν απολύτως λόγο να
υπάρχουν, να συγχωνευθούν άλλα και να ιδρυθούν νέα τµήµατα
σύµφωνα µε τις παρούσες ανάγκες.

Πρόσφατα είχα βρεθεί σε ένα νησί του Αιγαίου, όπου εκεί µου
διατύπωσαν το γνωστό αίτηµα που διατυπώνουν από την περι-
φέρεια, για ίδρυση πανεπιστηµίου στην περιοχή τους. Περιττό
να σας πω βέβαια ότι πάρα πολλοί Βουλευτές από άλλα κόµµατα
υιοθετούν ασµένως τα αιτήµατα αυτά, ενώ η δική µας η πρόταση
είναι ότι εφόσον εντάσσεται σε ένα συνολικό σχεδιασµό και µπο-
ρεί να σταθεί και να υποστηριχθεί ένα πανεπιστήµιο, τότε και
µόνο τότε να µπορεί να γίνει. Αλλιώς δεν έχει κανένα απολύτως
νόηµα.

Σχετικά µε τα ιδιαίτερα σηµεία που αναφέρονται στο υπό συ-
ζήτηση νοµοσχέδιο είναι αξιοσηµείωτο ότι περνάει σε πάρα
πολλά µια λογική εξαιρετικά συντηρητική και οπισθοδροµική. Για
παράδειγµα στο άρθρο 4 όταν αναφέρεται στα έσοδα των ερ-
γαστηρίων των ΤΕΙ λέει ότι αυτά µπορούν να προέρχονται από
την εκτέλεση ερευνητικών προγραµµάτων που πραγµατοποιού-
νται για ίδιο λογαριασµό ή για λογαριασµό τρίτων. Καταλαβαί-
νουµε βέβαια ότι είναι άλλο πράγµα ένα ίδρυµα να έχει µια
χρηµατοδότηση από τον κρατικό προϋπολογισµό και άλλο
πράγµα να διεξάγει έρευνα για λογαριασµό κάποιων άλλων και
µάλιστα χρησιµοποιώντας τις εγκαταστάσεις του ιδρύµατος,
όπως επίσης και το προσωπικό το οποίο δουλεύει σε αυτό το
ίδρυµα. Μια πρόταση που µας βρίσκει τελείως αντίθετους.

Όσον αφορά την ακατανόητη συνεργασία ανάµεσα σε ΤΕΙ και
πανεπιστήµια, στη λογική της ψευδεπίγραφης ανωτατοποίησής
τους, θα λέγαµε ότι εκ πρώτης όψεως δεν φαίνεται κακό. Ο τρό-
πος όµως µε τον οποίο το βάζει, δηλαδή ότι µπορούν να διεξά-
γονται µαθήµατα του προγράµµατος προπτυχιακών σπουδών,
να παρακολουθούνται παραδόσεις σεµιναρίων, φροντιστηρίων,
ασκήσεων και εργαστηρίων από σπουδαστές των ΤΕΙ στα πανε-
πιστήµια και από φοιτητές των πανεπιστηµίων στα ΤΕΙ, καταλα-
βαίνετε ότι όλη αυτή η µετακίνηση, όπου µάλιστα την ονοµάζει
ισότιµη συµµετοχή µε διαφορετικό background, µε διαφορετι-
κούς κανόνες εισαγωγής, µε διαφορετικό το όλο πλαίσιο, κατα-
λαβαίνετε ότι δεν έχει κανένα απολύτως νόηµα και οδηγεί µε
µαθηµατική ακρίβεια στην υποβάθµιση των πανεπιστηµίων. Είναι
µια εξίσωση προς τα κάτω και προφανώς δεν µπορούµε να στέρ-
ψουµε σε κάτι τέτοιο.

Εκείνο, βέβαια, που µας εξοργίζει είναι η παρέµβαση που γί-
νεται στο ζήτηµα της δηµοκρατίας όσον αφορά τη λήψη αποφά-
σεων της συγκλήτου του πανεπιστηµίου και της συνέλευσης των
ΤΕΙ, όπου αναφέρεται ότι αν για οποιοδήποτε λόγο δεν µπορεί να
ληφθεί απόφαση της συγκλήτου σε δύο συνεχείς συνεδριάσεις,
παραπέµπεται η λήψη της απόφασης στο πρυτανικό συµβούλιο.
Καταλαβαίνετε ότι εδώ γίνεται µια ευθεία επίθεση στην αυτοδι-
οίκηση του πανεπιστηµίου που αντί να θεωρήσουµε πάρα πολύ
θετικό ότι µερικές φορές πραγµατικά δεν λαµβάνεται απόφαση
γιατί δεν µπορεί να ληφθεί, δεν είναι ώριµα τα πράγµατα, πρέπει
να συζητηθεί πολύ περισσότερο από ό,τι προέβλεπε ο έχων τη
βούληση να φέρει στο Σώµα µια ρύθµιση, εδώ πέρα µ’ έναν τε-
λείως βίαιο τρόπο και αντιδηµοκρατικό παραπέµπεται απευθείας
στο πρυτανικό συµβούλιο για να ληφθεί αυτή η απόφαση.

Σχετικά µε την εισαγωγή στα πανεπιστήµια των ατόµων µε ει-
δικά προβλήµατα υγείας, θα λέγαµε ότι έχουν παραληφθεί πολύ
σηµαντικές κατηγορίες. Να επισηµάνω µόνο τη µεγάλη κατηγο-
ρία των αυτιστικών παιδιών, όπου κατά την άποψή µας είναι µια
πολύ µεγάλη κατηγορία παιδιών που κακώς έχουν παραληφθεί.
Βέβαια πρέπει να οµολογήσω για λόγους εντιµότητας, ότι σε ση-
µερινή τηλεφωνική επικοινωνία που είχα µε τον κύριο Υφυπουργό
Παιδείας, µε διαβεβαίωσε ότι όλες αυτές οι ρυθµίσεις που έχουν
µε τα ζητήµατα υγείας, προέρχονται από εισηγήσεις του ΚΕΣΥ,
του Κεντρικού Συµβουλίου Υγείας.

Θεωρώ πραγµατικά ότι είναι µία σωστή διαδικασία. Όντως έτσι
έπρεπε να γίνεται. Ελπίζω, κύριε Υπουργέ, και προηγούµενα νο-

σήµατα να έχουν προέλθει από µία ανάλογη διαδικασία. Χαίρο-
µαι που το επιβεβαιώνετε.

Θα έλεγα –όπως επίσης µε πληροφόρησε- σ’ ένα άλλο νοµο-
σχέδιο του Υπουργείου Παιδείας θα υπάρχει δυνατότητα εφό-
σον περάσει από το ΚΕΣΥ, κατηγορίες όπως αυτές του
αυτιστικού φάσµατος και άλλες, να έρθουν µε τις ευνοϊκές δια-
τάξεις εισαγωγής αυτών των παιδιών.

Πρέπει, όµως, να πω ότι εκτός από το ζήτηµα της εισαγωγής
όλων αυτών των παιδιών που έχουν προβλήµατα υγείας σε πάρα
πολλά όργανα, µπαίνει το ουσιαστικό ζήτηµα για το εάν υπάρ-
χουν από εκεί και πέρα οι κατάλληλες υποδοµές στην τριτοβάθ-
µια εκπαίδευση για να µπορέσουν αυτά τα παιδιά να
παρακολουθήσουν τα µαθήµατα, αν έχουν την ανάλογη υπο-
στήριξη και πρόσβαση σε κάθε επίπεδο, όχι µόνο στις ράµπες,
αλλά και στα διδακτικά βιβλία, τα υπόλοιπα τακτικά µέσα, ώστε
να µπορούν ισότιµα, µε τις ίδιες ευκαιρίες και όχι χαριστικά βε-
βαίως, αυτά τα παιδιά να αποδώσουν στο µάξιµουµ των δυνατο-
τήτων τους για να έχει ουσιαστικό αντίκρισµα η εισαγωγή τους
στην τριτοβάθµια εκπαίδευση.

Όσον αφορά τα επαγγελµατικά δικαιώµατα, εδώ έχουµε µία
κατάσταση αλαλούµ. Είχαµε τη διαβεβαίωση του προηγούµενου
Υπουργού ότι σε µερικούς µήνες θα ολοκληρώνονταν οι διαδι-
κασίες των επαγγελµατικών δικαιωµάτων. Γνωρίζουµε ότι έχει
προχωρήσει, οµολογουµένως, κύριε Υπουργέ, αλλά εκκρεµούν
πάρα πολλά τµήµατα χωρίς επαγγελµατικά δικαιώµατα. Μπορεί
να υπάρξει και µία σύγκρουση, θα έλεγα, ανάµεσα στα επαγ-
γελµατικά δικαιώµατα που χορηγούνται από τα πανεπιστήµια.

Εµείς νοµίζουµε ότι αυτή η αντίφαση αίρεται µε τη δική µας
πρόταση περί ουσιαστικής ανωτατοποίησης των ΤΕΙ µε αυτό που
περιέγραψα. ∆υστυχώς, τα επαγγελµατικά δικαιώµατα αυτήν τη
στιγµή δίνονται στους αποφοίτους των κέντρων ελευθέρων
σπουδών µε πολύ αρνητικές συνέπειες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είχαµε επισηµάνει –θα το πω
ακόµα µια φορά από αυτήν την Αίθουσα- ότι µε την αναγνώριση
των κέντρων ελευθέρων σπουδών χτυπιέται ουσιαστικά, αναι-
ρείται, καταργείται το άρθρο 16 του Συντάγµατος για τη δηµόσια
δωρεάν ανώτατη εκπαίδευση. Μάλιστα είχαµε προβλέψει τότε
και από αυτήν την Αίθουσα ότι θα δούµε τραγελαφικές κατα-
στάσεις.

Αν δείτε τα φύλλα των εφηµερίδων της προηγούµενης εβδο-
µάδας και του Σαββατοκύριακου, θα επισηµάνετε φαντάζοµαι και
εσείς µία ολοσέλιδη διαφήµιση ενός γαλλικού κολλεγίου, το
οποίο κάνει το εξής εξωφρενικό, διαφηµίζει και καλεί τους «πε-
λάτες» –διότι περί αυτού πρόκειται- τα παιδιά δηλαδή να φοιτή-
σουν εκεί µε το εξής δέλεαρ: ∆ύο χρόνια σπουδές στην Ελλάδα,
ένα στη Γαλλία και επειδή, λέει, συνεργάζεται και µε ένα πανεπι-
στήµιο της Αγγλίας, στο τέλος δεν θα τους απονείµουν ένα πτυ-
χίο αλλά δύο. Μου θυµίζει τις εφηµερίδες που δίνουν και ένα cd
ή τα διάφορα προϊόντα στα σούπερ µάρκετ όπου παίρνετε ένα
προϊόν και σας δίνουν πάλι το ίδιο χωρίς να πληρώνετε περισ-
σότερα. Έτσι φθάσατε στο σηµείο να έχουµε διαφηµίσεις που
να λένε πως θα χορηγούν αντί για ένα πτυχίο δύο.

Άλλες διαφηµίσεις υπόσχονται ότι τελειώνοντας το δικό τους
κολλέγιο µπορούν να εξασφαλίσουν εγγραφή στο Τεχνικό Επι-
µελητήριο της Ελλάδος για τους τεχνικούς και στο ∆ικηγορικό
Σύλλογο της Αθήνας και άλλων πόλεων, τελειώνοντας ένα άλλο
αντίστοιχο τµήµα νοµικών σπουδών. Μιλάµε για µία πλήρη κα-
τάργηση του άρθρου 16 και εδώ καταλαβαίνετε ότι έχετε µία ου-
σιαστική ευθύνη.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ)

Μετά από όλα αυτά αντιλαµβάνεσθε ότι είµαστε τελείως αντί-
θετοι µε το νοµοσχέδιο. Εµείς, όταν µιλάµε για ανωτατοποίηση,
µιλάµε µε ουσιαστικούς όρους, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
και δεν έχουν καµµία σχέση µε αυτό που συζητούµε εδώ.

Επειδή σήµερα είχαµε τη σύγκλιση της Κοινοβουλευτικής µας
Οµάδας για το θέµα των πυρκαγιών και της τεράστιας οικολογι-
κής καταστροφής, θέλω να πω τελειώνοντας ότι για το Συνασπι-
σµό Ριζοσπαστικής Αριστεράς δεν είναι ζήτηµα καλής θέλησης
συντονισµού. Υπάρχουν νόµοι που είχαν ψηφιστεί και επί ΠΑΣΟΚ
και τους οποίους συνέχισε να εφαρµόζει η Νέα ∆ηµοκρατία.
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Αυτοί ουσιαστικά επιτρέπουν όλη αυτή την καταλήστευση του
δασικού µας πλούτου.

∆εν υπάρχουν νόµοι που να κατοχυρώνουν το δασολόγιο, το
Εθνικό Κτηµατολόγιο, να καθορίζουν ζώνες οικιστικής ανάπτυ-
ξης, µε αποτέλεσµα να επιτρέπεται όλη αυτήν η ασυδοσία, η
οποία ανοίγει την όρεξη για την καταστροφή του περιβάλλοντος.
Σε δεύτερη µοίρα, βεβαίως, είναι η έλλειψη της πρόληψης και
της δυνατότητας καταστολής της φωτιάς.

Πιστεύουµε ότι αυτός που οπλίζει το χέρι του όποιου εµπρη-
στή, είναι οι διατάξεις, οι νόµοι, οι οποίοι πρέπει πάραυτα να κα-
ταργηθούν. Πρέπει να σταµατήσουν οι οικοδοµικοί
συνεταιρισµοί. Πρέπει να οδηγηθούµε, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, στην κατάργηση της εκτός σχεδίου δόµησης.

Πρέπει να κάνουµε αυτό που είπε η Άννα Φιλίνη προηγουµέ-
νως για την απόσυρση του ρυθµιστικού σχεδίου στην Αττική και
του προεδρικού διατάγµατος που καταστρέφει τον Υµηττό.
Αυτές είναι οι αιτίες που δηµιουργούν αυτές τις καταστάσεις, οι
οποίες αν δεν λυθούν, δυστυχώς θα ξαναζήσουµε τα ίδια πράγ-
µατα, όπως και το 2007 και θα λέµε τα ίδια και τα ίδια.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Συνασπισµού Ριζο-

σπαστικής Αριστεράς)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ.

Κουράκη.
Το λόγο έχει η ειδική αγορήτρια του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού κ. Αράπογλου.
∆ΗΜΗΤΡΑ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς θα ήθελα να δώσω και εγώ τα συλλυπητήριά µας

στους πληγέντες από τις πυρκαγιές και ελπίζω η Κυβέρνηση να
βρει σύντοµα λύσεις αντιµετώπισης αυτού του σοβαρού προ-
βλήµατος, µε πρώτη την πρόληψη βέβαια.

Ξέρετε ότι έχουµε έλλειψη προσωπικού και δασοπυροσβε-
στών. Γι’ αυτό πρέπει να συζητηθεί και να λυθεί άµεσα όσο το
δυνατόν µε τον καλύτερο τρόπο αυτό το σοβαρό πρόβληµα. Εύ-
χοµαι να δοθούν σύντοµα λύσεις για να µην υπάρξει κάτι ανά-
λογο στο µέλλον.

Όσον αφορά το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο, στην επιτροπή που
είχε συζητηθεί είχαµε επιφυλαχθεί. Τώρα που συζητείται στο
Τµήµα, πραγµατικά θα µπορούσα να πω ότι το συγκεκριµένο σχέ-
διο νόµου είναι ασύνδετο. Αναφέρεται σε ετερόκλητα ζητήµατα
και µοιάζει να έχει µόνο φωτογραφικές διατάξεις.

Εµείς δηλώνουµε από την αρχή ότι θα το καταψηφίσουµε, γιατί
έχει όλα αυτά τα ετερόκλητα και ασύνδετα στοιχεία, που νοµίζω
ότι δεν απαρτίζουν ένα πλήρες καταρτισµένο νοµοσχέδιο.

Για µία ακόµα φορά, λοιπόν, αποδεικνύεται ότι η ανευθυνό-
τητα που έχουν επιδείξει τις τελευταίες δεκαετίες και τα δύο κόµ-
µατα εξουσίας, σπέρνει ανέµους και θερίζει θύελλες. Οι
προσπάθειες που καταβάλλουν οι εκάστοτε κυβερνήσεις να δι-
ευθετήσουν ζητήµατα, σκοντάφτουν στα νέα που αναδύονται και
φέρνουν σε σύγκρουση επιστηµονικούς και επαγγελµατικούς
κλάδους.

Η πρόθεση του Υπουργού µε την κατάθεση του νοµοσχεδίου,
είναι να δώσει λύση σε µία σειρά από ζητήµατα θεσµικού χαρα-
κτήρα των ΤΕΙ, ερευνητικά προγράµµατα, επαγγελµατικά δικαι-
ώµατα εκπαιδευτικών και αποφοίτων, συγχώνευση και αναστολή
λειτουργίας τµηµάτων.

Εµείς αναγνωρίζουµε, πράγµατι, τις καλές προθέσεις του
Υπουργού, όµως δεν φαίνεται να συµβαίνει το ίδιο και µε τους
άµεσα ενδιαφεροµένους. Αυτό συµβαίνει πρώτον, γιατί ατυχώς
η Κυβέρνηση επιλέγει τα Θερινά Τµήµατα της Βουλής για να πε-
ράσει όσο γίνεται πιο ανώδυνα κάποια νοµοσχέδια που εύλογα
υποπτεύεται ότι θα επισύρουν την κατακραυγή και την έντονη
δυσαρέσκεια των κοινωνικών και επαγγελµατικών οµάδων και
δεύτερον, γιατί, όπως φαίνεται, οι πρακτικές και τα µπαλώµατα
του παρελθόντος είναι σε όλους γνωστά.

Το νοµοσχέδιο χαρακτηρίζεται εύκολα ως ασύνδετο, αφού
πραγµατεύεται µια σειρά από ετερόκλητες διατάξεις. Αυτό που
κάποιοι έχουν καταφέρει, προκειµένου να ικανοποιήσουν κοµ-
µατικά και συντεχνιακά µικροσυµφέροντα, είναι να φέρουν σε
σύγκρουση επαγγελµατικές και επιστηµονικές οµάδες που θα
έπρεπε να γνωρίζουν τα κατοχυρωµένα δικαιώµατά τους και το

πεδίο δράσης τους και να συνεργάζονται αρµονικά στην επιστη-
µονική και παραγωγική διαδικασία. Έχει δηµιουργηθεί ένα µπά-
χαλο και ο καθένας από την πλευρά του -και είναι λογικό-
προσπαθεί να αµυνθεί των συµφερόντων του.

Η κοινή λογική λέει ότι το σύγχρονο κράτος δεν πρέπει να
βάζει τους πολίτες του να τσακώνονται µεταξύ τους, δεν γίνεται
να ωθεί τις κοινωνικές οµάδες σε συγκρούσεις και αλληλοσπα-
ραγµούς. Το κράτος οφείλει να διασφαλίζει την αρµονία και τη
λειτουργικότητα, την ελευθερία και την ισότητα, να επιτρέπει στις
κοινωνικές και στις επαγγελµατικές οµάδες να συνεργάζονται
για την επίτευξη του στόχου, που δεν µπορεί να είναι άλλος από
την κοινή πρόοδο και την ανάπτυξη της χώρας για την ευηµερία
των Ελλήνων.

Έτσι αν κάποιος κάνει µια δικτυακή βόλτα στα blogs θα αντι-
ληφθεί εύκολα ότι πρόκειται για έναν πόλεµο χαρακωµάτων, µε
τα πανεπιστήµια και τα πολυτεχνεία από τη µία πλευρά και µε τα
ΤΕΙ και τα επαγγελµατικά δικαιώµατα αποφοίτων τους από την
άλλη. Οι απόψεις εκφράζονται εκατέρωθεν µε βαρείς χαρακτη-
ρισµούς. Αυτά είναι τα αποτελέσµατα της επιπόλαιης πολιτικής
στον χώρο της παιδείας που ακολουθεί την τακτική της οµηρείας
και της σύγκρουσης των επαγγελµατικών δικαιωµάτων κατά το
δοκούν. Αυτή η «πληγή» είναι αποτέλεσµα της σύνταξης του άρ-
θρου 18 και των ζητηµάτων που πραγµατεύεται και επιχειρεί να
διευκρινίσει.

Το «αγκάθι» για την ψήφιση του νοµοσχεδίου είναι τα επαγ-
γελµατικά δικαιώµατα των αποφοίτων των σχετικών ειδικοτήτων
των ΤΕΙ και αυτό το ζήτηµα δεν γίνεται να λυθεί µ’ ένα νοµοσχέ-
διο µέσα στο κατακαλόκαιρο. Αν είναι δυνατόν! ∆εν µπορεί να
λυθεί. ∆εν είναι τόσο απλό. ∆εν είναι ένα απλό θέµα που µπο-
ρούµε τώρα σ’ ένα θερινό Τµήµα να το συζητήσουµε, σχετικά µε
τα ΑΕΙ και τα ΤΕΙ. Γιατί γίνεται τόσο βιαστικά; Γιατί κατατέθηκε
τόσο βιαστικά; Απορώ.

Ωστόσο σε γενικές γραµµές το νοµοσχέδιο προσφέρει προς
το παρόν κάποιες άµεσες λύσεις σε προβλήµατα τα οποία δεν
γίνεται να παραµείνουν άλυτα, ώστε τα ΤΕΙ να ανταποκριθούν
στο ρόλο τους και να διευθετηθούν ζητήµατα θεσµικού χαρα-
κτήρα, όπως η δηµιουργία ενιαίων θέσεων εκπαιδευτικού προ-
σωπικού, η ρύθµιση θεµάτων εκπαιδευτικών αδειών και η
δυνατότητα συγχώνευσης αλλά και αναστολής λειτουργίας τµη-
µάτων που φυτοζωούν λόγω του χαµηλού ενδιαφέροντος και του
µικρού αριθµού εισακτέων.

Επίσης πολύ σοβαρό είναι το ζήτηµα που έχει ανακύψει µε το
άρθρο 35 που αφορά την εισαγωγή στην τριτοβάθµια εκπαί-
δευση ατόµων που πάσχουν από σοβαρές παθήσεις. Για µια
ακόµη φορά αποδεικνύεται η προχειρότητα σύνταξης ενός νο-
µοσχεδίου και ο απαράδεκτος τρόπος µε τον οποίο αντιµετωπί-
ζονται τα ΑΜΕΑ. ∆εν αφορά µόνο µία ασθένεια. Υπάρχουν
αρκετές κατηγορίες και δεν µπορούµε να τα βάλουµε όλα στο
ίδιο τσουβάλι, όλες αυτές τις ειδικές κατηγορίες, όλα αυτά τα
άτοµα µε ιδιαιτερότητα, µε ειδικές δυνατότητες. ∆εν γίνεται. Κα-
θεµία κατηγορία θέλει ειδική γνώση αντιµετώπισης και ειδικό
τρόπο.

Να σας δώσω ένα παράδειγµα. Οι τυφλοί αναπτύσσουν πολύ
περισσότερο από τους άλλους ανθρώπους την αίσθηση της
ακοής. Έχουν απώλεια όρασης, γι’ αυτό αναπτύσσουν αυτήν την
αίσθηση περισσότερο από τους απλούς, κανονικούς ανθρώπους.
Έχουν αυτήν τη δυνατότητα, έχουν αυτό το ταλέντο. Μπορούν,
λοιπόν, να λειτουργήσουν πάρα πολύ καλά και στα πανεπιστή-
µια, µπορούν να σπουδάσουν. Έχουν ειδικές δυνατότητες.

Επίσης οι κωφοί έχουν ιδιαίτερα ανεπτυγµένη την αίσθηση της
όρασης. Αναπτύσσονται λόγω των ιδιαιτεροτήτων αυτών ένστι-
κτα και ανησυχίες που προφανώς ανταποκρίνονται καλύτερα σε
συγκεκριµένα επιστηµονικά πεδία και κατά κανόνα θα έπρεπε να
διευκολύνεται η πρόσβαση σε συγκεκριµένα πανεπιστηµιακά
Τµήµατα.

Τόσο εγώ όσο και άλλοι συνάδελφοί µου γίναµε παραλήπτες
επιστολών διαµαρτυρίας συλλόγων για τα δικαιώµατα των αυτι-
στικών παιδιών και αυτών που πάσχουν από το σύνδροµο As-
perger, για τα προβλήµατα που αντιµετωπίζουν αυτά τα παιδιά
όταν πρόκειται να υποβληθούν στη διαδικασία των εξετάσεων.
Έχουν θέληση και έχουν δικαίωµα. Πρέπει να λυθεί το πρόβληµα
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που τα αφορά. Υπάρχουν τα αυτιστικά άτοµα, τα παραπληγικά,
µε προβλήµατα κίνησης. Όµως µην ξεχνάτε ότι έχουν ειδικές δυ-
νατότητες. Μπορούν να αξιολογηθούν και µπορούν να τα κατα-
φέρουν. Μην τους βάζουµε όλους στην ίδια κατηγορία, στο ίδιο
επίπεδο! ∆εν έχουν δικαίωµα για το µέλλον τους, της εξέλιξης,
της ανάπτυξης και της γνώσης; ∆ηλαδή πάλι τοποθετούµε τα
άτοµα µε ιδιαιτερότητες, όπως στο Μεσαίωνα, στο περιθώριο;
Είµαστε στο 2009 και πλησιάζουµε για το 2010. Πρέπει να προ-
βλέπουµε, να ατενίζουµε το µέλλον. Έχουν ειδικές ανάγκες, γι’
αυτό πρέπει οι διαδικασίες να τοποθετηθούν ανάλογα µε την κα-
τηγορία και τις ιδιαιτερότητες και τις ανάγκες που έχουν. Μην
υποτιµούµε τη νοηµοσύνη αυτών των ατόµων λόγω της αναπη-
ρίας τους! ∆εν είναι δίκαιος αυτός ο τρόπος αντιµετώπισης. ∆η-
λαδή, για παράδειγµα, εισάγονται στα ΑΕΙ χωρίς εξετάσεις, αλλά
αυτό δεν λύνει το πρόβληµα. ∆εν είναι λύση γι’ αυτούς.

Επίσης, υπάρχει ένα σοβαρό πρόβληµα και αναφέρεται στο
άρθρο 37, το οποίο αφορά τις µετακινήσεις των µαθητών ΑΜΕΑ.
Για παράδειγµα, έχω αναφέρει και σε επίκαιρη ερώτηση το θέµα
της Αργυρούπολης. ∆εν αναφέροµαι µόνο στα κωφά άτοµα,
αλλά και στα άτοµα που έχουν ειδικό πρόβληµα στη µετακίνηση.
Το σηµαντικό γι’ αυτά τα άτοµα δεν είναι να τους αποδίδουµε
κάποια στιγµή ένα λεωφορείο, το οποίο κάποια στιγµή σταµατά.
Πρέπει να γίνουν προσλήψεις οδηγών. ∆εν φθάνει να υπάρχει
µόνο υλικοτεχνική υποδοµή, δηλαδή να τους παρέχουµε τα λε-
ωφορεία. Πρέπει να είναι µόνιµοι οι οδηγοί και όχι απλώς να ανα-
νεώνουµε ανά τακτά χρονικά διαστήµατα τις συµβάσεις τους,
ώστε να ξέρουν ότι υπάρχει µόνιµος οδηγός και να λυθεί το θέµα
των µετακινήσεων. Ξεκινούν τα σχολεία σε λίγο, το Σεπτέµβριο.
Λήγουν οι συµβάσεις. Περιµένουν την ανανέωση. Να γίνεται αυ-
τόµατα. Μην περιµένουµε να περάσει κάποιο διάστηµα και να πε-
ριµένουν τα παιδιά και να ανησυχούν, και µάλιστα, κυρίως,
µαθητές αποµακρυσµένων περιοχών, για το τι θα γίνει, αν θα
ανανεωθεί η σύµβαση του οδηγού, για να υπάρχει οδηγός στο
σχολικό λεωφορείο, ώστε να λυθεί το θέµα της µετακίνησης.
Ανησυχούν. Πρέπει να το δούµε σοβαρά αυτό το θέµα. Μην το
αντιµετωπίσουµε µε προχειρότητα!

Επίσης, θα ήθελα να αναφερθώ σχετικά µε το θέµα των µε-
τεγγραφών των φοιτητών. Ξέρετε ότι υπάρχουν φοιτητές, υπάρ-
χουν παιδιά που έχουν γονείς αναπήρους, που σπουδάζουν στην
Καβάλα, στη Θεσσαλονίκη, για παράδειγµα, σε περιοχή µακριά
από το σπίτι τους. Πρέπει να υπάρξει µία ειδική µέριµνα γι’ αυ-
τούς τους φοιτητές, γι’ αυτά τα παιδιά. Έχω καταθέσει σχετική
τροπολογία που αφορά αυτά τα παιδιά. Και υπάρχουν και επι-
πρόσθετα έξοδα για τους γονείς. Πολλά απ’ αυτά προέρχονται
από φτωχές οικογένειες. Έχουν ασθενείς γονείς που χρειάζο-
νται ιδιαίτερη φροντίδα.

Έχουν ασθενές οικονοµικό επίπεδο. ∆εν µπορούν οι γονείς να
καλύψουν τα έξοδα, να τους µετεγγράψουν σε κάποιο πανεπι-
στήµιο όσο γίνεται κοντά στην περιοχή τους και στο σπίτι τους.
∆εν είναι όλοι στην ίδια κατάσταση. Πρέπει να τους αντιµετωπί-
σουµε ξεχωριστά.

Κάτι τελευταίο, όσον αφορά το θέµα των Ελλήνων φοιτητών
που σπουδάζουν στη Λ’ Ακουΐλα. Ξέρετε για την καταστροφή από
το φονικό σεισµό. Και οι γονείς τους και οι ίδιοι οι φοιτητές ανη-
συχούν. Το αίτηµά τους για µετεγγραφή εδώ σε ελληνικά πανε-
πιστήµια δεν έχει βρει µέχρι στιγµής θετική ανταπόκριση ούτε
λύση. Περίπου διακόσιοι πενήντα πέντε φοιτητές αντιµετωπίζουν
αυτό το πρόβληµα και ανησυχούν για το µέλλον τους. Τι θα γί-
νουν αυτοί οι φοιτητές;

Προφανώς το γνωρίζετε ότι αυτήν τη στιγµή τα παιδιά και οι οι-
κογένειές τους κάνουν απεργία πείνας στο Σύνταγµα. Έχουν κα-
τασκηνώσει στο Μνηµείο του Άγνωστου Στρατιώτη. Είναι
Έλληνες πολίτες. Πρέπει να τους στηρίξουµε, να τους βοηθή-
σουµε και τα ίδια τα παιδιά και τις οικογένειές τους. Υπάρχει
άµεση ανάγκη να µετεγγραφούν σε ελληνικά πανεπιστήµια.

Οι Ιταλοί φυσικά θα φροντίσουν τους δικούς τους. Θα δώσουν
προτεραιότητα στα δικά τους παιδιά και µετά στους δικούς µας
φοιτητές. Η ελληνική πολιτεία τι κάνει; Θα ξεχάσει αυτά τα παι-
διά; Θα τα αφήσει στην άκρη, στο περιθώριο, θα τα παραγκωνί-
σει; Τι κάνουµε γι’ αυτά τα παιδιά; Είναι δικά µας, είναι
ελληνόπουλα. Είναι δικά µας παιδιά! Έχουν απογοητευθεί από

τη στάση της ελληνικής πολιτείας. ∆ηλαδή, η Ελλάδα πληγώνει
τα παιδιά της για µια ακόµη φορά;

Θα µου πείτε φυσικά ότι υπάρχει ένα πρόγραµµα ανταλλαγής
φοιτητών που το γράφουν και οι εφηµερίδες, το είδα, το Πρό-
γραµµα «ERASMUS», αλλά δεν ανταποκρίνεται στη συγκεκρι-
µένη περίπτωση. Είναι χρονοβόρα η διαδικασία, είναι αυστηρά
τα κριτήρια και πραγµατικά πρέπει να το αντιµετωπίσουµε µε αν-
θρωπιστικά και κοινωνικά κριτήρια και να βρεθεί σύντοµα µια
λύση γι’ αυτό το θέµα.

Πρέπει να σκεφτούµε τους δικούς µας ανθρώπους, τα δικά
µας παιδιά. Είναι παιδιά της Ελλάδας. Είναι δικά µας παιδιά. Πι-
στεύω ότι θα δώσετε λύση σ’ αυτό το θέµα. το πιστεύω ειλικρινά.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε την κ.

Αράπογλου.
Εισερχόµαστε στον κατάλογο των οµιλητών Βουλευτών.
Το λόγο έχει ο κ. Κόλλιας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο που συζητούµε

αποτελεί µια από τις σηµαντικότερες ρυθµίσεις που έχει πραγ-
µατοποιήσει η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας από το 2004
µέχρι σήµερα για την αναβάθµιση της τριτοβάθµιας εκπαίδευ-
σης.

Αποτελεί τοµή για το ελληνικό εκπαιδευτικό σύστηµα, καθώς
εντάσσει επιτέλους τα τεχνολογικά εκπαιδευτικά ιδρύµατα στην
ανώτατη εκπαίδευση, όχι µε διακηρύξεις, αλλά µε πράξεις ου-
σιαστικές µε περιεχόµενο. Αποτελεί το απαραίτητο βήµα προς
µία σύγχρονη, ανταγωνιστική παιδεία υψηλής ποιότητας, αντά-
ξιας µιας ευρωπαϊκής χώρας, αντάξιας της νεολαίας µας.

Η αναβάθµιση του θεσµού των τεχνολογικών εκπαιδευτικών
ιδρυµάτων συµβαδίζει µε τις απαιτήσεις της σύγχρονης επιστή-
µης, αλλά και µε τις ανάγκες της κοινωνίας. Απώτερος σκοπός
είναι η εναρµόνιση της λειτουργίας των δύο πυλώνων της ανώ-
τατης εκπαίδευσης, καθένας από τους οποίους θα συνεισφέρει
σε ένα ενιαίο δίκτυο γνώσης.

Πρώτος σταθµός η κατάργηση τµηµάτων ΤΕΙ που για διαφό-
ρους λόγους έµειναν στα αζήτητα των µηχανογραφικών. Γνωρί-
ζετε καλά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι στο παρελθόν
ιδρύονταν τµήµατα ΤΕΙ παντού, χωρίς κανένα σχεδιασµό, χωρίς
καµµία έρευνα ενδιαφέροντος, πολλές φορές για να ικανοποιη-
θούν, για να εξυπηρετηθούν µικροκοµµατικές σκοπιµότητες.

∆εσµεύθηκαν έτσι κονδύλια που θα µπορούσαν να χρησιµο-
ποιηθούν επωφελέστερα για την παιδεία. Ο φορολογούµενος
επιβαρύνθηκε µε το τεράστιο κόστος ίδρυσης και λειτουργίας
τους, χωρίς κανένα αποτέλεσµα. Τµήµατα και καθηγητές χωρίς
σπουδαστές, χωρίς χρήµατα, µε χαµένες υποδοµές. Η εικόνα
αυτή είχε δυσµενή αντίκτυπο στις τοπικές κοινωνίες, απαξίωσε
και υποβάθµισε την αξία των Τ.Ε.Ι..

Με την κατάργηση, συγχώνευση ή την αλλαγή γνωστικού αντι-
κειµένου των τµηµάτων αυτών ο εκπαιδευτικός χάρτης της
χώρας γίνεται ορθολογικός, ρεαλιστικός και εν τέλει αληθινά
χρήσιµος για τους φοιτητές.

Θα ήθελα, ωστόσο, σ’ αυτό το σηµείο να επαναλάβω µια έκ-
κληση, την οποία είχα απευθύνει στον κύριο Υπουργό κατά τη
συζήτηση του νοµοσχεδίου στην αρµόδια επιτροπή της Βουλής.

Κύριε Υπουργέ, θεωρώ ότι το ποσοστό του 10% των εγγε-
γραµµένων –όπως σας είχα πει- είναι πάρα πολύ µικρό, προκει-
µένου να λειτουργήσει ένα τµήµα. Αν συνυπολογίσει κάποιος ότι
µέσα στους εγγεγραµµένους υπάρχουν και πολλοί, οι οποίοι εγ-
γράφονται χωρίς να σκοπεύουν να φοιτήσουν, φοβούµαι ότι η
σηµερινή εικόνα δεν πρόκειται να αλλάξει δραστικά.

Φανταστείτε, κύριε Υπουργέ, σε ένα τµήµα που προβλέπεται
να φοιτήσουν πενήντα, εγγράφονται πέντε και παρακολουθεί την
εκπαιδευτική διαδικασία ένας!

Θα πρότεινα, λοιπόν, το ποσοστό των εγγεγραµµένων να είναι
τουλάχιστον 20% και να υπάρξει πρόβλεψη και για το ελάχιστο
ποσοστό ενεργών σπουδαστών. Για παράδειγµα, το 10% αυτών
που θα συµµετέχουν στην εκπαιδευτική διαδικασία, στα εργα-
στήρια, στις εξετάσεις κ.ο.κ.

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 25 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2009 2127



Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε τη συνδροµή και τη συνερ-
γασία µεταξύ οµοειδών τµηµάτων ΤΕΙ και πανεπιστηµίων, η
ανταλλαγή έρευνας, γνώσης, πρακτικής θα ωφελήσει τα µέγιστα
την τεχνολογική εκπαίδευση και τους σπουδαστές.

Προ ενός έτους η Κυβέρνηση θεσµοθέτησε τη δυνατότητα των
ΤΕΙ να οργανώνουν µεταπτυχιακά προγράµµατα. Κάθε πανεπι-
στηµιακό ίδρυµα µπορεί πλέον να ωφεληθεί από τη συνεργασία
µε φορείς του ιδιωτικού και δηµοσίου τοµέα µέσω της έρευνας.
Τα πανεπιστήµιά µας γίνονται έτσι πιο ανταγωνιστικά τόσο στο
πεδίο των επιστηµών όσο και στη διεθνή αγορά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ιδιαίτερη µνεία θέλω να κάνω
στο άρθρο 18 του νοµοσχεδίου που αφορά στα επαγγελµατικά
δικαιώµατα των αποφοίτων ΤΕΙ. Η έλλειψη επαγγελµατικής κα-
τοχύρωσης των πτυχιούχων των τεχνολογικών ιδρυµάτων είναι
καθεστώς απαράδεκτο που αδικεί χιλιάδες νέους, άριστα κα-
ταρτισµένους επιστήµονες.

Η τεχνολογική εκπαίδευση αποσκοπεί στο να προσφέρει εξει-
δικευµένες τεχνικές γνώσεις και δεξιότητες. Σε πολλές περι-
πτώσεις το περιεχόµενο των σπουδών είναι µοναδικό, δεν
υπάρχει δηλαδή κάποιο ανώτατο εκπαιδευτικό ίδρυµα που να πα-
ρέχει εφάµιλλη εξειδίκευση.

Η απουσία αναγνώρισης επαγγελµατικών δικαιωµάτων ακυ-
ρώνει όλες τις προσπάθειες των σπουδαστών των ΤΕΙ να στα-
διοδροµήσουν σε εργασίες αντάξιες των ικανοτήτων τους. Οι
απόφοιτοι πολλών τµηµάτων ΤΕΙ έχουν πτυχία κενά περιεχοµέ-
νου ή τουλάχιστον υποβαθµισµένα στην αγορά εργασίας.

Βεβαίως, έχει γίνει µεγάλη πρόοδος τα τελευταία χρόνια µε
την κατοχύρωση των δικαιωµάτων για πολλές ειδικότητες. Όµως,
γνωρίζετε πολύ καλά, κύριε Υπουργέ, ότι δέκα χιλιάδες πτυχι-
ούχοι µηχανικοί διαφόρων ειδικοτήτων βρίσκονται ακόµα στον
αέρα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πολιτεία δεν µπορεί να συ-
ντηρεί αυτήν την κατάφωρη αδικία. Είναι αδιανόητο να εξασφα-
λίζονται τα δικαιώµατα αποφοίτων κολλεγίων, αλλά όχι των
αποφοίτων ΤΕΙ, οι οποίοι πολλές φορές σπουδάζουν το διπλά-
σιο χρόνο για να αποκτήσουν το πτυχίο τους.

Με το παρόν νοµοσχέδιο γίνεται ένα σηµαντικό βήµα για την
αποκατάσταση αυτής της αδικίας. Ακόµα και µόνο γι’ αυτό,
θεωρώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτακτική την υπερψή-
φιση του νοµοσχεδίου που συζητούµε σήµερα, γιατί όταν µιλάµε
για ουσιαστικά αναβάθµιση της ανώτατης τεχνολογικής εκπαί-
δευσης, δεν µπορεί να εννοούµε µόνο θεσµούς, υποδοµές, ερ-
γαστήρια, καθηγητές.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αναβάθµιση πρέπει να σηµαίνει πριν και πάνω απ’ όλα –τελει-
ώνω, κύριε Πρόεδρε- αναβάθµιση των πτυχίων, βελτίωση της
θέσης του φοιτητή στο εκπαιδευτικό σύστηµα και του αποφοί-
του στην κοινωνία και την αγορά εργασίας.

Στην περίπτωση των αποφοίτων των ΤΕΙ, αναβάθµιση σηµαί-
νει δικαιοσύνη, σηµαίνει ισόνοµη αντιµετώπιση, σηµαίνει ισότιµο
δικαίωµα να εισπράξουν τα οφέλη από τα τόσα χρόνια που επέν-
δυσαν στη µάθηση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ.

Κόλλια.
Ο κ. Κουσελάς έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για µας η Ελλάδα των αξιών, η

αναγκαία µετάβαση στην οικονοµία της γνώσης, της πληροφο-
ρίας, της πράσινης ανάπτυξης, περνάει µέσα από µεγάλες αλ-
λαγές που πρέπει να γίνουν στο εκπαιδευτικό µας σύστηµα.

Όµως, κύριε Υπουργέ, το σχέδιο νόµου, που συζητάµε σή-
µερα, δυστυχώς ελάχιστη σχέση έχει µε αυτές τις αλλαγές. Λέ-
γεται πως «ο σκοπός αγιάζει τα µέσα». Να, όµως, που στο
συγκεκριµένο νοµοσχέδιο αυτό δεν ισχύει.

Και εξηγούµαι: Ενώ η Κυβέρνηση ισχυρίζεται πως προωθεί την
ουσιαστική ανωτατοποίηση των ΤΕΙ –κάτι που εµείς πρώτοι στη-
ρίξαµε- καταλήγει σε µια ακόµη διαδικαστική και αποσπασµατική
παρέµβαση σε επί µέρους θέµατα λειτουργίας των ΤΕΙ. Θα έλεγα
ότι περισσότερο µεταφέρει µηχανιστικά στα ΤΕΙ διατάξεις που

ισχύουν στα ΑΕΙ, ανεξάρτητα από την καταλληλότητα και τη λει-
τουργικότητα αυτών των διατάξεων. Τις µεταφέρει χωρίς να προ-
βλέψει την ενίσχυση των ΤΕΙ σε πόρους και σε αναγκαίο
προσωπικό. Χαρακτηριστικό παράδειγµα, η προβλεπόµενη λει-
τουργία των ερευνητικών εργαστηρίων στα ΤΕΙ, χωρίς ανάλογη
πρόβλεψη χρηµατοδότησης.

Τι θα κάνουν, αλήθεια, τα ΤΕΙ για να προωθήσουν την έρευνα;
Θα βγουν στη γύρα για χορηγούς;

Η Κυβέρνηση, αντί να σχεδιάσει τη λειτουργία τµηµάτων των
ΤΕΙ που να στηρίξουν τις τοπικές αναπτυξιακές προτεραιότητες,
εισάγει µε το άρθρο 17 µια µηχανιστική διαδικασία για το κλεί-
σιµο τµηµάτων και σχολών, µε βάση ένα ποσοστό επί των εισα-
κτέων που ορίζεται από την Κυβέρνηση και όχι από τα ΤΕΙ, ώστε
να στείλει ακόµη περισσότερους σπουδαστές στα ιδιωτικά ΚΕΚ
και στα κολλέγια, γιατί ανεξάρτητα από την πρόθεσή της, αυτό
θα γίνει στην πράξη. Από το επόµενο έτος που είναι το πέµπτο
κατά σειρά από τότε που άρχισε να εφαρµόζεται η βάση του
«δέκα» (10), πάνω από σαράντα τµήµατα ΤΕΙ, δηλαδή ένα στα
πέντε, κινδυνεύουν µε λουκέτο.

Με αυτήν τη ρύθµιση του άρθρου 17 θίγεται και το ΤΕΙ Καλα-
µάτας που είναι το µοναδικό ΤΕΙ στην Περιφέρεια Πελοποννή-
σου, αλλά και πολλά άλλα ΤΕΙ. Στο ΤΕΙ Καλαµάτας, αν ισχύσει
αυτό, άµεσα δύο τµήµατά του τουλάχιστον κινδυνεύουν µε λου-
κέτο, αφού το 10%, όπως είπα, θα υπολογίζεται επί των εισα-
κτέων που ορίζονται από την Κυβέρνηση και όχι επί του
ποσοστού που θα µπορούσε να ισχύει, που να προτείνεται από
την ολοµέλεια του τµήµατος.

Βέβαια, είναι αυτή, η ίδια Κυβέρνηση που εδώ και έξι χρόνια
έχει εγκαταλείψει πλήρως τα ΤΕΙ τα οποία υποχρηµατοδοτού-
νται και µάλιστα µε υποπολλαπλάσιους πόρους, σε σχέση µε τα
ΑΕΙ, για ισοδύναµο αριθµό φοιτητών. Αυτό είναι το ενδιαφέρον το
οποίο δείχνει η Κυβέρνηση για τα ΤΕΙ!

Είναι αυτή η ίδια Κυβέρνηση που νοµοθέτησε τη βάση -κινού-
µενη άµµο- του «δέκα» (10), πλήττοντας τα περιφερειακά ΤΕΙ και
στερώντας απ’ αυτά δεκάδες χιλιάδες σπουδαστές.

Αυτοί οι σπουδαστές κρίνονται -µετά βδελυγµίας µάλιστα- ακα-
τάλληλοι ως φοιτητές και σπουδαστές, αλλά απολύτως κατάλ-
ληλοι ως πελάτες των κολλεγίων, των κέντρων ελευθέρων
σπουδών και των ξένων εκπαιδευτικών ιδρυµάτων!

Είναι εύκολο βέβαια να λέµε ότι σπάρθηκαν και σπέρνονται
άκριτα τµήµατα και σχολές ΤΕΙ σε όλη την Επικράτεια. Είναι εύ-
κολο να λέµε πως κάποιες απ’ αυτές µπορεί να µη χρειάζονται ή
όντως να ξεπεράστηκαν, ενώ αντίθετα χρειάζονται άλλες.

Το µοντέλο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, του…λυόµενου πα-
νεπιστηµίου και του λυόµενου ΤΕΙ δεν µπορεί πλέον να έχει µέλ-
λον στη χώρα µας. Είναι όµως άδικο, είναι θα έλεγα ισοπεδωτικό,
να µηδενίζουµε τη σηµασία των περιφερειακών ΑΕΙ και ΤΕΙ, ανά-
γοντας την ύπαρξή τους είτε σε τοπικά ρουσφέτια είτε σε συµ-
φέροντα, όπως λένε κάποιοι, ιδιοκτητών ενοικιαζόµενων
δωµατίων. Αναµφισβήτητα χρειάζονται και σχέδιο και επαρκείς
πόροι και κατάλληλα µέσα και δυναµικό, ώστε η λειτουργία τους
να δέσει µε τις ανάγκες της περιφερειακής ανάπτυξης, µε την
αποκέντρωση, µε την παροχή σύγχρονης γνώσης, µε αντίκρισµα
και αναγνώριση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µ’ αυτό όµως το νοµοσχέδιο πα-
ραµένει σε εκκρεµότητα η κατοχύρωση των επαγγελµατικών δι-
καιωµάτων για δεκάδες χιλιάδες αποφοίτους των ΤΕΙ. Η
Κυβέρνηση νοµοθετεί µόνο για τα επαγγελµατικά δικαιώµατα
των αποφοίτων όσων σχολών θα ιδρυθούν άµεσα, χωρίς να απα-
ντά για τα προεδρικά διατάγµατα που εκκρεµούν στα συναρµό-
δια Υπουργεία.

Σήµερα έχουµε, κύριε Υπουργέ –και το γνωρίζετε- είκοσι τρεις
ειδικότητες ΤΕΙ που έχουν περάσει από το Ανώτατο Συµβούλιο
Τεχνικής Εκπαίδευσης και περιµένουν τις υπογραφές από τους
συναρµόδιους Υπουργούς. Την ίδια στιγµή, βέβαια, τα ιδιωτικά
κολλέγια είναι προ των θυρών να λάβουν άµεσα επαγγελµατικά
δικαιώµατα. Τελικά για ποια ανωτατοποίηση των ΤΕΙ µιλάµε;
Προς τι η διαφαινόµενη και τόσο οξεία αντιπαράθεση συµφερό-
ντων στο χώρο της ανώτατης εκπαίδευσης, όταν η µερίδα του
λέοντος προορίζεται, όπως φαίνεται, για τους ιδιώτες;

Ακόµα και µετά την πολλοστή νοµοτεχνική βελτίωση του άρ-
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θρου 18 του σχεδίου νόµου και αφού τα επαγγελµατικά δικαιώ-
µατα µετονοµάζονται σε επαγγελµατική κατοχύρωση, ουσιαστικά
η Κυβέρνηση νίπτει τας χείρας της, αφήνοντας µετέωρο το όλο
πρόβληµα. Βάζει το Συµβούλιο Ανώτατης Τεχνολογικής Εκπαί-
δευσης, το ΣΑΤΕ, να…σφάζεται µε το Συµβούλιο Ανώτατης Πα-
νεπιστηµιακής Εκπαίδευσης, το ΣΑΠΕ, φέρνοντας τις αντίστοιχες
επαγγελµατικές κατηγορίες σε µια άγονη και ατελέσφορη σύ-
γκρουση, ενώ θα µοιράζει απλόχερα επαγγελµατικά δικαιώµατα
στους αποφοίτους κολλεγίων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνοντας θέλω να καλέσω την
Κυβέρνηση να λύσει ένα χρόνιο και σοβαρό πρόβληµα επαγγελ-
µατικής κατοχύρωσης των αποφοίτων του Τµήµατος Χρηµατο-
οικονοµικής και Ελεγκτικής που αφορά το ΤΕΙ Καλαµάτας και
τρία ΤΕΙ αντίστοιχα ακόµη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Η επίλυσή του απαιτεί νοµοθετική ρύθµιση, κάτι το οποίο εδώ
και πολύ καιρό –κλείνω, κύριε Πρόεδρε- έχω θέσει µε ερωτήσεις
µου, µαζί και µε άλλους συναδέλφους, µέχρι σήµερα όµως δεν
µου δόθηκε καµµία απάντηση.

Το λέω αυτό, κύριε Υπουργέ, γιατί υπάρχουν τέσσερα ΤΕΙ στα
οποία διδάσκονται πάνω από σαράντα πέντε ώρες την εβδοµάδα
λογιστική και ελεγκτική. Αυτά δεν έχουν καµµία κατοχύρωση. ∆εν
θέλω να τα φέρω σε αντιπαράθεση µε άλλα ΤΕΙ, τα οποία δεν
έχουν καµµία σχέση µε το συγκεκριµένο αντικείµενο, τα οποία
ωστόσο έχουν κατοχύρωση ή µε ανώτατο πανεπιστηµιακό
ίδρυµα όπου δεν διδάσκεται λογιστική, όµως είναι κατοχυρωµένα
τα επαγγελµατικά δικαιώµατα των αποφοίτων του.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι φανερό, , όπως τεκµηριω-
µένα ανέλυσε και ο εισηγητής µας, ο Μάρκος Μπόλαρης, ότι για
όλους τους λόγους που ήδη ανέφερα καταψηφίζουµε αυτό το
νοµοσχέδιο, το οποίο θεωρούµε κατώτερο των περιστάσεων, κα-
τώτερο των πραγµατικών αναγκών και της εκπαίδευσης, αλλά
και της χώρας µας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ο κ. Ζιώγας έχει το
λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η παράδοση συνεχίζεται. Και να

ήταν άραγε για το καλό µας; Πέρυσι το καλοκαίρι ψηφίστηκαν
στη Βουλή τρία νοµοσχέδια, για τα µεταπτυχιακά, για την έρευνα,
για τα κέντρα ελευθέρων σπουδών, συµπληρωµατικά του νόµου-
πλαίσιου. Βεβαίως είχαν προηγηθεί και άλλα προηγούµενα κα-
λοκαίρια, πριν την ψήφιση του νόµου. Και όλα αυτά αφορούσαν
πιστωτικές µονάδες, αξιολόγηση ιδρυµάτων, τµηµάτων, τετραε-
τείς προγραµµατισµούς.

Φέτος το καλοκαίρι, εκτός απ’ αυτό το νοµοσχέδιο, έχουµε την
αδειοδότηση και τη λειτουργία των κέντρων ελευθέρων σπου-
δών µε το αντίστοιχο προεδρικό διάταγµα, τα τετραετή προ-
γράµµατα για τα Ανώτατα εκπαιδευτικά ιδρύµατα που έχουν να
κάνουν µε τη χρηµατοδότηση και τις αντίστοιχες υπογραφές.

Η απάντηση στο γιατί υπάρχει αυτή η προτίµηση να περνούν
καλοκαίρι τα νοµοσχέδια νοµίζουµε ότι είναι προφανής. Η Κυ-
βέρνηση συνεχίζει το δρόµο που ακολουθούν όλες οι κυβερνή-
σεις των τελευταίων δεκαπέντε χρόνων στο δρόµο των
απαιτήσεων της Ευρωπαϊκής Ένωσης, µε τελευταία αυτήν της
πρόσφατης απόφασης της Συνόδου των Υπουργών Παιδείας της
Ένωσης, η οποία έχει σαν στόχο την επιτάχυνση της ιδιωτικο-
ποίησης στη λειτουργία των εκπαιδευτικών ιδρυµάτων και των
ΤEI της χώρας.

Η Κυβέρνηση προχωρά στο δρόµο που χάραξαν οι πρώτες βί-
βλοι πριν από δεκαπέντε χρόνια περίπου, ώστε να προσαρµοστεί
η εκπαίδευση στο εργασιακό µοντέλο των ελαστικών σχέσεων
εργασίας, των ευέλικτων µορφών απασχόλησης, κάτι που το πε-
τυχαίνει µε τα πτυχία πολλών ταχυτήτων που θα προκύπτουν από
µία «σούπα» µεταδευτεροβάθµιας εκπαίδευσης, µε συνέπεια
πρώτον την ισοπέδωση πτυχίων πανεπιστηµίων και ΤΕΙ και την
εξίσωσή τους µε τρίχρονα πιστοποιητικά ψευτοκολλεγίων, δεύ-
τερον τη θωράκιση της ιδιωτικοοικονοµικής λειτουργίας των ΑΕΙ-
ΤΕΙ ώστε να λειτουργούν σαν επιχειρήσεις µε στόχο το κέρδος

και τρίτον να υπάρχουν δυνατότητες του κεφαλαίου για κερδο-
φορία.

Συγκεκριµένες και µεγάλες είναι οι πολιτικές ευθύνες των ευ-
ρωυποταγµένων κοµµάτων που άσκησαν εξουσία ή που έβαλαν
πλάτη να περάσει αυτή η πολιτική, αυτή η αντιλαϊκή πολιτική. Μι-
λάµε για κόµµατα που έβαλαν την υπογραφή τους στις βίβλους,
στη στρατηγική της Λισαβόνας, στη Συνθήκη της Μπολόνια. Πα-
ράλληλα, διάφορες ευρωοδηγίες, όπως η 9251 και η 8948, εν-
σωµατώθηκαν στο εθνικό µας δίκαιο µε τις κυβερνήσεις του
ΠΑΣΟΚ.

Με το παρόν νοµοσχέδιο της Κυβέρνησης αξιοποιούνται και
τα ΤΕΙ για τη σύνδεση της έρευνας µε τις ανάγκες και τις επιτα-
γές του κεφαλαίου αφ’ ενός και αφ’ ετέρου εξωθούνται ιδιαίτερα
τα περιφερειακά ΤΕΙ να αναζητήσουν γνωστικό αντικείµενο µε
βάση τις ανάγκες της αγοράς και να λειτουργήσουν ανταγωνι-
στικά στη βάση της αγοράς και της χρηµατοδότησης τους από
αυτήν.

Μέσα από τα συµπλέγµατα ΑΕΙ-ΤΕΙ, ερευνητικών κέντρων, επι-
χειρήσεων, αλλά και κέντρων τεχνολογικής έρευνας, θα διοργα-
νώνουν µεταπτυχιακά και ερευνητικά προγράµµατα. Πώς; Με
ποιον τρόπο θα γίνει αυτό όταν δεν αναβαθµίζονται τα ΤΕΙ σε δι-
δακτικό προσωπικό, σε υποδοµές και σε εξοπλισµό, σε επίπεδο
προπτυχιακών προγραµµάτων; ∆ίνεται, όµως, η δυνατότητα να
συγχωνεύονται ή να µετονοµάζονται, να ιδρύουν εργαστήρια,
εταιρείες, ώστε να αποτελούν και δοµές απορρόφησης των κοι-
νοτικών κονδυλίων!

Είναι λογική συνέπεια, λοιπόν, Κυβέρνηση και Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση να έχουν κοινή θέση, να υλοποιούν κοινές κατευθύν-
σεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αφού όλο το προηγούµενο
διάστηµα ίδρυαν ανώτατα εκπαιδευτικά ιδρύµατα και ΤΕΙ κυρίως
στην περιφέρεια µε στόχο τις περισσότερες φορές να ικανοποι-
ήσουν απλά τις τοπικές πελατειακές τους ανάγκες.

Αυτό το νοµοσχέδιο σήµερα της Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, όπως και ο νόµος του ΠΑΣΟΚ παλαιότερα, διατηρούν
και διαιωνίζουν τον αντιεπιστηµονικό διαχωρισµό ΑΕΙ-ΤΕΙ και οξύ-
νουν τα αδιέξοδα των σπουδαστών που είναι στην πλειοψηφία
τους παιδιά λαϊκών οικογενειών και τα οποία κατά 70% περίπου
εργάζονται, ενώ είναι γνωστό ότι κατά 40% αναγκάζονται να δια-
κόψουν τις σπουδές τους.

Από την άλλη πλευρά, το νοµοσχέδιο εµπαίζει και σπέρνει αυ-
ταπάτες στους σπουδαστές για τα επαγγελµατικά δικαιώµατα.
∆ιαπιστώνουµε µία κοροϊδία προς τους σπουδαστές και τους
αποφοίτους των ΤΕΙ για πολλούς λόγους. Κατ’ αρχάς, κανένας
δεν λέει στους αποφοίτους των ΤΕΙ ότι είτε εκδοθούν τα διατάγ-
µατα, είτε όχι, επαγγελµατικά δικαιώµατα δεν πρόκειται να απο-
κτήσουν. Τα διατάγµατα είναι απλές φιλολογικές περιγραφές του
τι επάγγελµα µπορεί να ασκήσει ο απόφοιτος. Όµως, δεν κατο-
χυρώνουν δικαιώµατα. Όπως ισχύει και σήµερα, έτσι και µετά
την ενδεχόµενη έκδοση των διαταγµάτων, οι απόφοιτοι των ΤΕΙ
προορίζονται για φθηνό και ευέλικτο εργατικό δυναµικό. Ούτε οι
αποδοχές τους θα αυξηθούν µε τα διατάγµατα ούτε οι όροι ερ-
γασίας τους θα βελτιωθούν.

Εξάλλου, το ίδιο ισχύει και για τους αποφοίτους πανεπιστη-
µίων. Αρκεί να πούµε ότι σύµφωνα µε πρόσφατες έρευνες το
41% των διπλωµατούχων µηχανικών των πολυτεχνείων µας που
απασχολείται στον ιδιωτικό τοµέα αµείβεται µε µισθούς από 500
έως 1.000 ευρώ και αντίστοιχες αµοιβές έχει το 17% των µηχα-
νικών που δουλεύουν στο δηµόσιο.

Ακόµα, οι µηχανικοί έχουν δει τα τελευταία χρόνια να χτυπι-
ούνται σταδιακά τα δικαιώµατά τους στην κοινωνική ασφάλιση.
Ο κλάδος έχει χτυπηθεί από ανεργία και για όλα αυτά δεν φταίνε
φυσικά οι απόφοιτοι των ΤΕΙ, αλλά η πολιτική που τσακίζει συ-
νολικά δικαιώµατα και κατακτήσεις των εργαζοµένων. Είναι η ίδια
αυτή πολιτική που προετοιµάζει και το εκπαιδευτικό σύστηµα,
έτσι ώστε να βγάζει αποφοίτους µε µειωµένες απαιτήσεις.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας καλεί τη νεολαία, την ερ-
γατική τάξη, τους φοιτητές και τους σπουδαστές να παλέψουν
σήµερα για µια απαραίτητη και γενναία χρηµατοδότηση της ανώ-
τατης εκπαίδευσης, να παλέψουν για αποσαφήνιση των επιστη-
µονικών αντικειµένων, για άρση της ταξικής διάκρισης στα
ΑΕΙ-ΤΕΙ, να παλέψουν ενάντια στην ύπαρξη των ΤΕΙ σαν δεύτερης
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κατηγορίας τεχνολογική εκπαίδευση, αλλά µη πανεπιστηµιακή,
πλάι σε άλλα ανώτατα τεχνολογικού χαρακτήρα ιδρύµατα, όπως
είναι τα πολυτεχνεία και τα οποία όµως είναι πανεπιστηµιακά.

Πρέπει να παλέψουν για την άρση του αντιεπιστηµονικού τα-
ξικού διαχωρισµού των προπτυχιακών σπουδών από την επιστη-
µονική ειδίκευση και τη διάσπασή τους σε κύκλους. Πρέπει να
παλέψει για την αντιµετώπιση ζητηµάτων υποδοµής και διδακτι-
κού προσωπικού, αφού σε πολύ µεγάλο ποσοστό η διδασκαλία
σ’ αυτά καλύπτεται από έκτακτο προσωπικό. Περίπου 80% σή-
µερα είναι οι έκτακτοι στα ΤΕΙ και όπως και πολύ σωστά ανέφερε
ο σύντροφος κ. Αλυσανδράκης, το 20% είναι στα ανώτατα εκ-
παιδευτικά ιδρύµατα. Όµως, υπάρχουν τµήµατα και πανεπιστή-
µια, όπου η πλειοψηφία είναι του π.δ. 407.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αυτή η πάλη πρέπει να ενταχθεί στην προοπτική της αναγκαίας
αναµόρφωσης της ανώτατης εκπαίδευσης για το δωδεκάχρονο
ενιαίο βασικό σχολείο, τις δηµόσιες δωρεάν επαγγελµατικές σχο-
λές.

Όµως, αυτή η εξέλιξη δεν είναι δυνατόν να έρθει χωρίς σύ-
γκρουση µε τις κατευθύνσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης και τα
κόµµατα που την υπηρετούν. Το ζήτηµα της παιδείας θα λύνεται
στο βαθµό που θα δυναµώνει η κοινωνική και πολιτική πάλη για
να αλλάξει η τάξη που είναι στην εξουσία, να ανοίξει ο δρόµος
της λαϊκής εξουσίας, της λαϊκής οικονοµίας.

Μετά από όλα αυτά είναι προφανές, κύριοι Βουλευτές, ότι το
κόµµα µας καταψηφίζει το νοµοσχέδιο, όπως έκανε και σε όλα τα
άλλα αντιλαϊκά νοµοσχέδια.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ.

Ζιώγα.
Κύριοι συνάδελφοι, τώρα είναι η σειρά του κ. Λεβέντη να µι-

λήσει, αλλά επειδή είναι ακόµα σε µία επιτροπή, θα παρακα-
λούσα να δεχθεί το Τµήµα να µη διαγραφεί ο κ. Λεβέντης, αλλά
όταν του δοθεί η δυνατότητα, να λάβει το λόγο.

Συµφωνεί το Τµήµα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το Τµήµα συµφώνησε.
Το λόγο έχει ο κ. Καραµάριος.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, συνακόλουθα

των όσων είπε ο αξιότιµος κύριος Πρόεδρος της Βουλής και από
την πλευρά µου θέλω να συγχαρώ όλα τα παιδιά που σήµερα µε
την ανακοίνωση των αποτελεσµάτων των βάσεων εισάγονται στα
ανώτερα και ανώτατα εκπαιδευτικά ιδρύµατα. Και φυσικά για
όσους δεν πέτυχαν, διότι δεν είχαν την τύχη να επιτύχουν, θέλω
να πω ότι ο δρόµος είναι, πράγµατι, ανοικτός µπροστά τους, και
η ζωή παρέχει τόσα µέσα που για όλους έχει θέση.

Επιπλέον, θα ήθελα να εκφράσω και εγώ µε τη σειρά µου –σαν
πολίτης της Ρόδου που πέρυσι τέτοια εποχή εδαµάζετο και εδο-
κιµάζετο από τις φωτιές- τη συµπάθειά µου για όλους όσοι υπέ-
στησαν τις ζηµιές από αυτές τις τελευταίες πυρκαγιές της
Αττικής.

Κύριοι συνάδελφοι, η παιδεία δεν είναι δικαίωµα κανενός. Είναι
δικαίωµα όλων των Ελλήνων και είναι συνταγµατική υποχρέωση,
µαζί µε την υγεία. Είναι δύο δικαιώµατα τα οποία αξιώνει ο λαός
και έχει δίκιο, διότι η παιδεία πάνω από όλα είναι η βάση του πο-
λιτισµού µας, η βάση οποιασδήποτε ανάπτυξης της χώρας µας
και φυσικά κάθε λαού και κάθε κράτους στον κόσµο.

Όµως, εκείνο που έχει σηµασία σήµερα να δούµε είναι σε ποιο
βαθµό βρίσκεται η παιδεία στη χώρα µας. ∆εν πρέπει να ισοπε-
δώνουµε τα πάντα. ∆εν υπάρχουν καλές ή κακές κυβερνήσεις.
∆ιαχρονικά, η κάθε κυβέρνηση προσπαθεί να επιφέρει ένα πλαί-
σιο παιδείας βάσει του Συντάγµατος και ειδικά µε το νοµοσχέ-
διο αυτό που σήµερα συζητάµε, καθώς το ίδιο το Σύνταγµα
καθορίζει την ανώτατη παιδεία σε ανώτερη και ανώτατη. Είναι
δύο λέξεις, οι οποίες µπορεί να έχουν περίπου την ίδια έκφραση
και απόδοση ερµηνείας, αλλά διαφέρουν. Η ανώτατη είναι τε-
τραετής φοίτηση και η ανώτερη τριετής φοίτηση.

Θυµάµαι ότι πριν από πολλά χρόνια είχα την τύχη να είµαι ει-
σηγητής από πλευράς Αντιπολίτευσης τότε στην περίφηµη µε-
ταρρύθµιση του κ. Αρσένη. Τότε προσπάθησα προ της

συζητήσεως να πείσω τον κύριο Υπουργό για ορισµένα θέµατα,
γιατί ήταν, καλή ώρα, τέτοια εποχή, τέλος Αυγούστου και µάλι-
στα αρχές Σεπτεµβρίου και τα σχολεία άνοιγαν και εµείς συζη-
τούσαµε τη θεσµοθέτηση διατάξεων για το τότε ισχύον
εκπαιδευτικό χρόνο.

Η προσπάθεια του κυρίου Υπουργού τότε ήταν να αποσυνδέ-
σει την εκπαίδευση από την επαγγελµατική τάξη, δηλαδή από τα
επαγγέλµατα. Προσπάθησε να διαχωρίσει την παιδεία από το
επάγγελµα, ούτως ώστε δηλαδή ο οποιοσδήποτε απόφοιτος πα-
νεπιστηµίου να µην έχει την αξίωση αύριο το πρωί να του παρά-
σχει η πολιτεία εργασία.

Και προσπαθήσαµε τότε να τον πείσουµε ότι λόγω των συν-
θηκών εκείνης της εποχής δεν µπορούσε να γίνει αυτό το
πράγµα. Ήταν τότε που κάναµε προσπάθεια για τη µέση εκπαί-
δευση και αλλάζαµε πάλι τους τίτλους των σχολείων, ενιαίων και
επαγγελµατικών λυκείων.

Εν πάση περιπτώσει, έγινε µία µεγάλη προσπάθεια και ειδικό-
τερα είχαµε «σκαλώσει» -ας µου επιτραπεί η έκφραση- κυριολε-
κτικά στην αξιολόγηση ή στην επετηρίδα, την απορρόφηση όλων
των εκπαιδευτικών οι οποίοι τότε περίµεναν χρόνια και περιµέ-
νουν -ακόµα έχει πολλούς- µε άλλο τρόπο το διορισµό τους στην
εκπαίδευση.

Θέλω να καταλήξω, δηλαδή, στο ότι κάθε κράτος µε οποιοδή-
ποτε πολιτειακό καθεστώς προσπαθεί να µορφώσει τον κόσµο
του. Και µη µου πείτε σήµερα ότι η πολιτεία µας δεν θέλει να
δώσει καλύτερη παιδεία στα παιδιά µας. Το πρόβληµα, όµως, δεν
είναι σήµερα εδώ να πούµε ότι εµείς σαν Νέα ∆ηµοκρατία δεν
βοηθάµε. Είναι άδικο, γιατί προσωπικά γνωρίζω την προσπάθεια
που κάνει ο Οργανισµός Σχολικών Κτηρίων στην υποδοµή. Κα-
νείς δεν αντιλέγει ότι τα χρήµατα θα µπορούσαν να ήταν περισ-
σότερα για την παιδεία. Και ποιος δεν το θέλει! Όµως, αυτές είναι
οι δυνατότητες.

Σήµερα, λοιπόν, αυτό το νοµοσχέδιο συµπληρώνει την ολο-
κλήρωση της νοµοθεσίας των ΤΕΙ. ∆εν κάνει τίποτα περισσότερο.
Σ’ αυτήν τη νοµοθεσία που υπάρχει, δίνει πλέον περισσότερη αυ-
τοτέλεια, αυτοδιοίκηση και δυνατότητες στα σχολεία των ΤΕΙ είτε
στο διδακτικό προσωπικό είτε σ’ αυτήν καθ’ αυτήν την εκπαί-
δευση και την ύλη της εκπαίδευσης να γίνουν καλύτερες απ’ ό,τι
είναι σήµερα και σε συνέχεια των όσων νόµων έχουν γίνει από
τις προηγούµενες κυβερνήσεις.

Μη ζητάµε, λοιπόν, σήµερα να πούµε ότι µε το νοµοσχέδιο
αυτό δεν λύνονται θέµατα. Αντίθετα, λύνονται στο πλαίσιο της
συνταγµατικής δυνατότητας. Η Επιστηµονική Επιτροπή λέει εδώ
στη Βουλή τις δυνατότητες που υπάρχουν και µπορούµε να δώ-
σουµε µέσα στο πλαίσιο της ανώτερης εκπαίδευσης των ΤΕΙ για
να υπάρχει πράγµατι ο διαχωρισµός των ανωτάτων σχολών, που
κανένας µας δεν θέλει πράγµατι να εµπλέκονται γι’ αυτό -και δι-
καίως- άλλες οργανώσεις. Και σωστά οι εκπαιδευτικές κοινότη-
τες των πανεπιστηµίων παρεµβαίνουν σ’ αυτά τα θέµατα, γιατί
αν δώσεις περισσότερη δύναµη στην ανώτερη εκπαίδευση, εν-
δεχοµένως αποδυναµώνεις την ανώτατη εκπαίδευση, κάτι που
δεν θέλει κανείς, διότι η ανώτατη εκπαίδευση έχει άλλη µορφή
πανεπιστηµιακής εκπαίδευσης και άλλη η ανώτερη, η οποία απο-
βλέπει στην τεχνολογική προσπάθεια των παιδιών που φοιτούν
και που δεν έχουν τις δυνατότητες ή δεν µπόρεσαν να επιτύχουν
να γραφτούν σε ανώτερα σχολεία.

Εκείνο που ήθελα, όµως, κύριε Υπουργέ, να πω εγώ, γιατί εδώ
εξειδικεύονται πολλά θέµατα και έχετε πάρα πολλά και στο κε-
φάλαιο για τις µετεγγραφές –πολλοί το λένε «µεταγραφές», αλλά
εσείς σωστά το λέτε µέσα στο νοµοσχέδιο- είναι πως έχω την
εντύπωση ότι δεν χρειάζεται να κάνουµε ειδική διάταξη γι’ αυ-
τούς τους ανθρώπους, που µε το δίκιο τους διαµαρτύρονται απ’
έξω.

Εάν στην υπάρχουσα νοµοθεσία περί των προϋποθέσεων των
µετεγγραφών συµπεριληφθούν διατάξεις που θα δίνουν τη δυ-
νατότητα σε ανθρώπους ή παιδιά αυτής της µορφής να ζητούν
µετεγγραφή, µπορούµε να το κάνουµε. Εάν δεν θέλετε να µπει
ρητή διάταξη στο νόµο.

Μπορεί όµως να γίνει και έχω την εντύπωση ότι αύριο που θα
µπούµε στα άρθρα, θα προσπαθήσουµε –και ο οµιλών- να δώ-
σουµε µία άλλη κατεύθυνση σ’ αυτό το θέµα, γιατί ναι µεν µπο-
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ρεί να υπάρχουν κάποιες αδυναµίες, αλλά σε κάθε περίπτωση
πρόκειται για ένα συµβάν που ήρθε εκ Θεού και άλλαξε τη δρο-
µολόγηση της φοίτησης αυτών των παιδιών, τα οποία φοιτούσαν
στην Ιταλία µε άλλες συνθήκες και ξαφνικά βρέθηκαν στο δρόµο
µη µπορώντας να συνεχίσουν τις σπουδές τους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Υπάρχουν και άλλα πολλά θέµατα και επί των τροπολογιών.
Επιφυλάσσοµαι φυσικά στην κατ’ άρθρον συζήτηση.

Εκείνο που ήθελα να πω εγώ τελειώνοντας είναι ότι πολύ
σωστά όλα τα θέµατα τα οποία συµπεριλαµβάνονται στο υπό ψή-
φιση νοµοσχέδιο είναι προς τη σωστή κατεύθυνση και θα πρέπει
να ψηφιστούν.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ. Κα-

ραµάριο.
Το λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Κατρίνης.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΤΡΙΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ξεκινώντας την οµιλία µου, δεν θα µπορούσα να µην ανα-

φερθώ στην ανυπολόγιστη περιβαλλοντική και οικολογική κατα-
στροφή που έπληξε την περιφέρεια της Αττικής.

Και το λέω αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γιατί µόλις
χθες κλείσανε δύο χρόνια από τη µεγάλη καταστροφή στο Νοµό
Ηλείας, µία καταστροφή που πάνω απ’ όλα κόστισε σε δεκάδες
ανθρώπινες ζωές και σε µεγάλη φυσική καταστροφή. Και βε-
βαίως, ακόµα και σήµερα που µιλάµε οι ευθύνες δεν έχουν απο-
δοθεί. Και βεβαίως, τις ευθύνες ο πολίτης τις περιµένει από µία
Κυβέρνηση, η οποία είναι στοιχειωδώς υπεύθυνη. Και όπως απο-
δεικνύει το σηµερινό νοµοσχέδιο που συζητάµε, όχι µόνο αυτή η
ευθύνη δεν διακρίνει την Κυβέρνηση, αλλά είναι ένα νοµοσχέδιο
το οποίο, όπως λέει και ο τίτλος του, ρυθµίζει γραφειοκρατικά
ζητήµατα διαδικαστικού χαρακτήρα.

Σε καµµία των περιπτώσεων δεν µιλάµε για αναβάθµιση του
χώρου των Τεχνολογικών Ιδρυµάτων, γιατί η αναβάθµιση προ-
φανώς συνδέεται κυρίως µε χρηµατοδότηση και βεβαίως και µε
κατοχύρωση επαγγελµατικών δικαιωµάτων. Και τίποτα από αυτά
τα δύο, κύριε Υπουργέ, δεν ρυθµίζεται µε το παρόν νοµοσχέδιο.
Και να µην ξεχνάµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι η ουσια-
στική ανωτατοποίηση των ΤΕΙ ξεκίνησε επί ΠΑΣΟΚ.

Αυτή, λοιπόν, η προχειρότητα του νοµοσχεδίου αποτυπώνεται
–θα µιλήσω ενδεικτικά- σε δύο άρθρα. Στο άρθρο 18 που βαφτί-
στηκε «επαγγελµατική κατοχύρωση» βλέπουµε τις παλινωδίες
του Υπουργείου. Αρχικά προέβλεπε τον αυθαίρετο καθορισµό
από το Υπουργείο Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων των δι-
καιωµάτων και στη συνέχεια κατέληξε σε µια κατάσταση η οποία
είναι χειρότερη από την παρούσα -θα τη χαρακτηρίσω ως «πα-
ραλυτική»- και βεβαίως δεν διασφαλίζει τους αποφοίτους των
ΤΕΙ.

Και ζήσαµε όλοι στη συζήτηση στην αρµόδια επιτροπή το εξής
παράδοξο: Από τη µία ένα Επιµελητήριο οργανωµένο να καθη-
λώνει τα δικαιώµατα των αποφοίτων των ΤΕΙ και από την άλλη
µια συντεχνιακή ένωση να προσπαθεί να αποκτήσει επαγγελµα-
τικά δικαιώµατα.

Και βεβαίως, µε το άρθρο 25 -στο οποίο αναφέρθηκαν και ο
εισηγητής µας και άλλοι συνάδελφοι- και τη µεταφορά αρµοδιο-
τήτων από τη Σύγκλητο στο Πρυτανικό Συµβούλιο, η Κυβέρνηση
αφού έλυσε το θέµα της κατάργησης του ασύλου, µεταφέρο-
ντας αυτήν την αρµοδιότητα από την Επιτροπή Ασύλου στο Πρυ-
τανικό, µε αποτέλεσµα να ενταθούν τα φαινόµενα
καταστρατήγησης του ασύλου, έρχεται σήµερα και µεταφέρει
αρµοδιότητες από ένα ευρύτερο όργανο -θα µπορούσα να το χα-
ρακτηρίσω, κύριε Υπουργέ και ως πιο δηµοκρατικό όργανο- στο
Πρυτανικό Συµβούλιο το οποίο εκφράζει µόνο την Πρυτανική
Αρχή, δεδοµένου ότι δεν συµµετέχουν όλοι όσοι είναι στο πανε-
πιστήµιο, φοιτητές και διοικητικοί και βεβαίως, έχει έλλειµµα δη-
µοκρατικής νοµιµότητας.

Την ίδια στιγµή που το νοµοσχέδιο λέει και εξαγγέλλει ότι θα
τακτοποιήσει τον άναρχο χώρο της τριτοβάθµιας εκπαίδευσης
µε τη συγχώνευση-κατάργηση τµηµάτων ΤΕΙ, την ίδια στιγµή δη-
µιουργούνται νέα τµήµατα Πανεπιστηµίων µε υψηλά ποσοστά
ανεργίας.

Θα επαναλάβω για µία ακόµα φορά τη δηµιουργία Τµήµατος
Πολιτικών Επιστηµών στη Θράκη, στην Κοµοτηνή, στην έδρα του
πρώην Υπουργού Παιδείας, ενός Τµήµατος µε τα υψηλότερα σή-
µερα ποσοστά ανεργίας, από το οποίο έχει αποφοιτήσει και ο
ίδιος ο κύριος Υπουργός. Και βεβαίως, ιδρύει «στο πόδι» νέα πα-
νεπιστηµιακά ιδρύµατα, όπως το Πανεπιστήµιο ∆υτικής Ελλάδας,
µε το οποίο βεβαίως το ΠΑΣΟΚ είναι σύµφωνο, αλλά δεν είναι
σύµφωνο µε τον τρόπο που έρχεται σήµερα η Κυβέρνηση και ου-
σιαστικά συγχωνεύει τρία τµήµατα τα οποία λειτουργούν πριν
από το 2004 στο Αγρίνιο.

Υπάρχει, επίσης και το εξής παράδοξο, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι: Ιδρύεται Πανεπιστήµιο χωρίς να προβλέπεται ο ερευ-
νητικός τοµέας. Μόλις σήµερα, στις νοµοτεχνικές βελτιώσεις που
µας έφερε ο κύριος Υφυπουργός κατάλαβαν οι αρµόδιοι του
Υπουργείου Παιδείας ότι πανεπιστήµιο ίσον έρευνα και ότι δεν
µπορεί να ιδρυθεί πανεπιστήµιο, χωρίς να υπάρχει λογαριασµός
κονδυλίων έρευνας. Αυτά µόνο στην Ελλάδα γίνονται!

Βεβαίως, στο Πανεπιστήµιο ∆υτικής Ελλάδας που ιδρύεται,
στην Περιφέρεια Πελοποννήσου, στην Περιφέρεια ∆υτικής Ελ-
λάδας ο Νοµός Ηλείας, η Ολυµπία είναι ο µόνος Νοµός, η µόνη
περιοχή που µένει εκτός σχεδιασµού. Είναι ο µόνος Νοµός ο
οποίος, σήµερα που µιλάµε, δεν έχει πανεπιστηµιακό τµήµα.

Έχει ένα ΤΕΙ το οποίο είναι παράρτηµα του ΤΕΙ Πατρών και το
οποίο, κύριε Υπουργέ, αν δεν το γνωρίζετε, φυτοζωεί, µε απο-
κορύφωµα ότι την διοικητική υποστήριξη στο ΤΕΙ του Πύργου
την έχει αναλάβει εδώ και έξι µήνες η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
και φιλοτιµηθήκατε µετά από έξι µήνες να προκηρύξετε δυο θέ-
σεις, δυο οκτάµηνες συµβάσεις διοικητικών.

Αυτό, λοιπόν, το νοµοσχέδιο ρυθµίζει αποσπασµατικά τα θέ-
µατα επαγγελµατικών δικαιωµάτων, µάλιστα µε τροπολογίες κά-
ποια τµήµατα αποκτούν επαγγελµατικά δικαιώµατα, κάποια
τµήµατα µπορούν να ενταχθούν στις καθηγητικές σχολές, κά-
ποια άλλα τα οποία είναι οµοταγή δεν προβλέπονται. Χιλιάδες
νέοι άνθρωποι περιµένουν µε αγωνία ποια θα είναι η επόµενη νο-
µοθετική πρωτοβουλία της Κυβέρνησης και εάν το τµήµα τους
µετά από πιέσεις ή προσωπικές παρεµβάσεις θα µπορέσει να
έχει επαγγελµατικά δικαιώµατα. Και αυτό γίνεται την ίδια στιγµή
που σήµερα µε την ανακοίνωση των αποτελεσµάτων διαπιστώ-
νεται ότι οι νέοι της χώρας µας επιλέγουν πλέον τις πανεπιστη-
µιακές σχολές και τα ΤΕΙ µε βάση οικονοµικά καθαρά κριτήρια.
Και αυτό φαίνεται από το γεγονός ότι οι σχολές του Λεκανοπε-
δίου της Θεσσαλονίκης σηµείωσαν µεγάλη άνοδο, ενώ σχολές
της περιφέρειας κατακόρυφη πτώση.

Αυτό, λοιπόν, αποδεικνύει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι η
παιδεία γίνεται ταξική. Και γίνεται ταξική όταν η Κυβέρνηση, το
Υπουργείο δεν προνοεί, δεν προβλέπει τη σίτιση, τη στέγαση και
τη στοιχειώδη υποστήριξη της φοίτησης.

Την ίδια στιγµή, λοιπόν, που χιλιάδες φοιτητές αναγκάζονται
να επιλέξουν σχολή µε βάση οικονοµικά κριτήρια και όχι µε βάση
αυτό που θέλουν να σπουδάσουν, την ίδια στιγµή το Υπουργείο
φέρνει κατ’ εξαίρεση εγγραφές για λόγους υγείας, δηµιουργώ-
ντας γκρίζες ζώνες. Οι ίδιοι οι καθηγητές της ιατρικής δεν µπο-
ρούν να πουν µε σαφήνεια το ποιες από αυτές τις ασθένειες
πρέπει να ενταχθούν στις κατ’ εξαίρεση εγγραφές κι εσείς έρ-
χεστε αφειδώς και αδιακρίτως και µεγαλώνετε αυτό το ποσοστό.

Αυτή η συζήτηση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται τη
στιγµή που σχεδόν είκοσι χιλιάδες θέσεις µένουν κενές. Την ίδια
στιγµή, τα κολλέγια έχουν φροντίσει εδώ κι ένα µήνα, µε ολοσέ-
λιδες καταχωρήσεις, να προσελκύσουν όλους αυτούς οι οποίοι
σήµερα είναι επιτυχόντες µεν, είναι όµως σε τµήµατα τα οποία
έχουν αβέβαιο επαγγελµατικό µέλλον.

Τελειώνοντας, κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
θα ήθελα να σας δείξω δύο αριθµούς. Αυτοί οι δύο αριθµοί δεν
αφορούν τους πρώτους των πρώτων. Είναι οι βάσεις εισαγωγής
σε δύο σχολές των ιδρυµάτων της χώρας µας. Είναι ένα βήµα
πριν από την τελειότητα, είναι δέκα εννιάµιση χιλιάδες µόρια και
πλέον.

Πίσω από αυτούς τους αριθµούς, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, βρίσκονται όµως χιλιάδες ώρες µελέτης από τους µαθητές,
χιλιάδες ώρες αγωνίας και άγχους και από τους µαθητές και από
τους γονείς τους. Υπάρχει ανεκτίµητη κατάθεση ψυχής από τους
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γονείς, αµέτρητες ώρες προσφοράς των καθηγητών σε δηµόσια
κυρίως σχολεία και βεβαίως, πάνω από όλα, ένα δυσβάσταχτο
οικονοµικό κόστος για τους γονείς, που δυστυχώς, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, σήµερα αποτελεί απαραίτητη προϋπόθεση για
την εισαγωγή στην τριτοβάθµια εκπαίδευση.

Θα πρέπει, λοιπόν, αυτό το σύστηµα το τόσο προβληµατικό
αλλά αδιάβλητο, να το κρατήσουµε σαν κόρη οφθαλµού και βέ-
βαια δεν θα πρέπει να το µετατρέψουµε σε ένα αµιγώς ταξικό
σύστηµα, στο οποίο οι έχοντες θα µπορούν και να επιλέγουν τη
σχολή προτίµησης και βεβαίως να έχουν καλύτερες προϋποθέ-
σεις εισαγωγής και αυτοί που δεν έχουν αναγκαστικά, να πηγαί-
νουν σε δεύτερες και τρίτες προτιµήσεις.

Η Κυβέρνηση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όχι µόνο δεν κα-
τάφερε να δώσει µαθήµατα διαφάνειας, αξιοκρατίας, αλληλεγ-
γύης και εµπιστοσύνης στους θεσµούς, όχι µόνο δεν κατάφερε
να εµπνεύσει καµία αρχή και αξία, αλλά δυστυχώς συνέβη κάτι
πολύ χειρότερο: η ίδια έµεινε ανεπίδεκτη µαθήσεως.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ.
Κατρίνη.

Ο Υπουργός Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων κ. Σπηλιω-
τόπουλος έχει το λόγο.

ΑΡΙΣΤΟΒΟΥΛΟΣ ΣΠΗΛΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εθνικής
Παιδείας και Θρησκευµάτων): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
είναι σαφές σε αυτήν την Αίθουσα ότι όλοι εκφράζουµε την συ-
µπαράστασή µας και βεβαίως τη λύπη µας για την µεγάλη οικο-
λογική καταστροφή της Αττικής, όπως επίσης είναι σαφές –και
πιστεύω ότι ερµηνεύω τη σκέψη όλων- ότι ουδείς σε αυτήν την Αί-
θουσα επιθυµεί να κάνει πολιτική πάνω στα αποκαΐδια.

Και είναι βέβαια γνωστό ότι σήµερα η κυβερνητική προχώ-
ρησε στη λήψη ενός πακέτου µέτρων, που έχει στόχο, όχι µόνο
την αυστηρότερη πρόληψη για την αντιµετώπιση τέτοιων φαινο-
µένων, αλλά και την ανακούφιση των πληγέντων, αλλά πάνω από
όλα, κυρίως την αναγέννηση του πράσινου, την αναγέννηση των
δασών που κάηκαν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως έµπρακτα αποδείξαµε
κατά τη συζήτηση του νοµοσχεδίου στην Επιτροπή Μορφωτικών
Υποθέσεων η Κυβέρνηση έχει προσέλθει για µια ακόµη φορά µε
διάθεση ειλικρινούς διαλόγου, κατανόησης και θα έλεγα µάλιστα
απόλυτης κατανόησης των επιχειρηµάτων της Αντιπολίτευσης
και κάθε πλευράς που επιθυµεί µε δηµιουργική κριτική να συνει-
σφέρει, να συµβάλλει στην κατεύθυνση αυτή. Και αυτό το κά-
ναµε και δεχθήκαµε τις όποιες τροποποιήσεις, γιατί αποτελεί για
µας δέσµευση ο απροκάλυπτος διάλογος και η διάθεση απόλυ-
της συνεννόησης και σύνθεσης ιδεών και απόψεων. Όπως επί-
σης, θα θέλαµε από τη δική µας πλευρά να ακούσουµε από τον
Εισηγητή της Μειοψηφίας µια πειστική εξήγηση το «γιατί», ενώ
στην Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων, επί της αρχής το
ΠΑΣΟΚ ψήφισε το σχέδιο νόµου, σήµερα εµφανίζεται στην Ολο-
µέλεια οβιδιακά να έχει µεταµορφωθεί και ξαφνικά καταψηφίζει.
Και επειδή το σχέδιο νόµου είναι το ίδιο από την επιτροπή έως
και τώρα, εκείνο το οποίο άλλαξε, προφανώς είναι η άποψη του
ΠΑΣΟΚ. Και βεβαίως, δεν είναι κακό στη δηµοκρατία να αλλά-
ζεις άποψη, αρκεί βεβαίως να έχεις τη δυνατότητα να εξηγείς
τους λόγους, οι οποίοι σε οδήγησαν σε αυτήν την οβιδιακή µε-
ταµόρφωση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο
αποτελεί αναπόσπαστο κοµµάτι µιας σειράς νοµοθετικών πρω-
τοβουλιών από το 2004 έως και σήµερα, οι οποίες αντιµετωπίζο-
νται από τη δική µας πλευρά µε πλέον συστηµατικό τρόπο, έτσι
ώστε να αντιµετωπίσουµε όλες τις προκλήσεις και όλα τα νοµο-
θετικά κενά στο πεδίο της ανώτατης εκπαίδευσης.

Από την πρώτη στιγµή, η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας
επεδίωξε, όχι απλά την τυπική, αλλά κυρίως την ουσιαστική σύ-
γκλιση του τεχνολογικού προς τον πανεπιστηµιακό τοµέα.

Εµείς θεωρούµε ότι η τεχνολογική εκπαίδευση κινείται πα-
ράλληλα, είναι ξεχωριστή από την πανεπιστηµιακή εκπαίδευση,
αλλά θέλουµε πράγµατι όταν λέµε να κινείται παράλληλα, να κι-
νείται παράλληλα! Να µην βλέπει από κάτω προς τα πάνω την
πανεπιστηµιακή εκπαίδευση. Αυτό σηµαίνει ότι έπρεπε να προ-

χωρήσουµε σε µια σειρά από δεσµεύσεις που είχαµε αναλάβει,
έτσι ώστε να υπήρχε η ουσιαστική αναβάθµιση της τεχνολογικής
εκπαίδευσης.

Έτσι, λοιπόν, υπενθυµίζω τις ρυθµίσεις του ν. 3404 µε τις
οποίες τα προγράµµατα σπουδών των τµηµάτων των ΤΕΙ καταρ-
τίζονται µε ευθύνη των ίδιων των τµηµάτων. Υπενθυµίζω ότι συ-
στήθηκαν εξακόσιες τριάντα νέες θέσεις εκπαιδευτικού
προσωπικού. Υπενθυµίζω ότι προχωρήσαµε στη σύσταση τε-
τρακοσίων νέων θέσεων ειδικού τεχνικού προσωπικού και διοι-
κητικού προσωπικού. Υπενθυµίζω ότι εξασφαλίσαµε τις
πιστώσεις για προκήρυξη οκτακοσίων νέων θέσεων εκπαιδευτι-
κού προσωπικού και ακόµα ότι δώσαµε τη δυνατότητα στα ΤΕΙ
να προγραµµατίσουν εφαρµοσµένη έρευνα, κάτι το οποίο ως αί-
τηµα ήταν πάγιο και διαχρονικό.

Παράλληλα µε το ν. 3685 περί µεταπτυχιακών σπουδών δώ-
σαµε για πρώτη φορά τη δυνατότητα στα τµήµατα των ΤΕΙ µετά
από αξιολόγηση, όπως και στα πανεπιστήµια, να πραγµατοποι-
ούν αυτοδύναµα µεταπτυχιακά προγράµµατα σπουδών.

Όσον αφορά τη χρηµατοδότηση, που τόσα ακούστηκαν από
τους προλαλήσαντες, απλώς θέλω να σας επισηµάνω ότι συ-
γκριτικά προς το 2003 αυξήσαµε τις επιχορηγήσεις προς τα ΤΕΙ
κατά 95% όσον αφορά τις λειτουργικές δαπάνες, κατά 75% όσον
αφορά την σπουδαστική µέριµνα, ενώ εγκρίναµε 117.000.000
ευρώ για έργα υποδοµής και εξοπλισµού, µέσω βεβαίως του
προγράµµατος δηµοσίων επενδύσεων.

Όσον αφορά τώρα την τετραετία 2009-2012, για πρώτη φορά
εφαρµόζουµε τους τετραετής ακαδηµαϊκούς προγραµµατισµούς
και µε αυτόν τον τρόπο εξασφαλίζουµε υψηλά επίπεδα χρηµα-
τοδότησης των ΤΕΙ. Και ακόµα πιο αναλυτικά αν θέλετε, για τις
λειτουργικές δαπάνες θα διαθέσουµε την επόµενη τετραετία
720.000.000 ευρώ, για έργα υποδοµής και εξοπλισµού θα εξα-
σφαλίσουµε πόρους 130.000.000 ευρώ και βεβαίως, για τη σπου-
δαστική µέριµνα, αφού µε ρωτήσατε να είµαι συγκεκριµένος, σας
λέω συγκεκριµένα, θα διαθέσουµε περίπου 110.000.000 ευρώ.

Όλα τα παραπάνω κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τι δείχνουν;
Ότι αντιµετωπίζουµε µε µία γραµµική συνέχεια τα προβλήµατα
της ανώτατης εκπαίδευσης και βεβαίως κάθε άλλο παρά στη
σκέψη µας είναι να λειτουργήσουµε αποσπασµατικά.

Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και κυρίως του ΠΑΣΟΚ,
δεν ήρθαµε εδώ να διαγράψουµε το έργο των προηγούµενων
Κυβερνήσεων. Ήρθαµε πάνω σ’ αυτό το έργο να προσθέσουµε
και να πολλαπλασιάσουµε. ∆εν είµαστε εδώ ούτε για να αφαιρέ-
σουµε ούτε για να διαιρέσουµε και κυρίως δεν είµαστε εδώ για
να λειτουργήσουµε ισοπεδωτικά. Είµαστε εδώ για να λειτουργή-
σουµε συνθετικά, ό,τι καλό έχουµε βρει να το διατηρήσουµε και
πάνω σ’ αυτό να χτίσουµε και να ατενίσουµε το µέλλον. Αυτό ση-
µαίνει ότι το παρόν νοµοσχέδιο λειτουργεί στην απόλυτη γραµ-
µική συνέχεια και συµπληρώνει προηγούµενες ρυθµίσεις.
Ρυθµίσεις που υπήρξαν και από τις κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ ,
που προφανώς αυτές οι ρυθµίσεις και αυτή η γραµµική συνέχεια
έδωσαν τη δυνατότητα στον εισηγητή του ΠΑΣΟΚ σε επίπεδο
επιτροπής να ψηφίσει επί της αρχής. Βεβαίως, ήταν λογική η τότε
στάση σας, γιατί µε αυτό το νοµοσχέδιο προάγουµε τα ακαδη-
µαϊκά χαρακτηριστικά των ΤΕΙ.

Με αυτό τον τρόπο επιδιώκουµε τη διάχυση των αξιών της ακα-
δηµαϊκής έρευνας και της διδασκαλίας σε όλο το φάσµα της
ανώτατης εκπαίδευσης και βεβαίως δεν ανήκει, τουλάχιστον στη
δική µας πολιτική αντίληψη ότι κάποιο κοµµάτι της εκπαίδευσης
θα πρέπει υποχρεωτικά να λειτουργεί εις βάρος του άλλου.

Εµείς πιστεύουµε στην αρχή της συµπληρωµατικότητας και
στην αρχή της αυτονοµίας και της αυτοτέλειας σε κάθε επίπεδο
της τριτοβάθµιας εκπαίδευσης. Το ίδιο ακριβώς πράττουµε και
για τα ΤΕΙ. Θεµέλιο της προσέγγισής µας αποτελεί η προσπά-
θεια σύζευξης των εκπαιδευτικών βαθµίδων σε όσα πεδία αυτό
είναι εφικτό και η καλλιέργεια κλίµατος εποικοδοµητικής συνερ-
γασίας. Σε τελική ανάλυση, η συνεργασία και η άµιλλα θα κρι-
θούν από την παραγωγή κοινωνικής ωφέλειας, δηλαδή, από τη
συµβολή στην πολύπλευρη ανάπτυξη της χώρας µας και στις
πολλαπλές δυνατότητες ατοµικής και συλλογικής προόδου που
προσφέρονται στους φοιτητές και στο ακαδηµαϊκό προσωπικό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σχετικά µε την αµοιβαιότητα και
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τη συνέργεια, θα ήθελα να υπενθυµίσω το παράδειγµα που και
εσείς θέσατε από όλες τις πλευρές για τα επαγγελµατικά δικαι-
ώµατα των αποφοίτων των ΤΕΙ. Τα τελευταία χρόνια µε ευθύνη
όλων των κυβερνήσεων, εκκρεµούσε πράγµατι επί σειρά ετών η
κατοχύρωση των επαγγελµατικών δικαιωµάτων, µια κατάσταση η
οποία απαιτούσε άµεση αντιµετώπιση και φυσικά άµεσες ενέρ-
γειες. Πρέπει, λοιπόν, να γίνει κατανοητό προς όλους τους φο-
ρείς της πανεπιστηµιακής κοινότητας και τους επαγγελµατικούς
φορείς ότι η κατοχύρωση των επαγγελµατικών προσόντων απο-
τελεί απαραίτητη προϋπόθεση για το µέλλον του κάθε πολίτη.
Έχουν γίνει πολλά βήµατα σ’ αυτήν την κατεύθυνση. Προφανώς,
υπάρχουν πράγµατα που πρέπει να κάνουµε ακόµα, αλλά εδώ
είµαστε για να επιβεβαιώσουµε σ’ αυτήν την Αίθουσα ότι αυτή η
προσπάθεια δεν είναι ανέφελη, δεν είναι στρωµένη µε ροδοπέ-
ταλα, είναι µια δύσκολη προσπάθεια γιατί συγκρούεσαι µε κε-
κτηµένα συµφέροντα. Είµαστε όµως, αποφασισµένοι αυτή την
προσπάθεια για την επαγγελµατική κατοχύρωση των δικαιωµά-
των των αποφοίτων των ΤΕΙ, να τη συνεχίσουµε µέχρι τέλους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε τις ρυθµίσεις του προτεινό-
µενου νοµοσχεδίου επιτυγχάνεται η πλήρης εναρµόνιση της πα-
ράλληλης λειτουργίας των δύο τοµέων της ανωτάτης
εκπαίδευσης και κατά τη δική µας εκτίµηση η περαιτέρω κατα-
ξίωση των ΤΕΙ, ώστε να δρουν και αυτά ανταγωνιστικά µέσα στο
σύγχρονο ανταγωνιστικό εκπαιδευτικό περιβάλλον και να παρέ-
χουν σπουδές υψηλής ποιότητας, σπουδές µε κύρος και σπου-
δές µε αξιοπιστία.

Συγκεκριµένα, επιτρέψτε µου να αναφέρω κάποιες βασικές
ρυθµίσεις του προτεινόµενου νοµοσχεδίου. Εισάγεται ο θεσµός
των ερευνητικών εργαστηρίων στα ΤΕΙ. Οι θέσεις εκπαιδευτικού
προσωπικού των ΤΕΙ θεωρούνται ενιαίες όπως ακριβώς συµβαί-
νει µε τα µέλη του ∆ΕΠ στα πανεπιστήµια. Εξισώνεται ο χρόνος
σπουδών στα ΤΕΙ µε το χρόνο σπουδών στα πανεπιστήµια και
πλέον το εξάµηνο των ΤΕΙ διαρκεί δεκατρείς πλήρης εβδοµάδες
διδασκαλίας, όπως ακριβώς ισχύει και στα πανεπιστήµια. Ενι-
σχύεται η αυτοδιοίκηση των ΤΕΙ, παρέχοντας τη δυνατότητα
στους Προέδρους των ιδρυµάτων να ασκούν έλεγχο νοµιµότη-
τας στους διορισµούς, αλλά και στις εξελίξεις των µελών του
προσωπικού, καθώς και να δηµοσιεύουν στην Εφηµερίδα της Κυ-
βερνήσεως τις αντίστοιχες πράξεις διορισµού, όπως ακριβώς
συµβαίνει και στα πανεπιστήµια.

Για τα νέα τµήµατα ΤΕΙ, τα σχετικά µε την επαγγελµατική κα-
τοχύρωση των πτυχίων τους, θα καθορίζονται πλέον µε Προε-
δρικά ∆ιατάγµατα ίδρυσης των οικείων τµηµάτων, ύστερα από
γνώµη του αρµόδιου Συµβουλίου, δηλαδή του Εθνικού Συµβου-
λίου Παιδείας και την συνυπογραφή των συναρµοδίων Υπουρ-
γείων, όπως ακριβώς συµβαίνει και στα πανεπιστηµιακά τµήµατα,
για να σταµατήσει πια αυτό που µε όλη την ευθύνη όλων µας συ-
νέβαινε τα προηγούµενα χρόνια, της άναρχης ανάπτυξης της τρι-
τοβάθµιας εκπαίδευσης σε επίπεδο χώρας, σε επίπεδο
πανελλαδικό.

Επίσης, εκεί που η τοπική κοινωνία το επιθυµεί ή που οι συν-
θήκες είναι ώριµες ή που τα δύο, δηλαδή το πανεπιστήµιο ή το
τεχνολογικό ίδρυµα, το επιθυµούν, επιτρέπεται η εθελοντική συ-
νεργασία σε επίπεδο προπτυχιακών σπουδών, ύστερα από προ-
γραµµατική συµφωνία και αυτό σε περιφερειακό επίπεδο. Γιατί η
δική µας λογική είναι ότι η περιφέρεια, η τοπική κοινωνία απο-
φασίζει και το κέντρο κινητροδοτεί ή τουλάχιστον δεν εµποδίζει.
∆εν θέλουµε να επιβάλουµε συνεργασίες. Θέλουµε να επιτρέ-
ψουµε συνεργασίες εάν αυτή η συνεργασία είναι προϊόν ελεύ-
θερης βούλησης σε επίπεδο τοπικής κοινωνίας ή ότι εµάς µας
εκφράζει το µοντέλο της ελεύθερης και ανοικτής κοινωνίας των
πολιτών.

Με αυτόν τον τρόπο δηµιουργούνται οι προϋποθέσεις για ένα
υψηλού επιπέδου ίδρυµα έρευνας και εκπαίδευσης. Επίσης, ξέ-
ρετε ότι περιφερειακά αντιµετωπίζονται ζητήµατα που έπρεπε
να αντιµετωπιστούν, όπως η αρχή της διασφάλισης της ποιότη-
τας, το θέµα του ιδρύµατος κρατικών υποτροφιών έτσι ώστε ως
φορέας να µπορεί να ικανοποιεί περισσότερα αιτήµατα. Ακόµη
περιλαµβάνονται ρυθµίσεις για την καλύτερη λειτουργία των
ερευνητικών πανεπιστηµιακών ινστιτούτων. Τροποποιούνται,
πράγµατι, οι ισχύουσες διατάξεις περί µεταγραφών και προβλέ-

πεται πλέον ότι ο έλεγχος της νοµιµότητας των µεταγραφών
ασκείται από το πρυτανικό συµβούλιο του πανεπιστηµίου ή το
συµβούλιο των ΤΕΙ, ενώ ο Υπουργός Εθνικής Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων µπορεί να ασκεί έλεγχο νοµιµότητας στις πράξεις
τους κατόπιν άσκησης προσφυγής ή και αυτεπάγγελτα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το Βήµα της Βουλής αποτελεί
το κατ’ εξοχή θεσµικό χώρο για τη δηµόσια συζήτηση των σχε-
δίων νόµων. ∆εν δέχοµαι την κριτική ότι αυτό το σχέδιο νόµου
έρχεται για να περάσει σε Θερινό Τµήµα, διότι κατ’ αυτόν τον
τρόπο µπορούµε να αποφύγουµε τις όποιες αντιδράσεις. Έρχε-
ται, διότι τώρα έχουν ωριµάσει οι συνθήκες, µετά από µια µακρά
διαβούλευση µε τη συµµετοχή όλων των φορέων και κυρίως µε
τους Προέδρους των ΤΕΙ της χώρας. Μέσα από αυτή την πολύ-
µηνη διαβούλευση, αφού έχουν ωριµάσει οι συνθήκες, έρχεται
ένα νοµοσχέδιο το οποίο είναι η γραµµική συνέχεια όλου του
έργου των προηγούµενων κυβερνήσεων και που ρυθµίζει ζητή-
µατα, τα οποία έπρεπε κάποια στιγµή να αντιµετωπιστούν.

Και βεβαίως, η δική µας αίσθηση είναι ότι η παιδεία προφανώς
δεν αποτελεί πεδίο κοµµατικής αντιπαράθεσης, προφανώς όλα
όσα αφορούν την πολιτική για την ανώτατη εκπαίδευση, για το
µέλλον δηλαδή της νέας γενιάς της πατρίδος µας, δεν πρέπει να
έχουν ούτε κοµµατικές ούτε ιδεολογικές αφετηρίες και κυρίως οι
όποιες προτεινόµενες από τη δική µας πλευρά λύσεις, δεν µπο-
ρούν να έχουν κοµµατικές ταυτότητες και δεν πρέπει να µας
εµποδίζουν εκεί που πρέπει να συµφωνούµε και να αναζητούµε
διαρκώς ένα κοινό παρανοµαστή.

Η η δική µας αίσθηση είναι ότι η ανώτατη εκπαίδευση αποτε-
λεί στον προηγµένο κόσµο έναν ενιαίο χώρο µε κοινά χαρακτη-
ριστικά και στόχους. Συγκροτείται από ένα σύνολο διαφορετικών,
ανεξαρτήτων και διαβαθµισµένων ιδρυµάτων µε κοινή όµως, κοι-
νωνική αποστολή, µε κοινό κοινωνικό ρόλο και κυρίως κοινούς,
γενικούς ουµανιστικούς στόχους. Αυτό σε καµµία περίπτωση δεν
είναι ισοπέδωση, αυτό σε καµµία περίπτωση δεν µπορεί να είναι
οµοιοµορφία. Είναι η διαφορετικότητα και είναι η αµοιβαία συ-
νύπαρξη µέσα από την ίδια την κοινωνική αποστολή και µε τους
κοινωνικούς στόχους. Είναι η συνύπαρξη σε παράλληλη πορεία
αναβάθµισης της παρεχόµενης υπηρεσίας στο χώρο της παι-
δείας. Αυτό σηµαίνει µεγαλύτερη αυτονοµία, αυτό σηµαίνει πε-
ρισσότερη ελευθερία στις επιλογές, αυτό σηµαίνει καλύτερη
διαδικασία αξιολόγησης των αποτελεσµάτων.

Σήµερα νοµίζω ότι µπορούµε πια αφήνοντας το παρελθόν
πίσω να κοιτάζουµε µπροστά, να σχεδιάζουµε παραγωγικά µε εκ-
παιδευτική λογική, µε κοινωνική αντίληψη και κυρίως µπορούµε
να εργαζόµαστε συνθετικά.

Άλλωστε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οφείλω σε αυτήν την
Αίθουσα να πω, ότι η εµπειρία από την πορεία του εθνικού δια-
λόγου δείχνει πως στο χώρο της εκπαίδευσης, στο χώρο της παι-
δείας µπορούµε να αναζητήσουµε µε µεγαλύτερη ευκολία αυτά
που µας ενώνουν και να αφήνουµε πίσω µας αυτά που µας χω-
ρίζουν.

Έχει γίνει αρκετά καλή δουλειά και εδώ οφείλω να εξάρω την
υπεύθυνη στάση που έχει επιδείξει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση,
αλλά και όσοι συµµετέχουν σε επίπεδο επιτροπής για το διάλογο,
γιατί πράγµατι υπήρξε παραγωγή δουλειάς που µας κάνει να αι-
σθανόµαστε ότι µπορούµε πράγµατι να συνεννοηθούµε και κά-
ποια στιγµή, ανεξαρτήτως των όποιων πολιτικών εξελίξεων, όταν
οι συνθήκες θα είναι ώριµες, να έχουµε ένα εθνικό σχέδιο για την
παιδεία που δεν θα αλλάξει από Υπουργό σε Υπουργό, που δεν
θα αλλάξει από κυβέρνηση σε κυβέρνηση, που θα έχει στρατη-
γική και που θα αντιµετωπίζει κυρίως το µέλλον της πατρίδας,
δηλαδή θα επενδύει στη νέα γενιά, σε αυτούς που έρχονται, σε
αυτούς που θα αναλάβουν τη σκυτάλη µετά από εµάς.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Παπουτσής, έχει το λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν
ξέρω σε ποιους αναφερόταν ο κύριος Υπουργός προηγουµένως
όταν µιλούσε για εκείνους που κάνουν πολιτική στα αποκαΐδια,
αλλά εκείνο που θέλω να πω είναι ότι σήµερα όλοι οι πολίτες ανη-
συχούν µετά από τις δηλώσεις του Υπουργού ΠΕΧΩ∆Ε, κ. Σου-
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φλιά, αµέσως µετά την Κυβερνητική Επιτροπή για τα µέτρα τα
οποία µας ανακοίνωσε, ιδιαιτέρως, από τη φράση του κ. Σουφλιά
ότι θα ακολουθήσουν την ίδια πολιτική που ακολούθησαν στην
Ηλεία το 2007. Καταλαβαίνετε τι έχει να συµβεί.

Όµως, σε κάθε περίπτωση εκείνο το οποίο έχει σηµασία είναι
ότι η Κυβέρνηση επιχειρεί να κάνει αυτό που ακριβώς είπε προη-
γουµένως ο κ. Σπηλιωτόπουλος, να κάνει πολιτική στα αποκαΐδια,
να αρχίσει τις παροχές και τις υποσχέσεις για µία καταστροφή
για την οποία έχει τεράστιες πολιτικές ευθύνες. Γι’ αυτό έχει
πολύ µεγάλη σηµασία να αποδεχθεί η Κυβέρνηση και ο Πρωθυ-
πουργός την πρόταση την οποία κάναµε σήµερα το απόγευµα,
που είναι ταυτόσηµη µε την πρόταση που έκανε και το ΚΚΕ χθες
για συζήτηση στην Ολοµέλεια της Βουλής σε επίπεδο Αρχηγών
των Κοµµάτων. Γιατί εν πάση περιπτώσει, στις εθνικές κατα-
στροφές θα πρέπει να υπάρχει ουσιαστική ενηµέρωση της Βου-
λής, αλλά ταυτόχρονα θα πρέπει να υπάρχει και συνολική
δέσµευση όλων υπεύθυνα για το τι µέλει γενέσθαι. ∆εν επιτρέ-
πουµε σε κανέναν και σε κάθε περίπτωση η Κυβέρνηση µε τη δια-
χείριση που έχει κάνει µέχρι στιγµής σε όλες τις µεγάλες
καταστροφές δεν διαθέτει την ηθική και πολιτική νοµιµοποίηση
για να εναποθέσουν οι πολίτες τις ελπίδες τους σε αυτήν ότι
πράγµατι θα µπορεί να υπάρξει ένα σχέδιο αποκατάστασης, µε
σεβασµό στο περιβάλλον.

Όσον αφορά το νοµοσχέδιο, άκουσα µε πολύ µεγάλη προσοχή
τον Υπουργό Παιδείας, τον Υπουργό της Κυβέρνησης του δια-
λόγου, τον Υπουργό του «tabula rasa», ο οποίος παρουσίασε σή-
µερα ένα νοµοσχέδιο χωρίς διάλογο, ένα νοµοσχέδιο που έχει
επίδραση και σηµαντικές επιπτώσεις στο σύνολο της Ακαδηµαϊ-
κής Κοινότητας και στα ΑΕΙ και στα ΤΕΙ, όπως έχει επιπτώσεις σε
ολόκληρη την εκπαιδευτική διαδικασία και από όλες τις πλευρές
υπάρχουν διαµαρτυρίες και έντονες καταγγελίες σχετικά µε την
ανυπαρξία διαλόγου.

Όσον αφορά το ΠΑΣΟΚ, έχετε απόλυτο δίκιο και χαίροµαι που
αναγνωρίζετε την πολιτική µας επιλογή να συµµετέχουµε στον
εθνικό διάλογο για την παιδεία µε ουσιαστικές προτάσεις, τις
οποίες δυστυχώς οφείλω να πω –και τονίζω το «δυστυχώς»- ότι
µόνο το ΠΑΣΟΚ είναι αυτό που καταθέτει ουσιαστικές και συ-
γκεκριµένες προτάσεις δια της πολιτικής εκπροσώπου της κ.
Άννας ∆ιαµαντοπούλου….

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Και το ΛΑΟΣ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Συµµετέχει και το ΛΑΟΣ, αλλά δεν

βλέπουµε συγκεκριµένες προτάσεις, συγκεκριµένο πρόγραµµα
για την αναβάθµιση της δηµόσιας παιδείας στην Ελλάδα δεν βλέ-
πουµε, βλέπουµε όµως απλώς τη συµµετοχή του ΛΑΟΣ και καλά
κάνει, πολιτική του επιλογή είναι, γιατί η πολιτική επιλογή του
ΛΑΟΣ, όπως γνωρίζουµε, είναι η διαχείριση των δικαιωµάτων των
κατοίκων της πολυκατοικίας.

Ακολουθείτε, λοιπόν, την πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας, η
οποία έχει αποδείξει ότι στον τοµέα της παιδείας, όχι µόνο στε-
ρείται εθνικού σχεδίου, όχι µόνο στερείται οράµατος για την ανά-
πτυξη της ελληνικής κοινωνίας και ως εκ τούτου τις επιλογές που
πρέπει να κάνουµε στον τοµέα της παιδείας, αλλά δυστυχώς η
Νέα ∆ηµοκρατία επιλέγει κάτι χειρότερο, να χρησιµοποιεί και τον
τοµέα της παιδείας, όπως και άλλους τοµείς, για την εξυπηρέ-
τηση των συµφερόντων των ολίγων. Αυτό όµως έχει επιπτώσεις,
γιατί η παιδεία αντί να είναι εθνικός στόχος, είναι σήµερα θύµα
της πολιτικής της Νέας ∆ηµοκρατίας. Γιατί κατορθώσατε µε συ-
στηµατικό τρόπο να απαξιώσετε το σύνολο του δηµοσίου εκπαι-
δευτικού συστήµατος.

Ποιες είναι οι λέξεις, ποιες είναι οι έννοιες οι οποίες χαρακτη-
ρίζουν την πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας αυτά τα πεντέµισι
χρόνια, που οδεύουµε προς τα έξι και είµαι βέβαιος ότι δεν πρό-
κειται να ολοκληρωθούν τα έξι: Υποχρηµατοδότηση, αυταρχι-
σµός, αποσπασµατικές ρυθµίσεις, πολιτική κολληµένη στο χθες,
πολιτική στην υπηρεσία των συµφερόντων των ολίγων. Τίποτα
περισσότερο! Και όποιες διευθετήσεις έγιναν, ακόµα και αυτές οι
διευθετήσεις, οι οποίες έγιναν σε θετική κατεύθυνση, που δεν εί-
χαµε ποτέ το φόβο ούτε µας έλειψε η παρρησία και το θάρρος
να τις αναγνωρίσουµε και δηµοσίως, απεδείχθη στο τέλος ότι
ήταν στην πραγµατικότητα στοιχείο εξυπηρέτησης κάποιων συ-
γκεκριµένων συµφερόντων και πιέσεων προς την κυβερνητική

πλευρά και όχι µέρος ενός συνολικού σχεδίου για την αναβάθ-
µιση της παιδείας, για την ενίσχυση της ποιότητας, για ένα ου-
σιαστικό µέλλον για τη δηµόσια παιδεία της χώρας µας.

Η αλήθεια είναι -πανθοµολογούµενη απ’ όλους τους φορείς
της πανεπιστηµιακής κοινότητας της εκπαιδευτικής διαδικασίας-
ότι ο χώρος της παιδείας έχει ανάγκη από µεγάλες ανατροπές,
έχει ανάγκη από µία ειρηνική επανάσταση που θα φέρει την εκ-
παίδευση στο ρυθµό των σύγχρονων εξελίξεων. Έχει ανάγκη από
µία µεγάλη, µία φιλόδοξη διεργασία που θα φέρει τη γνώση στην
καρδιά της κοινωνίας. Γι’ αυτό εµείς επιµένουµε να πιστεύουµε
σ’ ένα δηµόσιο εκπαιδευτικό σύστηµα που είναι πραγµατικά απε-
λευθερωµένο από τα δεσµά του κρατισµού και της γραφειοκρα-
τίας, ένα δηµόσιο εκπαιδευτικό σύστηµα που είναι ανοιχτό στη
δηµιουργία, στην ελεύθερη σκέψη, στις τεχνολογίες και στις
απαιτήσεις της νέας εποχής. Γι’ αυτό κι εµείς δεν χάνουµε απο-
λύτως καµµία ευκαιρία.

Ο Πρόεδρος µας, ο Γιώργος Παπανδρέου, τα στελέχη µας, οι
συνάδελφοι στην Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων εδώ στη
Βουλή, παντού και πάντα, εµείς, θα καταθέτουµε τις προτάσεις
µας και θα καλούµε την Κυβέρνηση να συζητήσουµε επ’ αυτών,
που αφορούν στην πραγµατικότητα µία εγγύηση, την οποία δί-
νουµε προς τον ελληνικό λαό, προς τη νέα γενιά, προς την ελ-
ληνική οικογένεια για τη δηµόσια δωρεάν παιδεία στη χώρα µας.

Εµείς πιστεύουµε σ’ ένα εκπαιδευτικό σύστηµα στηριγµένο
στη διαρκή αναβάθµιση της ποιότητας, στη διαρκή αξιολόγηση,
σε σύγχρονες υποδοµές, εκεί όπου η πληροφορική και οι νέες τε-
χνολογίες θα είναι η αυτονόητη καθηµερινότητα και όχι διεκδι-
κούµενο και όχι στοιχείο παροχής κάποιων διευκολύνσεων προς
τους νέους ανθρώπους.

Αλήθεια, κύριε Υπουργέ, επί τη ευκαιρία –για να µην το ξεχάσω
αργότερα- µπορείτε να µας διευκρινίσετε εάν αυτοί οι φορητοί
υπολογιστές, που πρόκειται να δώσετε στους πρωτοετείς του
γυµνασίου θα είναι ένα µέτρο που θα το ακολουθήσετε και του
χρόνου εάν είστε στην Κυβέρνηση; Είναι µία δέσµευση της Κυ-
βέρνησης διαχρονική ή είναι επιλογή φετινή στην προεκλογική
χρονιά την οποία βιώνουµε; Επιπλέον, είναι µία επιταγή την οποία
παίρνουν οι οικογένειες; Και βεβαίως ταυτόχρονα είναι µία έµ-
µεση βοήθεια προς τις επιχειρήσεις; Οι οικογένειες όµως θα επι-
βαρυνθούν -και είναι οι φτωχές οικογένειες- µε τα ποσά για τη
συντήρηση και για την ενίσχυση των υπολογιστών αυτών, αυτά
ποιος τα µετράει; Αυτά τα αναλαµβάνει η Κυβέρνηση ή όχι;

Αυτό είναι ένα ερώτηµα για το οποίο, αν πράγµατι υπάρχει
σχεδιασµός της Κυβέρνησης, είµαι βέβαιος ότι έχετε και τις απα-
ντήσεις. Θα ήταν πολύ ενδιαφέρον να ακούσουµε σήµερα ενώ-
πιον της Βουλής αυτές τις απαντήσεις σ’ αυτά τα απλά
πράγµατα, που αποδεικνύουν όµως την ειλικρίνεια των προθέ-
σεων και κυρίως το αν όλα αυτά είναι µέρος µιας συνολικής στό-
χευσης.

Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πιστεύουµε ότι το εκπαι-
δευτικό σύστηµα πρέπει να λειτουργεί ως «µοχλός» ανάπτυξης
και κοινωνικής συνοχής, παρέχοντας ίσες ευκαιρίες σ’ όλους
τους νέους ανθρώπους, για να µπορέσουν και αυτοί, εφόσον το
θελήσουν και εφόσον το αξίζουν, να συµβάλουν στη διαδικασία
αναδιανοµής του πλούτου, που είναι ζωογόνος διαδικασία για
την ελληνική κοινωνία. Εµείς πιστεύουµε ότι µ’ αυτόν τον τρόπο
µπορούµε να σταµατήσουµε την αναπαραγωγή των κοινωνικών
διακρίσεων και της δηµιουργίας νέων αποκλεισµών, στις οποίες
οδηγείτε σήµερα τους νέους ανθρώπους.

Σήµερα έγινε η ανακοίνωση των αποτελεσµάτων των εισαγω-
γικών εξετάσεων. Μετά από τόσους κόπους χιλιάδες παιδιά βρή-
καν «µία θέση στον ήλιο», ίσως όχι αυτή την οποία ακριβώς θα
ήθελαν, όµως είναι πλέον µέσα σ’ ένα εκπαιδευτικό σύστηµα από
το οποίο έχουν πολύ µεγάλες προσδοκίες και όπου έχουν επεν-
δύσει οι ίδιοι οι νέοι άνθρωποι, αλλά και οι οικογένειές τους.

Σας ερωτώ όµως: Τίνος ευθύνη είναι; Του ΠΑΣΟΚ, του ΚΚΕ,
του Συνασπισµού, του ΛΑΟΣ; Ποιανού ευθύνη είναι το γεγονός
ότι ορισµένα τµήµατα, ορισµένες σχολές των ΤΕΙ της χώρας µας
παρέµειναν χωρίς φοιτητές σήµερα; Ποιού ευθύνη είναι; Ποιας
πολιτικής αποτέλεσµα είναι αυτό; Ποιου σχεδιασµού είναι απο-
τέλεσµα; Ποιου σχεδιασµού αποτέλεσµα είναι το γεγονός ότι ορι-
σµένες τοπικές κοινωνίες σήµερα θα στερηθούν τη ζωογόνο
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επίδραση της λειτουργίας των Τεχνολογικών Εκπαιδευτικών
Ιδρυµάτων στις περιοχές τους; Ποιος αναλαµβάνει την πολιτική
ευθύνη γι’ αυτή την επιλογή; Τι σηµαίνουν όλα αυτά σε επίπεδο
πολιτικής όταν την ίδια ώρα, την ώρα που υποτίθεται ότι εδώ συ-
ζητάµε σήµερα το νοµοσχέδιο για την αναβάθµιση των Τεχνολο-
γικών Εκπαιδευτικών Ιδρυµάτων, την ίδια ακριβώς περίοδο, τις
ίδιες µέρες, τις ίδιες εβδοµάδες υπάρχουν συνεχείς διαρροές
από το Υπουργείο σας για τις αδειοδοτήσεις των κολλεγίων µε
τις διαδικασίες οι οποίες είναι κι αυτές σε συνθήκες αδιαφάνειας;
Σε ποιο µέρος του προγράµµατός σας είναι ενταγµένο αυτό;
Ποιος είναι ο σχεδιασµός; Τι ακριβώς επιδιώκετε;

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Εµείς, λοιπόν, επιµένουµε σε µία ουσιαστική συζήτηση; Θέ-
λετε διάλογο; Θα τον έχετε. ∆εν θέλετε διάλογο; Θα έχετε την
αυστηρή κριτική, αλλά ταυτόχρονα θα δέχεστε και τις συνεχείς
προτάσεις του ΠΑΣΟΚ τις οποίες θα παρουσιάζουµε σε κάθε ευ-
καιρία, γι’ αυτό κι εµείς επιµένουµε στην ανάγκη της αύξησης
της χρηµατοδότησης για την παιδεία, έτσι ώστε να επιτευχθεί ο
στόχος του 5%. Συµφωνείτε, ναι ή όχι; Εάν συµφωνείτε, απαντή-
στε µας γιατί η Κυβέρνηση δεν πήρε κανένα µέτρο προς αυτή
την κατεύθυνση. Εάν διαφωνείτε, εξηγήστε µας γιατί πέρυσι,
όταν εµείς επιµέναµε στη συζήτηση του προϋπολογισµού ότι
υπάρχει µείωση της χρηµατοδότησης κατά 10% ειδικά για τα ΤΕΙ,
τότε η Κυβέρνηση και ο Υπουργός Οικονοµικών επέµεναν να δια-
βεβαιώνουν τη Βουλή ότι δεν υπάρχει καµµία απολύτως µείωση.
Ιδού, λοιπόν, η πραγµατικότητα, µείωση της χρηµατοδότησης
των ΤΕΙ κατά 10%.

Μιλάµε για την αναβάθµιση των ΤΕΙ. Ξέρετε πολύ καλά ότι το
ΠΑΣΟΚ είναι εκείνο το οποίο ουσιαστικά παρουσίασε και έφερε
στη Βουλή το θεµέλιο νόµο και έβαλε το «θεµέλιο λίθο» για την
τεχνολογική εκπαίδευση, για τα ΤΕΙ, για την αναβάθµιση των ΤΕΙ
µε σταδιακά βήµατα και µε ουσιαστικές παρεµβάσεις και στη συ-
νέχεια έγιναν τα ΤΕΙ και έγινε η αναβάθµιση και η «ανωτατοποί-
ηση» των ΤΕΙ. Έτσι «δροµολογήθηκαν».

Ερωτώ όµως: Η Νέα ∆ηµοκρατία παρέλαβε τα ΤΕΙ ακριβώς σ’
αυτή τη φάση, στη φάση της «απογείωσης». Από το 2004 µέχρι
σήµερα, αντί να έχουµε ενίσχυση της χρηµατοδότησης που είναι
απαραίτητη, αντί να έχουµε ενίσχυση των υποδοµών που είναι
επίσης απαραίτητη, αντί να έχουµε αύξηση του εκπαιδευτικού
προσωπικού του οποίου η ανάγκη είναι προφανής, τί έχουµε;
Έχουµε µείωση κατά πεντακόσιους καθηγητές στο εκπαιδευτικό
προσωπικό, έχουµε µείωση της χρηµατοδότησης κατά 10% και
στη φετινή χρονιά όπου έχουµε νέα τµήµατα λειτουργούν χωρίς
καθηγητές, χωρίς υποδοµές και χωρίς σχολεία. Αυτή ακριβώς
είναι η αναβάθµιση και η «ανωτατοποίηση» των ΤΕΙ, την οποία
προωθείτε.

Τέλος, το µεγάλο θέµα: Τί σηµασία έχει να προωθούµε την
«ανωτατοποίηση» των ΤΕΙ όταν την ίδια στιγµή δεν ρυθµίζουµε τα
επαγγελµατικά δικαιώµατα και δεν προωθούµε τα προεδρικά δια-
τάγµατα που αφορούν την επαγγελµατική κατοχύρωση των απο-
φοίτων των ΤΕΙ;

Σας ερωτώ: Στο νοµοσχέδιό σας ορθώς εκφράζετε την πολι-
τική βούληση της Κυβέρνησης ότι τα νέα τµήµατα που θα ιδρυ-
θούν θα έχουν επαγγελµατική κατοχύρωση. Τα υπάρχοντα; Πού
είναι τα προεδρικά διατάγµατα µε τα οποία παίζουν «πινγκ-
πονγκ» οι συναρµόδιοι Υπουργοί σας στην Κυβέρνηση, ανάµεσα
«στον Άννα και στον Καϊάφα» και το αποτέλεσµα είναι ότι αυτή τη
στιγµή υπάρχουν χιλιάδες απόφοιτοι Τεχνολογικών Εκπαιδευτι-
κών Ιδρυµάτων, χωρίς να έχουν επαγγελµατική κατοχύρωση; Για
ποια επιστηµονική έρευνα µας µιλάτε;

Ξέρετε τι κάνετε; Στην πραγµατικότητα χρησιµοποιείτε τα ΤΕΙ
–και αυτή είναι η πεµπτουσία του νοµοσχεδίου σας- προκειµέ-
νου να αξιοποιήσετε κάποιους από τους πόρους του Εθνικού
Σχεδίου Περιφερειακής Ανάπτυξης. Αυτό κάνετε στην πραγµα-
τικότητα. ∆ίνετε τη δυνατότητα στα ΤΕΙ να συµµετάσχουν στο
ΕΣΠΑ κι έτσι «πουλάτε» ελπίδες και δηµιουργείτε προσδοκίες ότι
θα χρηµατοδοτηθούν από κει. Ελάτε όµως που αυτό θα µπει αµέ-
σως στον αυστηρό έλεγχο της Ευρωπαϊκής Ένωσης και αυτή τη
στιγµή τα ΤΕΙ χωρίς υποδοµές, χωρίς προσωπικό, χωρίς ουσια-
στικές διαδικασίες θα είναι υπόλογα προς την Ευρωπαϊκή

Ένωση, όπως θα είναι και η χώρα υπόλογη προς την Ευρωπαϊκή
Ένωση εάν επιχειρήσουν να αξιοποιήσουν κοινοτικά κονδύλια.

Το χειρότερο όλων είναι άλλο: Το ΕΣΠΑ πού βρίσκεται; Είναι
«παγωµένο», είναι «αγκυλωµένο» µέσα στην ανευθυνότητα και
στην ανικανότητα της Νέας ∆ηµοκρατίας, όχι µόνο φυσικά για
τα ΤΕΙ στα οποία δίνετε νέες ελπίδες, αλλά για ολόκληρη την ελ-
ληνική περιφέρεια και αυτό δεν είναι πλέον αίτηµα ούτε κριτική
της Αντιπολίτευσης αλλά είναι αίτηµα όλης της Τοπικής Αυτοδι-
οίκησης της χώρας, όλης της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης, όλων
των κοινωνικών φορέων, όλου του επιχειρηµατικού κόσµου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Παπουτσή,
ολοκληρώστε, σας παρακαλώ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
∆υστυχώς, η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας είναι παντε-

λώς αναξιόπιστη όταν αναφέρεται σε έννοιες όπως «αναβάθ-
µιση», «ανάπτυξη», «αποκατάσταση του κύρους των θεσµών και
των λειτουργιών», πολύ περισσότερο µάλιστα όταν αυτές οι έν-
νοιες αφορούν την παιδεία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Κοι-

νοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Πανα-
γιωτόπουλος.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρακολουθώ τις τελευταίες

ώρες και ως µέλος της Εθνικής Αντιπροσωπείας, αλλά και ως
Βουλευτής που εκλέγεται στο λεκανοπέδιο Αττικής την εναγώνια
προσπάθεια όλων των αρµοδίων να ανταποκριθούν στα αγω-
νιώδη αιτήµατα των πολιτών που επλήγησαν από τις πρόσφατες
πυρκαγιές. Αντιπολιτεύοµαι το ΠΑΣΟΚ και εκφράζοµαι µε επι-
χειρήµατα και αντεπιχειρήµατα πολλές φορές συγκρουσιακά,
αλλά δεν σας κρύβω ότι η πρώτη αντίδραση του Αρχηγού της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ. Παπανδρέου ήταν για µένα, ως
στελέχους της Νέας ∆ηµοκρατίας και ως Βουλευτού του λεκα-
νοπεδίου Αττικής, µία θετική αντίδραση. Αυτό όµως που βλέπω
στη συνέχεια είναι ότι τα στελέχη της ηγετικής οµάδας του
ΠΑΣΟΚ, ανεξάρτητα από τις καλές προθέσεις και τη σοβαρότητα
ενός εκάστου και µιας εκάστης, ως ηγετική οµάδα πολιτικά «κα-
τατρώγονται» σε τέτοιο βαθµό από τον καηµό της επιστροφής
στην εξουσία, ώστε αργά αλλά σταθερά από τις πρώτες ώρες
µετά την καταστροφή, µετά το ισχυρότατο πλήγµα που υπεστή-
καµε εδώ στο λεκανοπέδιο αλλά και σε άλλες περιοχές της
χώρας όπως στην Κάρυστο και αλλού, διολισθαίνουν σε φραστι-
κές και πολιτικές εκτροπές.

Σωστά επεσήµανε προηγουµένως ο παριστάµενος Υπουργός
Παιδείας κ. Σπηλιωτόπουλος ότι κάποιοι επιχειρούν να κάνουν
πολιτική πάνω στα αποκαϊδια. Και µου έκανε, επιτρέψτε µου να
πω, δυσάρεστη εντύπωση το γεγονός ότι και στην οµιλία του ο
αξιότιµος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Πα-
πουτσής κινήθηκε στα όρια της εκτροπής του κοινοβουλευτικού
και πολιτικού λόγου, ένα βήµα µέσα, ένα βήµα έξω.

Επειδή συµβαίνει να τον γνωρίζω χρόνια, είναι σκληρός στην
πολιτική αντιπαλότητα και στη σύγκρουση, αλλά διακρίνεται για
νηφάλιες κοινοβουλευτικές τοποθετήσεις. Συµπεραίνω ότι τα
όσα είπε προηγουµένως δεν εκφράζουν τον ίδιο τον κ. Παπουτσή
και την κοινοβουλευτική και προσωπική του ιδιοσυγκρασία, αλλά
τη σταδιακή µετατόπιση της ηγεσίας του ΠΑΣΟΚ προς θέσεις
µιας έξαλλης αντιπολίτευσης αποδόµησης και καταστροφής των
πάντων, θέσεις που εξέφρασε στη συνέχεια του πολιτικού χρό-
νου το κίνηµά σας, το ΠΑΣΟΚ.

Λυπούµαι πολύ γι’ αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γιατί
όπως είπα οι πρώτες τοποθετήσεις µετά την πυρκαγιά, µετά την
καταστροφή του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης έδει-
ξαν ότι το ΠΑΣΟΚ –ευτυχώς είπα τότε- σε αυτήν την πολύ δύ-
σκολη συγκυρία για τον τόπο µας, για την πατρίδα µας, για την
κοινωνία µας, επιτέλους αναλαµβάνει τις ευθύνες του.

Λυπάµαι γιατί η ηγεσία σας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του
ΠΑΣΟΚ, αποδεικνύει και απόψε ότι διολισθαίνει σταδιακά προς
µια πελώρια πολιτική εκτροπή, η οποία θα την εκθέσει και έχει
ήδη αρχίσει να την εκθέτει στα µάτια του ελληνικού λαού.
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ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ: Ποια είναι η εκτροπή για να απα-
ντήσουµε;

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Την ακούσατε µόλις πριν από
λίγο.

Θα είναι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έσχατη κατάντια για
το ελληνικό πολιτικό σύστηµα να στήσουµε µικροκοµµατικούς
καβγάδες πάνω στα καµένα –έσχατη κατάντια!- και να αναρω-
τιόµαστε όλοι µαζί ποιος είναι εκείνος που έβλαψε πιο πολύ την
Αλεξάνδρεια, για να παραφράσω τον ποιητή, να συναγωνιζόµα-
στε δήθεν επί ποίων κυβερνήσεων κάηκαν περισσότερα στρέµ-
µατα και να προσφέρουµε τέτοιου είδους θέαµα στην ελληνική
κοινωνία.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Είστε ασυναγώνιστοι. Τα κάψατε
όλα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριοι συνάδελφοι,
αφήστε τον κ. Παναγιωτόπουλο να εκφραστεί, όπως αυτός νοµί-
ζει. Μην σχολιάζετε, σας παρακαλώ.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό που σας λέω και σας πε-
ριγράφω δεν κάνει τίποτε περισσότερο και τίποτε λιγότερο παρά
να αφηγείται αυτά που γίνονται τις τελευταίες ώρες και αρχίζουν
να γίνονται σε κανάλια, σε δηµόσιους διαλόγους, αλλά σιγά-σιγά
και µέσα στο Κοινοβούλιο.

Εγώ θέλω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, να σας
καλέσω να σταθείτε στην πρώτη τοποθέτηση του Αρχηγού σας
κ. Παπανδρέου και µε βάση αυτήν την τοποθέτηση να έρθουµε
και να αντιµετωπίσουµε ως πολιτικός κόσµος της χώρας τα προ-
βλήµατα που έχουν προκύψει και αφορούν όλο τον ελληνικό λαό,
ανεξάρτητα εάν ψηφίζει ΠΑΣΟΚ, Αριστερά, Νέα ∆ηµοκρατία,
ΛΑΟΣ ή οτιδήποτε άλλο.

Επαναλαµβάνω για µία ακόµη φορά αυτά που είπα στην αρχή,
στο ξεκίνηµα της απογευµατινής συνεδρίασης. ∆ιακατεχόµαστε
όλοι από αισθήµατα συγκλονισµού και συντριβής γι’ αυτό που
συνέβη. Θεωρούµε –και αυτό ήδη έχει αρχίσει να γίνεται- ότι η
συµπαράστασή µας πρέπει να είναι ενεργός και να συγκροτεί µια
υπεύθυνη πολιτική στάση, η οποία θα οδηγήσει σε συγκεκριµένα
µέτρα ανακούφισης των πληγέντων, αλλά και σε µέτρα θωράκι-
σης της κοινωνίας, της πολιτείας, του περιβάλλοντος, της καθη-
µερινότητας από την επανάληψη τέτοιου είδους καταστροφικών
φαινοµένων.

Άκουσα ότι το ΠΑΣΟΚ πήρε πρωτοβουλίες για να γίνει συζή-
τηση στο Κοινοβούλιο. Καλοδεχούµενη η πρωτοβουλία. Ακούω
ότι το ΠΑΣΟΚ θα καταθέσει και προτάσεις, όπως και η Αριστερά.
Καλοδεχούµενες οι προτάσεις, αλλά άλλο είναι αυτό και άλλο η
µικρόψυχη αντιµετώπιση στην οποία βλέπω σταδιακά να διολι-
σθαίνουν ορισµένα στελέχη της ηγετικής οµάδας του ΠΑΣΟΚ,
είτε στις τηλεοράσεις είτε στα ραδιόφωνα είτε οπουδήποτε
αλλού.

Παρακολούθησα πριν µε προσοχή τη διατύπωση των θέσεων
και της κριτικής του αξιότιµου Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου
του ΠΑΣΟΚ για το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο. Το υπό συζήτηση
νοµοσχέδιο, πέρα από την κριτική που ως ένα βαθµό είναι θε-
τική, οδηγεί –και το ξέρετε και το καταλαβαίνετε- στην ολοκλή-
ρωση της αναβάθµισης των Τεχνολογικών Εκπαιδευτικών
Ιδρυµάτων.

Για τα όσα διαλαµβάνονται στα άρθρα του νοµοσχεδίου, θα
µιλήσουµε στη συζήτηση επί των άρθρων.

Εγώ θα κάνω δύο, τρεις ακόµα επισηµάνσεις για να µην κου-
ράσω τους συναδέλφους. Παρακολούθησα µε πολλή συµπάθεια
και θα έλεγα ότι συµφωνώ µε τη διακήρυξη του ΠΑΣΟΚ δια στό-
µατος του κ. Παπουτσή περί κοινωνικής δικαιοσύνης, περί µιας
ισχυρής δωρεάν δηµόσιας παιδείας σε όλες τις βαθµίδες. Ο κ.
Παπουτσής ως πρόσωπο θεωρώ ότι είναι ειλικρινής, αλλά ο βίος
και η πολιτεία των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ πάνω στα θέµατα
αυτά έδειξαν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι το ΠΑΣΟΚ µε
την κυβερνητική του πρακτική -άλλο στα λόγια τι λέει- κινήθηκε
ακριβώς προς την αντίθετη κατεύθυνση. Η πολιτική του ΠΑΣΟΚ
στο χώρο της παιδείας και όχι µόνο στο χώρο της παιδείας, αλλά
και σε άλλους κρίσιµους τοµείς του κοινωνικού βίου, όπως ο
χώρος της υγείας, παρήγαγε αποτελέσµατα που διεύρυναν τις
κοινωνικές ανισότητες. Αυτή είναι η αλήθεια.

Πότε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, υπερπολλα-

πλασιάστηκαν επί τα χίλια τα ιδιωτικά διαγνωστικά κέντρα και άρ-
χισαν να φυτρώνουν σαν µανιτάρια παντού; Πότε οι δηµόσιες δα-
πάνες για την παιδεία και για την υγεία άρχισαν να
προσεγγίζονται από τις ιδιωτικές; Πότε οδηγηθήκαµε στην πλέον
δραστική υποβάθµιση της δωρεάν δηµόσιας εκπαίδευσης στην
Ελλάδα και στις τρεις βαθµίδες, µε αποτέλεσµα να υποχρεώνε-
ται η µικροµεσαία ελληνική οικογένεια να διαθέτει εκατοµµύρια
ευρώ το χρόνο από το ούτως ή άλλως περιορισµένο εισόδηµά
της, για να βρουν µια διέξοδο τα παιδιά της στον τοµέα της µόρ-
φωσης, της εκπαίδευσης, να αποκτήσουν ένα διαβατήριο µέσω
της εκπαίδευσης για µια καλύτερη ζωή;

∆υστυχώς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, αυτά συ-
νέβησαν επί των ηµερών σας. Ήταν οι πολιτικές που ακολούθη-
σαν οι δικές σας κυβερνήσεις, ιδιαιτέρως την τελευταία οκταετία,
των λεγοµένων «εκσυγχρονιστών», που οδήγησαν στην ένταση
των κοινωνικών ανισοτήτων στο χώρο της εκπαίδευσης και στις
τρεις βαθµίδες. Πολλαπλασίασαν τις δαπάνες από την τσέπη του
ιδιώτη, στην προσπάθεια της µικροµεσαίας ελληνικής οικογέ-
νειας να ανταπεξέλθει στο αδιέξοδο, το οποίο δηµιούργησε η
πολιτική σας.

Εγώ δεν είµαι από εκείνους που ισχυρίζονται ότι η Κυβέρνηση
κάνει θαύµατα, εν προκειµένω και στον τοµέα της παιδείας, αλλά
η Κυβέρνηση παίρνει µέτρα, αναλαµβάνει νοµοθετικές πρωτο-
βουλίες, που ωθούν την κατάσταση προς την αναβάθµιση, την
ενίσχυση των διαδικασιών, την ενίσχυση της δηµόσιας εκπαί-
δευσης και στις τρεις βαθµίδες.

Ασφαλώς υπάρχει πολύς δρόµος ακόµη να γίνει. Βεβαίως!
Ήδη, όµως, αυτός ο δρόµος ιχνηλατείται, ανιχνεύεται και από τα
αποτελέσµατα του δηµοσίου διαλόγου για την εκπαιδευτική µε-
ταρρύθµιση, ο οποίος θα παραδεχθείτε κι εσείς ότι έχει προχω-
ρήσει πολύ ικανοποιητικά και επί των ηµερών της νέας πολιτικής
ηγεσίας του Υπουργείου Παιδείας, που ούτως ή άλλως ανέλαβε
να συνεχίσει το έργο των προηγούµενων πολιτικών ηγεσιών από
το 2004 µέχρι σήµερα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα αιτήµατα του κόσµου για πο-
λιτικές πρωτοβουλίες διαχείρισης των προβληµάτων της καθη-
µερινότητας αποδεικνύεται και από την τελευταία καταστροφή
των πυρκαγιών ότι γίνονται όλο και πιο έντονα και εκφράζονται
µε µεγαλύτερη οξύτητα. Εάν εξακολουθήσουν κάποιοι από εσάς
–και δεν αναφέροµαι στο σύνολο των Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ,
αναφέροµαι στα µέλη της ηγετικής οµάδας- να οχυρώνονται
πίσω από µικροκοµµατικές και µικροπολιτικές σκοπιµότητες του
παρελθόντος, που κρύβουν τις περισσότερες φορές αυτήν τη
γνωστή όρεξη για επιστροφή στην εξουσία, είναι εκτός τόπου
και χρόνου.

Εµείς αντιµετωπίζουµε αυτή την κατάσταση µε πλήρη συναί-
σθηση των ευθυνών της Κυβέρνησης και της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Θέλουµε λοιπόν, την αντιµετώπιση αυτών των προβληµάτων,
όπως είναι τα διαχρονικά ζητήµατα της παιδείας, της υγείας, τα
ζητήµατα που αφορούν το περιβάλλον και καθίστανται περισσό-
τερο επίκαιρα παρά ποτέ µετά και τις πυρκαγιές στο Λεκανοπέ-
διο και στην υπόλοιπη χώρα, των τελευταίων ηµερών. Σε αυτά
τα ζητήµατα θέλουµε να προχωρήσουµε µαζί, χωρίς να νοθεύ-
σουµε το περιεχόµενο της πολιτικής σύγκρουσης, που είναι θε-
µιτή σ’ ένα σύστηµα πολιτικής και κοινωνικής δηµοκρατίας, σε
αυτά όµως είµαστε υποχρεωµένοι να προχωρήσουµε µαζί. Αυτό
θέλω να τονίσω και να επαναλάβω ενώπιόν σας.

Πραγµατικά, θα χαρώ ιδιαιτέρως εάν τελειώσουµε τη συζή-
τηση αυτού του νοµοσχεδίου, έχοντας εξασφαλίσει ψήφους
πολύ περισσότερες από τις ψήφους της Συµπολίτευσης µέσα
στην Αίθουσα και στέλνοντας σε αυτές τις κρίσιµες στιγµές σε
ολόκληρο τον ελληνικό λαό ένα µήνυµα ότι σε αυτά που υπερ-
βαίνουν τους κοµµατικούς διαχωρισµούς και της µικροκοµµατι-
κές σκοπιµότητες, µπορούµε να συνυπάρξουµε και να
συναντηθούµε. Αυτό απαιτεί ο ελληνικός λαός και για την επού-
λωση των πληγών από τη µεγάλη καταστροφή, που συνέβη από
τις τελευταίες πυρκαγιές και για τη λύση διαχρονικών προβλη-
µάτων, όπως αυτών της παιδείας, της υγείας, και άλλων.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο Κοινοβουλευτικός
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Εκπρόσωπος του Κουµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, κ. Αχιλ-
λέας Κανταρτζής έχει το λόγο.

ΑΧΙΛΛΕΑΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Στην αρχή της συνεδρίασης είχαµε τη δυνατότητα να επανα-

λάβουµε για µια ακόµα φορά την τοποθέτηση, την πρόταση του
κόµµατός µας για να γίνει συζήτηση στην Ολοµέλεια της Βου-
λής, σε επίπεδο αρχηγών κοµµάτων, σχετικά µε τις καταστροφι-
κές πυρκαγιές που µετέτρεψαν την βορειοανατολική Αττική σε
κρανίου τόπο. Να συζητηθούν οι ευθύνες, να συζητηθούν τα
αίτια, να συζητηθεί ο τρόπος που αντιµετωπίστηκε το ζήτηµα,
αλλά και τα µέτρα αποκατάστασης των πληγέντων.

Σήµερα είχαµε τις ανακοινώσεις της Κυβέρνησης. Τι είπε; Για
µια ακόµα φορά επανέλαβε τη γνωστή διατύπωση «εκεί που είναι
δάσος θα ξαναγίνει δάσος». Πόσες φορές δεν το ακούσαµε στο
παρελθόν; Και δεύτερον, επανέλαβε σαν µέτρο αποκατάστασης
τη λήψη των µέτρων που πάρθηκαν στην αντίστοιχη περίπτωση
της Ηλείας.

Το πρώτο που θέλουµε να επισηµάνουµε: Καµµία, µα καµµία,
εµπιστοσύνη στις διακηρύξεις της Κυβέρνησης. Η διακήρυξη ότι
εκεί που ήταν δάσος θα ξαναγίνει δάσος, έχει καταντήσει σκέτη
κοροϊδία. Καµµία, µα καµµιά, εµπιστοσύνη στα κροκοδείλια δά-
κρυα του ΠΑΣΟΚ.

Και τα δύο κόµµατα έχουν βάλει το χέρι τους, έχουν µεγάλο
µερίδιο ευθύνης γι’ αυτή την εξέλιξη µε την άκρατη εµπορευµα-
τοποίηση της γης, µε την αλλαγή χρήσης, προκειµένου να οικο-
πεδοποιηθούν δασικές εκτάσεις και δασικές περιοχές, µε την
παράδοση των «φιλέτων» στην επιχειρηµατική δραστηριότητα.
Είναι η πολιτική η οποία πυροδοτεί στην πραγµατικότητα όλους
αυτούς τους εµπρησµούς που έζησαν και οι κάτοικοι της Αττι-
κής, αλλά και των άλλων περιοχών της χώρας µας. Είναι η πολι-
τική που θεωρεί κόστος τη λήψη µέτρων δασοπροστασίας. Είναι
η πολιτική που αφήνει επί χρόνια τώρα µε µεγάλα κενά το Πυ-
ροσβεστικό Σώµα, µε µεγάλες ελλείψεις στους µηχανισµούς δα-
σοπυρόσβεσης, είναι η πολιτική που µε άλλα λόγια έχει
µετατρέψει τη γη σ’ ένα πανάκριβο εµπόρευµα. Και όσο θα συ-
νεχίζεται αυτή η πολιτική, θα συνεχίζονται ακριβώς και οι κατα-
στροφικές πυρκαγιές.

∆εύτερον. Τι έγινε µε τα µέτρα για την Ηλεία, που σαν πρό-
τυπό της θεωρεί η Κυβέρνηση; Οι υποσχέσεις σε µεγάλο βαθµό,
εδώ και δύο χρόνια, έµειναν ανεκπλήρωτες. Το µεγαλύτερο µε-
ρίδιο από τα κονδύλια που διατέθηκαν κατευθύνθηκε κυρίως
στους επιχειρηµατίες και ιδιαίτερα στις µεγάλες επιχειρήσεις
που διευκόλυνε την αλλαγή χρήσης γης, την επιτάχυνση της επι-
χειρηµατικής αξιοποίησης από το µεγάλο κεφάλαιο, όπως έγινε
για παράδειγµα µε τη Λίµνη Καϊάφα. Στο όνοµα της αναβάθµι-
σης, διευκόλυνε τη διείσδυση των επιχειρηµατιών στην περιοχή
για την ανάπτυξη της επιχειρηµατικής δραστηριότητας.

Να τα αποτελέσµατα της πολιτικής σας και του ενός κόµµα-
τος και του άλλου κόµµατος. Γι’ αυτό ακριβώς µιλάµε για οργα-
νωµένο σχέδιο εµπρησµού.

Κάτι άλλο τώρα. Ακούσαµε προηγουµένως τον Κοινοβουλευ-
τικό Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας να βάζει το ρητορικό
ερώτηµα και να αναρωτιέται, απευθυνόµενος προς το κόµµα της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης: «Θέλετε να αναµετρηθούµε ποιος
έβλαψε περισσότερο τη Καρχηδόνα;». Κατά τον ίδιο τρόπο, το
ίδιο ακριβώς ερώτηµα το επανέφερε για το ποιος έκανε ποιο πα-
νάκριβο εµπόρευµα την παιδεία, «εσείς ή εµείς;».

Έ, λοιπόν, ήλθε ο καιρός, ο λαός να βγάλει τα συµπεράσµατα
από τη λογική του µικρότερου κακού. Ότι το µικρότερο κακό
ήταν πάντα ο προθάλαµος, ήταν πάντα αυτή η πολιτική η οποία
προετοίµαζε το έδαφος για την ακόµα πιο ασύδοτη επιδροµή
του µεγάλου κεφαλαίου, σε βάρος φυσικά των λαϊκών συµφε-
ρόντων, των λαϊκών δικαιωµάτων. Ήλθε η ώρα ακριβώς ο λαός
να βγάλει τα συµπεράσµατα ότι η λογική του µικρότερου κακού
είναι ακριβώς η πολιτική που οδηγεί σε ακόµα χειρότερες µέρες
και να βγει και να διεκδικήσει τα δικαιώµατά του.

Το νοµοσχέδιο που συζητάµε σήµερα έρχεται σε µία εποχή
που η απαίτηση του µεγάλου κεφαλαίου για προσαρµογή της εκ-
παίδευσης στις καπιταλιστικές αναδιαρθρώσεις προβάλει όλο
και πιο έντονα, όλο και πιο σχεδιασµένα. Βγάζουν, βεβαίως, τα
συµπεράσµατά τους, αξιοποιούν την πείρα και στη χώρα µας,

αλλά και σε πανευρωπαίκό επίπεδο, σε επίπεδο Ευρωπαϊκής
Ένωσης και αξιοποιούν ταυτόχρονα την οικονοµική κρίση.

Τι επιδιώκει σήµερα το µεγάλο κεφάλαιο; Θέλει τη µεγαλύτερη
προσαρµογή της εκπαίδευσης στο εργασιακό µοντέλο των πολ-
λών και διαφοροποιηµένων εργασιακών σχέσεων, µε τις ευέλι-
κτες εργασιακές σχέσεις να επεκτείνονται, να γενικεύονται. Έτσι
βλέπουµε να γενικεύεται το µοντέλο των εργαζοµένων µε µερική
απασχόληση, των ωροµίσθιων, των εργαζοµένων, χωρίς µόνιµη
και πλήρη απασχόληση, εργαζόµενοι µε προγράµµατα STAGE,
µε διάφορα προγράµµατα κατάρτισης, να διαφοροποιούνται συ-
νεχώς οι εργασιακές σχέσεις των εργαζοµένων.

Στα πρόθυρα είναι και η αλλαγή των εργασιακών σχέσεων στο
δηµόσιο µε τα µέτρα, τα οποία προωθούνται από την Κυβέρνηση,
κατ’ εφαρµογή των κατευθύνσεων της στρατηγικής της Λισαβό-
νας, έτσι ώστε οι νεοεισερχόµενοι να δουλεύουν µε πολύ χει-
ρότερους όρους από τους προηγούµενους. Όχι βεβαίως ότι θα
αφήσουν στο απυρόβλητο τους προηγούµενους εργαζόµενους.

Σ’ αυτό το µοντέλο των εργασιακών σχέσεων ανταποκρίνονται
οι αλλαγές που προωθούνται µε τα πολλά και διαβαθµισµένα
πτυχία που θα προκύπτουν από µια «σούπα» δευτεροβάθµιας εκ-
παίδευσης. Έτσι δεν θεωρούµε ότι το νοµοσχέδιο χαρακτηρίζε-
ται ούτε από προχειρότητα ούτε θα µπορούσε να έχει µια
διαφορετική κατεύθυνση, αν γινόταν περισσότερος διάλογος,
όπως θέλουν να ισχυρίζονται εκείνοι που δεν αµφισβητούν την
στρατηγική κατεύθυνση της πολιτικής που ακολουθείται.

Θεωρούµε ότι είναι συνέχεια του αντιδραστικού νόµου πλαι-
σίου, του νόµου για τα µεταπτυχιακά και την έρευνα, την ανα-
γνώριση των Κέντρων Ελευθέρων Σπουδών, καθώς και των
εξαγγελιών για την δήθεν αναβάθµιση των σχολείων.

Με την ευκαιρία αυτή, σήµερα είχαµε τα αποτελέσµατα των
πανελλήνιων εξετάσεων. Όπως πολύ σωστά επεσήµανε ο ειση-
γητής µας, πέρα από την τυπικότητα των συγχαρητηρίων για
τους επιτυχόντες και τα λόγια συµπάθειας για τους µη επιτυχό-
ντες, κρύβεται µία αδυσώπητη πραγµατικότητα. Οι περισσότε-
ροι που εισάγονται σήµερα στην Ανώτατη Εκπαίδευση θα
βρεθούν στον προθάλαµο της ανεργίας και των ελαστικών µορ-
φών απασχόλησης, ενώ θα πληρώσουν πανάκριβα την ανυπαρ-
ξία υποδοµών σίτισης και στέγασης. Οι χιλιάδες νέοι που
απορρίφθηκαν θα οδηγηθούν και από την έλλειψη δηµόσιων δω-
ρεών δοµών επαγγελµατικής εκπαίδευσης, να γίνουν πελατεία
στους διάφορους σχολάρχες και στα ψευτοκολέγια.

Κρύβεται ακόµα η πραγµατικότητα που λέει ότι είτε ψηλά είτε
χαµηλά διαµορφώνονται οι βάσεις, κάθε χρόνο η µόρφωση των
παιδιών κατεβαίνει όλο και πιο χαµηλά και το µόνο που ενισχύε-
ται είναι η εµπορευµατοποίηση και το ταξικό διάνοιγµα της εκ-
παίδευσης.

Καµµία αλλαγή του εξεταστικού συστήµατος δεν µπορεί να
λύσει το πρόβληµα της παιδείας, αφού εντάσσεται στους σχε-
διασµούς του κεφαλαίου. Η συζήτηση που γίνεται για την δήθεν
αποσύνδεση του Λυκείου από το σύστηµα των εξετάσεων είναι
υποκριτική. Όλοι οι συµµετέχοντες και από την µεριά της Κυ-
βέρνησης και από τη µεριά της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και
οι άλλοι που συµµετέχουν σ’ αυτό τον προσχηµατικό διάλογο,
όλοι αναγνωρίζουν ότι θα υπάρχει σύστηµα πολλαπλών εξετά-
σεων, όλοι αναγνωρίζουν ότι το Λύκειο θα παραµείνει σαν µια ιδι-
αίτερη βαθµίδα µετά την υποχρεωτική εκπαίδευση, προθάλαµος
για την εισαγωγή στην Ανώτατη Εκπαίδευση.

Όλοι αναγνωρίζουν και όλοι καταλαβαίνουν ότι η δήθεν ελεύ-
θερη πρόσβαση και εκεί όπου στα λόγια εφαρµόστηκε, στηρί-
χθηκε σ’ ένα προηγούµενο κόψιµο των µαθητών, στην
αποθάρρυνσή τους από το να συνεχίσουν.

Επαναλαµβάνω, καµµία αλλαγή του εξεταστικού δεν πρόκει-
ται να λύσει το πρόβληµα της παιδείας, αφού εντάσσεται στους
σχεδιασµούς του κεφαλαίου. Λύση στο εξεταστικό µπορεί να
δοθεί µόνο µε τη δηµιουργία του ενιαίου δωδεκάχρονου σχο-
λείου γενικής µόρφωσης, µε αναδιαµόρφωση πραγµατικά της
ενιαίας ανώτατης εκπαίδευσης, µε τη συγκρότηση δηµόσιας και
δωρεάν επαγγελµατικής µόρφωσης µετά τη δωδεκάχρονη εκ-
παίδευση και την κατάργηση των φθηνών υποκατάστατων ΙΕΚ,
ΚΕΚ, ΚΕΣ κ.λπ. και κυρίως λύση δεν µπορεί να δοθεί προς όφε-
λος του λαού, αν δεν εξαλειφθεί η ανεργία και δεν εξασφαλιστεί
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πλήρης και σταθερή απασχόληση για όλους που προϋποθέτει
φυσικά και βαθύτερες κοινωνικές και οικονοµικές αλλαγές.

Μέσα σ’ αυτό το πλαίσιο αξιοποιείται η αξιολόγηση σαν µο-
χλός, για να περάσει η διαβάθµιση των ανώτατων εκπαιδευτικών
ιδρυµάτων που οδηγεί στην ταξική διαφοροποίηση του σχολείου.
∆ιευκολύνεται η είσοδος των επιχειρήσεων, ακόµα και στο πε-
ριεχόµενο και στην κατεύθυνση όλων των βαθµίδων της εκπαί-
δευσης, επιχειρώντας µέσα από αυτές τις αλλαγές να
ενσωµατώσουν τις λαϊκές µάζες και τη νεολαία παρεµβαίνοντας
ακόµα πιο αποφασιστικά στη διαµόρφωση συνειδήσεων.

Μέσα από το νοµοσχέδιο αυτό ενισχύονται πλευρές της
αντιεκπαιδευτικής πολιτικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης όπως η κι-
νητικότητα, η κατάρτιση, η πιστοποίηση του επαγγέλµατος µέσα
από την αγορά που διεξοδικά αναλύθηκαν και από τον εισηγητή
µας.

Για τη σύνδεση της έρευνας µε την αγορά αξιοποιούνται και τα
ΤΕΙ. Τα πάντα στην υπηρεσία του κεφαλαίου. Έρευνα όχι µε κρι-
τήριο τις ανάγκες της χώρας µας, όχι µε κριτήριο τις ανάγκες
των εργαζοµένων, αλλά έρευνα µε κριτήριο τις ανάγκες του κε-
φαλαίου. Τα περιφερειακά ΤΕΙ για να επιβιώσουν πρέπει να ανα-
ζητήσουν γνωστικό αντικείµενο µε βάση τις ανάγκες της αγοράς
και όχι τις κοινωνικές ανάγκες, εποµένως να αναζητήσουν τη
χρηµατοδότησή τους στη στήριξη από την αγορά.

Μήπως θα λυθεί το πρόβληµα της ανυπαρξίας των υποδοµών;
Όχι βέβαια. Καµµία κρατική ενίσχυση των υποδοµών και της ακα-
δηµαϊκής δραστηριότητας των ΤΕΙ δεν προβλέπεται, αντίθετα
εξωθούνται στην αναζήτηση ιδιωτικών πόρων, σπρώχνοντας πιο
βαθιά στην εµπορευµατική και επιχειρηµατική λειτουργία.

Όλα αυτά, από την πρόσληψη προσωπικού και την εξέλιξή του,
µέχρι και τη διαχείριση των κονδυλίων, παραπέµπονται στον τε-
τραετή ακαδηµαϊκό αναπτυξιακό προγραµµατισµό του ιδρύµα-
τος, ασκώντας έτσι πίεση για την εφαρµογή του αντιδραστικού
νόµου -πλαισίου και αυτή ακριβώς την επιδίωξη θέλει να εξυπη-
ρετήσει και ο ασφυκτικότερος έλεγχος των αποφάσεων.

Το παρόν νοµοσχέδιο της Νέας ∆ηµοκρατίας, όπως και οι
προηγούµενοι νόµοι του ΠΑΣΟΚ, δεν αλλάζουν σε τίποτα. ∆ιαι-
ωνίζουν τον αντιεπιστηµονικό διαχωρισµό ΑΕΙ-ΤΕΙ και οξύνουν τα
αδιέξοδα των σπουδαστών, που είναι στην πλειοψηφία τους παι-
διά λαϊκών οικογενειών.

Πολλή συζήτηση έγινε για τα λεγόµενα επαγγελµατικά δικαι-
ώµατα. Όλη αυτή η συζήτηση είναι υποκριτική. Γιατί είναι υπο-
κριτική; Μα, για τον απλούστατο λόγο ότι όλοι αυτοί που µιλούν
για τη δήθεν κατοχύρωση των επαγγελµατικών δικαιωµάτων -και
αναφέροµαι τόσο στην πλευρά της Κυβέρνησης όσο και στην
πλευρά της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης- δεν λένε την απλή αλή-
θεια, ότι τα προεδρικά διατάγµατα δεν κάνουν τίποτε άλλο από
το να περιγράφουν το επάγγελµα. ∆εν κατοχυρώνουν επαγγελ-
µατικά δικαιώµατα. Απλή περιγραφή των επαγγελµάτων κάνουν.

Τι σηµαίνει «ακόµα και αν εκδοθούν τα προεδρικά διατάγ-
µατα;» Θα βελτιωθούν οι όροι αγοράς; Θα βελτιωθούν οι απο-
δοχές, οι όροι απασχόλησης των αποφοίτων των ΤΕΙ; Όχι,
φυσικά. Το ίδιο ακριβώς συµβαίνει και µε τους απόφοιτους των
ΑΕΙ, για να µην επαναλάβω το άλλο γνωστό, τι επαγγελµατικά δι-
καιώµατα θα εξασφαλίσετε σε µία σειρά σχολές που στήθηκαν,
όχι µε κριτήριο τις ανάγκες της εκπαίδευσης, τις ανάγκες της
χώρας µας, αλλά µε κριτήριο να εξυπηρετηθούν πελατειακές
σχέσεις.

Το ΠΑΣΟΚ επί της ουσίας δεν διαφωνεί µ’ αυτό το νοµοσχέδιο.
Για να είµαι ειλικρινής, αν το ψηφίζει ή δεν το ψηφίζει δεν το κα-
τάλαβα. ∆ιαβάζοντας το πρακτικό καταλαβαίνω ότι το ψηφίζει,
επί της ουσίας όµως δεν διαφωνεί.

Ευθύνες όµως έχουν και τα άλλα κόµµατα του ευρωµονόδρο-
µου που δεν αµφισβητούν τις κατευθύνσεις της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, της Μπολόνια, που επί της ουσίας έτσι δεν αµφισβη-
τούν την αξιολόγηση και τον τετραετή προγραµµατισµό που είναι
βασικά εργαλεία.

Για µια ακόµη φορά το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας θέλει
να επισηµάνει την ανάγκη της ανάπτυξης των κοινών αγώνων και
των φοιτητών και των σπουδαστών, της νεολαίας, των εργαζο-
µένων απέναντι στην πολιτική και τις αποφάσεις της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης, για να µην περάσουν οι αντιδραστικές

αναδιαρθρώσεις στην παιδεία, για να µην εφαρµοστεί η οδηγία
36/05 της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Σήµερα, περισσότερο από ποτέ άλλοτε στο παρελθόν, χρειά-
ζεται να αναπτυχθούν οι κοινοί αγώνες των φοιτητών, των σπου-
δαστών, των εργαζοµένων, για τη γενναία χρηµατοδότηση της
ανώτατης εκπαίδευσης, για την άρση της ταξικής διάκρισης ΑΕΙ-
ΤΕΙ ενάντια στην ύπαρξη των ΤΕΙ σαν β’ κατηγορίας Τεχνολογική
Ανώτατη Εκπαίδευση, για την άρση του αντιεπιστηµονικού ταξι-
κού διαχωρισµού των προπτυχιακών σπουδών από την επιστη-
µονική ειδίκευση και τη διάσπαση σε κύκλους, για την
αντιµετώπιση των ζητηµάτων υποδοµής του διδακτικού προσω-
πικού, που στη µεγάλη του πλειοψηφία –ιδιαίτερα στα ΤΕΙ- περί-
που 80%, εργάζεται σήµερα χωρίς µόνιµες εργασιακές σχέσεις
και χωρίς ένας µεγάλος αριθµός να διαθέτει τα απαιτούµενα
προσόντα για την ιδιότητα του πανεπιστηµιακού.

Η πάλη αυτή είναι συνδυασµένη για τις βαθύτερες αλλαγές
στο χώρο της παιδείας και θα φέρει αποτελέσµατα, στο βαθµό
που θα δένεται µε τους αγώνες για βαθύτερες κοινωνικές και οι-
κονοµικές αλλαγές, για τη λαϊκή εξουσία και τη λαϊκή οικονοµία.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, ανακοινώνεται προς το Τµήµα ότι η ∆ιαρκής Επιτροπή
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, ∆ηµόσιας Τάξης και ∆ικαιοσύνης καταθέτει
την Έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης:
«Κύρωση του ∆ιακανονισµού µεταξύ της ∆ιεύθυνσης Αντιµετώ-
πισης Ειδικών Εγκληµάτων Βίας της Ελληνικής Αστυνοµίας εκ
µέρους της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Κέ-
ντρου Ελέγχου Τροµοκρατών των Ηνωµένων Πολιτειών της Αµε-
ρικής εκ µέρους της Κυβέρνησης των Ηνωµένων Πολιτειών της
Αµερικής για την ανταλλαγή πληροφοριών σχετικά µε τροµο-
κρατικές πράξεις και της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης των Ηνωµένων Πο-
λιτειών της Αµερικής σχετικά µε την ενίσχυση της συνεργασίας
για την πρόληψη και καταπολέµηση του σοβαρού εγκλήµατος».

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ.
Γρηγόριος Ψαριανός.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω να πω ότι είµαστε, όπως είπαµε και στην επιτροπή, άλλη

µία φορά µπροστά σε µία προσπάθεια µεταρρύθµισης, σε µία
µεταρρυθµιστική της παιδείας προσπάθεια από µία Κυβέρνηση
της οποίας ο Υπουργός Παιδείας βγήκε µέσα από τις φωτιές του
∆εκέµβρη και κλείνει έναν πρώτο κύκλο µε τις φωτιές που έκα-
ψαν ό,τι είχε αποµείνει στην Αττική και στη Βοιωτία, στη Σκύρο
και την Εύβοια, µε τριακόσιες χιλιάδες καµένα στρέµµατα, µια
Κυβέρνηση που αντέχει ως τα 6 µποφόρ. Από εκεί και πάνω δυ-
σκολεύεται.

Η Κυβέρνηση αυτή, που αντέχει ως τα 6 µποφόρ, συνεχώς
ανοίγει ασκούς και απελευθερώνει ανέµους δασοκτόνους, παι-
δοκτόνους, υγειοκτόνους που δεν µπορεί να ελέγξει. «Σηµάντο-
ρες άνεµοι που ιερουργούνε», που λέει ο ποιητής και από ένα
σηµείο και µετά είναι απολύτως εκτός ελέγχου.

Στην Αυστραλία, στην Αµερική, σε άλλες χώρες, µε τεράστιες
φωτιές µε τεράστια µέτωπα, µία µέθοδος να αναχαιτίσεις τη
φωτιά είναι µικρές ελεγχόµενες ζώνες φωτιάς, όπου καις επίτη-
δες µία περιοχή προς τα εκεί που πηγαίνει ο άνεµος, ούτως ώστε
όταν φτάσει η φωτιά στα καµένα, σταµατάει.

Ο µόνος χώρος που δεν το κάνουµε αυτό –δηλαδή ελεγχόµε-
νες φωτιές- είναι όταν χρειάζεται, δηλαδή όταν καίγονται τα
δάση. Μόνο εµείς εδώ δεν το κάνουµε. Βάζουµε όµως ελεγχό-
µενες φωτιές στην υγεία, στην παιδεία, στα ασφαλιστικά δικαιώ-
µατα, που νοµίζουµε ότι θα είναι ελεγχόµενες, όµως αυτές οι
φωτιές είναι ανεξέλεγκτες και αυτό το νοµοσχέδιο ανάβει φω-
τιές.

Η σκέψη για ενιαία τριτοβάθµια εκπαίδευση, παιδεία θα θέ-
λαµε να πούµε εµείς, είναι στη σωστή κατεύθυνση και είµαστε
σύµφωνοι. Έχουµε κάνει προτάσεις, έχουµε δώσει πρόγραµµα,
έχουµε συµβάλει προτείνοντας εις ώτα µη ακουόντων.

Ο Υπουργός που µας είπε για άγραφο χαρτί, µε το tabula rasa
βγήκε και µε το διάλογο από µηδενική βάση και έτσι φτάσαµε να
θέλουµε να ψηφίσουµε ένα νοµοσχέδιο που δεν έγινε κανένας
διάλογος.
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∆ηλαδή ο διάλογος από µηδενική βάση ήταν ένας µηδενικός
διάλογος. Και αυτό το λέει και η ΠΟΣ∆ΕΠ και η ΠΟΣΕΕ∆ΙΠ, ΑΕΙ
και ιδρύµατα και καθηγητές και φοιτητές. Μόλις που ακούσαµε
δύο-τρεις φορείς στην τελευταία συνεδρίαση της επιτροπής,
ακούσαµε δύο-τρία πράγµατα και προχωράµε ακάθεκτοι για να
κάνουµε τι; Για να ενοποιήσουµε τεχνηέντως την τριτοβάθµια εκ-
παίδευση µ’ έναν τρόπο που δεν είναι δηµιουργικός και δεν θα
είναι αποδοτικός. Για ποιο λόγο όµως το κάνουµε κατά βάθος;
Υπάρχει µια δεύτερη σκέψη πίσω απ’ αυτό. Με την ανωτατοποί-
ηση των ΤΕΙ, χώρια από τις εντάσεις που µπορεί να δηµιουργή-
σει και στα εργασιακά δικαιώµατα και στα δικαιώµατα των
αποφοίτων και στην ισοτιµία των πτυχίων, το µόνο που κατα-
φέρνει είναι να δηµιουργήσει ένα κενό στο χώρο της Τεχνικής
Εκπαίδευσης, το οποίο θα έρθουν να συµπληρώσουν οι «αγαπη-
µένοι» µας ιδιώτες που θα επενδύσουν και στην παιδεία. Αυτή
είναι η ιστορία του παραµυθιού! ∆ηµιουργούµε ένα κενό, για να
έρθουν να το καλύψουν τα διάφορα κολλέγια και τα τεχνικά ιδρύ-
µατα του εξωτερικού που ήδη έχουν αρχίσει να µοιράζουν πτυ-
χία µαζί µε τις εφηµερίδες, όπως είπε και ο κ. Κουράκης και όπως
βλέπουµε και στις εφηµερίδες, κυρίως τις κυριακάτικες, ότι δη-
λαδή αρχίζουν και διαφηµίζονται. Σπεύδουν και έσπευσαν και θα
σπεύσουν.

Είµαστε υπέρ της ενιαίας ανώτατης τριτοβάθµιας εκπαίδευ-
σης. Όµως δεν µπορεί να γίνει µ’ αυτόν τον τρόπο. ∆εν µπορεί να
γίνει γιατί οποιαδήποτε µεταρρύθµιση έχουµε κάνει στην παιδεία
δεν είχε κανένα αποτέλεσµα. Ούτε αυτή θα έχει και να µου το
θυµηθείτε και να το γράψουµε και να το κρατήσουµε. ∆εν βλέ-
πουµε πουθενά, σε κανένα νοµοσχέδιο από την Κυβέρνηση αυτή
ή και από προηγούµενες να αναφέρεται η δηµόσια δωρεάν παι-
δεία. Κοντεύει να γίνει βρωµοκουβέντα. Ντρεπόµαστε και να το
πούµε, φοβόµαστε. Είναι σαν να βάζουµε κάρβουνο στο στόµα
µας. ∆εν µιλάµε πλέον για δηµόσια δωρεάν παιδεία. Το ξεχά-
σαµε. Κάνουµε ότι δεν το θυµόµαστε, κάνουµε ότι δεν το ξέ-
ρουµε. Και ξέρουµε πολύ καλά ότι δεν υπάρχει ήδη από τώρα.
Και αντί να κάνουµε µια συνολική µεταρρύθµιση στην παιδεία,
µε συναίνεση όλων, που να εξασφαλίσουµε τη δηµόσια δωρεάν
παιδεία στην Ελλάδα, είµαστε η χώρα των φροντιστηρίων. Σε όλη
την Ευρώπη είµαστε η µόνη χώρα που όλη η παιδεία στηρίζεται
ήδη από τώρα σε κυκλώµατα παραπαιδείας, στα φροντιστήρια.
Σε καµµία άλλη χώρα δεν υπάρχει παιδεία που να είναι συγκρο-
τηµένη πάνω στην παραπαιδεία των φροντιστηρίων. Είµαστε η
µόνη χώρα που οι καθηγητές σε όλες τις βαθµίδες δεν µπορούν
να ζήσουν αν δεν κάνουν ιδιαίτερα µαθήµατα, δεν µπορούν να
ζήσουν αν δεν είναι σε φροντιστήρια, σε ινστιτούτα και αργότερα
και σε ιδιωτικά ανώτατα τεχνολογικά και επαγγελµατικά και επι-
στηµονικά ιδρύµατα.

∆ηµόσια δωρεάν παιδεία για όλους! Ένα τέτοιο νοµοσχέδιο
χρειαζόµαστε και µια τέτοια σύµπνοια και µια τέτοια συναίνεση
για να το πετύχουµε και να το κάνουµε. Όµως δεν θέλουµε να το
κάνουµε. Αν θέλαµε θα µπορούσαµε να συµφωνήσουµε όλοι σ’
αυτό. Νοµίζω ότι δεν θέλουµε. Είναι άλλα τα σχέδια που έχουµε.

Θέλω να πω πολύ γρήγορα ότι δεν ρυθµίζονται εργασιακά δι-
καιώµατα. ∆εν ρυθµίζεται η ισοτιµία των πτυχίων. ∆εν µπορεί να
γίνει αποκατάσταση των προηγούµενων πτυχιούχων από τα ΤΕΙ,
του πώς θα εξισωθούν µε τους µελλοντικούς πτυχιούχους των
ΤΕΙ που θα είναι ΑΕΙ τεχνολογικά; ∆εν ρυθµίζονται τα έτη σπου-
δών και οι ισοτιµίες των πτυχίων. Η φύλαξη και η καθαριότητα
των εκπαιδευτικών ιδρυµάτων ανατίθενται σε ιδιωτικές εταιρείες,
µε το καθεστώς που υφίσταται ήδη στα νοσοκοµεία και σε άλλες
δηµόσιες υπηρεσίες, µε το καθεστώς του δουλεµπορίου καθα-
ριστριών, για να ξαναθυµηθούµε και την υπόθεση Κούνεβα, που
είναι η πρώτη που βγήκε µε πηχυαίους τίτλους στις εφηµερίδες
και µας απασχολεί για πάνω από έναν χρόνο. ∆εν είναι όµως η
µόνη. Είναι η µεγαλύτερη και η πιο γνωστή κι αυτή που έγινε
πρωτοσέλιδο. Υπάρχουν εκατοντάδες τέτοια περιστατικά. Ξέρετε
ότι λειτουργεί ένα δουλεµπόριο στις ιδιωτικές εταιρείες φύλα-
ξης και καθαρισµού και αυτό θέλουµε να το βάλουµε και στα
Ιδρύµατα και θέλουµε να ρυθµίσουµε και πολλά άλλα πράγµατα
µε διάφορες «σφήνες» αυτού του νοµοσχεδίου, το οποίο δεν
απαντάει στο αν µας ενδιαφέρει να κάνουµε µια γενναία µεταρ-
ρύθµιση στην παιδεία ενοποιώντας και την τριτοβάθµια εκπαί-

δευση.
Όµως όλο αυτό το σκεπτικό ξέρετε γιατί γίνεται; Όπως γρά-

φει και ο Υπουργός, όλα είναι θέµα παιδείας. Και χάρηκα που το
είδα ως µότο στα χαρτιά του Υπουργείου Παιδείας, που θα προ-
τιµούσα να είναι Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισµού. Ένα τέτοιο
Υπουργείο χρειαζόµαστε: Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισµού.
Ούτε Παιδείας και Θρησκευµάτων, που είναι Θρησκεύµατος,
ούτε τίποτα άλλο. Θέλουµε ένα Υπουργείο Παιδείας και Πολιτι-
σµού, ένα Υπουργείο Γνώσης, όπως είπε ένας Γάλλος σύγχρο-
νός µας φιλόσοφος, τους οποίους φιλοσόφους όµως δεν τους
πολυδιαβάζουµε, ούτε τους εκτιµάµε και ιδιαίτερα. Γιατί δεν θέ-
λουµε παραγωγή παιδείας. Θέλουµε παραγωγή στελεχών που
να βολεύουν το σύστηµα αυτό, το οποίο υπηρετούµε. Θέλουµε
παραγωγή επιστηµονικά καταρτισµένων «µαϊµούδων», που θα
παπαγαλίζουν και θα «µαϊµουδίζουν» συγκεκριµένα πράγµατα σε
συγκεκριµένους τοµείς! ∆εν θέλουµε παραγωγή παιδείας. Θέ-
λουµε να διαχειριστούµε κάποιου τύπου στοιχειώδη εκπαίδευση
στελεχών. Αυτό µας ενδιαφέρει γιατί, όπως είπαµε, θέλουµε να
καλύψουµε έναν χώρο ιδιωτικών συµφερόντων και βγαίνοντας
από το πανεπιστήµιο και µπαίνοντας στο πανεπιστήµιο και στο
νηπιαγωγείο και στο δηµοτικό και παντού. Εµείς µε αυτήν τη λο-
γική είµαστε κάθετα αντίθετοι!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ. Αστέριος Ροντούλης.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, απευθύνατε µία νουθεσία στο Τµήµα, να µην

γίνει πολιτική πάνω στα αποκαΐδια. Και το επανέλαβε και ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας. Κοιτάξτε να
δείτε, για να λέµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους, το πικρό πο-
τήρι θα το πιει η Νέα ∆ηµοκρατία, διότι τα αποκαΐδια ακόµα και
µετά το σβήσιµο της φωτιάς θα παραµείνουν και βεβαίως θα ει-
πωθούν κάποια πράγµατα, προκειµένου να αποδοθούν οι πολιτι-
κές ευθύνες που υπάρχουν. Άρα εγώ κατανοώ την εναγώνια
προσπάθεια που κάνετε, αλλά το πικρό ποτήρι θα το πιείτε, θέ-
λετε, δεν θέλετε.

Άκουσα απ’ όλες τις παρατάξεις να γίνονται κάποιες προτά-
σεις. Λένε, παραδείγµατος χάριν, κάποιοι ότι θα πρέπει να συ-
γκληθεί ένα Συµβούλιο πολιτικών Αρχηγών υπό τον Πρόεδρο της
∆ηµοκρατίας. Σωστό! Ή ότι θα πρέπει να συνέλθει σε Ολοµέλεια
η Βουλή και να γίνει µια συζήτηση σε επίπεδο πολιτικών Αρχη-
γών. Σωστό!

Εµείς οι του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού –δεν ξέρω αν µας
ακούει ο αξιότιµος Πρόεδρος της Βουλής των Ελλήνων- κατα-
θέτουµε την εξής πρόταση. Υπάρχουν, κύριε Υπουργέ, οικογέ-
νειες µε αναπήρους που έχουν πληγεί, που είναι πληγέντες.
Είναι ανάπηροι είτε σε επίπεδο γονέων, είτε σε επίπεδο παιδιών.
Πρόταση λοιπόν δική µας είναι να γίνει µια άτυπη κοινοβουλευ-
τική Επιτροπή µε εκπροσώπους όλων των κοµµάτων, διακοµµα-
τικής συνθέσεως, υπό την προεδρία του αξιοτίµου Προέδρου της
Βουλής των Ελλήνων, προκειµένου να δούµε τι µπορεί να κάνει
η Βουλή στοχευµένα γι’ αυτήν τη συγκεκριµένη οµάδα συµπολι-
τών. Είναι µια ταπεινή πρόταση, υλοποιήσιµη όµως, που σε κάθε
περίπτωση θα πρέπει να την δει µε µεγάλη σοβαρότητα ο αξιό-
τιµος Πρόεδρος της Βουλής των Ελλήνων διότι έτσι η Βουλή θα
σηµατοδοτήσει ότι βρίσκεται κοντά σε αναξιοπαθούντες συµπο-
λίτες µας που έχουν ανάγκη άµεσης βοηθείας. Εµείς στην Επι-
τροπή αυτή είµαστε έτοιµοι να καταθέσουµε κάποιες προτάσεις,
εφόσον βεβαίως συγκληθεί.

Τώρα βέβαια στην Αίθουσα δεν βρίσκεται ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Παπουτσής. Λυπάµαι για την απου-
σία αυτή. ∆εν βρίσκεται ακόµη ο αξιότιµος πρώην Πρόεδρος της
Βουλής κ. Κακλαµάνης, για ζήτηµα του οποίου θα αναφερθώ και
θέλω την προσοχή του Κοινοβουλίου. Υπάρχουν βέβαια εκλεκτοί
Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ στην Αίθουσα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Ροντούλη,
αυτή τη στιγµή οι συγκεκριµένοι συνάδελφοι δεν είναι στη
Βουλή. Αλλά σίγουρα ή θα σας ακούν από το τηλεοπτικό πρό-
γραµµα ή θα διαβάσουν τα Πρακτικά.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Βεβαίως, αγαπητέ µου Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Γιατί µέχρι τώρα

ήταν εδώ στην Αίθουσα.
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ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ναι σωστά, συµφωνώ. Θα περιµέ-
νουµε µια απάντηση.

Ο κ. Κακλαµάνης, λοιπόν, κατέθεσε µια ερώτηση προς την Κυ-
βέρνηση. Τη διαβάζω:

«Σκοπεύετε, κύριοι της Κυβέρνησης, να προχωρήσει η Κυβέρ-
νηση στην αναγνώριση της ποµακικής ως ισότιµης γλώσσας της
µειονότητας µαζί µε τα τουρκικά και ως γλώσσα διδασκαλίας στα
µειονοτικά σχολεία όλων των εκπαιδευτικών βαθµίδων; Εάν και
πρόκειται να λειτουργήσει στα Ποµακοχώρια δηµόσιο ελληνικό
σχολείο, ώστε οι Έλληνες µαθητές ποµακικής καταγωγής να δι-
δάσκονται από το δηµοτικό τα µαθήµατά τους τόσο στην ελλη-
νική όσο και στην ποµακική γλώσσα;»

Και συνεχίζει ο αξιότιµος πρώην Πρόεδρος της Βουλής –που
εµείς από την πλευρά του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού τον
συγχαίρουµε για την ερώτηση αυτή:

«Τι µέτρα πρόκειται να λάβει η Κυβέρνηση, προκειµένου να
συµµορφωθεί το Τουρκικό Προξενείο της Κοµοτηνής στο πλαίσιο
της διπλωµατικής του αποστολής και να σταµατήσει να παρεµ-
βαίνει στα εσωτερικά της χώρας µας; Ποια µέτρα προτίθεται να
λάβει η Κυβέρνηση, ώστε να κατοχυρωθούν στην πράξη τα δι-
καιώµατα των Ελλήνων πολιτών ποµακικής καταγωγής;»

Για µια στιγµή νόµισα –µε την ερώτηση αυτή- ότι ήταν ερώ-
τηση του κ. Βελόπουλου, γιατί ξέρω ότι ο Βελόπουλος έχει ένα
πάθος εκεί µε τους Ποµάκους κ.λπ., µε αλλεπάλληλες ερωτή-
σεις, κοινοβουλευτικό έλεγχο κ.λπ.. Είναι όµως ερώτηση του
αξιοτίµου πρώην Προέδρου, του κ. Κακλαµάνη, που εµείς τον
συγχαίρουµε!

Προσέξτε, όµως, εκλεκτοί συνάδελφοι ιδίως του ΠΑΣΟΚ, τη
συνέχεια. Βγαίνουν οι δύο µουσουλµάνοι Βουλευτές του κινή-
µατός σας, ο κ. Αχµέτ Χατζηοσµάν και ο κ. Τσετίν Μάντατζη και
λένε –υπάρχουν δηλώσεις τους- τα ακόλουθα.

Ο µεν πρώτος λέει: «Στις 15 Ιουλίου του 2009» –στις 13 είχε
κατατεθεί η ερώτηση- «συναντήσαµε τον κ. Κακλαµάνη στο Γρα-
φείο του στη Βουλή. Του δηλώσαµε ότι οι δηλώσεις του σχετικά
µε την περιοχή µας είναι άστοχες, ατυχείς, εξωπραγµατικές και
ότι η µειονότητα είναι έντονα απογοητευµένη και δυσαρεστη-
µένη.» Αυτά τα λέει ο εις εκ των δύο µουσουλµάνων Βουλευτών.

Συνεχίζει ο άλλος και ακούστε τι λέει: «Προειδοποιήσαµε» –
ακούστε ρήµα!- «τον κ. Κακλαµάνη λέγοντάς του ότι θα είναι
προς όφελος όλων εάν ζητηθεί η γνώµη µας για τις ερωτήσεις
που αφορούν την περιοχή µας.»

∆ηλαδή θα πρέπει ο αξιότιµος πρώην Πρόεδρος της Βουλής
των Ελλήνων να ρωτά τον κ. Χατζηοσµάν και τον κ. Μάντατζη «να
υποβάλω αυτήν την ερώτηση που αφορά τη Θράκη ή να µην την
υποβάλω;».

Και συνεχίζει: «Σε αντίθετη περίπτωση» –ακούστε την απειλή
τώρα!- «θα διαταραχθεί η γαλήνη στην περιοχή, θα εξασθενή-
σουν οι δυνατότητες συνεργασίας και θα πληγεί το ειρηνικό
κλίµα που υπάρχει!» Απειλή!

Όµως, δεν σταµατά εδώ και συνεχίζει: «Ρωτήσαµε ακόµη τον
κ. Κακλαµάνη» –και να σκεφτείτε ότι τώρα σταχυολογώ, φαντα-
στείτε να το διαβάσω και όλο τι έχει να γίνει- ...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Ροντούλη, θα
µου επιτρέψετε...

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το θέµα είναι ιδιαι-
τέρως σοβαρό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μισό λεπτό, αν µου
επιτρέπετε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αφορά το Υπουργείο Παιδείας...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Ροντούλη, ...
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ...και αφορά και τη συµπεριφορά

του ΠΑΣΟΚ έναντι αυτού του κρισίµου θέµατος!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Ροντούλη, να

σας διακόψω µια στιγµή για να πω κάτι.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Σας παρακαλώ! Είµαι Κοινοβουλευ-

τικός Εκπρόσωπος και όσο σας σέβοµαι...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Πώς µε σέβεστε, αν

δεν µε αφήνετε να µιλήσω;
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Παρακαλώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Εφόσον θέλατε να

αναφερθείτε σ’ αυτό το θέµα και σε αναφορές που αναγιγνώ-

σκετε –όπως αυτές του κ. Κακλαµάνη- θα σας παρακαλούσα
αυτό να το είχατε κάνει όταν ήταν στην Αίθουσα ο κ. Κακλαµάνης
και ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆εν ευθύνοµαι εγώ αν δεν υπάρχει
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ στην Αίθουσα! ∆εν
ευθύνοµαι.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Λέω ότι εφόσον θα
κάνατε αυτές τις αναφορές ...

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Να µέµφεστε τον Κοινοβουλευτικό,
όχι εµένα!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Ροντούλη,
σας παρακαλώ! Μη µε διακόπτετε! Αφήστε να ολοκληρώσω αυτό
που θέλω να πω!

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Γιατί µε διακόπτετε δεν µπορώ να
καταλάβω! Με ποιο δικαίωµα;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Έχω δικαίωµα από
το Προεδρείο να διακόψω και διακόπτω για συγκεκριµένο λόγο.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Γιατί µε διακόπτετε; ∆εν µπορώ να
καταλάβω!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σας λέω, λοιπόν, ότι
εφόσον θα κάνατε αυτές τις αναφορές, θα έπρεπε...

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Σας ενοχλούν;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σας επαναλαµβάνω,

κάνετε συνεχείς αναφορές...
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αυτήν τη στιγµή είστε Πρόεδρος της

Βουλής! Όχι κοµµατικός εκπρόσωπος!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Ροντούλη,

σταµατήστε σας παρακαλώ!
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Σας παρακαλώ πολύ! Γιατί µε δια-

κόπτετε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Αφήστε αυτήν τη

στιγµή τον Προεδρεύοντα να ολοκληρώσει τη δική του φράση!
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Γιατί µε διακόπτετε;
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ: Να σέβεστε τον Κανονισµό!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Λέω, λοιπόν, ότι

κατά την ταπεινή µου άποψη...
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Να απαντήσει στα χάλια σας, κύριε

Μπόλαρη!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σας παρακαλώ, κύ-

ριοι συνάδελφοι!
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ: Παραληρείτε, κύριε Ροντούλη! Αυτά

να τα πείτε αλλού!
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Καλά! Να δούµε τώρα...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριοι συνάδελφοι,

σας παρακαλώ!
Κύριε Ροντούλη, σας λέω ότι καλό θα ήταν να έχετε ενηµερώ-

σει εδώ τους συναδέλφους ότι θα αναφερθείτε πολύ συγκεκρι-
µένα, διαβάζοντας κείµενα κ.λπ. Αυτό ήθελα να σας πω. Γιατί
αυτήν τη στιγµή –νωρίτερα ήταν οι συνάδελφοι εδώ- δεν είναι
στην Αίθουσα, αλλά αναφέρεστε µε έναν τρόπο πολύ συγκεκρι-
µένο και –θα έλεγα- πολύ προσωπικό.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆εν ευθύνοµαι εγώ που δεν είναι
στην Αίθουσα ο Κοινοβουλευτικός σας Εκπρόσωπος! Ας φρό-
ντιζε να ήταν στην Αίθουσα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σας λέω ότι το ελά-
χιστο κοινοβουλευτικό τακτ από µέρους σας –ας µου επιτραπεί
η έκφραση- θα ήταν να λέγατε «ξέρετε, θα κάνω αυτές τις ανα-
φορές». Αυτό θέλω να σας πω και παρακαλώ και να το αντιλη-
φθείτε και να το σεβαστείτε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, συνεχίζω, γιατί εγώ
πρέπει να πω ορισµένα πράγµατα να τα ακούσει ο ελληνικός
λαός, τουλάχιστον όσοι µας παρακολουθούν.

Ο µουσουλµάνος Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ, λοιπόν, συνεχίζει και
λέει: «Ρωτήσαµε τον κ. Κακλαµάνη γιατί δεν δείχνει την ίδια ευ-
αισθησία που δείχνει σε συλλόγους µε µόλις µερικά µέλη και
στην Τουρκική Ένωση Ξάνθης» –τουρκική!- «που έχει πάνω από
τέσσερις χιλιάδες µέλη.»

Και συνεχίζει ο γνωστός κ. Μάντατζη: «Εάν συνεχιστούν τέ-
τοιες κινήσεις» –απευθυνόµενος στο εσωτερικό του ΠΑΣΟΚ, προ-
φανώς- «θα πρέπει όλοι να είναι έτοιµοι να δεχθούν τα πολιτικά
αποτελέσµατα που θα επιφέρουν τέτοιες στάσεις.» ∆ηλαδή,
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«προσέξτε, κύριοι του ΠΑΣΟΚ, δεν θα σας ξαναψηφίσουµε», συ-
γκεκαλυµµένα.

Και βεβαίως το πρώτο ερώτηµα που τίθεται είναι το εξής: Ο κ.
Γεώργιος Παπανδρέου, ο αξιότιµος Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ, θα
αντιδράσει στην πρόκληση αυτή που δέχεται από τους µου-
σουλµάνους Βουλευτάς του κινήµατός του;

Ερώτηµα δεύτερο: Είναι δυνατόν να υπάρχει προσπάθεια φί-
µωσης του πρώην Προέδρου της Βουλής, του κ. Κακλαµάνη, από
δύο Βουλευτές του κόµµατός του; Πού είναι η πατριωτική φωνή
του ΠΑΣΟΚ; Περιµένουµε από τον κ. Παπανδρέου να τοποθετη-
θεί ξεκάθαρα, διότι και στο παρελθόν συνέβησαν τέτοια πράγ-
µατα και τα άφησε. Έχουν φέρει σύγχυση στην ελληνική
κοινωνία τέτοιου είδους δηλώσεις και βεβαίως το πατριωτικό
στίγµα του ΠΑ.ΣΟ.Κ. έχει απολεσθεί.

Γι’ αυτό φεύγουν άνθρωποι από τις τάξεις του και έρχονται
στο Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό. Εµάς δεν µας πειράζει καθό-
λου αυτό, αλλά σε κάθε περίπτωση θα πρέπει η επίσηµη ηγεσία
του ΠΑ.ΣΟ.Κ. να τοποθετηθεί.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω µε αυτό το θέµα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Θα τελειώσετε

ούτως ή άλλως µε αυτό το θέµα. Όµως, στο νοµοσχέδιο δεν ανα-
φερθήκατε καθόλου. Σε λίγο τελειώνει ο χρόνος σας και θα τε-
λειώσετε οριστικά.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε. Αφήσατε δε-
καπέντε λεπτά τους άλλους. Θα δώσετε και σε εµένα τον ίδιο
χρόνο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Εγώ δεν έχω αντίρ-
ρηση. Θα σας δώσω, αλλά έχετε φτάσει στο δωδέκατο λεπτό και
δεν έχετε πει µια κουβέντα για το νοµοσχέδιο.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ξέρω ότι θα µου τα δώσετε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μία κουβέντα δεν

έχετε πει. Εποµένως, να έχετε υπ’ όψιν σας ότι στο δέκατο πέ-
µπτο λεπτό θα ολοκληρώσετε την τοποθέτησή σας.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόε-
δρε. Μου είναι αρκετά.

Κύριε Υπουργέ, έξω υπάρχουν τρεις άνθρωποι που κάνουν
απεργία πείνας. Κουβέντα δεν είπατε. Υπάρχουν δυο µητέρες –
η κ. Ζιώγα και η κ. Νικολοπούλου- και ένας φοιτητής, ο κ. Μέγας.
Αναφέροµαι στο ζήτηµα των φοιτητών που ζητούν µετεγγραφή
από τη Λακουιλα. Κουβέντα δεν είπατε! Αυτοί οι άνθρωποι είναι
στο πεζοδρόµιο τρεις µέρες τώρα και κάνουν απεργία πείνας!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ακούστε να δείτε. Μιλάµε για έναν µεγάλο αριθµό ατόµων που
ζητούν µετεγγραφή; Όχι. Το µάξιµουµ αυτών των ανθρώπων που
είναι εκεί στη Λακουιλα είναι διακόσιοι πενήντα πέντε. Άντε, βία,
εκατόν πενήντα-εκατόν ογδόντα είναι αυτοί που ενδιαφέρονται
για µετεγγραφή.

Τι υφίστανται τα παιδιά αυτά; Να σας πω τι υφίστανται. Πρώ-
τον, υποδοµές πανεπιστηµίου ανύπαρκτες. Ξέρετε πού κάνουν
µαθήµατα και πού δίνουν εξετάσεις; Σε αντίσκηνα. ∆εύτερον,
φροντίδα υγείας στην πόλη ανύπαρκτη. Νοσοκοµεία δεν υπάρ-
χουν. Τρίτον, όσον αφορά την εκπαιδευτική τους διαδικασία, ερ-
γαστήρια και λοιπά δεν υπάρχουν. Και αυτοί οι άνθρωποι –για
παράδειγµα- σπουδάζουν ιατρική. Συν το ότι υπάρχει πιθανότητα
το νερό της περιοχής να έχει µολυνθεί από έναν πυρηνικό ερευ-
νητικό αντιδραστήρα που υπάρχει σε απόσταση δώδεκα χιλιο-
µέτρων από την πόλη. Όλα αυτά τα προβλήµατα αφορούν
Έλληνες πολίτες.

Και προσθέτω και κάτι ακόµη. Οι σεισµοί συνεχίζονται. Από τον
Ιανουάριο µέχρι σήµερα συνεχίζονται. Φανταστείτε, λοιπόν, την
ψυχολογική πίεση που δέχονται τα παιδιά αυτά στην περιοχή
αυτή.

Και σας ερωτώ, γιατί πρέπει να απαντήσατε στην Αίθουσα -αν
δεν σέβεστε εµάς, να σεβαστείτε τους ανθρώπους που κάνουν
απεργία πείνας- γιατί δεν δέχεστε τη µετεγγραφή; Αν υπήρχε
ένας µεγάλος αριθµός πέντε, έξι χιλιάδων ανθρώπων, θα έλεγα
ότι είναι µεγάλος αριθµός. Αν δεν υπήρχε αυτή η ιδιαίτερη κα-
ταστροφή, ο σεισµός, θα έλεγα ότι δεν υπάρχει το αίτιο τέλος

πάντων που µπορεί να αιτιολογήσει τη µετεγγραφή. Εδώ τώρα
υπάρχουν και τα δύο. ∆ηλαδή πρώτον ένας πολύ µικρός αριθ-
µός που µπορεί να απορροφηθεί και να διασπαρεί στα ελληνικά
πανεπιστήµια και έχουµε και ένα αντικειµενικό γεγονός. Έχουµε
έναν υπερκαταστροφικό σεισµό.

Εξάλλου, όµως, κύριε Υπουργέ, πρέπει να σας πω ότι υπάρχει
και προηγούµενο. Τι έκανε η ελληνική πολιτεία το 1992 που είχε
πόλεµο η Βοσνία, κύριε Λεβέντη; Είπε η ελληνική πολιτεία «τα
παιδιά να γυρίσουν και να µπουν στα ελληνικά πανεπιστήµια». Εί-
χαµε ένα αντικειµενικό γεγονός, τον πόλεµο. Τι έγινε το 1999; Εί-
χαµε συγκρούσεις στην Πρίστινα. Βγήκε η ελληνική πολιτεία, επί
ΠΑΣΟΚ τότε και είπε «τα παιδιά να γυρίσουν στην Ελλάδα». Και
ορθώς έπραξε. Τι έγινε τη δεκαετία 1991-2000; Σε οµογενείς που
είχαν ελληνική καταγωγή, Πόντιους παραδείγµατος χάριν, σπου-
δάζοντες σε ∆ηµοκρατίες της πρώην Σοβιετικής Ένωσης, τους
δόθηκε το δικαίωµα νοµοθετικά, να επιστρέψουν. Εδώ για εκατόν
ογδόντα παιδιά που υπέστησαν και υφίστανται τα πάνδεινα,
έχουν φτάσει µέχρι να κάνουν απεργία πείνας, δεν θα συγκινηθεί
κανένας απ’ αυτήν την ελληνική πολιτεία;

Και στο κάτω-κάτω, δεν συγκινείστε, αλλά θα µας εξηγήσετε
το γιατί; Γιατί αυτοί οι άνθρωποι δεν µπορούν να καταλάβουν το
γιατί. Μένει ένα αναπάντητο ερώτηµα.

Και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, και σας ευχαριστώ για την
ανοχή...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Τώρα πρέπει να τε-
λειώσετε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τελειώνω τώρα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Τελειώστε, σας πα-

ρακαλώ.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Σας καταθέτω, κύριε Υπουργέ, ένα

έγγραφο...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ωραία. Καταθέστε

το και τελειώστε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μισό λεπτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Με συγχωρείτε,

αλλά φτάσαµε στο δέκατο έκτο λεπτό.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τελειώνω. Καταθέτω το έγγραφο και

τελειώνω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Είπατε ότι στα δέκα

πέντε λεπτά θα είχατε τελειώσει. Τελειώστε παρακαλώ.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Καταθέτω ένα έγγραφο από τον κ.

Κασίµη που λέει ότι το ιταλικό Υπουργείο Παιδείας ανακοίνωσε
ότι δεν προτίθεται να διευκολύνει τους εν λόγω φοιτητές να µε-
τεγγραφούν σε άλλα ιταλικά πανεπιστήµια. Άρα, το επιχείρηµα
που χρησιµοποιήσατε στην Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων
µην το ξαναχρησιµοποιήσετε εδώ, γιατί είναι ψευδέστατο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Τελειώστε, κύριε Ρο-
ντούλη, σας παρακαλώ.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Καταθέτω και το έγγραφο αυτό,
κύριε Πρόεδρε και φωτογραφικό υλικό, προκειµένου να δει ο
αξιότιµος κύριος Υπουργός, τι περνούν τα παιδιά αυτά.

Ευχαριστώ για την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού)
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αστέριος Ροντούλης κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Ροντούλη, δεν
σχολιάζω τις τοποθετήσεις των συναδέλφων και δεν έχω δικαί-
ωµα να τις σχολιάσω, αλλά δεν µπορώ να µην πω ότι δεν άκουσα
καµµία λέξη για το νοµοσχέδιο επί δεκαέξι ολόκληρα λεπτά.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Θα τα ακούσετε και αύριο. Έχουµε
και αύριο συζήτηση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Η συνεδρίαση είναι
για το νοµοσχέδιο, είναι βασικά για το νοµοσχέδιο. Κάτι τέτοιο
δεν έχει ξανασυµβεί. ∆εν µου έχει ξανασυµβεί εµένα τουλάχι-
στον εδώ, επί δεκαέξι λεπτά Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος να
µην λέει µία κουβέντα για ένα νοµοσχέδιο που έχει σηµαντικό
αντικείµενο.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆εν σας άρεσαν αυτά που είπα. ∆ι-
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καίωµά σας είναι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Είµαι πολύ σαφής.

Λέω ότι για το νοµοσχέδιο δεν ακούσαµε τίποτα.
Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Αθανάσιος Λε-

βέντης.
ΑΡΙΣΤΟΒΟΥΛΟΣ ΣΠΗΛΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εθνικής

Παιδείας και Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε
µία µικρή παρέµβαση;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Θέλετε να κάνετε
τώρα, κύριε Υπουργέ, την παρέµβαση;

ΑΡΙΣΤΟΒΟΥΛΟΣ ΣΠΗΛΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εθνικής
Παιδείας και Θρησκευµάτων): Ναι, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Λεβέντη,
ελάτε στο Βήµα. Θα κάνετε υποµονή για να ακούσετε µία σύ-
ντοµη παρέµβαση του κυρίου Υπουργού.

Ένα δίλεπτο είναι αρκετό, κύριε Υπουργέ;
ΑΡΙΣΤΟΒΟΥΛΟΣ ΣΠΗΛΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εθνικής

Παιδείας και Θρησκευµάτων): Έχετε την καλοσύνη να µου δώ-
σετε τέσσερα λεπτά;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μέχρι τρία λεπτά.
Επειδή έχουµε ήδη καλέσει τον κ. Λεβέντη, θα σας δώσω τρία
λεπτά. Μέσα σε τρία λεπτά µπορείτε να κάνετε τη δήλωσή σας.

ΑΡΙΣΤΟΒΟΥΛΟΣ ΣΠΗΛΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εθνικής
Παιδείας και Θρησκευµάτων): Όσον αφορά τις πυρκαγιές, πρέ-
πει να είναι σαφές σε όλους µας σε αυτήν την Αίθουσα ότι οι πυρ-
καγιές προφανώς δεν είναι τωρινό φαινόµενο, οι πυρκαγιές
προφανώς και δεν έχουν χρώµα, οι πυρκαγιές προφανώς αφο-
ρούν την ελληνική κοινωνία και προφανώς το να επιχειρούµε να
πολιτικοποιούµε αυτήν τη θλιβερή υπόθεση, νοµίζω ότι οδηγεί
στην πλήρη απαξίωση των θεσµών και της ίδιας της δηµοκρα-
τίας.

Η αίσθηση η δική µου είναι ότι, όπως και µε τη σκανδαλολογία,
έτσι και µε τις πυρκαγιές, τα πολιτικά κόµµατα κάθονται στο ίδιο
κλαρί. Κάθε φορά που επιχειρούµε να µετακυλήσουµε τις ευθύ-
νες ο ένας στον άλλον, απαξιώνουµε το πολιτικό σύστηµα και
εντείνουµε τη δυσπιστία του ελληνικού λαού για όλους τους πο-
λιτικούς και για όλα τα πολιτικά κόµµατα.

Η αίσθηση η δική µου είναι ότι πρέπει να σταθούµε πάνω και
πέρα απ’ αυτές τις σειρήνες, να λειτουργήσουµε συνθετικά και
δηµιουργικά, να λειτουργήσουµε υπεύθυνα και να καταθέσουµε
τις προτάσεις µας.

Και εδώ ακριβώς οφείλω και µία απάντηση στον Κοινοβουλευ-
τικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ. ∆εν υπάρχει κανένας λόγος να µας
απειλεί µε προτάσεις. Οι προτάσεις δεν είναι απειλητικές. Οι προ-
τάσεις είναι καλοδεχούµενες. Όπου υπάρχουν προτάσεις, αυτές
είναι καλό να κατατίθενται και ενίοτε οι προτάσεις, όταν είναι σω-
στές, είναι και αποδεκτές. Η µέχρι τώρα πορεία µας έχει απο-
δείξει ότι προτάσεις οι οποίες προέρχονται από το ΠΑΣΟΚ, αλλά
που µπορούµε να συµφωνήσουµε, αυτές ενσωµατώνονται στα
σχέδια νόµου.

Εδώ βεβαίως οφείλω να πω ότι κακώς ο κ. Παπουτσής είπε ότι
αυτό το νοµοσχέδιο δεν είναι αποτέλεσµα διαλόγου. Το αντίθετο.
Αυτό το νοµοσχέδιο είναι αποτέλεσµα εξαντλητικού διαλόγου µε
τους προέδρους των ΤΕΙ, µε τα ΤΕΙ, µε τους φορείς της εκπαι-
δευτικής κοινότητας, µε δηµόσια διαβούλευση. Ακόµα και όταν
υπήρχαν επισηµάνσεις ή παρερµηνείες από τους πανεπιστηµια-
κούς και µε τη Σύνοδο των Πρυτάνεων, παρ’ ότι αυτό το νοµο-
σχέδιο αφορά τα ΤΕΙ και υιοθετήσαµε παρεµβάσεις από τη
Σύνοδο των Πρυτάνεων και γι’ αυτό ακριβώς µετά και οι εκπρό-
σωποι των Πρυτάνεων έµειναν ικανοποιηµένοι. Άρα, είναι ένα νο-
µοσχέδιο συνθετικό.

Τώρα, αν τα ΤΕΙ, όπως είπε ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
του ΠΑΣΟΚ, δεν είναι γεµάτα σε όλη τη χώρα, αυτή η ευθύνη δεν
αφορά εµάς ή αποκλειστικά το ΠΑΣΟΚ. Αυτή η ευθύνη είναι συλ-
λογική. Αφορά τον τρόπο µε τον οποίο λειτουργούσαµε όλοι µας
τα προηγούµενα χρόνια, αφορά τον τρόπο µε τον οποίο δηµι-
ουργήσαµε µία άναρχη ανάπτυξη της τριτοβάθµιας εκπαίδευ-
σης, επιχειρώντας να κάνουµε οικονοµική και κοινωνική πολιτική
στην περιφέρεια, δηµιουργώντας, όµως, πάρα πολλά ιδρύµατα
και πολλές φορές όχι ιδρύµατα τα οποία ήταν συνδεδεµένα µε
τις πραγµατικές ανάγκες της αγοράς εργασίας.

Από εκεί και έπειτα, όσον αφορά τον Κοινοβουλευτικό Εκπρό-
σωπο του Συνασπισµού, θέλω να τον διαβεβαιώσω ότι η Κυβέρ-
νηση η δική µας αντέχει σε αρκετά µποφόρ. Και επειδή ξέρει από
φουσκωτά, ας µην µας παροµοιάζει µε πολυεστερικό που δεν
αντέχει στα 6 µποφόρ. Είµαστε φουσκωτό και αντέχει σε παρα-
πάνω µποφόρ και συνήθως είναι και αβύθιστο.

Ευχαριστώ.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Αυτό το φουσκωτό και τα φου-

σκωτά, τι θέλετε και τα επικαλείστε τόσο πολύ, κύριε Υπουργέ;
Τέλος πάντων.

Εµείς πρέπει να πούµε ότι ζήσαµε αυτές τις µέρες άλλη µία
από τις πολλές εθνικές τραγωδίες που αφανίζουν το δασικό µας
πλούτο. Και δεν είναι µόνο η τεράστια οικολογική καταστροφή
που γίνεται. Είναι και οικονοµική καταστροφή, είναι και πολιτι-
στική καταστροφή, εάν θέλετε και ηθική καταστροφή. Και δυ-
στυχώς, σε αυτές τις τελευταίες πυρκαγιές επλήγη περισσότερο
η Αττική, όπου ο δασικός πλούτος, αυτός που έχει αποµείνει,
είναι πάρα πολύ λίγος.

Τα ερωτηµατικά είναι πολλά. Έχει συζητηθεί πολλές φορές
εδώ ποιοι είναι οι λόγοι που ξεσπούν αυτές οι πυρκαγιές, που ξε-
σπούν, εάν θέλετε, σε πολλές περιοχές της χώρας καταµεσής
τον Αύγουστο, όταν φυσούν τα 7 και τα 8 µποφόρ και βέβαια
Σαββατοκύριακα. Μόνο τότε επιλέγουν. Παρασκευή, Σάββατο,
Κυριακή. Ίσως έχουν διαισθανθεί αυτοί που βάζουν τις φωτιές,
γιατί όλες αυτές οι φωτιές είναι ανθρωπογενείς, κατά κανόνα
εσκεµµένες -µερικές φορές µπορεί να είναι και τυχαίες- ότι σε
αυτά τα Σαββατοκύριακα ατονεί περισσότερο ο κρατικός µηχα-
νισµός, όπως το είδαµε και στη συγκεκριµένη περίπτωση, όπου
οι αντιδράσεις ήταν από χλιαρές έως υποτυπώδεις. Και έπρεπε
να φθάσουµε στη χθεσινή µέρα, ήρθε ∆ευτέρα πια, για να ενερ-
γοποιηθεί και ο κρατικός µηχανισµός και να αντιµετωπιστούν πιο
αποτελεσµατικά οι πυρκαγιές.

Και θα ήθελα απ’ αυτήν την άποψη να πω, ειδικότερα για τη
δυτική Αττική, ότι κινδύνευσε να καταστραφεί το ελατοδάσος του
Κιθαιρώνα, το µοναδικό που έχει αποµείνει στην Αττική. Του Πα-
τέρα είχε αφανιστεί πριν από δεκαετίες, η Πάρνηθα είδαµε ότι
καταστράφηκε κατά το µεγαλύτερο µέρος και εάν δεν είχαν γίνει
εντονότατες παρεµβάσεις και δεν είχε επιδειχθεί ιδιαίτερη ευαι-
σθησία την τελευταία στιγµή από τον Υπουργό Εσωτερικών, τότε
και αυτά τα ελικόπτερα που ήρθαν ίσως να µην είχαν έρθει και τα
πράγµατα να ήταν πολύ χειρότερα.

Βέβαια, θα πρέπει να δούµε πώς αυτές οι περιοχές που κάη-
καν και καταστράφηκαν δεν θα αρχίσουν να σκεπάζονται µε τσι-
µέντο, δεν θα αρχίσουν δηλαδή να υπάρχουν κτίσµατα πάνω στις
καµένες εκτάσεις. Και ό,τι και να λέγεται από τον κύριο Υπουργό
ΠΕΧΩ∆Ε ή έχει διακηρυχθεί και από τα χείλη του Πρωθυπουργού
και από Υπουργούς σε προηγούµενες περιπτώσεις, από αυτές
τις αναδασωτέες εκτάσεις ένα σηµαντικό µέρος εξαιρείται από
ένα 10%, 20%, 30% ή και περισσότερο και ακολουθεί µετά τα τσι-
µέντο, από το οποίο επωφελούνται µετά ορισµένοι.

Όσον αφορά τώρα το νοµοσχέδιο για τα TEI, κατά την προ-
σφιλή της τακτική η Κυβέρνηση φέρνει κατακαλόκαιρο τέτοια νο-
µοσχέδια που θίγουν σοβαρά προβλήµατα και δυναµιτίζουν, θα
λέγαµε, τα θεµέλια της δηµόσιας εκπαίδευσης. Έχει µία αδυνα-
µία σ’ αυτόν τον τοµέα, η οποία εφαρµόζεται χρόνια τώρα. Αν
θέλετε και παλαιότερα επί ΠΑΣΟΚ εφαρµοζόταν, αλλά εδώ γίνε-
ται κατά κόρον, γίνεται, θα λέγαµε, κατάχρηση.

Προωθεί, λοιπόν, η Κυβέρνηση µία άλλη αποσπασµατική και
ψευδεπίγραφη ανωτατοποίηση των TEI. Φέρνει ένα ακόµα νοµο-
σχέδιο µετά από το ν. 3404/ 2005 που απορυθµίζει το δηµόσιο
και ακαδηµαϊκό χαρακτήρα των ιδρυµάτων συνολικά και ειδικά
των TEI.

Και ελέχθη εδώ και αναφέρθηκε και από προηγούµενους οµι-
λητές ότι αυτή τη στιγµή δεν υπάρχουν φοιτητές, σπουδαστές
στα TEI. Και, δυστυχώς, αυτή είναι η πραγµατικότητα. Έχει γίνει
µία τέτοια ασυντόνιστη και ασυλλόγιστη διασπορά των εκπαι-
δευτικών ιδρυµάτων, που δυστυχώς εισπράττουµε τώρα τα απο-
τελέσµατα.

Και, αν θέλετε, κύριε Υπουργέ, τα TEI προσφέρουν κατ’ εξοχήν
τεχνολογική εκπαίδευση. Πού θα έπρεπε να είναι αυτά τα TEI;
∆εν θα έπρεπε, για παράδειγµα, στην περιοχή του Θριασίου που
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είναι η µισή βαριά βιοµηχανία της Ελλάδος, να υπάρχει τουλάχι-
στον ένα τέτοιο ινστιτούτο, ένα τέτοιο ίδρυµα;

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κύριε συνάδελφε, άλλο ινστι-
τούτο και άλλο ίδρυµα. Ας µην τα µπερδεύουµε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Εντάξει, συµφωνώ. Συµφωνώ από-
λυτα µε τη διόρθωση.

∆εν θα έπρεπε να υπάρχουν TEI στην περιοχή του Θριασίου;
Και όµως, δεν το έχουµε δει αυτό.

Επίσης, πρέπει να ξέρουµε ότι τα ζητήµατα της παιδείας συν-
διαµορφώνουν τον πυρήνα των προβληµάτων της ελληνικής κοι-
νωνίας, όπως άλλωστε και όλων των κοινωνιών του κόσµου.
Απέναντι σ’ αυτά τα ζητήµατα της παιδείας, αλλά και της κοινω-
νίας γενικότερα, αναπτύσσονται πολιτικές και πρακτικές που φυ-
σικά δεν είναι προς την ίδια κατεύθυνση, γιατί αποπνέουν
σκέψεις και ιδεολογίες που διαφέρουν.

Ο Συνασπισµός Ριζοσπαστικής Αριστεράς αντιλαµβάνεται τη
µόρφωση ως δηµόσιο αγαθό και κοινωνικό δικαίωµα και όχι ως
εµπόρευµα. Και γι’ αυτό ακριβώς θα πρέπει να προσφέρεται δω-
ρεάν σε όλες τις βαθµίδες. Και το «δωρεάν» περιλαµβάνει να δί-
νονται τέτοια εφόδια που να µη χρειάζεται τα παιδιά να
καταφεύγουν στα φροντιστήρια για να µπορέσουν να προχωρή-
σουν σε όλα τα επίπεδα της εκπαίδευσης.

Το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, όπως και ο ν. 3404/2005, υπη-
ρετεί µία νεοφιλελεύθερη αντίληψη για την παιδεία στις σηµερι-
νές συνθήκες της παγκοσµιοποίησης. Η Κυβέρνηση
αντιµετωπίζει τα ζητήµατα της παιδείας και της ανώτατης τε-
χνολογικής εκπαίδευσης προβάλλοντας ως µονόδροµο την
άποψη ότι το σύγχρονο διεθνές περιβάλλον, η παγκοσµιοποίηση
των οικονοµιών, εντείνει τον ανταγωνισµό και άρα τα TEI χρειά-
ζονται ένα θεσµικό και λειτουργικό πλαίσιο πλήρως υποταγµένο
σε αυτήν την αντίληψη, ώστε να ωφελήσουν την οικονοµία της
χώρας και κατ’ επέκταση την ανταγωνιστικότητά της.

Μια τέτοια άποψη, όµως, όταν έχουµε και περιορισµό των δα-
πανών για την παιδεία, αντιλαµβάνεται την εκπαίδευση ως εργα-
λείο εξυπηρέτησης της αγοράς. Ο ρόλος της παιδείας, όµως,
δεν είναι αυτός. Είναι εντελώς διαφορετικός. Αντιλαµβάνεται τη
µόρφωση σε όλες τις βαθµίδες της εκπαίδευσης όχι ως καλ-
λιέργεια γνώσεων µε κριτικό και σφαιρικό τρόπο, αλλά µε µία πε-
ριοριστική αντίληψη που ρίχνει το βάρος της κυρίως στην
κατάρτιση και µάλιστα σε έναν περιορισµένο τοµέα.

Η µόρφωση έχει πάψει να είναι για την Κυβέρνηση δηµόσιο
αγαθό και κοινωνικό δικαίωµα. Η παραπάνω διαπίστωσή µας,
πέρα από τη γενικότερη πολιτική σε οικονοµικό και κοινωνικό επί-
πεδο, επιβεβαιώνεται και από άρθρα του συγκεκριµένου νοµο-
σχεδίου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω αµέσως, κύριε Πρόεδρε. Θα ήθελα πολλά να πω,
αλλά όπως και άλλοι, έτσι και εγώ ξεστράτισα, γιατί είναι και τα
άλλα θέµατα που είναι κυριολεκτικά καυτά.

Για παράδειγµα, στο άρθρο 4, ενώ ορθώς δηµιουργούνται ερ-
γαστήρια στα TEI, εφαρµόζεται όµως η λογική της αυτοχρηµα-
τοδότησης των εργαστηρίων µε παροχή υπηρεσιών ενός
δηµόσιου ιδρύµατος προς τρίτους και ταυτόχρονη αποδέσµευσή
τους από την κρατική επιχορήγηση. Αυτό είναι άµεσα συναρτη-
µένο µε την εµπορευµατοποίηση της έρευνας που διεξάγεται στα
πανεπιστήµια και στα TEI και µε την εκ των ένδον ιδιωτικοποίησή
τους. Προβάλλεται ο επιχειρηµατικός τρόπος λειτουργίας των
ανωτάτων εκπαιδευτικών ιδρυµάτων. Μετατρέπεται ο πανεπι-
στηµιακός σε επιχειρηµατία µάνατζερ, για να µπορέσει να επι-
βιώσει. Η Κυβέρνηση προσπαθεί πλέον να εθίσει τις οικογένειες
να συνεισφέρουν περισσότερα για την εκπαίδευση των νέων
στην τύποις δηµόσια εκπαίδευση.

Βέβαια και για τα άλλα άρθρα έχουµε επίσης πολλά να πούµε,
αλλά θα µιλήσουµε γι’ αυτά στις αυριανές συνεδριάσεις.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Βου-

λευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Βασίλειος Κεγκέρογλου.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

δεν άκουσα και νοµίζω ότι δεν ακούσατε και εσείς τον κύριο
Υπουργό ή τον κύριο Παναγιωτόπουλο να αποδοκιµάσει αυτούς

που το 2007, όταν η Νέα ∆ηµοκρατία κυβερνούσε ήδη τριάµισι
χρόνια τη χώρα, τη µεγάλη καταστροφή του φυσικού περιβάλ-
λοντος, του φυσικού µας πλούτου, την απέδωσαν στο ΠΑΣΟΚ µε
τη φράση «το πράσινο καίει πράσινο». Καµµία κουβέντα! Αντί-
θετα ήρθαν να µας πουν ότι δεν πρέπει να κάνουµε πολιτική
πάνω στα αποκαΐδια.

Και βέβαια! Εµείς σήµερα δεν θα υποστηρίξουµε ότι ο πυρσός
της Νέας ∆ηµοκρατίας καίει τα δάση µας! Όµως, θα πούµε µε
όλη τη δύναµη της φωνής µας ότι η πολιτική ηγεσία του Υπουρ-
γείου Εσωτερικών και ∆ηµόσιας Τάξης έπρεπε να έχει πάει του-
λάχιστον στο σπίτι της!

Αντ’ αυτού, βέβαια, δίνουµε συγχαρητήρια –και τα δίνουµε και
εµείς- σε αυτούς που επέδειξαν αυτοθυσία, αυταπάρνηση και ευ-
αισθησία. Όµως, καµµία ανοχή σε αυτούς που αδράνησαν! Καµ-
µία ανοχή στους ανίκανους! Καµµία ανοχή σε αυτούς που
επέδειξαν αναισθησία.

Όσον αφορά τα µέτρα που ανακοίνωσε η Κυβέρνηση, το µο-
ντέλο της Ηλείας ή το µοντέλο της Πάρνηθας που όπως λέει θα
εφαρµόσει, δεν θα πω τίποτα γιατί στη συνέχεια θα µιλήσει ο κ.
Κουτσούκος που έχει ιδία γνώση του τι εφαρµόστηκε στην Ηλεία
ή µάλλον του ότι δεν εφαρµόσθηκε τίποτα.

Είναι προφανές, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι η Ελλάδα
είναι σε µεγάλη περιπέτεια. Η απαξίωση, η υποβάθµιση και η ανα-
σφάλεια κυριαρχούν παντού. Η κοινωνία αποσαθρώνεται. Το ει-
σόδηµα της µεγάλης πλειοψηφίας των πολιτών, εργαζοµένων,
αγροτών, µικροµεσαίων, συρρικνώνεται καθηµερινά. Η οικονο-
µία µας, η χώρα, χάνει συνεχώς έδαφος σε ευρωπαϊκό και διε-
θνές επίπεδο. Η παραγωγική βάση της χώρας, η δύναµή της
συρρικνώνεται και το εµπορικό έλλειµµα συνεχώς διευρύνεται.

Είναι προφανές ότι πρέπει να σταµατήσει αυτός ο κατήφορος
στον οποίο µας έχει οδηγήσει η αποχωρούσα Κυβέρνηση. Η Ελ-
λάδα χρειάζεται µία νέα ισχυρή κυβέρνηση που µε σχέδιο και
αποτελεσµατική πολιτική θα βάλει µπροστά µία νέα πορεία για τη
χώρα µε κορµό την «πράσινη» ανάπτυξη. Αυτή η νέα αναπτυξιακή
πορεία προϋποθέτει επένδυση στη γνώση, την έρευνα, την και-
νοτοµία και ασφαλώς ένα νέο εκπαιδευτικό σύστηµα από το νη-
πιαγωγείο µέχρι την τριτοβάθµια εκπαίδευση και τα
µεταπτυχιακά.

Οι αλλαγές που χρειάζονται γι’ αυτόν το σκοπό µπορούν να
πετύχουν µόνο αν γίνουν σε συνεννόηση µε την εκπαιδευτική κοι-
νότητα, αλλά και µε τους ίδιους τους πολίτες µέσα από µία ου-
σιαστική διαβούλευση. Το ΠΑΣΟΚ πιστεύει και προωθεί τη
δηµόσια και ενιαία ποιοτική τριτοβάθµια εκπαίδευση, που θα
είναι όµως στην υπηρεσία της κοινωνίας και που θα στηρίξει τη
νέα προοπτική του τόπου.

Ο σηµερινός Υπουργός Παιδείας, όταν ανέλαβε, µας είπε σε
άπταιστα λατινικά για διάλογο από µηδενική βάση, αλλά µάλλον
εννοούσε για µηδενικό διάλογο λατινικού τύπου. Η Κυβέρνηση,
ενώ έχει αδρανήσει χαρακτηριστικά για πεντέµισι χρόνια, έρχε-
ται λίγο πριν από την αποχώρησή της να προχωρήσει σε κάποιες
διευθετήσεις και να βάλει µπροστά κάποια «πιασάρικα» θέµατα,
όπως η κατάργηση, λέει, των Πανελληνίων Εξετάσεων µόνο και
µόνο για επικοινωνιακούς και ψηφοθηρικούς –όπως νοµίζει- λό-
γους.

Όµως, οι πολίτες δεν τρώνε κουτόχορτο. Όλα αυτά που ονο-
µάζει «µεταρρύθµιση», είναι όπως οι προηγούµενες µεταρρυθ-
µίσεις Καραµανλή που πισωγύρισαν τη χώρα και χρέωσαν τα
χαµηλά και µεσαία εισοδήµατα. Για ποια ισοτιµία µιλάει το νο-
µοσχέδιο και για ποιο αντίκρισµα πτυχίων, όταν δεν κατοχυρώ-
νονται και δεν αναγνωρίζονται από τους ίδιους τους Υπουργούς
της ίδιας Κυβέρνησης τα επαγγελµατικά δικαιώµατα;

Και φτάσαµε από αυτό το Βήµα να κάνει έκκληση και να πα-
ρακαλεί ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας τους Υπουργούς να
δεχθούν τα επαγγελµατικά δικαιώµατα που είναι νόµος του κρά-
τους, που είναι προεδρικά διατάγµατα.

Το νοµοσχέδιο που συζητάµε είναι ψευδεπίγραφο και παρα-
πλανητικό. ∆εν παρέχει καµµιά πραγµατική ακαδηµαϊκή ολοκλή-
ρωση για τα ΤΕΙ, αλλά µόνο κάποια ονοµαστική µέσα από
διοικητικές διευθετήσεις και αντιγραφή κάποιων διατάξεων
ακόµα και διατάξεων που έχουν κριθεί στην πράξη ότι πρέπει να
αλλάξουν για τα πανεπιστήµια.
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Η κυβερνητική υποκρισία, οι παλινωδίες για τη διαδικασία ανα-
γνώρισης των επαγγελµατικών δικαιωµάτων για τους πτυχιού-
χους των ΤΕΙ µάς έχουν φέρει πίσω από την κατάσταση που ήδη
ισχύει.

Καµµιά διάταξη δεν υπάρχει για την εφαρµογή των επαγγελ-
µατικών δικαιωµάτων που υπάρχουν από τη δεκαετία του ’80,
αλλά καταπατούνται συστηµατικά από τους Υπουργούς Αγροτι-
κής Ανάπτυξης και ΥΠΕΧΩ∆Ε κυρίως. Καµµιά διάταξη του νοµο-
σχεδίου δεν ασχολείται µε τη βασική αναγκαιότητα και το αίτηµα
της κοινωνίας για ποιοτική αναβάθµιση της τριτοβάθµιας εκπαί-
δευσης. ∆ιευθετήσεις και µόνο διευθετήσεις. Εξάλλου, το είπε ο
εισηγητής, βελτιώνει την καθηµερινότητα.

Η Κυβέρνηση δεν αντιλαµβάνεται ότι τα ΤΕΙ και τα πανεπιστή-
µια δεν είναι η µια κατηγορία πάνω από την άλλη, αλλά ότι είναι
δύο διαφορετικές κατευθύνσεις του ίδιου επιπέδου, της ενιαίας
τριτοβάθµιας εκπαίδευσης που πρέπει να αναβαθµιστούν και να
στηριχθούν και οι δύο και όχι απλά η µια να εξισωθεί µε την άλλη.
∆ιότι σήµερα ο ανταγωνισµός είναι µε τα τεχνολογικά και πανε-
πιστηµιακά ιδρύµατα της Ευρώπης, όλου του κόσµου και όχι µε-
ταξύ µας. Αυτό πρέπει να αντιληφθούµε. Η Κυβέρνηση
Καραµανλή δεν θέλει να το αντιληφθεί, αφού στόχος της από
την αρχή ήταν η αποδυνάµωση του εκπαιδευτικού συστήµατος
και η παραχώρηση στους ιδιώτες µεγάλου τµήµατος της τριτο-
βάθµιας εκπαίδευσης.

Η αντιεπιστηµονική επιλογή της βάσης του «10», κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, αποδείχθηκε ότι δεν ήταν απλά µια λάθος επι-
λογή, αλλά µια συνειδητή επιλογή για να δηµιουργηθεί
«πελατεία» για τα κολλέγια που νοµοθετήθηκαν στη συνέχεια
από την Κυβέρνηση και να προικοδοτηθούν τα κολλέγια µε εί-
κοσι χιλιάδες µαθητές κατ’ έτος. Είναι αυτοί οι µαθητές που θα
καταλάµβαναν τις είκοσι χιλιάδες κενές θέσεις που έµειναν στα
ΤΕΙ που τώρα θέλει νη καταργήσει η Κυβέρνηση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, χαρακτηριστικό παράδειγµα
είναι η ανώτερη Σχολή Τουριστικών Επαγγελµάτων Αγίου Νικο-
λάου. Πέρυσι από τις σαράντα τέσσερις θέσεις που προκηρύ-
χθηκαν, καλύφθηκαν µόνο πέντε λόγω του φραγµού της βάσης
του «10». Το ίδιο συνέβη και φέτος. Από τις σαράντα µία θέσεις,
καλύφθηκαν µόνο οι εννιά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα µία µικρή ανοχή στο χρόνο, γιατί τε-
λειώνω.

Οι µαθητές -οι τριάντα εννιά πέρυσι και οι τριάντα δύο φέτος-
θα αναγκαστούν να φοιτήσουν µόλις λίγα χιλιόµετρα µακριά σε
ένα college που υπάρχει, λειτουργεί και θεριεύει κάθε χρόνο µε
αυξανόµενη πελατεία επί πληρωµή φυσικά.

Κλείνονται σαράντα τµήµατα ΤΕΙ και πανεπιστηµίων και προι-
κοδοτούνται τα college. Είναι καλοί dealer οι κυβερνητικοί πα-
ράγοντες. Αυτό το αναγνωρίζω. Όµως, ας µας πουν την αλήθεια,
ότι «ναι, αυτό ήταν το σχέδιο». Και είναι η µόνη ενιαία πολιτική
που ακολουθείται από τη Γιαννάκου µέχρι σήµερα. ∆ιότι όλα τα
άλλα ανατράπηκαν. Ο κ. Στυλιανίδης ανέτρεψε τα της κ. Γιαννά-
κου και στη συνέχεια ο κ. Σπηλιωτόπουλος ανέτρεψε τον προη-
γούµενο. Το µόνο που έχει συνέχεια είναι αυτό. Η δηµιουργία
πελατείας για τα college.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακούστηκε εδώ η απολίτικη
άποψη ότι τα ΤΕΙ και τα πανεπιστήµια που είναι στην ύπαιθρο
στην ελληνική περιφέρεια δεν επιλέγονται από τους φοιτητές.
Και δυστυχώς, αυτό ακούστηκε και από το Συνασπισµό Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς.

Θα σας πω δυο παραδείγµατα από τα σηµερινά αποτελέ-
σµατα. Όσον αφορά στη Ζάκυνθο –είναι εδώ ο συνάδελφος κ.
Βαρβαρίγος που θα µιλήσει µετά. Στο ένα Τµήµα «Προστασίας
και Συντήρησης Πολιτικής Κληρονοµιάς» ΤΕΙ, από τις εκατόν σα-
ράντα έξι θέσεις καλύφθηκαν και οι εκατόν σαράντα έξι. Όσον
αφορά στο άλλο Τµήµα στην ίδια πόλη, από τις διακόσιες επτά
θέσεις, καλύφθηκαν µόνο οι οκτώ. Αυτό σηµαίνει ότι κάτι έχει να
κάνει µε το συγκεκριµένο Τµήµα, το πρόγραµµα σπουδών και την
προοπτική αποκατάστασης και όχι µε το που εδρεύει το τµήµα.

Όµως να πούµε και για τη Θεσσαλονίκη, για τον κ. Κουράκη
που υποστήριξε αυτήν την άποψη. Στο Τµήµα Ζωικής Παραγω-

γής ΤΕΙ Θεσσαλονίκης, από τις εξήντα εννιά θέσεις καλύφθηκαν
µόνο οι δεκαοκτώ.

Να σας πω για το ακρότατο σηµείο της Ελλάδας, για τη Ση-
τεία; Από τις εκατόν σαράντα πέντε θέσεις, καλύφθηκαν και οι
εκατόν σαράντα πέντε! Άρα, το πρόβληµα δεν είναι γεωγραφικό,
αν ένα Τµήµα είναι στην περιφέρεια ή στην ύπαιθρο, αλλά ποιο
είναι το περιεχόµενο σπουδών, τι ρόλο έχει να παίξει αυτό το
Τµήµα και κατά πόσο η αντιεπιστηµονική βάση του «10» µπορεί
να βάλει φραγµό στο να φοιτήσουν αυτοί που έχουν όρεξη για
µάθηση στη δηµόσια εκπαίδευση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τελειώνω λέγοντας ότι οι κατα-
στροφές του φυσικού πλούτου της χώρας µας που βιώσαµε τις
τελευταίες µέρες δεν είναι οι µόνες. Η Κυβέρνηση καταστρέφει
κατά την άποψή µου την παιδεία και υποσκάπτει το µέλλον της
νέας γενιάς και της πατρίδας. Πλέον είναι µία επικίνδυνη Κυβέρ-
νηση και γι’ αυτό πρέπει να φύγει. Και όσο γρηγορότερα φύγει,
τόσο λιγότερο κακό θα κάνει στον τόπο και τους πολίτες.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Βου-
λευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Ιωάννης Κουτσούκος.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτησή µας σήµερα γίνεται

υπό το φως δύο γεγονότων. Το ένα είναι ότι σήµερα ανακοινώ-
θηκαν τα αποτελέσµατα για τις εισαγωγικές εξετάσεις στα ανώ-
τατα εκπαιδευτικά ιδρύµατα της χώρας µας και το δεύτερο είναι
ότι η µεγάλη πυρκαγιά που κατέστρεψε την Αττική πυροδοτεί και
τη συζήτηση εδώ στη Βουλή και είµαι υποχρεωµένος να ανα-
φερθώ και στα δύο.

Σε ό,τι αφορά τα αποτελέσµατα των πανελλαδικών, το γεγονός
ότι πέτυχαν αρκετές χιλιάδες παιδιών, µας υποχρεώνει να ανα-
γνωρίσουµε τις προσπάθειές τους, να δώσουµε συγχαρητήρια
σ’ αυτούς, στους δασκάλους τους και στους γονείς τους, γιατί
ξεπέρασαν τα εµπόδια και τις δυσκολίες σε ένα περιβάλλον όχι
και ιδιαίτερα ευνοϊκό για τη δηµόσια εκπαίδευση και έκαναν ένα
πρώτο θετικό βήµα. Και σε µας πέφτει το βάρος να τους ανοί-
ξουµε τους δρόµους για να ολοκληρώσουν τις σπουδές τους και
να έχουν επαγγελµατική αποκατάσταση.

Πρέπει, όµως, να σκεφθούµε τα πενήντα χιλιάδες παιδιά που
παρά την προσπάθειά τους έµειναν έξω. Πρέπει να σκεφθούµε
τις περίπου είκοσι χιλιάδες θέσεις στα ΤΕΙ της χώρας που δεν
καλύφθηκαν. Και αυτό µας αναγκάζει, αγαπητοί συνάδελφοι και
κύριε Υπουργέ, να βάλουµε στη συζήτηση το ζήτηµα του συ-
στήµατος αγωγής στα Ανώτατα Εκπαιδευτικά Ιδρύµατα και της
λειτουργίας της εκπαιδευτικής διαδικασίας στο σύνολό τους για
να δούµε τις αναγκαίες αλλαγές και προσαρµογές.

Ταυτόχρονα, οι ίδιες οι εξελίξεις σε παγκόσµιο επίπεδο, ο
ανταγωνισµός της γνώσης, οι νέες τεχνολογικές εξελίξεις, η ανά-
γκη για διά βίου εκπαίδευση και µάθηση µας υποχρεώνουν επί-
σης να βάλουµε στην ατζέντα της συζήτησής µας τα ζητήµατα
της παιδείας, των αναγκαίων προσαρµογών και εξελίξεων.

Η διαπίστωση είναι ότι από αυτές τις αναγκαίες προσαρµογές
και εξελίξεις, από αυτές τις αναγκαιότητες, η Κυβέρνηση βρί-
σκεται πάρα πολύ µακριά. Η πολιτική που ακολούθησε τα έξι χρό-
νια τώρα όχι απλώς δεν αντιµετώπισε αυτά τα προβλήµατα, αλλά
θα έλεγα ότι τα όξυνε και υποβάθµισε το επίπεδο της παρεχό-
µενης εκπαίδευσης.

Είχαµε πολύ συγκεκριµένες πολιτικές µε την υποχρηµατοδό-
τηση, µε την έλλειψη ουσιαστικού διαλόγου και µε κινήσεις εντυ-
πωσιασµού και επιµέρους τακτοποίησης. Η Κυβέρνηση, δηλαδή,
είναι αναντίστοιχη των εξελίξεων. Κάνει το αντίθετο από αυτό
που απαιτούν οι καιροί.

Με το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο η Κυβέρνηση επαίρεται ότι
προχωρά στην ανωτατοποίηση και στην αναβάθµιση των ΤΕΙ. Ου-
σιαστικά πρόκειται για µια ανωτατοποίηση στα χαρτιά. ∆ιότι, αγα-
πητοί συνάδελφοι, ανωτατοποίηση δεν γίνεται µε απλή
αντιγραφή διατάξεων που αφορούν τη λειτουργία των πανεπι-
στηµίων, αλλά µε ουσιαστικές διαδικασίες που θα αναβαθµίσουν
το επίπεδο της παρεχόµενης εκπαίδευσης και ταυτόχρονα θα
αντιµετωπίσουν τα ζητήµατα των υποδοµών και της στελέχωσης
των ΤΕΙ στη χώρα µας και των διατάξεών τους.
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Αυτό το νοµοσχέδιο διαπνέεται στον πυρήνα του από τις πο-
λιτικές που µέχρι σήµερα ακολούθησε η Κυβέρνηση µε όλες τις
ρυθµίσεις που έχει φέρει µέχρι σήµερα στα ζητήµατα της εκπαί-
δευσης.

Επιτρέψτε µου να κάνω ορισµένες ενδεικτικές αναφορές. Ερ-
γαστήρια χωρίς χρήµατα, χωρίς δεσµεύσεις από τους προϋπο-
λογισµούς των Ανωτάτων Εκπαιδευτικών Ιδρυµάτων και
χρηµατοδότησή τους από τον κρατικό προϋπολογισµό δεν πρό-
κειται να υπάρξουν. Κάλυψη των κενών θέσεων και των αναγκών
σε επιστηµονικό προσωπικό δεν µπορεί να υπάρξει µε τη διαδι-
κασία του τετραετούς προγραµµατισµού που λέει το νοµοσχέ-
διο, παρά θα µας οδηγήσει σε µια πολύ µακροχρόνια διαδικασία
η οποία δεν θα είναι αντίστοιχη µε τις ανάγκες.

Επιστηµονικό προσωπικό που λείπει από τα ΤΕΙ δεν µπορούµε
να το καλύψουµε µε δηµοσίους υπαλλήλους που θα τους απο-
σπούµε για να δουλέψουν υπερωριακά και µάλιστα χωρίς κανένα
κριτήριο.

Τα ζητήµατα των υποδοµών και στα ΤΕΙ, αλλά όπως ακούω και
στη δευτεροβάθµια εκπαίδευση δεν µπορούν να καλυφθούν µε
τα Σ∆ΙΤ. Τι σηµαίνει Σ∆ΙΤ στο χώρο της ανώτατης εκπαίδευσης;
Τι θα περιµένει ένας επιχειρηµατίας από ένα κτήριο το οποίο θα
χρησιµοποιηθεί για εκπαιδευτική διαδικασία;

Υποβάθµιση συλλογικών δικαιωµάτων και δηµοκρατικών ελευ-
θεριών µε τη µεταφορά των δικαιωµάτων της εκπαιδευτικής κοι-
νότητας που εκφράζονται στη σύγκλητο, στο πρυτανικό
συµβούλιο, δηλαδή µία αυταρχική λογική που διαπερνά και αυτό
το νοµοσχέδιο.

Ιδιωτικοποίηση κρίσιµων λειτουργιών όπως είναι η φύλαξη και
ο καθαρισµός που άπτονται δύο σηµαντικών δικαιωµάτων. Τα δι-
καιώµατα που έχουν να κάνουν µε την εργασία, όπως αυτό έχει
εµφανιστεί όπου εκχωρήθηκαν τέτοιες διαδικασίες στον ιδιωτικό
τοµέα χωρίς να υπάρξουν συγκεκριµένες ρήτρες και το δικαίωµα
βεβαίως, των ακαδηµαϊκών ελευθεριών, διότι η φύλαξη του δη-
µοσίου πανεπιστηµίου δεν µπορεί να είναι αντικείµενο µιας εται-
ρείας σεκιουριτάδων ή µιας αυταρχικής λειτουργίας στο χώρο
του πανεπιστηµίου.

Έτσι µε αυτά τα σηµεία που αναφέρω αγαπητοί συνάδελφοι,
θέλω να δείξω το χαρακτήρα του νοµοσχεδίου. Αλλά εκείνο όµως
που οφείλει να απαντήσει η Κυβέρνηση –αυτό πλανάται στην Αί-
θουσα- είναι το εύλογο ερώτηµα: Ποια ανωτατοποίηση µπορεί
να γίνει στα Τεχνολογικά Εκπαιδευτικά Ιδρύµατα της χώρας µας,
όταν δεν έχουµε καλύψει και δεν έχουµε αντιµετωπίσει τα επαγ-
γελµατικά δικαιώµατα; Και αναφέρθηκε εδώ στην Αίθουσα για
το πινγκ πονγκ που γίνεται µε τα επαγγελµατικά δικαιώµατα πε-
νήντα χιλιάδων πτυχιούχων εικοσιτριών ειδικοτήτων.

Θα σας αναφέρω το παράδειγµα των παραρτηµάτων του ΤΕΙ
της Ηλείας στον Πύργο και στην Αµαλιάδα. Προσπαθούν δύο
χρόνια τώρα να καλύψουν κάποιες θέσεις διοικητικού προσωπι-
κού. ∆ιαµαρτύρονται οι σπουδαστές του ΤΕΙ της Αµαλιάδος διότι
δεν τους δίνουν τα πτυχία τους, διότι δεν έχουν κατοχυρώσει τα
επαγγέλµατά τους. Και βεβαίως σήµερα µε την ανακοίνωση των
αποτελεσµάτων, φαίνεται ότι η Κυβέρνηση ακολούθησε µια συ-
νειδητή πολιτική κλεισίµατος ΤΕΙ στην περιφέρεια µε τη βάση του
«10» και πριµοδότησης ουσιαστικά του ιδιωτικού τοµέα της παι-
δείας, αφού είναι γνωστό ότι µε το νοµοσχέδιο για την ίδρυση
των κολλεγίων και τις αδιαφανείς διαδικασίες για την αδειοδό-
τησή τους, ουσιαστικά µεταφέρει πόρους από το χώρο της δη-
µόσιας εκπαίδευσης στο χώρο της ιδιωτικής εκπαίδευσης.

Ακούν οι πολίτες της Ηλείας για το µοντέλο της Ηλείας που
θα εφαρµοστεί µετά τις πυρκαγιές και σταυροκοπιούνται και πα-
ρακαλούν να µην έχουν την ίδια τύχη που είχαν αυτοί από την
Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Γιατί αδιάψευστος µάρτυ-
ρας του τι συµβαίνει στην Ηλεία είναι οι κατεστραµµένες κατοι-
κίες που οι µισές ακόµη δεν έχουν αποκατασταθεί. Αδιάψευστος
µάρτυρας είναι οι διαδικασίες της επιστροφής του βοηθήµατος
των 3.000 ευρώ µε το οποίο ταλαιπωρούνται σήµερα δέκα χιλιά-
δες Ηλείοι και βεβαίως οι αγρότες που έµειναν χωρίς εισόδηµα.
Όχι λοιπόν συζήτηση εδώ για την αποκατάσταση µε βάση το µο-
ντέλο της Ηλείας!

Η Κυβέρνηση έχει δώσει δείγµατα γραφής, έχει αποτύχει και
έχει χρεωθεί.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ)

Και µία τελευταία συζήτηση γιατί ενδεχόµενα δεν θα προλάβω
να πάρω το λόγο για τις τροπολογίες.

Ο τρόπος που η Κυβέρνηση αναφέρεται και λύνει τα ζητήµατα
της τριτοβάθµιας εκπαίδευσης είναι πάρα πολύ καθαρός στο
πώς µε µία τροπολογία ιδρύει ένα πανεπιστήµιο. Η Ηλεία αγα-
πητοί συνάδελφοι, είναι ο µόνος νοµός της Πελοποννήσου που
δεν έχει ανώτατη σχολή. Και όταν ετίθετο το ζήτηµα να αποκτή-
σει σχολή από την εξακτίνωση του πανεπιστηµίου της Πελοπον-
νήσου µας απαντούσε η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας ότι
ανήκουµε σε άλλη περιφέρεια, στη δυτική Ελλάδα. Και δεν έχει
πρόταση το πανεπιστήµιο της Πάτρας που είναι στη δυτική Ελ-
λάδα για ανώτατη σχολή. Και όταν εδώ στη Βουλή φέραµε το
πρόγραµµα ανασυγκρότησης των πυρόπληκτων περιοχών, την
πρόταση του Γιώργου Παπανδρέου για ίδρυση πανεπιστηµιακής
σχολής στην Αρχαία Ολυµπία, µας κατηγορούσαν οι συνάδελ-
φοι ότι τέτοιο πράγµα δεν προκύπτει γιατί δεν έχουµε συνεν-
νοηθεί µε τα πανεπιστήµια. Ε, πώς λοιπόν προκύπτει ένα
ολόκληρο πανεπιστήµιο µε µία τροπολογία; Σε αυτό οφείλει να
απαντήσει η Κυβέρνηση.

Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Έχω την τιµή να
ανακοινώσω στο Τµήµα ότι ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης διαβίβασε
στη Βουλή, σύµφωνα µε το άρθρο 86 του Συντάγµατος και το
ν.3126/2003 «Ποινική ευθύνη των Υπουργών»: Μηνυτήρια ανα-
φορά κατά του Υπουργού Εθνικής Άµυνας κ. Ευάγγελου-Βασι-
λείου Μεϊµαράκη.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Επικρατείας του ΠΑΣΟΚ ο κ. Ηλίας
Μπεριάτος για επτά λεπτά.

ΗΛΙΑΣ ΜΠΕΡΙΑΤΟΣ: Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε.
Ένας µεγάλος πολιτικός, Πρωθυπουργός και Υπουργός Παι-

δείας στη δεκαετία του ‘60, στην εποχή της πρώτης εκπαιδευτι-
κής µεταρρύθµισης, στη δική µου γενιά όταν ήµασταν εµείς στο
Λύκειο, είχε πει ότι η Ελλάδα διαθέτει µία πρώτη ύλη: το πνεύµα.

Για το λόγο αυτό πιστεύω ότι όλοι καταλαβαίνουµε ότι η παι-
δεία και η έρευνα πρέπει να ρυθµίζεται µε περισσή περίσκεψη, µε
προσοχή, µε εµπεριστατωµένη µελέτη και βέβαια, να υποστηρί-
ζεται µε τους ανάλογους οικονοµικούς πόρους, τους οποίους η
συντηρητική παράταξη είχε τσιγκουνευτεί όταν κυβέρνησε τον
τόπο.

∆υστυχώς το νοµοσχέδιο που έρχεται σήµερα στη Βουλή, δεν
έχει µελετηθεί επαρκώς και πολλές διατάξεις του πάσχουν από
ελλείψεις, προχειρότητα, από επιπόλαιη αντιµετώπιση των προ-
βληµάτων.

Όπως είπε και ο εισηγητής µας, υποτίθεται ότι ο βασικός στό-
χος του σχεδίου αυτού, σύµφωνα και µε την αιτιολογική έκθεση,
είναι η ολοκλήρωση της ανωτατοποίησης των ΤΕΙ, η οποία
ωστόσο καταλήγει –θα το πω επιεικώς- σε µία λανθασµένη εξο-
µοίωση και εξίσωσή τους µε τα ΑΕΙ χωρίς µελέτη, χωρίς διάλογο,
µε µία µηχανική µεταφορά στα ΤΕΙ των κανόνων και των διατά-
ξεων που ισχύουν στα ΑΕΙ. Και αυτό ακριβώς είναι το λάθος. ∆ιότι
τα ΤΕΙ και τα ΑΕΙ δεν είναι το ίδιο. ∆ιαφέρουν από τη φύση τους.

Είπαµε λοιπόν ναι στην αναβάθµιση των ΤΕΙ, αλλά όχι µ’ αυτόν
τον τρόπο. Σηµειωτέον, δεν ισχύει αυτό που είπε πριν ο κύριος
Υπουργός- δεν είναι εδώ αυτήν τη στιγµή- ότι δηλαδή είχε γίνει
διάλογος και υπήρξε κάποια συναίνεση µε τη σύνοδο των πρυ-
τάνεων. Εγώ σήµερα το πρωί είχα επικοινωνία µε πρύτανη, ο
οποίος µε ενηµέρωσε ότι στην τελευταία έκτακτη σύνοδο των
πρυτάνεων είχε εκφραστεί συνολική διαφωνία. Μπορείτε κύριε
Υφυπουργέ, να το διαπιστώσετε, σας το δίνω ως πληροφόρηση.
Άρα λοιπόν είναι ανακρίβεια αυτό που είπε ο κύριος Υπουργός
πριν, γιατί, ούτε και η σύνοδος των πρυτάνεων συµφωνεί µε
αυτόν τον τρόπο της εξοµοίωσης που προωθείτε.

Θα επικεντρωθώ τώρα σε µερικά σηµεία.
Πρώτον δεν υπάρχει βούληση, ούτε καν πρόθεση για µία δη-

µόσια χρηµατοδότηση, βασική, ουσιαστική, σίγουρη και σταθερή
για τα δηµιουργούµενα εργαστήρια. Οι δωρεές κ.λπ. είναι εκ του
περισσού, από τη στιγµή που βασική δηµόσια χρηµατοδότηση
δεν προβλέπεται.
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∆εύτερον, µείωση του χρόνου σπουδών του εξαµήνου, µε την
προκρούστια λογική ότι αφού γίνονται καταλήψεις, απεργίες
κ.λπ., τις δεκαπέντε εβδοµάδες τις κάνουµε δεκατρείς για να
έχουµε και δύο εβδοµάδες αναπλήρωση, δεν ευσταθεί. Πού
ακούστηκε αυτή η λογική; Το λογικό θα ήταν, να παρατείνεται η
χρονιά ως τον Ιούλιο, ακόµη και τον Αύγουστο, αντί να µειώνο-
νται οι διδακτικές εβδοµάδες. Ειδικά στα ΤΕΙ τα οποία λόγω της
τεχνολογικής και της πρακτικής τους κατεύθυνσης χρειάζονται
περισσότερο χρόνο. Άρα λοιπόν δεν µπορούµε να δεχτούµε
αυτήν τη λύση, διότι οδηγεί αν µη τι άλλο στη φυγοπονία τόσο
των καθηγητών όσο και των φοιτητών. Και το πιο τραγικό, η ει-
ρωνεία είναι ότι αυτή η ρύθµιση γίνεται µε το πρόσχηµα ότι αφού
τα ΑΕΙ έχουν δεκατρείς εβδοµάδες το εξάµηνο, το ίδιο πρέπει να
ισχύσει και για τα ΤΕΙ. ∆ηλαδή αντί να ανεβάσουµε τη διάρκεια
του εξαµήνου στα ΑΕΙ, κατεβάζουµε τη διάρκεια στα ΤΕΙ.

Ένα άλλο σηµείο αφορά τα επαγγελµατικά δικαιώµατα όπως
είπαν και άλλοι συνάδελφοι, η ρύθµιση αυτή αποτελεί εµπαιγµό.
Παραπέµπει σε προεδρικά διατάγµατα, σε υπουργικές αποφά-
σεις κ.λπ., κάτι που υποδηλώνει αποφυγή του προβλήµατος
φυγή προς το µέλλον. Το θέµα είναι µεγάλο και πρέπει να το συ-
ζητήσουµε. Μία πραγµατική µεταρρύθµιση για την Κυβέρνηση
θα ήταν να φέρει ένα καινούργιο µοντέλο που να ρυθµίζει το
θέµα συνολικά. Γιατί το πτυχίο είναι πιστοποιητικό επιστηµονι-
κών γνώσεων που δίνει το πανεπιστήµιο, και δεν είναι πιστοποι-
ητικό επαγγελµατικής ικανότητας. Αυτό το δίνουν οι
επαγγελµατικές οργανώσεις, και όχι το πανεπιστήµιο. Εποµένως
το πτυχίο είναι µια γνωστική βάση που είναι αναγκαία, όχι όµως
και ικανή συνθήκη για το επάγγελµα.

Τέταρτο σηµείο: Συνεργασία ΑΕΙ-ΤΕΙ. Γιατί γίνεται µόνο στην
ίδια περιφέρεια, κύριε Υπουργέ; Τα ΑΕΙ και τα ΤΕΙ είναι υποδοµές
και λειτουργίες -όπως λέµε στον προγραµµατισµό- εθνικής κλί-
µακας, εθνικής εµβέλειας, γιατί δέχονται φοιτητές απ’ όλη την
Ελλάδα. ∆εν είναι δηµοτικά και γυµνάσια που µε βάση το νόµο
δέχονται µαθητές από τη γειτονιά τους. Άρα λοιπόν από τη
στιγµή που τα ΑΕΙ και τα ΤΕΙ δεν είναι τοπική υποδοµή, η συνερ-
γασία µεταξύ τους θα έπρεπε να µεταφράζεται σε δηµιουργία
δικτύων όχι µόνο στα γειτνιάζοντα σε µία περιοχή ιδρύµατα, αλλά
σε ολόκληρο τον εθνικό χώρο για να µη πω και πέραν αυτού.

Πέµπτο σηµείο. Υποκατάσταση της Συγκλήτου από το Πρυτα-
νικό Συµβούλιο µε το πρόσχηµα, της αδυναµίας συνεδρίασης.
Κατ’ αρχάς στην αιτιολογική έκθεση δεν αναφέρετε για ποιο
λόγο υπάρχει αυτή η αδυναµία. Γιατί δεν µπορεί να συνεδριάσει
η Σύγκλητος; Πώς θα λύσουµε το πρόβληµα αν δεν ξέρουµε την
αιτία; Πρέπει, λοιπόν, να µας πείτε: Ποιος φταίει; Οι φοιτητές
φταίνε; Στο κάτω-κάτω δεν συµµετέχουν µόνο οι φοιτητές. Σε µια
Σύγκλητο. Σε ένα ΑΕΙ το οποίο έχει δεκαπέντε, είκοσι τµήµατα,
συµµετέχουν όλοι οι πρόεδροι των τµηµάτων, συµµετέχουν επί-
σης εκπρόσωποι των κατώτερων βαθµίδων που δεν είναι πρόε-
δροι, οι λέκτορες και οι επίκουροι. Αυτό το σώµα τι θα απογίνει;
Θα σταµατήσει να λαµβάνει κρίσιµες αποφάσεις, όπως είναι οι οι-
κονοµικές; Πιστεύω πως αυτό θα δηµιουργήσει ένα µεγάλο πρό-
βληµα.

Άλλο σηµείο: ∆ιεθνές πανεπιστήµιο. Στην προκειµένη περί-
πτωση διαπιστώνουµε µια διεθνή πρωτοτυπία: Μεταπτυχιακά
χωρίς προπτυχιακά. Αυτό το βλέπουµε πρώτη φορά. Ουδέν άλλο
σχόλιο.

Τέλος, το θέµα της εισαγωγής των φοιτητών λόγω ασθενειών.
Στο νοµοσχέδιο παραθέσατε ένα µακροσκελή κατάλογο ασθε-
νειών. Μάθαµε, κύριε Υπουργέ, όλες τις ασθένειες που υπάρ-
χουν στον κόσµο. Προστίθενται ασθένειες, αυξάνονται τα
ποσοστά από 3% σε 5%, χωρίς καν να µας παρουσιάσετε κάποια
µελέτη, ή εκτίµηση, που να προσδιορίζει σε τι αριθµό φοιτητών
αντιστοιχούν αυτά τα ποσοστά; Πόσοι θα είναι περίπου αυτοί οι
οποίοι θα εισαχθούν σε ΑΕΙ και ΤΕΙ µε βάση αυτές τις ασθένειες
και αυτά τα ποσοστά; ∆ηλαδή χωρίς ουσιαστική µελέτη γίνεται
µια ρύθµιση, τη στιγµή που χρειάζεται µεγάλη φειδώ, αυστηρό-
τητα, διαφάνεια, κρίση από όργανα αυξηµένου κύρους.

∆εν θα αναφερθώ σήµερα στις τροπολογίες. Θα τις συζητή-
σουµε αύριο. Αλλά και εκεί υπάρχει προχειρότητα όπως για πα-
ράδειγµα για την ίδρυση του νέου πανεπιστηµίου στο Αγρίνιο,
που η σηµερινή Κυβέρνηση δεν έχει κάνει τίποτα τα τελευταία

πέντε χρόνια. Έχει αφήσει το θέµα εκεί που το άφησε η προη-
γούµενη κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. Προχειρότητα όµως υπάρχει
και στην ένταξη ορισµένων ειδικών τµηµάτων στις καθηγητικές
σχολές χωρίς παιδαγωγική κατάρτιση.

Εν ολίγοις, υπάρχει µια γενική προχειρότητα. Γι’ αυτό το λόγο
καταψηφίζουµε το νοµοσχέδιο επί της αρχής.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ και εγώ
και γιατί τηρήσατε το χρόνο.

ΗΛΙΑΣ ΜΠΕΡΙΑΤΟΣ: Πάντα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Το λόγο έχει ο συ-

νάδελφος του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Ζακύνθου κ. ∆ηµήτριος Βαρ-
βαρίγος για επτά λεπτά.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω κατ’ αρχάς να εκφράσω τη συµπαράστασή µου στους

πυρόπληκτους της Αττικής ιδίως και της υπόλοιπης χώρας και
να ενώσω τη φωνή µου µε την οργισµένη διαµαρτυρία τους αλλά
να µεταφέρω και την οργισµένη διαµαρτυρία των συµπολιτών
µου της Ζακύνθου. Γιατί και η Ζάκυνθος είναι µία από τις πυρό-
πληκτες περιοχές. Υπέστη µία σηµαντική καταστροφή του δασι-
κού της πλούτου και µάλιστα ήταν µια καταστροφή που δεν
απετράπη, παρά το γεγονός ότι ήταν γνωστή. Επί ενάµιση µήνα
γινόντουσαν επανειληµµένες απόπειρες εµπρησµού καθηµερινά
στα ίδια σηµεία και υπήρξε έκκληση βοήθειας από την πολιτεία
δεδοµένου ότι επρόκειτο για οργανωµένο σχέδιο γιατί ήταν προ-
φανές. Το νοµαρχιακό συντονιστικό όργανο ζήτησε βοήθεια από
την πολιτεία. Ο διοικητής της πυροσβεστικής υπηρεσίας Ζα-
κύνθου ζήτησε βοήθεια. Αντ’ αυτού και επειδή δηµοσιοποίησε
τις απόψεις του, εκλήθη σε απολογία. Και η βοήθεια που προσέ-
φερε η Κυβέρνηση ήταν να ανακοινώσει δηµόσιο ότι στέλνει κλι-
µάκιο της ΕΥΠ στη Ζάκυνθο για να συλλάβει τους εµπρηστές.
Καταλαβαίνετε από εκεί και πέρα γιατί κάηκε η Ζάκυνθος. Και
όταν ζητήσαµε να σταθµεύσει ένα ελικόπτερο µόνιµα να αποσο-
βηθεί αυτός ο κίνδυνος που ήταν ορατός και φανερός, η έδρα
ήταν στην Καλαµάτα.

Εγώ, κύριε Πρόεδρε, θέλω να µεταφέρω προς την Κυβέρνηση
την αγωνία των συµπολιτών µου για το επόµενο στάδιο των κιν-
δύνων που αντιµετωπίζουν. Γιατί τώρα µετά την καταστροφή από
τη φωτιά θα έρθουν οι καταστροφές από τα πρωτοβρόχια και
χρειάζεται άµεσα η συµπαράσταση και η βοήθεια της πολιτείας
για να αποτραπούν τα χειρότερα.

Σε ό,τι αφορά το νοµοσχέδιο για την υποτιθέµενη αναβάθµιση
των ΤΕΙ, την ανωτατοποίησή τους, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
τον Ιούνιο κατατέθηκε στην Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων
και έγινε µία ενηµερωτική συζήτηση του πορίσµατος της Αρχής
∆ιασφάλισης της Ποιότητας για την ανώτατη εκπαίδευση. Μετά
από τρία χρόνια περίπου λειτουργίας κατέθεσε ένα πόρισµα και
επεσήµανε τις αδυναµίες για τα µέχρι σήµερα αποτελέσµατα της
έρευνας που έχει κάνει.

Το νοµοσχέδιο που συζητούµε κατατέθηκε ένα µήνα αργό-
τερα. Θα περίµενε κανένας το Υπουργείο Παιδείας τουλάχιστον
να λάβει υπ’ όψιν του κάποια από τα συµπεράσµατα στα οποία
καταλήγει αυτό το πόρισµα, κύριε Υφυπουργέ. Είναι µια ανε-
ξάρτητη αρχή και η οποία υποτίθεται έχει µια αντικειµενική κρίση.

Εγώ θα διαβάσω πώς καταλήγει το πόρισµα: «Κοινή διαπί-
στωσή που προκύπτει απ’ όλες τις εκθέσεις είναι ότι οι επιτροπές
των εµπειρογνωµόνων αποδίδουν τις περισσότερες και σοβαρό-
τερες ευθύνες στην πολιτεία και αυτές οι ευθύνες αναφέρονται
στο θεσµικό πλαίσιο κανονισµού, ελλείψεις µόνιµου κυρίως δι-
δακτικού προσωπικού, διοικητικού και τεχνικού προσωπικού,
επαρκών και κατάλληλων χώρων, οικονοµικών πόρων».

Όταν µιλάµε για ανωτατοποίηση, λοιπόν, είναι προφανές –και
η κοινή λογική το λέει αυτό το πράγµα- ότι θα πρέπει να βελτιώ-
σουµε τους συντελεστές ποιότητας. Ποιοι είναι αυτοί; Το λέει και
η επιτροπή στο πόρισµά της, να τους αναφέρουµε και πιο ανα-
λυτικά. Είναι κατ’ αρχάς τα µέσα τα οποία διατίθεται για να υπάρ-
ξει καλύτερη ποιότητα στην εκπαίδευση. Τα µέσα σε υποδοµές,
σε αίθουσες, τα µέσα σε προσωπικό και βέβαια τα προγράµµατα
οπωσδήποτε σπουδών που υπάρχουν. Όµως, για να δούµε τι
συµβαίνει, η πολιτεία τι µέσα έχει διαθέσει. Αναφέρθηκαν και οι
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συνάδελφοί µου προηγούµενα.
Η χρηµατοδότηση έχει µειωθεί κατά 10% σε σχέση µε πέρυσι.

Εάν κάνει κανείς µια σύγκριση µε τις δαπάνες δηµοσίων επεν-
δύσεων σε σχέση µε τα πανεπιστήµια και τα ΤΕΙ είναι οι δηµό-
σιες επενδύσεις τετραπλάσιες στα πανεπιστήµια απ’ ότι στα ΤΕΙ.
Αν συγκρίνουµε τις λειτουργικές δαπάνες θα δούµε ότι είναι πε-
νταπλάσιες στα πανεπιστήµια απ’ ότι στα ΤΕΙ. Αν πάρουµε να
δούµε το προσωπικό, είναι τετραπλάσιο για τον ίδιο αριθµό εκ-
παιδευοµένων στα πανεπιστήµια από τα ΤΕΙ. Ζητάει η οµοσπον-
δία των εκπαιδευτικών των ΤΕΙ, άµεσα την κάλυψη τριών χιλιάδων
θέσεων προσωπικού. Και εσείς τι δίνετε; ∆ίνετε οκτακόσιες θέ-
σεις για µια τετραετία. Για ποια ανωτατοποίηση, λοιπόν, µιλάτε,
κύριε Υφυπουργέ, όταν κανέναν από τους συντελεστές που οδη-
γούν σε αναβάθµιση της ποιότητας δεν βελτιώνετε;

Είναι ψευδεπίγραφο το νοµοσχέδιό σας και βέβαια αυτό που
κάνει είναι να διευθετεί ορισµένα µικροσυµφέροντα σε µια πε-
λατειακή αντίληψη. Γιατί όλη η πολιτική σας εκεί ανάγεται, στο
πελατειακό σύστηµα µε το οποίο κυβερνάτε τη χώρα.

Προηγουµένως στην οµιλία του ο συνάδελφός µου κ. Κεγκέ-
ρογλου αναφέρθηκε σε ένα νέο τµήµα που δηµιουργήθηκε στη
Ζάκυνθο και για πρώτη φορά παίρνει φέτος φοιτητές, το Τµήµα
Προστασίας και Συντήρησης Πολιτιστικής Κληρονοµιάς. Υπάρ-
χει όµως και ένα άλλο τµήµα που λειτουργεί από το 2003, είναι
το Τµήµα Τεχνολογίας, Περιβάλλοντος και Οικολογίας. Ακούστε
να δείτε µετά τη βάση «10» που θεσπίσατε ποια είναι η εισαγωγή
φοιτητών.

Προβλέπεται να εισάγονται διακόσιοι επτά φοιτητές το χρόνο.
Το 2007 είχαµε επτά εισακτέους. Το 2008 είχαµε δεκαπέντε ει-
σακτέους. Φέτος έχουµε οκτώ εισακτέους και βέβαια µε τη διά-
ταξη που έχετε στο νοµοσχέδιό σας, είναι σίγουρα ένα από τα
τµήµατα που θα κλείσει. Αλλά γιατί κλείνει; Γιατί καταλήξαµε εκεί;
Και εύχοµαι να µην καταλήξει στο ίδιο επίπεδο και το νέο τµήµα.

∆ιαβάζω µια ανοιχτή επιστολή που έστειλε πριν από λίγο καιρό
στις 27 Ιουλίου η πρώην διευθύντρια του Τµήµατος Περιβάλλο-
ντος και Οικολογίας στη Ζάκυνθο. Λέει ότι προκηρύσσονται θέ-
σεις εκπαιδευτικού προσωπικού χωρίς το κριτήριο των
πραγµατικών εκπαιδευτικών και εργαστηριακών αναγκών. Για πα-
ράδειγµα στο τµήµα Ζακύνθου έχουµε δύο θέσεις επιστηµονι-
κού προσωπικού µε γνωστικό αντικείµενο την αστική πανίδα, ενώ
στο τµήµα δεν διδάσκεται το µάθηµα αυτό. Τι έγινε; Πήραµε δύο
κολλητούς, λοιπόν, που είχαν τα προσόντα για αστική πανίδα ενώ
στο πρόγραµµα σπουδών δεν διδάσκεται η αστική πανίδα. Το
ίδιο έχει γίνει και στο άλλο τµήµα στο Αργοστόλι, στο Τµήµα ∆η-
µοσίων Σχέσεων. Έχει προκηρυχθεί λέει µια θέση ιστορίας του
ενδύµατος, κάτι που δεν υπάρχει στο πρόγραµµα σπουδών, ενώ
βασικά γνωστικά αντικείµενα µένουν ακάλυπτα.

∆εν είναι µόνα τα µέσα τα οποία δεν διατίθεται για την ανα-
βάθµιση της ποιότητας και την ανωτατοποίηση, αλλά είναι και η
διαχείριση που κάνετε, είναι η πελατειακή αντίληψη να βολέ-
ψουµε τους κολλητούς.

Επιτρέψτε µου µισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Πριν από µερικούς µήνες είχα συµµετάσχει σε µία αντιπρο-

σωπεία που είχαµε πάει στην Κύπρο η Επιτροπή Μορφωτικών
Υποθέσεων στο πλαίσιο µίας συµφωνίας που υπάρχει µεταξύ Κύ-
πρου και Ελλάδας και είχαµε µία κοινή συνάντηση. Επισκεφθή-
καµε το Πανεπιστήµιο της Κύπρου και µας είπαν πώς γίνεται η
επιλογή των καθηγητών.

Κύριε Υφυπουργέ, να πάτε να τους ρωτήσετε, για να το εφαρ-
µόσουν τα δικά µας πανεπιστήµια και τα ΤΕΙ αυτό το σύστηµα.
Κάνουν προκήρυξη διεθνή και συγκροτούν µία πενταµελή επι-
τροπή. Τα τρία µέλη προκύπτουν από τους καλύτερους επιστή-
µονες µε τις περισσότερες δηµοσιεύσεις παγκοσµίως και βάζουν
και δύο Κύπριους και αυτή η πενταµελής επιτροπή αξιολογεί το
προσωπικό που θα προσλάβει. Είναι βέβαιο ότι µε τέτοια προ-
σέγγιση το Πανεπιστήµιο της Κύπρου σε δέκα µε δεκαπέντε χρό-
νια θα είναι ένα από τα καλύτερα του κόσµου. Εµείς βουλιάζουµε
γιατί είµαστε στη λογική πελατειακής αντίληψης και διαχείρισης.

Θα πούµε τα υπόλοιπα στην αυριανή συζήτηση επί των άρ-
θρων.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Η κ. Αράπογλου

έχει το λόγο για επτά λεπτά.
ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, βρισκόµαστε όλοι υπό

την επήρεια ενός τριηµέρου τηλεοπτικής απευθείας µετάδοσης
µίας ανυπολόγιστης καταστροφής. Αισθάνοµαι την ανάγκη να
µεταφέρω την οργή, την έκπληξη αλλά και την αµηχανία µου ως
µέλους τους Κοινοβουλίου. Υποθέτω ότι έτσι αισθάνονται και
πολλοί άλλοι συνάδελφοί µου εν τέλει για τη µη τήρηση των
νόµων. Λόγοι παρηγοριάς και λόγοι συγχαρητήριοι δεν αρκούν
στην Αίθουσα αυτή, όπως «η λαίλαπα της φωτιάς», η «αυταπάρ-
νηση», η «αυτοθυσία», ή ο παλαιότερος «στρατηγός άνεµος». Η
δουλειά µας δεν είναι η ανταλλαγή φιλοφρονήσεων ή ευχολο-
γίων. Υπάρχει ένα ερωτηµατικό που πλανάται πάνω από όλους
τους πολίτες και βέβαια σε µας τους ίδιους: Τι λειτουργεί σε αυτή
τη χώρα; Υλοποιούνται σχέδια έκτακτης ανάγκης; Λειτουργούν
τα ΣΝΟ και τα ΠΝΟ; Πώς πρέπει να λειτουργήσει η Βουλή, όταν
ανακαλύπτει σε απευθείας µετάδοση τη µη τήρηση των νόµων
από την ίδια την Κυβέρνηση, γιατί περί αυτού πρόκειται. Γιατί
πώς µπορεί να ερµηνευτεί η κραυγή ένα εικοσιτετράωρο ενός
δηµάρχου ότι δεν µπορεί να επικοινωνήσει µε τον Υπουργό και
την Πυροσβεστική; Άλλα πράγµατα ψηφίζουµε στη Βουλή.

Υπάρχει πρόβληµα στην ίδια την ποιότητα του νοµοθετικού
έργου, έχουµε µία υποβάθµιση της λειτουργίας της ίδιας της
Βουλής. Έχουµε υποβάθµιση στον κοινοβουλευτικό έλεγχο, που
κάθε Υπουργός απαντά µόνο όταν θέλει, δίνει στοιχεία µόνο όταν
θέλει και τις απαντήσεις που εκείνος θέλει και πολλές φορές
αυτές είναι προσβλητικές για τον ίδιο τον Βουλευτή. Και βεβαίως
έχουµε και µία υποβάθµιση του ίδιου του ρόλου του Βουλευτή
και της Βουλής στη νοµοθετική διαδικασία. Παράδειγµα σηµα-
ντικό το σηµερινό νοµοσχέδιο.

Ναι, κύριε Υπουργέ, έχετε ως λογότυπο ακόµα και στους φα-
κέλους σας «Υπουργείο Πολιτισµού, όλα είναι θέµα παιδείας».
Πράγµατι, πολύ δε περισσότερο όταν νοµοθετούµε περί την παι-
δεία. Πώς µπορεί όµως αυτό να συνδυαστεί µε την προχειρό-
τητα, την έλλειψη στοιχείων, την ανυπαρξία απολογιστικών
δεδοµένων και αξιολογήσεων; Για ποια ισοτιµία µιλάµε; Γι’ αυτήν
την υποτιθέµενη ισοτιµία ΑΕΙ και ΤΕΙ ή ΑΤΕΙ και ΑΕΙ, µε προσο-
µοιώσεις επί µέρους θεµάτων που απέχουν από την αναβάθµιση
της ποιότητας της παρεχόµενης γνώσης στα ΤΕΙ ή ΑΤΕΙ ή όπως
αλλιώς θέλετε να τα ονοµάσετε; Γιατί σηµασία δεν έχει η ικανο-
ποίηση ενός κρυµµένου άγονου ανταγωνισµού, τον οποίο τον
γνωρίζουµε όλοι όσοι έχουµε περάσει από σχολή πανεπιστη-
µιακή ή από σχολή της τεχνολογικής εκπαίδευσης, σηµασία έχει
η υπογράµµιση και η διευκρίνιση των θεµάτων που σχετίζονται µε
την έννοια της τεχνικής και της τεχνολογικής εκπαίδευσης, της
διάκρισης των ρόλων, της ανάπτυξης και υποστήριξης της και-
νοτοµίας, των επαγγελµατικών δικαιωµάτων και του δηµόσιου
χαρακτήρα.

Στην ουσία αυτό το νοµοσχέδιο –και αυτό θα το πληρώσουµε
στην πορεία- είναι η περαιτέρω σύγχυση στο χώρο όχι της ανώ-
τερης ή της ανώτατης εκπαίδευσης αλλά γενικώς της µεταλυ-
κειακής, αυτής δηλαδή της «σούπας» που θολώνει συνέχεια όλο
και περισσότερο.

Θα σας δώσω πολύ γρήγορα ένα παράδειγµα το οποίο έζησα.
∆ύο φίλοι, δύο παιδιά τελειώνουν πριν από τέσσερα χρόνια το

ίδιο σχολείο. Ο ένας φθάνει τις 18.100 µονάδες και βρίσκεται σε
µία σχολή µακριά από το σπίτι του ενός περιφερειακού πανεπι-
στηµίου µε τεράστια προβλήµατα και ο άλλος 11.000 µονάδες
και σε δύο χρόνια τελειώνει πανεπιστήµιο προδιαγραφών «ευ-
ρωπαϊκών» και ολοκληρώνει και το διδακτορικό στο εξωτερικό, το
οποίο του κατοχυρώνει και τα επαγγελµατικά δικαιώµατα. Βάζω
µία τελεία απλώς για προβληµατισµό. Έχουµε παρόµοια χιλιά-
δες παραδείγµατα σε όλη τη χώρα. Θα πρέπει αυτό να µας απα-
σχολεί. Τα ζητήµατα λοιπόν δεν είναι η προσοµοίωση των ΑΕΙ
στα ΤΕΙ, καθώς τα ΑΕΙ έχουν τα δικά τους προβλήµατα από τη
λειτουργία και την εφαρµογή διαφόρων νόµων.

Προχωρώ. Αυτοδιοίκηση. Σε αυτόν το νόµο υποτίθεται ότι κα-
τοχυρώνετε την αυτοδιοίκηση την οποία τη συσχετίζετε µόνο µε
την αυτοχρηµατοδότηση. ∆ηλαδή, τι λέτε στα ΤΕΙ; Χωρίς ανα-
βάθµιση υποδοµών, χωρίς αύξηση πόρων και διδακτικού προ-
σωπικού υπάρχει δυνατότητα αξιοποίησης ενός τίτλου
ακαδηµαϊκού κατ’ ουσίαν ενός γνωστικού αντικειµένου ως εται-
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ρικής ταυτότητας. Μπορείτε να το πάρετε και να βγείτε στην πιά-
τσα, να πάτε να δείτε πώς µπορείτε να αυξήσετε µόνοι σας, δη-
λαδή µε αυτοχρηµατοδότηση και µε ό,τι αυτό συνεπάγεται στην
ουσία και στην ποιότητα του εκπαιδευτικού έργου, τους πόρους
σας.

Να µιλήσουµε για τη διασύνδεση ΑΕΙ-ΤΕΙ. Θα σας διαβάσω µία
παράγραφο µίας πρόσφατης ανακοίνωσης:

«Ο Σύνδεσµος Ελληνικών Ακαδηµαϊκών Βιβλιοθηκών σας πλη-
ροφορεί ότι παρά τις επανειληµµένες υποσχέσεις του Υπουρ-
γείου δεν έχουν ολοκληρωθεί οι διαδικασίες χρηµατοδότησης
της οριζόντιας δράσης των ακαδηµαϊκών βιβλιοθηκών συµπερι-
λαµβανοµένων των συνδροµών στα ηλεκτρονικά περιοδικά για
την τριετία 2009-2011». Είµαστε στην Ελλάδα του 21ου αιώνα!
«Αποτέλεσµα του γεγονότος αυτού είναι η διακοπή της πρόσβα-
σης των ελληνικών ΑΕΙ, πανεπιστηµίων και ΤΕΙ και ερευνητικών
ιδρυµάτων της χώρας σε περισσότερους από εννέα χιλιάδες τίτ-
λους επιστηµονικών ηλεκτρονικών περιοδικών».

Να µιλήσουµε για τους πειραµατισµούς σας στην έρευνα; Να
µιλήσουµε για τα ποσοστά τα οποία δαπανώνται από τον κρα-
τικό προϋπολογισµό; Για τι από όλα να µιλήσουµε; Γιατί λοιπόν
όλη αυτή η προχειρότητα σε ένα θέµα το οποίο αφορά την παι-
δεία; ∆ιότι, όπως λέτε και στο λογότυπό σας «όλα είναι θέµα παι-
δείας».

Θέλω να προσπεράσω µερικά θέµατα για τα οποία θα µιλή-
σουµε στα άρθρα, όπως για παράδειγµα για αυτήν την από το
παράθυρο εισαγωγή των εταιρειών security και της παράδοσης
στις εταιρείες καθαρισµού, που έχουµε τα παραδείγµατα όχι
µόνο της Κούνεβα αλλά και το πρόσφατο του Πανεπιστηµίου Ιω-
αννίνων µε τον ξυλοδαρµό.

Θέλω να πω γι’ αυτό το οποίο έχει να επιδείξει η Νέα ∆ηµο-
κρατία. Και δεν κάνουµε αντιπολιτευτικές αντεγκλήσεις εδώ και
λυπάµαι πολύ που έχει φύγει ο κ. Παναγιωτόπουλος γιατί µας
εξέπληξε και µε τον τρόπο µε τον οποίο µίλησε και µε τη φρα-
σεολογία που χρησιµοποίησε και µε την αναντιστοιχία την οποία
επέδειξε σε αυτά τα οποία είπε µε αυτά τα οποία λέγονται και
συµβαίνουν σήµερα εδώ µέσα στην Αίθουσα της Βουλής. Πέντε
χρόνια τώρα η Νέα ∆ηµοκρατία µειώνει τις δαπάνες για την παι-
δεία. Αυξήθηκαν κατά 77% τα παιδιά που πηγαίνουν σε ιδιωτικά
νηπιαγωγεία, ενώ µε τη βιαστική και ανεπεξέργαστη βάση του
«10» έστρεψε χιλιάδες παιδιά στην ιδιωτική µεταλυκειακή εκπαί-
δευση. ∆εν έχει υποστηριχθεί η ποιότητα. Αρκεί να πούµε ότι στα
δηµόσια τεχνικά λύκεια µειώθηκαν οι µαθητές κατά 30%. Και βέ-
βαια ποτέ η πολιτική που αφορά τα σχολεία µε άτοµα µε αναπη-
ρίες δεν είχε τόσα προβλήµατα όσα έχει σήµερα.

Στις 30 Αυγούστου αρχίζει και η νοµιµοποίηση πλέον των κολ-
λεγίων. Το µόνο που µπορεί να αναβαθµίσει την παιδεία, η προ-
ϋπόθεση, το προαπαιτούµενο είναι η αύξηση των δαπανών για
την παιδεία. Το 5%, που λέει το ΠΑΣΟΚ και ο Πρόεδρος Γιώργος
Παπανδρέου και δεσµεύεται γι’ αυτό την επόµενη µέρα, µπορεί
να είναι η µητέρα όλων των αλλαγών. ∆ιότι διαφορετικά δεν θα
γίνει ανωτατοποίηση των τεχνολογικών ιδρυµάτων αλλά θα γίνει
κολλεγιοποίηση των πανεπιστηµίων.

Και επειδή έγινε πολύς λόγος και για τον Καβάφη, οι τρεις δεν
έβλαψαν ούτε την Αλεξάνδρεια ούτε την Καρχηδόνα, απ’ ό,τι θυ-
µάµαι έβλαψαν τη Συρία!

Να είστε καλά.
Ευχαριστώ!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Μετά τη Συρία,

κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας

και Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να δώσω ορι-
σµένες απαντήσεις σε όσα ελέχθησαν από τους συναδέλφους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ελέχθη ότι το νοµοσχέδιο περι-
λαµβάνει αποσπασµατικές ρυθµίσεις. Θα ήθελα να πω ότι αυτό
δεν ευσταθεί, γιατί µε το υπό συζήτηση σχέδιο νόµου έχουµε ως
σκοπό να ολοκληρώσουµε την ανωτατοποίηση των ΤΕΙ µε την
εναρµόνιση του θεσµικού τους πλαισίου µε τα ισχύοντα στα πα-
νεπιστήµια για να επιτευχθεί η περαιτέρω καταξίωση των ΤΕΙ, για
να δρουν ανταγωνιστικά µέσα στο σύγχρονο εκπαιδευτικό περι-
βάλλον. Η παρούσα πρωτοβουλία εντάσσεται στον ευρύτερο
σχεδιασµό µας για τη βελτίωση της δηµόσιας ανώτατης εκπαί-

δευσης. ∆εν είναι ούτε αποσπασµατική ούτε ευκαιριακή.
Οι ρυθµίσεις αυτές αποτελούν µία συνέχεια των όσων έχουµε

κάνει µέχρι σήµερα για την ανώτατη εκπαίδευση και ειδικότερα
για τα ΤΕΙ. Θυµίζω ότι µε νόµο του 2005, το ν. 3404, ενισχύθηκαν
η αυτονοµία και η αυτοδιοίκηση των ΤΕΙ δεδοµένου ότι τα προ-
γράµµατα σπουδών των τµηµάτων των ΤΕΙ καταρτίζονται από
τότε µε ευθύνη των ίδιων των ιδρυµάτων.

Θυµίζω ότι δόθηκε η δυνατότητα πραγµατοποίησης εφαρµο-
σµένης έρευνας που αποτελούσε ένα πάγιο αίτηµα των ιδρυµά-
των και ότι επιλύθηκε µία σειρά θεσµικών ζητηµάτων. Με το ν.
3549/2007 οριοθετήθηκε ο χώρος της ανώτατης εκπαίδευσης
καθώς για πρώτη φορά κατέστη σαφής η διάκριση σε πανεπι-
στηµιακό και τεχνολογικό τοµέα σύµφωνα µε τους ορισµούς του
άρθρου 16 παράγραφος 5 του Συντάγµατος.

Επίσης µε το ν. 3653/2008 που αφορά το θεσµικό πλαίσιο της
έρευνας και της τεχνολογίας στη χώρα µας τα ΤΕΙ αντιµετωπί-
στηκαν και σ’ αυτό το θέµα σε ισότιµη βάση.

Με το ν. 3685/2008 δόθηκε για πρώτη φορά η δυνατότητα στα
τµήµατα των ΤΕΙ, όπως και των πανεπιστηµίων, να πραγµατο-
ποιούν µετά από αξιολόγηση αυτόνοµα µεταπτυχιακά προγράµ-
µατα. Ενώ είχε προβλεφθεί µε το νόµο του ΠΑΣΟΚ, το ν.
2916/2001, ότι τα ΤΕΙ µπορούν να συµπράττουν σε µεταπτυχιακά
προγράµµατα µε τα πανεπιστήµια, από το 2001 µέχρι το 2004
δεν είχε εκδοθεί καµµία απολύτως απόφαση για κοινά µεταπτυ-
χιακά προγράµµατα των ΤΕΙ και από τότε µέχρι σήµερα έχουν
εκδοθεί πάνω από τριάντα πέντε αποφάσεις όπου έχουµε κοινά
µεταπτυχιακά προγράµµατα των ΤΕΙ µε τα πανεπιστήµια.

Έγινε λόγος για τη χρηµατοδότηση. Θυµίζω ότι αυξήθηκε η
χρηµατοδότηση των λειτουργικών δαπανών από το 2004 µέχρι
σήµερα κατά 95,85% και της σπουδαστικής µέριµνας κατά 75%
και αυξήθηκαν οι δηµόσιες επενδύσεις κατά 117.000.000. Το
ποιος υποχρηµατοδοτούσε τα ΤΕΙ αποδεικνύεται απ’ αυτόν το
συγκριτικό πίνακα.

Για το διδακτικό προσωπικό θα ήθελα να πω ότι αυτή την πε-
νταετία διορίστηκαν περίπου εξακόσια νέα µέλη στα ΤΕΙ και βρί-
σκονται στα ιδρύµατα σε εξέλιξη προκηρύξεις για περίπου
επτακόσια µέλη. Πέραν αυτών δόθηκαν οκτακόσιες νέες πιστώ-
σεις στα ιδρύµατα, δόθηκαν τριακόσιες πιστώσεις για ΕΤΠ και
πάνω από διακόσιες πενήντα πιστώσεις για θέσεις διοικητικού
προσωπικού. Αυτό αποδεικνύει ότι στο πλαίσιο των οικονοµικών
δυνατοτήτων και της δύσκολης συγκυρίας στηρίζουµε τα ιδρύ-
µατα.

Ελέχθη ότι οι ρυθµίσεις αυτές δεν αποτελούν προϊόν διαλό-
γου και ότι έγιναν αυθαίρετα από την Κυβέρνηση. Αυτό ελέχθη
και από τον εισηγητή του ΠΑΣΟΚ και από τον κ. Παπουτσή. Αντί-
θετα θα ήθελα να πω ότι σηµαντικές ρυθµίσεις του σχεδίου
νόµου αποτελούσαν αντικείµενο διαλόγου µε τους προέδρους
των ΤΕΙ, µε την ΟΣΕΠ ΤΕΙ και βεβαίως µε τη Σύνοδο των Πρυτά-
νεων όπου κάποιες παρατηρήσεις έγιναν δεκτές ύστερα από συ-
ζήτηση που έγινε στο Υπουργείο.

Θα καταθέσω για τα Πρακτικά το υπόµνηµα του Προέδρου του
ΤΕΙ Λάρισας και Προεδρεύοντος της Συνόδου των Προέδρων και
Αντιπροέδρων κυρίου Κόκορα ο οποίος αναφέρεται σε δεκατέσ-
σερις ρυθµίσεις που έχουν συµπεριληφθεί στο υπό συζήτηση νο-
µοσχέδιο. Παράδειγµα: έλεγχος νοµιµότητας της διαδικασίας
εκλογής και διορισµού µονίµου εκπαιδευτικού προσωπικού από
τα ίδια τα ιδρύµατα, αλλαγή αντικειµένου του µονίµου εκπαι-
δευτικού προσωπικού, ενιαίες θέσεις για όλες τις βαθµίδες του
µονίµου εκπαιδευτικού προσωπικού, θεσµοθέτηση εργαστηρίων
και ένα σωρό ρυθµίσεις. Θα καταθέσω αυτά τα στοιχεία για να
δείτε ότι ήδη από τον Οκτώβριο του 2008 υπήρχε συζήτηση µε τη
Σύνοδο των Προέδρων των ΤΕΙ.

Θα καταθέσω έγγραφο της ΟΣΕΠ ΤΕΙ (12/11/2008) που λέει:
«Μετά από ενηµέρωση που είχαµε πιστεύουµε ότι το σχέδιο
νόµου κινείται προς τη σωστή κατεύθυνση και ζητούµε την άµεση
κατάθεσή του και ψήφισή του στη Βουλή των Ελλήνων». Άρα και
µε το συνδικαλιστικό κοµµάτι των ΤΕΙ είχαµε συζήτηση και βρι-
σκόµασταν σε πλήρη συµφωνία και ζητούσαν να κατατεθεί το
σχέδιο νόµου και αυτό κάνουµε. Θα το καταθέσω για ενηµέρωσή
σας.

Ο συνάδελφος Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Σαχινίδης µε ερώ-
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τησή του την οποία κατέθεσε στη Βουλή στις 25/9/2008 θέτει
επτά θέµατα και ζητάει να συµπεριληφθούν σε νοµοσχέδιο, όπως
είναι το να είναι ενιαίες οι θέσεις των µελών ΕΠ όπως είναι και
στα πανεπιστήµια οι θέσεις των ∆ΕΠ, να προχωρήσει η αυτοδι-
οίκηση και να µπορέσουν οι πρόεδροι των ΤΕΙ να ασκούν τον
έλεγχο νοµιµότητας, να ιδρυθούν ερευνητικά εργαστήρια, να
παίρνουν εκπαιδευτική άδεια καθ’ όλη τη διάρκεια της θητείας
τους, να είναι ο χρόνος σπουδών δεκατρείς εβδοµάδες όπως και
στα πανεπιστήµια. Αυτά είναι θέµατα τα οποία ο συνάδελφός µας
Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κατέθεσε. Τώρα γιατί σήµερα αρνείστε
αυτές τις ρυθµίσεις που Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ εισηγούνται,
αυτό είναι δικό σας θέµα. Τα καταθέτω αυτά στα Πρακτικά για
ενηµέρωσή σας.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων κ. Σπυρίδων Ταλιαδούρος καταθέτει για τα Πρα-
κτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αναφέρθηκαν πολλοί συνάδελφοι στο θέµα των επαγγελµατι-
κών δικαιωµάτων. Εγώ θα πω ότι παραλάβαµε τµήµατα πανεπι-
στηµίων και ΤΕΙ χωρίς επαγγελµατικά δικαιώµατα και όχι µόνο
αυτό, αλλά υπήρχε και εµπαιγµός από την τότε κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ όταν ο τότε Υπουργός ΠΕΧΩ∆Ε κ. Λαλιώτης µέσα σε µία
εβδοµάδα απαγόρευσε µε εγκύκλιό του την εφαρµογή προεδρι-
κού διατάγµατος που είχε εκπονηθεί από την τότε κυβέρνηση
των πτυχιούχων τεχνολόγων µηχανικών που είχε καταθέσει η
τότε κυβέρνηση. Στη συνέχεια επί δέκα συνεχή χρόνια η τότε κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ ζητούσε από το Συµβούλιο της Επικρατείας
αναβολή της συζήτησης επί της προσφυγής που είχε κάνει το
ΤΕΕ για το προεδρικό διάταγµα 318 και άφησε στο τέλος, το
2004, ένα µεγάλο αριθµό τµηµάτων πανεπιστηµίων και ΤΕΙ χωρίς
επαγγελµατικά δικαιώµατα. Με µία συντονισµένη προσπάθεια
αυτό το διάστηµα εκδώσαµε προεδρικά διατάγµατα που αφο-
ρούν τριάντα τέσσερα τµήµατα Πανεπιστηµίων, ολοκληρώθηκε η
διαδικασία για άλλα δεκατρία τµήµατα πανεπιστηµίων, στο ΣΑΠΕ
βρίσκονται άλλα τρία και πρόκειται να προχωρήσουν και έχουν
εκδοθεί προεδρικά διατάγµατα για είκοσι δύο τµήµατα των ΤΕΙ.
Από πλευράς Υπουργείου Παιδείας, ΣΑΤΕ και διαδικασιών έχει
ολοκληρωθεί η διαδικασία και αναµένεται η συνυπογραφή. Προ-
χωρήσαµε σε χωροταξικό σχεδιασµό µε Επιτροπή στο πλαίσιο
του ΣΑΤΕ των ΤΕΙ και προχωρήσαµε σε ιδρύσεις νέων τµηµάτων
όπως αυτό της Ζακύνθου. ∆εν είναι τυχαίο ότι αυτό έχει αρκε-
τούς φοιτητές ενώ το άλλο που ιδρύθηκε το 2003 επί ΠΑΣΟΚ έχει
λίγους φοιτητές.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ: …(∆εν ακούστηκε)
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας

και Θρησκευµάτων): Παρακαλώ, µη µε διακόπτετε. Αυτό δεν
είναι τυχαίο διότι είναι θέµα γνωστικών αντικειµένων, διότι τα τµή-
µατα που έχουν πρόβληµα στα ΤΕΙ είναι αυτά τα οποία έγιναν
τότε µε πρόχειρο τρόπο και χωρίς σύγχρονο γνωστικό αντικεί-
µενο.

Όταν αντίστοιχο τµήµα είχε ιδρυθεί επί ΠΑΣΟΚ στην Κεφαλ-
λονιά και εισήχθησαν οκτώ φοιτητές, εµείς δεν επιτρέψαµε τη
λειτουργία του και µε νόµο αλλάξαµε το γνωστικό αντικείµενο
και πήγαν εκατόν ογδόντα φοιτητές. Έτσι αλλάξαµε στην Άµ-
φισσα γνωστικό αντικείµενο τµήµατος το οποίο έπαιρνε επτά φοι-
τητές και µετά την αλλαγή που έγινε σε τµήµα Εµπορίας και
∆ιαφήµισης πήρε εκατόν πενήντα φοιτητές. Πρέπει να σας ενη-
µερώσω -και µπορείτε να το δείτε από τα Πρακτικά της Επιτρο-
πής Μορφωτικών Υποθέσεων- ότι όταν ετέθη το θέµα της
βάσεως του «10», όλοι οι πρόεδροι των ΤΕΙ, η ΟΣΕΠ ΤΕΙ, ήταν
σύµφωνοι µ’ αυτήν τη ρύθµιση, διότι κρύβαµε το πρόβληµα
«κάτω από ένα χαλί». Οι φοιτητές που έµπαιναν µε βαθµό κάτω
από το «10» δεν έπαιρναν ποτέ πτυχίο. Υπάρχουν τµήµατα ΤΕΙ
όπου έχουν εγγραφεί από το 1997 χίλιοι φοιτητές και έχουν απο-
νεµηθεί είκοσι πέντε πτυχία, άρα οι εικονικές εγγραφές δεν λύ-
νουν το πρόβληµα. Εµείς φέραµε το θέµα και µε σύστηµα, µε
σχέδιο, µε συνεργασία και µε επιστηµονικό διάλογο µε τα ΤΕΙ
αντιµετωπίζουµε το πρόβληµα.

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε κάτι τελευταίο. Στο άρθρο 19 προ-
βλέπεται η εθελοντική συνεργασία ΤΕΙ και πανεπιστηµίων σε πε-

ριφερειακή βάση, διότι είναι αίτηµα και των ΤΕΙ και των πανεπι-
στηµίων ότι όπως έχουµε συνεργασία σε µεταπτυχιακό επίπεδο,
πρέπει να υπάρχει και συνεργασία µε προπτυχιακό.

Μιλάµε για την ίδια περιφέρεια, ώστε να µπορεί ένας φοιτη-
τής του ΤΕΙ ή ένας φοιτητής του πανεπιστηµίου να έχει ένα κοινό
πρόγραµµα προπτυχιακό, ένα κοινό µάθηµα, ένα κοινό ερευνη-
τικό έργο, να µπορεί να έχει µια επαφή ο φοιτητής µε το φοιτητή,
ο καθηγητής µε τον καθηγητή, το ίδρυµα µε το ίδρυµα.

Με αυτόν το σχεδιασµό, µε σύστηµα, µε µέθοδο και µε επι-
στηµονικά κριτήρια και κυρίως µε διάλογο µε την ακαδηµαϊκή
κοινότητα προχωρούµε και θα συνεχίσουµε να προχωρούµε.

Σε περαιτέρω ζητήµατα επί των άρθρων θα αναφερθούµε στη
συνέχεια.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ και

εγώ, κύριε Υφυπουργέ.
Ο κ. Παυλίδης έχει το λόγο για επτά λεπτά.
ΑΡΙΣΤΟΤΕΛΗΣ ΠΑΥΛΙ∆ΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επι-

τρέψτε µου να ακολουθήσω την τακτική των περισσοτέρων εκ
των προλαλησάντων, καθ’ όσον αφορά στην καταστροφή που
έπληξε την Αττική. Είµεθα και εµείς πυρόπληκτοι. Πριν από ένα
χρόνο η Ρόδος κάηκε και δεν ήταν η πρώτη φορά. Πάντως και
τότε όπως και σήµερα –και οφείλω να το δηλώσω αυτό- επεδεί-
χθη µια εξαιρετική προσπάθεια από όσους ενετάγησαν στο σύ-
στηµα κατασβέσεως της πυρκαγιάς.

Ατέλειες σηµειώθηκαν, πιθανώς και σήµερα να χρειαστεί να
αναλυθεί το τι έγινε, αλλά πάντως, κυρία Αράπογλου, κάποιοι
αξίζουν συγχαρητηρίων. ∆εν ξέρω εάν έχετε παρακολουθήσει
την τραγωδία από κοντά. Ατυχώς εγώ την έχω παρακολουθήσει.
Αυτοθυσία ανεπανάληπτη όσων επιχειρούν να µετάσχουν στην
κατάσβεση. Και σήµερα οφείλω και εγώ να τους συγχαρώ.

Άρα, επιτρέψτε µου, διακατεχόµενος από δωδεκανησιακό σο-
βινισµό να συγχαρώ ιδιαίτερα δεκαπέντε εθελοντές δασοπυρο-
σβέστες ιδιώτες, οι οποίοι εγκατέλειψαν τις δουλειές τους,
πήραν τα οχήµατά τους, µπήκαν σε ένα καράβι, κι από τη Ρόδο
ήρθαν στον Πειραιά και από εκεί, σε συνεννόηση µε τη Νοµαρ-
χία Ανατολικής Αττικής, ενετάγησαν στο σύστηµα.

ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ: Αυτή είναι η καλή Ελλάδα.
ΑΡΙΣΤΟΤΕΛΗΣ ΠΑΥΛΙ∆ΗΣ: ∆εν ξέρω τι προσέφεραν, δεν

µπορώ να το αξιολογήσω εγώ, πάντως το υπογραµµίζω. Ο εθε-
λοντισµός, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για µια ακόµη φορά –
οι ∆ωδεκανήσιοι έχουµε παράδοση στον εθελοντισµό, όπως και
άλλοι Έλληνες- έδωσε ένα καλό µάθηµα. Εύχοµαι γρήγορα να
κλείσει αυτή η υπόθεση που πλήγωσε όλους µας.

Για το νοµοσχέδιο τώρα αυτό καθ’ εαυτό, ακούσθηκαν διά-
φορα σχόλια. Κύριε Υφυπουργέ, θα έπρεπε ιστορικά να παρου-
σιάσετε τις διατάξεις που περιλαµβάνει το νοµοσχέδιό σας. ∆εν
είναι εφευρέσεις ή εµπνεύσεις του καιρού αυτού. Τις περισσό-
τερες εξ αυτών τις θυµάµαι να σύρονται από συρτάρι σε συρ-
τάρι εδώ και χρόνια. Καλά κάµατε και τις µαζέψατε, αλλά µαζί µε
τις διατάξεις µαζέψτε και µια πρόταση που αναφέρεται πάλι σε
πληγέντες από καταστροφή. Κύριε Υφυπουργέ, µην αφήσετε τα
παιδιά της Λάκουϊλα χωρίς κάποια θετική αντιµετώπιση.

Κύριοι συνάδελφοι, στην ιταλική «aquila» σηµαίνει αετός. ∆εν
ξέρω εάν είναι αετοί κατά την αντίληψη, πάντως ας τους αφή-
σουµε να πετάξουν και να µην γίνουν, όπως ένας ποιητής Ιταλός
λέγει, «aquiline». «Aquilone», κύριοι συνάδελφοι, είναι ο χαρταε-
τός και ο ποιητής περιγράφει ένα χαρταετό που ανεβαίνει ψηλά
και ξάφνου κόβεται το νήµα και χάνεται ο χαρταετός.

Να µη γίνει έτσι. Ας επιδείξει το Υπουργείο µε τον τρόπο που
εκείνο πιστεύει µια ειδική διάθεση αντιµετώπισης σεισµοπλή-
κτων. Μιλάµε για πυρόπληκτους. Έχουµε και σεισµόπληκτους.
∆είτε το εσείς. Έχετε την ευκαιρία τώρα µε τροπολογία που υπο-
γράφουν εκπρόσωποι όλων των κοµµάτων, συνάδελφοι από όλα
τα κόµµατα.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Πλην του ΠΑΣΟΚ.
ΑΡΙΣΤΟΤΕΛΗΣ ΠΑΥΛΙ∆ΗΣ: Ναι, πλην του ΠΑΣΟΚ.
Μετά την παρατήρηση αυτή θέλω να περάσω σε θέµατα που

περιλαµβάνει το νοµοσχέδιο µε πολλή προσοχή, κάνοντας όµως
και αναφορά σε ζητήµατα της εκλογικής µας περιφέρειας, διότι
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ξέρετε ότι εµείς κυρίως είµεθα Βουλευτές επαρχίας και ό,τι και
να κάνουµε δεν µπορούµε να ξεφύγουµε.

Αναφέρω, κύριε Υφυπουργέ, και παρακαλώ κάµετε ότι εσείς
νοµίζετε, τα της Πατµιάδος Εκκλησιασικής Σχολής. ∆εν είµαι µα-
ξιµαλιστής, να ζητώ ανωτατοποίηση. Τουλάχιστον επιβίωση. Ρυθ-
µίστε το. Αναφέροµαι, όµως, στα τα της ανωτατοποιήσεως των
τουριστικών σπουδών. Μου χτυπάει λίγο περίεργα αυτή η όλη
δραστηριότητα να είναι εγκατεστηµένη στην ωραία Χίο. Μα, το
φυσικό της περιβάλλον είναι η Ρόδος. Και έχετε Πανεπιστήµιο
του Αιγαίου µε σχολές και εκεί.

Και πηγαίνω τώρα σε εκείνη την τροπολογία σας, σε εκείνη τη
διάταξη πλέον, διά της οποίας ιδρύεται το Πανεπιστήµιο της ∆υ-
τικής Ελλάδος µε έδρα το Αγρίνιο. Πάλι θυµούµαι τα της νησιω-
τικής µου καταγωγής. Συγχαρητήρια. Κάµατε µια έξυπνη κίνηση.
Τέσσερα τµήµατα του Πανεπιστηµίου Ιωαννίνων συνιστούν µια
οµάδα, η οποία θα αποτελέσει τον πυρήνα ιδρύµατος ΑΕΙ µε ό,τι
αυτό συνεπάγεται.

Και κάµατε και µια άλλη έξυπνη κίνηση. Το προικοδοτήσατε.
Του δώσατε εκατόν εβδοµήντα οκτώ στρέµµατα από το πάλαι
ποτέ αεροδρόµιο Αγρινίου, ώστε εκεί να κτιστεί ό,τι είναι απα-
ραίτητο για να λειτουργήσει αυτό το νεοϊδρυθέν πανεπιστήµιο.
Γι’ αυτό σας λέω, κάντε κάτι παρόµοιο στη Ρόδο που έχει το κρά-
τος µας, το Υπουργείο Γεωργίας, επτακόσια στρέµµατα στον Κα-
λαµώνα εγκαταλελειµµένα, ρηµαδιό. Καταπατούνται κάθε µέρα.
∆ώστε τα στο Πανεπιστήµιο του Αιγαίου και προϊόντος του χρό-
νου ας γίνει το campus, κατά την αµερικανική έκφραση, του Πα-
νεπιστηµίου του Αιγαίου µε τις σχολές τις εγκατεστηµένες στη
Ρόδο.

Όµως, ήρθε η ώρα να αντιµετωπίσετε και ένα άλλο θέµα. Κα-
ταθέτω πρόταση συνταχθείσα µετά τη συνάντηση της 3ης Ιου-
λίου εις τη Χίο, διά της οποίας προτείνεται ίδρυση Ιπποκρατείου
Σχολής Επιστηµών Υγείας. ∆εν είµαι, επαναλαµβάνω, µαξιµαλι-
στής, αλλά εσείς και εγώ, κύριε Υφυπουργέ, αποτελεσµατικά συ-
νεργαστήκαµε, όταν ήµουν στο Υπουργείο Αιγαίου και
Νησιωτικής Πολιτικής για να ιδρυθεί το Τµήµα Τροφίµων και ∆ια-
τροφής µε έδρα τη Λήµνο, το οποίο από εφέτος δέχεται σπου-
δαστές.

Ήταν παράλληλη η πρόταση για την Κω. Είναι µια υπόθεση
από το 1998. Το Πανεπιστήµιο τότε µε πολύ σκεπτικισµό το είδε
και κάπως δειλά. Προχώρησε, όµως, βελτιώθηκαν οι απόψεις,
πέρασε από Υπουργικό Συµβούλιο επί ΠΑΣΟΚ το 2003, αλλά δεν
υλοποιήθηκε τίποτε. Προχωρήσαµε όµως. Η Λήµνος σήµερα που
µιλούµε δέχεται σπουδαστές. Ήρθε η σειρά της Κω. Είναι χρέος.
Και έχει και µια ιστορική διάσταση. Τα ∆ιεθνές Ιπποκράτειο
Ίδρυµα Κω είναι έµπνευση του αειµνήστου καθηγητή Οικονόµου.
Υπάρχει κτήριο, υπάρχει ίδρυµα, µε εκατόν ογδόντα στρέµµατα
στην ιδιοκτησία του κοντά στο Ασκληπιείο της Κω.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή).

∆ώστε µου ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ένα λεπτό µόνο θα

σας δώσω.
ΑΡΙΣΤΟΤΕΛΗΣ ΠΑΥΛΙ∆ΗΣ: Λέγει, λοιπόν, στο καταστατικό του

ότι µεταξύ των σκοπών του είναι –ποιος άλλος;- «η βαθµιαία ανα-
σύσταση της αρχαίας Ιατρικής Σχολής της Κω µε διεθνή χαρα-
κτήρα και Νέο-Ιπποκράτειο εξέλιξη και η δηµιουργία εν Κω
∆ιεθνούς Ιατρικού Κέντρου».

Θα γίνουν όλα αυτά; Ε, κάποια στιγµή. Ήδη ξεκινά το νέο νο-
σοκοµείο της Κω –στα χαρτιά επί του παρόντος- µε µορφή Ια-
τρικού Κέντρου, που συνάδει µε το περιβάλλον της Κω της
πατρίδος του Ιπποκράτους.

Κύριε Υπουργέ, δεχθείτε την ιδέα. Ας µην επαναλάβουµε ότι
δεν έχουµε παράδες. Τούτο το κράτος ποτέ δεν είχε παράδες,
αλλά πάντα κάτι έκανε -καλή ώρα ότι κάναµε στη Λήµνο. Σας κα-
ταθέτω, λοιπόν, την πρόταση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή).

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ολοκληρώστε,
κύριε Παυλίδη.

ΑΡΙΣΤΟΤΕΛΗΣ ΠΑΥΛΙ∆ΗΣ: Έχει ήδη διαµορφωθεί. Προβλέ-
πει τέσσερα τµήµατα και ένα µεταπτυχιακό. Ας ξεκινήσουµε από

το µεταπτυχιακό και µάλιστα διατµηµατικό περί τη Βιοιατρική
και τη Βιοηθική και από εκεί και πέρα τα πράγµατα θα ακολου-
θήσουν το δρόµο τους, αλλά µην απορρίπτουµε την ιδέα. ‘Ηδη οι
πολίτες έχουν οργανώσει επιτροπές. Στηρίζουν την ιδέα. Και το
λέγω αυτό, διότι στην εισηγητική έκθεση περί του Πανεπιστηµίου
του Αγρινίου επικαλείστε και τις απόψεις των πολιτών. Είναι, λοι-
πόν, µια λαµπρά ευκαιρία αυτά τώρα που καταθέτω να τα λάβετε
υπ’ όψιν σας και αναλόγως να ξεκινήσετε. Και επειδή και η ιδέα
αυτή είναι αποδεκτή από όλα τα κόµµατα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ολοκληρώστε,
κύριε Παυλίδη.

Το κουδούνι κτυπάει για εσάς.
ΑΡΙΣΤΟΤΕΛΗΣ ΠΑΥΛΙ∆ΗΣ: Κάντε µία προσπάθεια που δεν θα

έχει, άλλωστε, αντίθετες απόψεις.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αριστοτέλης Παυλίδης

καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής).

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει η κ. ∆ιαµαντοπούλου.
ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι σαφές ότι όλη η Ελλάδα

είναι συγκλονισµένη µπροστά στην τεράστια καταστροφή, µπρο-
στά σε γεγονότα που έχουν και θα έχουν επιπτώσεις κοινωνικές,
αναπτυξιακές, οικονοµικές για όλα τα επόµενα χρόνια. Τόσο ο
κύριος Υπουργός, όσο και ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της
Νέας ∆ηµοκρατίας επιχείρησαν να δώσουν οδηγίες αντιπολι-
τευτικής πρακτικής µέσα σε αυτήΝ την Αίθουσα.

Θα έλεγα, λοιπόν, ότι επειδή δεν υπάρχουν θέµατα, στα οποία
επιτρέπεται η αντιπολίτευση και θέµατα στα οποία δεν επιτρέ-
πεται η αντιπολίτευση, γιατί όλα τα ζητήµατα είναι εθνικής ση-
µασίας και οι πυρκαγιές και οι καταστροφές και το
µεταναστευτικό και η παιδεία και η εξωτερική πολιτική, η Αντι-
πολίτευση είναι εδώ και έχει έργο µε εντολή του ελληνικού λαού
και να ελέγχει και να κρίνει και να προτείνει.

Είναι σηµαντικό, ενθυµούµενοι όλοι και το ύφος και το ήθος
και το περιεχόµενο της αντιπολίτευσης σε πολλές κρίσιµες στιγ-
µές, της Νέας ∆ηµοκρατίας στο παρελθόν, να υπογραµµίσουµε
το ύφος και το περιεχόµενο της αντιπολίτευσης του Γιώργου Πα-
πανδρέου και του ΠΑΣΟΚ όλες αυτές τις ηµέρες. Τα µαθήµατα,
λοιπόν, περί του ύφους και του ήθους της αντιπολίτευσης ας τα
κρατήσει η Νέα ∆ηµοκρατία για τον εαυτό της, γιατί θα της χρη-
σιµεύσουν πάρα πολύ σύντοµα.

Αυτό, που θα µπορούσαµε να βρούµε ως κοινό σηµείο των
πυρκαγιών και του νοµοσχεδίου που συζητάµε σήµερα είναι ότι
η κυβέρνηση ενώ παθαίνει δεν µαθαίνει. Το δράµα είναι ότι πα-
θαίνει στις πλάτες του ελληνικού λαού. Το 2007 είχαµε τροµα-
κτικές πυρκαγιές. Επαναλήφθηκαν όλα τα λάθη το 2009.

Σήµερα βγήκαν τα αποτελέσµατα. Έχουµε για τρίτη χρονιά το
δυσάρεστο φαινόµενο να έχουµε περίπου είκοσι χιλιάδες κενές
θέσεις στα ΤΕΙ. Είναι και σε πανεπιστήµια, αλλά είναι κυρίως στο
χώρο των ΤΕΙ και κυρίως σε πολλά περιφερειακά ΤΕΙ, αλλά όχι
µόνο. Εάν κανείς αναλύσει αυτό το φαινόµενο θα πρέπει να βγά-
λει κάποια συµπεράσµατα.

Το πρώτο συµπέρασµα είναι ότι η χώρα προσφέρει περισσό-
τερες ευκαιρίες µάθησης στα Ελληνόπουλα όχι από τη ζήτηση
αλλά από τις δυνατότητες που έχουν τα παιδιά των Ελλήνων να
ανταποκριθούν στις απαιτήσεις για ανώτατη εκπαίδευση. ∆ηλαδή
µένουν κενές θέσεις γιατί οι Ελληνόπαιδες δεν έχουν τη δυνα-
τότητα και τις προϋποθέσεις να καλύψουν αυτές τις θέσεις. Αυτό
σηµαίνει τεράστια κρίση στη δευτεροβάθµια εκπαίδευση, γιατί
βεβαίως δεν είναι θέµα χρωµοσωµάτων. Είναι θέµα του πώς λει-
τουργεί η δευτεροβάθµια εκπαίδευση ώστε να παράγει νέους και
πολίτες, οι οποίοι µπορούν να πάνε στην τριτοβάθµια εκπαί-
δευση.

Τεράστια κρίση και στην τριτοβάθµια εκπαίδευση, η οποία δεν
µπορεί να λειτουργήσει τα τµήµατά της σε πλήρη ανάπτυξη γιατί
δεν έχει φοιτητές που να έχουν τις δυνατότητες. Εάν αυτά τα συ-
µπεράσµατα βγαίνουν ως πρώτη ανάγνωση, πάµε και στα επό-
µενα. Έχουµε συνεχώς και µεγαλύτερη διαρροή φοιτητών, άρα
µυαλών και νέων ανθρώπων, προς το εξωτερικό. Και βεβαίως
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έχουµε τεράστια αύξηση του αριθµού των νέων ανθρώπων που
πηγαίνουν σε κάθε είδους ιδιωτικά εκπαιδευτήρια.

Το θέµα των µεταλυκειακών εκπαιδευτηρίων της χώρας, τα
οποία ονοµάστηκαν κολλέγια, µε το νόµο σας, έχει συζητηθεί
επανειληµµένως. Υπάρχουν δύο πολύ σοβαρά ζητήµατα που
συνδέονται και µ’ αυτό το νοµοσχέδιο και στα οποία πρέπει να
απαντήσετε, κύριε Υπουργέ, γιατί υπάρχουν ερωτήσεις µέσα στο
καλοκαίρι.

Το πρώτο είναι τι γίνεται και πώς αντιµετωπίζει το Υπουργείο
το τεράστιο πρόβληµα της διαφήµισης των κολλεγίων τα οποία
έχουν παραπλανητικά στοιχεία και αυτή την περίοδο θεριεύουν,
είναι παντού, είναι στους δρόµους, τα βλέπουµε σε µεγάλα πλα-
κάτ, είναι σε όλες τις εφηµερίδες, είναι σε όλα τα κανάλια. Ποιος
ελέγχει την παραπλανητική διαφήµιση; Κάναµε ερώτηση πέρυσι,
µας παραπέµψατε σε άλλο Υπουργείο, ξανακάναµε φέτος και
δεν έχουµε απάντηση.

Το δεύτερο είναι ότι προχωράτε σε αδειοδοτήσεις µε πλήρη
αδιαφάνεια, µε επιτροπή η οποία δεν συνεδριάζει κανονικά, µε
παραιτήσεις µελών της επιτροπής και του πανεπιστηµιακού εκ-
προσώπου και του αντίστοιχου εκπροσώπου των ΤΕΙ και προχω-
ράτε σε αδειοδοτήσεις και διευθέτηση αυτού του τόσο
ευαίσθητου θέµατος εγείροντας τεράστια ερωτηµατικά στο ποι-
ους εξυπηρετείτε και µε ποιους όρους λειτουργείτε.

Για όλη αυτή την εξαιρετικά δυσάρεστη κατάσταση, όλα αυτά
τα προβλήµατα τα οποία επιδεινώνονται, τι κάνατε; ∆εν παρου-
σιάζω µία ιδανική κατάσταση του παρελθόντος, την οποία εσείς
καταστρέψατε. Παρουσιάζουµε και ξέρουµε όλοι ότι υπήρχαν
σηµαντικά θετικά και σηµαντικά αρνητικά στο παρελθόν. Υπήρξε
πραγµατικά ένας πολύ µεγάλος αριθµός νέων σχολών, δηµιουρ-
γήθηκαν πανεπιστηµιακές σχολές και σχολές ΤΕΙ σε όλη τη
χώρα, δεν έγιναν πάντοτε µε τους όρους που έπρεπε και βεβαίως
όλοι γνωρίζαµε και ξέραµε ότι πρέπει να αλλάξουµε ρότα στη
συγκεκριµένη κατεύθυνση. Επιδεινώσατε όλα τα προβλήµατα
χωρίς να προχωρήσετε σε τίποτε θετικό.

Τι κάνει αυτό το νοµοσχέδιο; Η φιλοδοξία σας, όπως την έχετε
περιγράψει, είναι να ολοκληρώσετε ακαδηµαϊκά τα τεχνολογικά
ιδρύµατα. Πρώτον, πρέπει να πούµε κάτι καθαρό εδώ µέσα. Είναι
άλλο τα πανεπιστήµια και άλλο τα ΤΕΙ. ∆εν µπορεί να λέµε ότι
είναι όλα το ίδιο, γιατί αν όλα είναι το ίδιο, τότε δεν θα υπάρχουν
ούτε πανεπιστήµια ούτε ΤΕΙ.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κανείς δεν το είπε αυτό.
ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ: Τι κάνετε; Μέσα στην αιτιολογική

έκθεση, κύριε εισηγητά, µέτρησα δεκατέσσερις φορές την εξής
έκφραση: «Όπως συµβαίνει και στα πανεπιστήµια». ∆εν κάνουµε,
λοιπόν, µία προσπάθεια να ολοκληρώσουµε και να βελτιώσουµε
τα ΤΕΙ, αλλά παίρνουµε και κάνουµε αντιγραφή του τι γίνεται στα
πανεπιστήµια. Θα πάρω µόνο µία διάταξη επί της οποίας θα
ήθελα την απάντησή σας, κύριε Υπουργέ. Έχουν µιλήσει και
άλλοι συνάδελφοι. Επιλέξατε µε µία γραµµούλα να πείτε ότι
επειδή συµβαίνει αυτό στα πανεπιστήµια...

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

∆ύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Θα έχετε δύο

λεπτά, αλλά όχι παραπάνω, κυρία ∆ιαµαντοπούλου.
ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ: Με µία απλή γραµµούλα, λοιπόν,

τις δεκαπέντε εβδοµάδες το εξάµηνο τις κάνετε δεκατρείς. Ποια
είναι η αιτιολογία; Ότι αφού αυτό συµβαίνει στα πανεπιστήµια, να
έχουµε και στα ΤΕΙ λιγότερο, γιατί αυτό είναι αναβάθµιση. ∆ύο
εβδοµάδες λιγότερο το εξάµηνο, σηµαίνει ένα µήνα το χρόνο.
Στα οκτώ εξάµηνα που έχουν τα ΤΕΙ σηµαίνει δεκαέξι εβδοµά-
δες. ∆ηλαδή για να αναβαθµίσετε τα ΤΕΙ µε το σχέδιο νόµου µει-
ώνετε κατά ένα εξάµηνο τον πραγµατικό χρόνο σπουδών.

Θέλω να σας ρωτήσω το εξής: Υπάρχει µελέτη γι’ αυτό; Έχετε
µελετήσει ότι πρέπει να µειωθούν τα προγράµµατα σπουδών, ότι
πρέπει να µειωθούν οι εκπαιδευτικές ώρες; Έχετε συνεννοηθεί
και υπάρχει για όλα τα διακόσια πέντε ΤΕΙ της χώρας αλλαγή του
εκπαιδευτικού προγράµµατος; Μπορούµε εδώ µέσα, έτσι µε µία
λέξη, επειδή αυτό συµβαίνει στα πανεπιστήµια, να µειώσουµε το
χρόνο διδασκαλίας κατά ένα εξάµηνο;

Να σας ρωτήσω και κάτι άλλο. Οι εκπαιδευτικοί τι θα κάνουν

αυτές τις δύο εβδοµάδες που θα είναι λιγότερο κάθε εξάµηνο;
Ποια εκπαιδευτική λογική και ποια ποιότητα της παιδείας µας
οδηγεί στο να µειώνουµε τον εκπαιδευτικό χρόνο;

Είπατε βεβαίως και το άλλο σηµαντικό. Ότι όπως στα πανεπι-
στήµια δίνεται εκπαιδευτική άδεια µέχρι του τέλους του εκπαι-
δευτικού βίου να το κάνουµε και στα ΤΕΙ. Είναι σωστό αυτό που
γίνεται στα πανεπιστήµια; Είναι σωστό ότι κάποιος µπορεί στα
εξήντα δύο του χρόνια, µε χρήµατα του ελληνικού λαού, να πάρει
τρία χρόνια άδεια για ερευνητικό έργο, το οποίο δεν θα αποδώ-
σει ποτέ στην Ελλάδα; Επειδή συµβαίνει στα πανεπιστήµια είναι
a priori σωστό και το κάνουµε και στα ΤΕΙ;

∆εν υπάρχει, όµως, καµµία προσπάθεια για ουσιαστική ανα-
βάθµιση των ΤΕΙ. Υπάρχει µία βεβιασµένη προσπάθεια να κάνετε
copy paste –όπως είπε και ο κ. Μπόλαρης- του τι συµβαίνει στα
πανεπιστήµια, ανεξάρτητα από το αν είναι καλό ή κακό, ανεξάρ-
τητα από το αν ταιριάζει ή όχι στα τεχνολογικά ιδρύµατα. Οδη-
γείτε τελικά δια του νοµοσχεδίου σας στην υποβάθµιση, που δεν
είναι όµως η µόνη.

Να θυµίσω ότι τα δέκα ΤΕΙ στα οποία ανακοινώσατε, σε κα-
νένα από αυτά δεν υπάρχουν νέες υποδοµές και πραγµατικά δεν
ξέρουν πού πάνε. Να πούµε ότι παραλάβατε δύο χιλιάδες επτα-
κόσια άτοµα προσωπικό στα ΤΕΙ, µέσα σε τέσσερα χρόνια είναι
δύο χιλιάδες διακόσια ογδόντα και να πούµε ότι οι λειτουργικές
δαπάνες σε αναλογία ΑΕΙ/ΤΕΙ, είναι πέντε προς ένα. Αυτό σηµαί-
νει ότι και νοµοθετικά τα υποβαθµίζετε και επί της ουσίας. Κύριε
Υπουργέ, δεν έχετε κάνει το παραµικρό βήµα που να δείχνει ότι
τα ΤΕΙ αξίζουν µία διαφορετική πολιτική.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Έχει το δικαίωµα προτασσόµενης δευτερολογίας ο κ. Καντε-
ρές.

Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΝΤΕΡΕΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς να εκφράσω τη λύπη µου για τους πληγέντες συ-

µπολίτες µου της βορειοανατολικής Αττικής, αλλά και των Βιλίων
και της Μάνδρας και να ευχηθούµε όλοι µας ο φετινός χειµώνας
να µη χτυπήσει µε πληµµύρες τις παραπάνω περιοχές.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το παρόν νοµοσχέδιο, τόσο
στο πρώτο κεφάλαιο, που προβλέπεται ρύθµιση σε θέµατα του
τεχνολογικού τοµέα, όσο και στο δεύτερο κεφάλαιο, που ανα-
φέρεται στα θέµατα των ιδρυµάτων ανώτατης εκπαίδευσης, δι-
ευκρινίζονται και ρυθµίζονται σηµαντικά θέµατα που
απασχολούσαν το χώρο της τριτοβάθµιας εκπαίδευσης.

Η συγκεκριµένη πρόταση νόµου αποτελεί τη συνέχεια του µε-
ταρρυθµιστικού έργου που υλοποιεί η Κυβέρνηση της Νέας ∆η-
µοκρατίας στον τοµέα της παιδείας και πιο συγκεκριµένα σε ό,τι
αφορά τη λειτουργία των ΑΕΙ και ΤΕΙ της χώρας.

Η συγκεκριµένη Κυβέρνηση ήταν αυτή που ήλθε να αντικατα-
στήσει τον παλαιό νόµο- πλαίσιο για την τριτοβάθµια εκπαίδευση,
ένα νόµο που λειτουργούσε από τη δεκαετία του 1980 για τις
ανάγκες της τότε εποχής και όχι της σηµερινής, όπου αποβλέπει
σε ένα σύγχρονο ελληνικό πανεπιστήµιο µε υποδοµές, εκπαι-
δευτική αρτιότητα και ερευνητική πρωτοπορία.

Το συγκεκριµένο σχέδιο νόµου ρυθµίζει την ίδρυση, κατάρ-
γηση, συγχώνευση ή µετονοµασία των εργαστηρίων που ανή-
κουν σε τµήµα τεχνολογικού ιδρύµατος. Καθορίζονται οι σκοποί
των εργαστηρίων των ΤΕΙ µε βασικότερο αυτό της ερευνητικής
δραστηριότητας και τη δηµιουργία οµάδων ερευνητών, προκει-
µένου τα κέντρα τεχνολογικής έρευνας να διασφαλίσουν την
έρευνα τόσο σε προπτυχιακό όσο και σε µεταπτυχιακό επίπεδο.

Τα εργαστήρια των τεχνολογικών εκπαιδευτικών ιδρυµάτων
εκτός του διδακτικού τους σκοπού, είναι απαραίτητο για την
ερευνητική τους βιωσιµότητα να δηµιουργήσουν τις κατάλληλες
συνθήκες για συνεργασία µε εκπαιδευτικά ιδρύµατα και ερευνη-
τικά κέντρα είτε του εσωτερικού είτε του εξωτερικού, εφόσον οι
στόχοι των εργαστηρίων είναι ταυτόσηµοι.

Ακόµη τα εργαστήρια των ΤΕΙ καλούνται να συντονίσουν διά-
φορα ερευνητικά προγράµµατα σε επί µέρους ερευνητικούς χώ-
ρους έχοντας αναβαθµισµένο ρόλο στην ερευνητική τους
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δραστηριότητα. Καθορίζεται επίσης η διεύθυνση του κάθε ερ-
γαστηρίου του ΤΕΙ µε ορισµό του διευθυντού ύστερα από από-
φαση της γενικής συνέλευσης του τµήµατος.

∆ιευκρινίζονται οι πηγές των εσόδων των εργαστηρίων των ΤΕΙ
που µπορεί να προέρχονται είτε από υλοποίηση ερευνητικών
προγραµµάτων είτε ακόµη από δωρεές ή και κληρονοµιές.

Σηµαντικό σηµείο της πρότασης νόµου αποτελεί ο καθορισµός
των γνωστικών αντικειµένων των µελών του εκπαιδευτικού προ-
σωπικού από την εκάστοτε γενική συνέλευση ειδικής σύνθεσης
του οικείου τµήµατος, καθώς και τα δικαιώµατά τους στην περί-
πτωση που αυτοί αποχωρούν και συνταξιοδοτούνται.

Για παράδειγµα η διατήρηση της ιδιότητας των συνταξιοδο-
τηµένων καθηγητών ΤΕΙ ως µελών των συµβουλευτικών επιτρο-
πών για υποψηφίους διδάκτορες ή η δυνατότητα που τους
παρέχεται για παράδοση σε µεταπτυχιακά µαθήµατα, βοηθάει
τόσο τους φοιτητές όσο και τα νεότερα µέλη του εκπαιδευτικού
προσωπικού για βελτιστοποίηση της ακαδηµαϊκής ποιότητας του
τµήµατος και της σχολής, χωρίς να διακόπτεται απότοµα η εκ-
παιδευτική και ερευνητική αλληλουχία στη λειτουργία της σχο-
λής.

Ακόµη ξεκαθαρίζεται η εξέλιξη και το δικαίωµα µονιµοποίησης
των αναπληρωτών καθηγητών και των επίκουρων καθηγητών
αντίστοιχα, αλλά και οι όροι πλήρωσης και προκήρυξης θέσεων
µελών του εκπαιδευτικού προσωπικού των ΤΕΙ.

Το σχέδιο νόµου κάνει αναφορά στο διορισµό κατόπιν εκλο-
γής ή εξέλιξης των µελών εκπαιδευτικού προσωπικού των ΤΕΙ και
στα νοµικά κωλύµατα που συντρέχουν από την κείµενη νοµοθε-
σία. Επίσης αναφέρεται το θέµα των εκπαιδευτικών αδειών των
καθηγητών των ΤΕΙ, όπου ο χρόνος αυτών εξαρτάται από τα χρό-
νια υπηρεσίας, καθώς και ο σκοπός των εκπαιδευτικών αδειών,
που δεν είναι άλλος από την περαιτέρω ερευνητική δραστηριό-
τητα του µέλους του εκπαιδευτικού προσωπικού του τµήµατος
µέσω της συµµετοχής του σε ερευνητικά προγράµµατα.

Γίνεται ορισµός για το παράρτηµα κάποιου ΤΕΙ µε συγκεκρι-
µένη χιλιοµετρική απόσταση από την έδρα του ΤΕΙ -τριάντα χι-
λιόµετρα- µε ανώτερη λειτουργία δύο σχολών ή σε περίπτωση
τεσσάρων ανεξαρτήτων τµηµάτων, ενώ υπάρχει σύσταση των
νέων θέσεων εκπαιδευτικού προσωπικού και ειδικού τεχνικού
προσωπικού.

Καθορίζεται η διάρκεια των εξαµήνων στα ΤΕΙ, όπου η διάρ-
κεια είναι δεκατρείς εβδοµάδες διδασκαλίας, προστατεύοντας
µε αυτόν τον τρόπο την ακαδηµαϊκή αξιοπιστία των σχολών σε
περιπτώσεις καταλήψεων, που είναι γνωστό άλλωστε φαινόµενο
–χρόνια τώρα συνεχίζει να υπάρχει- και απεργιών στα ΤΕΙ και η
διδασκαλία από επιστηµονικούς και εργαστηριακούς συνεργά-
τες, καθώς και εκπαιδευτικούς ειδικών µαθηµάτων ΤΕΙ.

Το διεθνοποιηµένο ακαδηµαϊκό περιβάλλον απαιτεί συνεχείς
αλλαγές και αναπροσαρµογή των προγραµµάτων των σχολών
στις ανάγκες της κοινωνίας, µε αποτέλεσµα να είναι αναγκαίες οι
συγχωνεύσεις ή οι µετονοµασίες των τµηµάτων ΤΕΙ όπου αυτές
απαιτούνται, προκειµένου να γίνουν πιο ανταγωνιστικά και βιώ-
σιµα. Ακόµη προβλέπεται η περίπτωση της αναγκαίας κατάργη-
σης ενός τµήµατος ΤΕΙ, χωρίς να επιφέρει αρνητικά
αποτελέσµατα τόσο για τους φοιτητές όσο και για το διδακτικό
προσωπικό του τµήµατος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση νόµου της Κυβέρ-
νησης κάνει αναφορά και στην κατοχύρωση των επαγγελµατικών
δικαιωµάτων των πτυχιούχων, τόσο των νεοϊδρυοµένων τµηµά-
των ΤΕΙ όσο και των πτυχιούχων των ήδη υφισταµένων τµηµά-
των.

Καθίσταται δυνατή η συνεργασία µεταξύ ΤΕΙ και πανεπιστη-
µιακού ιδρύµατος που έχουν έδρα την ίδια περιφέρεια, µε την
από κοινού διεξαγωγή µαθηµάτων ή άλλου είδους ακαδηµαϊκών
δραστηριοτήτων ή συνεργασιών.

Τέλος, δηµιουργούνται προϋποθέσεις για την εκλογή των κα-
θηγητών εφαρµογών και στο Κέντρο Ξένων Γλωσσών και Φυσι-
κής Αγωγής, αλλά και στα θέµατα των συµπράξεων δηµοσίου και
ιδιωτικού τοµέα, προκειµένου να αποφευχθούν οι γραφειοκρατι-
κές διαδικασίες και να επιταχυνθούν οι διαδικασίες ανέγερσης
και λειτουργίας νέων κτηριακών υποδοµών για τα τεχνολογικά
εκπαιδευτικά ιδρύµατα.

Συν τοις άλλοις στο σχέδιο νόµου το δεύτερο κεφάλαιο ανα-
φέρεται σε θέµατα ιδρυµάτων ανώτατης εκπαίδευσης, δηλαδή
ο προγραµµατισµός θέσεων ειδικού εργαστηριακού και διδακτι-
κού προσωπικού, αλλά και του ειδικού τεχνικού εργαστηριακού
προσωπικού, ενώ διευκρινίζονται και ζητήµατα όπως οι κατατα-
κτήριες εξετάσεις, οι απολύσεις λόγω συµπληρώσεως ορίου ηλι-
κίας και τα προγράµµατα µεταπτυχιακών σπουδών.

Η Κυβέρνηση, µε στόχο την περαιτέρω πρόοδο και αναβάθ-
µιση της τριτοβάθµιας εκπαίδευσης, έρχεται να επιλύσει θέµατα
όπως αυτά της αρχής διασφάλισης της ποιότητας της ανώτατης
εκπαίδευσης, τα θέµατα λειτουργικότητας του ∆ιεθνούς Πανε-
πιστηµίου της Ελλάδας, το σύστηµα διαχείρισης επάρκειας του
Ιδρύµατος Κρατικών Υποτροφιών, τα ερευνητικά πανεπιστηµιακά
ινστιτούτα και τη λειτουργία τους.

Επίσης, ορίζονται οι προϋποθέσεις για µετεγγραφές των φοι-
τητών από ένα τµήµα µιας σχολής σε ένα άλλο αντίστοιχο τµήµα,
το ζήτηµα των ξένων γλωσσών, οι µετακινήσεις των ΑΜΕΑ και οι
προϋποθέσεις εισαγωγής στην τριτοβάθµια εκπαίδευση ατόµων
που πάσχουν από σοβαρές παθήσεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στόχος του νοµοσχεδίου είναι
η ρύθµιση θεµάτων του πανεπιστηµιακού και τεχνολογικού τοµέα
της ανώτατης εκπαίδευσης µε σκοπό την ποιοτικότερη και πε-
ρισσότερο αναβαθµισµένη παροχή εκπαίδευσης στον ευαίσθητο
χώρο της παιδείας στη χώρα µας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστούµε,
κύριε Καντερέ.

Εξαντλήθηκε ο κατάλογος των αγορητών επί της αρχής.
Υπάρχει κανείς εκ των εισηγητών που να θέλει να δευτερολογή-
σει;

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ορίστε, κύριε Αυ-

γενάκη.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι σαφές ότι

όλη η Ελλάδα είναι συγκλονισµένη από τη µεγάλη οικολογική κα-
ταστροφή που έχει υποστεί το λεκανοπέδιο της Αττικής τις τε-
λευταίες ηµέρες. Είναι ενθαρρυντικό ότι πέρα από τη µεγάλη
προσφορά των δασοπυροσβεστών, είχαµε και µεγάλη προσφορά
εθελοντών. Οφείλουµε λοιπόν όλοι µας σε αυτήν την Αίθουσα να
τους πούµε ένα µεγάλο «µπράβο», αλλά και ένα µεγάλο «ευχα-
ριστώ» για την αυταπάρνηση, τη µεγάλη προσφορά στην πα-
τρίδα, αλλά και στους συµπολίτες µας.

Επιτρέψτε µου τώρα να φωτίσω δύο-τρία σηµεία που θεωρώ
κρίσιµα για την παρούσα συζήτηση, γιατί σήµερα ακούστηκαν
διάφορα σχόλια από συναδέλφους της Αντιπολίτευσης, σε ση-
µείο που κόντεψα να πιστέψω ότι είµαι σε λάθος Αίθουσα και συ-
ζητάµε οτιδήποτε άλλο πέρα από το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο,
όπως ακριβώς συνέβη και κατά τη διάρκεια της συζήτησης του
νοµοσχεδίου στην Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων.

Όταν δεν έχουµε κάτι να πούµε, δηλαδή συγκεκριµένες προ-
τάσεις, επισηµάνσεις, παρατηρήσεις, αναφερόµαστε σε οτιδή-
ποτε άλλο απλώς και µόνο για να µιλάµε, για να τρώµε το χρόνο
µας. Προτάσεις έχετε; Παρακαλώ να τις καταθέσετε, εδώ στο
Βήµα.

Τι ψηφίσατε σήµερα, κύριοι συνάδελφοι, για το συγκεκριµένο
σχέδιο νόµου; Κατάλαβε κανένας; Είστε υπέρ ή κατά; Είπατε, ξεί-
πατε. Τι λέτε για τα επαγγελµατικά δικαιώµατα, για τα δεκάδες
τµήµατα που σπείρατε µε περισσή ευκολία σε όλη την περιφέ-
ρεια της Ελλάδος; Κάνατε κοινωνική ή λαϊκίστικη πολιτική σπέρ-
νοντας τµήµατα που σήµερα µε κροκοδείλια δάκρυα
διαπιστώνετε ότι κλείνουν και µάλιστα για όλα αυτά σας φταίει η
βάση του «10».

Μα, για τη βάση του «10», θα σας θυµίσω για άλλη µια φορά
ότι είναι υπέρ και ο ΣΕΠ-ΤΕΙ και η σπουδαστική κοινότητα, αλλά
και οι απόφοιτοι των τµηµάτων των ΤΕΙ, οι ΕΤΕΜ. Εσείς τι λέτε γι’
αυτήν την κατάσταση;

Σταχυολογώντας, λοιπόν, τις βασικότερες καινοτοµίες του εν
λόγω νοµοσχεδίου όσον αφορά τη λειτουργία των τεχνολογικών
εκπαιδευτικών ιδρυµάτων, καθώς ενδελεχή παρουσία των άρ-
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θρων θα κάνω στην αυριανή µου εισήγηση, επιτρέψτε µου να ση-
µειώσω ότι µε τα άρθρα 1 έως 4 εισάγεται ο θεσµός των ερευ-
νητικών εργαστηρίων στα ΤΕΙ και ρυθµίζονται τα θέµατα
λειτουργίας τους.

Με το άρθρο 7 οι θέσεις εκπαιδευτικού προσωπικού των ΤΕΙ
θεωρούνται πλέον ενιαίες, όπως ακριβώς ισχύει και για τις θέ-
σεις των µελών του διδακτικού εκπαιδευτικού προσωπικού των
πανεπιστηµίων.

Με το άρθρο 13 εξισώνεται ο χρόνος σπουδών στα ΤΕΙ µε το
χρόνο σπουδών στα πανεπιστήµια.

Με τις ρυθµίσεις του άρθρου 9 ενισχύεται η αυτοδιοίκηση των
ΤΕΙ καθώς παρέχεται η δυνατότητα στους προέδρους των Ιδρυ-
µάτων να ασκούν έλεγχο νοµιµότητας στους διορισµούς και στις
εξελίξεις εκπαιδευτικού προσωπικού.

Με το άρθρο 18, για το οποίο πολύς λόγος έγινε, για τα νέα
τµήµατα των ΤΕΙ, τα σχετικά µε την επαγγελµατική κατοχύρωση
των πτυχιούχων τους θα καθορίζονται πλέον µε τα προεδρικά
διατάγµατα ίδρυσης των οικείων τµηµάτων. Στο πλαίσιο αυτό οι
όροι και οι προϋποθέσεις άσκησης των επαγγελµατικών δικαιω-
µάτων, που αναγνωρίζονται µε τα διατάγµατα αυτά, εξειδικεύο-
νται εκάστοτε µε αποφάσεις των αρµοδίων Υπουργών, σύµφωνα
µε τις διατάξεις του άρθρου 2 του ν. 3549/2007.

Τέλος, οι διατάξεις του άρθρου 19 προβλέπουν τη συνεργασία
τµηµάτων των ΤΕΙ και των Πανεπιστηµίων σε επίπεδο προπτυ-
χιακών σπουδών, που βρίσκονται στην ίδια περιφέρεια, εφόσον
συναφθεί προγραµµατική σύµβαση µε καθαρά εθελοντική βάση
και εφόσον φυσικά έχουν αξιολογηθεί αυτά τα τµήµατα.

Με το άρθρο 23 προβλέπεται ότι οι θέσεις ειδικού εργαστη-
ριακού και διδακτικού προσωπικού και ειδικού τεχνικού εργα-
στηριακού προσωπικού των πανεπιστηµίων καθώς και του
ειδικού τεχνικού προσωπικού των ΤΕΙ, που κενώνονται για οποι-
αδήποτε αιτία, επαναπροκηρύσσονται τηρουµένης της διαδικα-
σίας που προβλέπεται από το νόµο.

Τέλος, στο άρθρο 24 προβλέπεται ότι αν για οποιονδήποτε
λόγο δεν καθίσταται δυνατή η πραγµατοποίηση συνεδρίασης ή
η λήψη απόφασης συγκλήτου πανεπιστηµίου ή Συνέλευσης ΤΕΙ
επί δύο διαδοχικών συνεδριάσεων για τα ίδια θέµατα της ηµε-
ρήσιας διάταξης οι αποφάσεις θα λαµβάνονται από το πρυτα-
νικό συµβούλιο του πανεπιστηµίου ή το συµβούλιο του ΤΕΙ
αντίστοιχα.

Και, τέλος, προκειµένου να µη διαταράσσεται η εύρυθµη λει-
τουργία των ιδρυµάτων, οι απολύσεις λόγω συµπληρώσεως
ορίου ηλικίας και τριακονταπενταετούς υπηρεσίας για τους βοη-
θούς, επιστηµονικούς συνεργάτες, επιµελητές, και τα µέλη του
ειδικού τεχνικού εργαστηριακού προσωπικού και του ειδικού και
εργαστηριακού διδακτικού προσωπικού των πανεπιστηµίων
καθώς και τα µέλη του ειδικού τεχνικού προσωπικού θα πραγ-
µατοποιούνται στο τέλος του έτους.

Αναλυτικά για τις ρυθµίσεις των άρθρων θα αναφερθώ στην
επί των άρθρων εισήγησή µου. Κλείνοντας να πω µια τελευταία
φράση για τους συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ. Μου προκαλέσατε
έκπληξη. Έχετε επαφή µε τη σπουδαστική κοινότητα και µε τους
αποφοίτους των δεκάδων τµηµάτων των ΤΕΙ που χρόνια λει-
τουργούν και µε επιτυχία και µε πολύ πάθος έχουν καταφέρει να
έχουν µια σοβαρή και αξιοπρεπή θέση στην κοινωνία; Έχετε κα-
ταλάβει το έγκληµα της υποτίµησης του επιπέδου των σπουδών
των ΤΕΙ σπέρνοντας, όπως είπα και λίγο πριν, Τµήµατα απ’ άκρη
σ’ άκρη, σ’ όλη την Ελλάδα; Έχετε καταλάβει πως υπάρχει µε-
γάλη πολιτική ευθύνη σήµερα; Και έχετε το θράσος να µιλάτε
εσείς για ασυνέπεια της ελληνικής Κυβέρνησης όταν ένα σωρό
εκκρεµή τµήµατα χωρίς επαγγελµατικά δικαιώµατα λειτουργού-
σαν χρόνια τώρα σ’ ολόκληρη την Ελλάδα;

Νοµίζω ότι είναι καιρός να σταµατήσουµε να κοροϊδεύουµε
τον κόσµο, να µιλήσουµε καθαρά, µε εντιµότητα, και να βάλουµε
στο µυαλό µας τη λέξη «αξιολόγηση» που πολλοί εκ των συνα-
δέλφων σας απέφυγαν επιµελώς σήµερα να αναφέρουν. Είναι
καιρός όλα όσα σπείρατε µε περισσή ευκολία να αξιολογηθούν
και αν πρέπει να κλείσουν ας κλείσουν για το καλό των φοιτητών,
των σπουδαστών αλλά και της σπουδαστικής κοινότητας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ κι εγώ,

κύριε Αυγενάκη.
Ο κ. Μπόλαρης έχει το λόγο.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, υπάρχει µια κυβερνητική σιωπή, η οποία κυ-

βερνητική σιωπή συνεχιζόµενη συνιστά εµπαιγµό. Και συνιστά
εµπαιγµό διότι ενώ σιωπά η Κυβέρνηση ο εισηγητής της Πλειο-
ψηφίας ανέλαβε εδώ να εκπέµψει και σήµατα συµπάθειας προς
τους γονείς και τους φοιτητές της Λάκουιλα. ∆εν µπορεί να είναι
και η πίτα ολόκληρη και ο σκύλος χορτάτος! ∆εν µπορεί να σας
λέµε εδώ και ένα µήνα να δεχθείτε την επιτροπή στο Υπουργείο,
να την ακούσετε και να πάρετε θέση και εσείς να σιωπάτε. ∆εν
µπορεί ο εισηγητής της Πλειοψηφίας να λέει «κάντε δεκτό το αί-
τηµα των γονέων» και ο Υπουργός να αποχωρεί της Αιθούσης
σιωπών! ∆εν γίνεται αυτό το πράγµα. Θα τοποθετηθείτε, θα πά-
ρετε θέση. Απ’ έξω υπάρχουν µητέρες οι οποίες κάνουν απερ-
γία πείνας. ∆εν θεωρείτε ότι πρέπει να απαντήσετε, να πάρετε
θέση; Αν είχατε δεχθεί αυτό που σας είπαµε πριν από δύο µήνες
τώρα τα παιδιά θα ήταν εδώ, θα ήταν στα πανεπιστήµια και θα
παρακολουθούσαν µαθήµατα. Στο τέλος να πείτε τι κάνετε. ∆εν
γίνεται όµως έτσι.

Όπως επίσης δεν γίνεται να χρησιµοποιούµε τον ειση-
γητή της Πλειοψηφίας για να κάνει εκκλήσεις στα άλλα Υπουρ-
γεία ως εάν η Κυβέρνηση είναι διχασµένη στα δυο: το Υπουργείο
Παιδείας είναι φιλικό και καλό προς τους αποφοίτους και τους
πτυχιούχους των ΤΕΙ που θέλουν επαγγελµατικά δικαιώµατα και
είναι οι κακοί στο ΥΠΕΧΩ∆Ε και στο Υπουργείο Αγροτικής Ανά-
πτυξης. Αυτά δεν γίνονται, δεν περνούν στην κοινωνία αυτά. Τα
επικοινωνιακά παιχνίδια έχουν όρια.

Κλείνω λέγοντας το εξής. Καταλαβαίνω ότι έχετε µια σχέση
ενοχής απέναντι στα ΤΕΙ. Πεντέµισι χρόνια υποχρηµατοδοτού-
νται, πέντε χρόνια χάνουν αίµα, δεν έχουν προσωπικό. Σας λένε
ότι έχουν τρεις χιλιάδες κενά. ∆εν τα βγάζουν πέρα οικονοµικά,
δεν έχουν προσωπικό. Παρ’ όλα αυτά αυξάνετε τα Τµήµατα,
χωρίς κωδικούς, δήθεν µε συνέπεια, χωρίς καµµία µελέτη, χωρίς
κανένα πρόγραµµα. ∆ιότι εγώ, κύριε Πρόεδρε, πρώτη φορά -και
ντρέποµαι που το λέω- ακούω να ιδρύεται πανεπιστήµιο µε δεύ-
τερη παράγραφο τροπολογίας η οποία δεν κατετέθη καν στην
Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων. Αν είναι δυνατόν! Τα ακούει
η κοινωνία. Με τη δεύτερη παράγραφο τροπολογίας που δεν συ-
ζητήθηκε στην Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων, χωρίς µελέτη,
χωρίς κωδικό. Γιατί; Για τρία τµήµατα τα οποία λειτουργούν εκεί,
τα οποία το «κακό» ΠΑΣΟΚ τα είχε ιδρύσει και λειτουργούν µε
αξιώσεις και µε επίπεδο. Αυτά τα τρία-τέσσερα τµήµατα µαζεύ-
ονται για να κάνουν πανεπιστήµιο. Αλλά πώς, µε τι διαδικασία;
Απόλυτης προχειρότητας, στο πόδι! Είναι καίριο ζήτηµα κύριε
Υπουργέ. Πρέπει να απαντήσετε. Η ελληνική κοινωνία ακούει απ’
όλα τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης, διαφηµιστικά ταµπλό, πανό,
εφηµερίδες, παραπλανητική διαφήµιση. ∆εν µου απαντήσατε.
Υπάρχει κράτος εδώ, υπάρχει πολιτεία; Μη µας παραπέµψετε
πάλι στο Ανάπτυξης γιατί θα σας πω ότι είναι ενιαία η κυβερνη-
τική ευθύνη. ∆εν πρέπει να παρέµβετε; Θυµάστε πάρα πολύ καλά
ότι πέρυσι τον Ιούλιο σ’ αυτή την Αίθουσα τα είχαµε πει διά
ζώσης. Θυµάστε επίσης πάρα πολύ καλά ότι είχαµε κάνει γραπτή
ερώτηση το Σεπτέµβριο και ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι βλέπο-
ντας τον καταιγισµό της παραπλανητικής διαφήµισης σας κά-
ναµε καινούργια ερώτηση. Και εδώ σιωπή!

Στο τέλος ορθώς υπογραµµίσαµε ότι η µόνη συνεπής γραµµή
που ακολουθείτε επί έξι χρόνια είναι της υποβάθµισης της ποιό-
τητας της παρεχοµένης εκπαίδευσης από το δηµόσιο σχολείο
σε όλα τα επίπεδα, ιδιαίτερα στην τριτοβάθµια εκπαίδευση και
στήριξη µε όλες τις παρεµβάσεις τις οποίες κάνατε και για το νη-
πιαγωγείο και για τη βάση του «10» και για τη λειτουργία σε
σχέση µε τα ΤΕΙ και τα ΑΕΙ, έτσι ώστε να στέλνουµε τον κόσµο
στα κολλέγια και στο εξωτερικό. Αυτό όµως µην νοµίσετε ότι δεν
γίνεται αντιληπτό από την κοινωνία και θα έχει και τη δίκαιη αντα-
πόδοση σύντοµα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ )

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ κι εγώ,
κύριε Μπόλαρη, και γιατί τηρήσατε το χρόνο.

Ο κ. Αλυσανδράκης έχει το λόγο.
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ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΛΥΣΑΝ∆ΡΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

∆εν θα πάρω πολύ χρόνο γιατί δεν αµφισβητήθηκε από κανέ-
ναν οµιλητή το µοντέλο που παρουσίασα ότι ακολουθούν οι κυ-
βερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ σε σχέση µε
το εκπαιδευτικό σύστηµα, δηλαδή το µοντέλο που θέλει να θέσει
τη γνώση στην υπηρεσία της επιχειρηµατικής ανταγωνιστικότη-
τας, των επιχειρηµατικών κερδών, το µοντέλο που θέλει να κάνει
τα εκπαιδευτικά ιδρύµατα να λειτουργούν ως επιχειρήσεις, το
µοντέλο που θέλει να κάνει τους νέους ανθρώπους απόλυτα προ-
σαρµοσµένους στις ανάγκες της εργοδοσίας µε την έννοια του
να µη γνωρίζουν περισσότερα πράγµατα, που θα τους έδινε και
τη δυνατότητα να σκέπτονται περισσότερο και να αµφισβητή-
σουν την ίδια την ύπαρξη του συστήµατος. Εντούτοις, επιτρέψτε
µου µια-δυο παρατηρήσεις, κατ’ αρχάς γι’ αυτό που είπε ο
Υπουργός κ. Σπηλιωτόπουλος ότι προφανώς οι πυρκαγιές δεν
είναι καινούργιο φαινόµενο. Προφανώς οι πυρκαγιές δεν είναι
καινούργιο φαινόµενο. Συµφωνούµε απολύτως. Υπάρχει όµως
µια διαδικασία που λέγεται «µάθηση» κι η οποία µε την επανά-
ληψη βελτιώνεται. Στη δεύτερη πυρκαγιά θα µάθεις από την
εµπειρία σου στην πρώτη πυρκαγιά, στην τρίτη θα µάθεις από
την πρώτη και τη δεύτερη και θα µάθεις από τη µια µεριά να προ-
στατεύεις το δάσος και από την άλλη µεριά θα µάθεις να είσαι
πιο αποτελεσµατικός στη διαδικασία της πυρόσβεσης, να έχεις
τα απαιτούµενα µέσα, ανθρώπους πρώτα απ’ όλα και θα µάθεις
πάνω απ’ όλα ότι όταν υπάρχει κίνητρο χρήσης του καµένου δά-
σους και µάλιστα οικονοµικό κίνητρο, επιχειρηµατικά συµφέρο-
ντα που χτίζονται πάνω στο καµένο δάσος, αυτό είναι το βασικό
πρόβληµα.

Εδώ δεν είναι το ζήτηµα να ανταγωνίζεται –όπως µας είπε ο
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας- το
ΠΑΣΟΚ µε τη Νέα ∆ηµοκρατία ποιος έβαλε τις περισσότερες φω-
τιές ή ποιος έβαλε τις λιγότερες φωτιές.

Προτείνουµε στον ελληνικό λαό να βάλει φωτιά και στο ΠΑΣΟΚ
και στη Νέα ∆ηµοκρατία, µπας και σταµατήσουν οι φωτιές στην
Αττική και στα άλλα µέρη της χώρας µας.

∆εύτερη παρατήρηση πάνω στη συζήτηση. Το ΠΑΣΟΚ ψήφισε
το νοµοσχέδιο επί της αρχής και επί των άρθρων –αν θυµάµαι
καλά- στην επιτροπή. Μαθαίνω ότι το ψηφίζει και τώρα. Γιατί
τόσο µένος από τους Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ να κατηγορήσουν
το νοµοσχέδιο της Νέας ∆ηµοκρατίας, πάνω στην αρχή του
οποίου συµφωνούν;

Κατά τη γνώµη µου, το µένος αυτό δεν οφείλεται σε µια προ-

σπάθεια να αναδείξουν τις διαφορές τους, αλλά είναι µια προ-
σπάθεια να κρύψουν τη συµφωνία τους.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κι εγώ και για τη

συντοµία σας.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-

ζήτηση επί της αρχής του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εθνι-
κής Παιδείας και Θρησκευµάτων: «Ρύθµιση θεµάτων του
πανεπιστηµιακού και τεχνολογικού τοµέα της ανώτατης εκπαί-
δευσης και άλλες διατάξεις».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της
αρχής;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΛΥΣΑΝ∆ΡΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Συνεπώς το νοµο-

σχέδιο του Υπουργείου Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων
«Ρύθµιση θεµάτων του πανεπιστηµιακού και τεχνολογικού τοµέα
της ανώτατης εκπαίδευσης και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό επί
της αρχής κατά πλειοψηφία.

Κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά των συνε-
δριάσεων της Τρίτης 14 Ιουλίου 2009, της Τρίτης 21 Ιουλίου
2009, της Τετάρτης 22 Ιουλίου 2009 (πρωί), της Τετάρτης 22 Ιου-
λίου 2009 (απόγευµα), της Πέµπτης 23 Ιουλίου 2009 και της Τρί-
της 28 Ιουλίου 2009 και ερωτάται το Τµήµα αν τα επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Συνεπώς τα Πρα-

κτικά των συνεδριάσεων της Τρίτης 14 Ιουλίου 2009, της Τρίτης
21 Ιουλίου 2009, της Τετάρτης 22 Ιουλίου 2009 (πρωί), της Τε-
τάρτης 22 Ιουλίου 2009 (απόγευµα), της Πέµπτης 23 Ιουλίου
2009 και της Τρίτης 28 Ιουλίου 2009 επικυρώθηκαν.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Τµήµατος και ώρα 23.53’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τετάρτη 26 Αυγούστου 2009 και ώρα
10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Τµήµατος νοµοθετική εργα-
σία: συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εθνικής Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων: «Ρύθµιση θεµάτων του πανεπιστηµιακού και τεχνο-
λογικού τοµέα της ανώτατης εκπαίδευσης και άλλες διατάξεις»,
σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη.

2154 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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